
 پنج شنبه بیست و نهم اردیبهشت ماه 1401 | شماره 322)پیاپی 412( سال بیست و یکم | 16 صفحه |  10000تومان
w w w . e t e b a r . n e t

هفته نامه اقتصاد                                          ی   سیاسی   اجتماعی   ورزشی

شماره هفته روابط عمومی گرامی باد

322

عناوینخبرها

۸۰ درصد ملزومات پزشکی از 
تولیدکنندگان داخل و شرکت های 

دانش بنیان خریداری می شود

9

 کشوری با تاریخ۵۰۰۰ ساله چرا 
باید نگران نحوه فروش نفت باشد

13

 هنر، نعمت بزرگ خدا 
به هنرمندان است

10

 دیپلماسی فرهنگی از مسیر کتاب 
و کتابخوانی محقق می شود

14

ورود فولاد مبارکه به حوزه استخراج، 
فرهنگ سازی مصرف و ذخیره سازی گاز

15

کارخانه تولید پهپاد »ابابیل ۲« در 
تاجیکستان افتتاح شد

11

 روابط عمومی 
به دنبال پشتیبانی از تولید است

16

 اجماع کلی صاحبنظران 
بر بازتوزیع یارانه ها

12

نقش رسانه ها و روابط عمومی دستگاه ها 
، در تنویر افکار عمومی و آگاهی بخشی 

به مردم بسیار خطیر است 

3

اولین دستاورد اتحاد استراتژیک ایران 
خودرو و سایپا به ثمر رسید

5

دولت ناظر بر فروش و عرضه خواهد 
بود؛ نه مداخله گر

4

میزان قاچاق ورودی و خروجی کشور 
به حدود 17 تا 1۸ میلیارد دلار رسیده

6

شرکت های دانش بنیان می توانند 
کیفیت صنعت خودرو را افزایش دهند

4

هدر رفت منابع ملی، توزیع غیرعادلانه 
یارانه ها و منتفع شدن دلالان 

7

ضرورت دانش بنیان شدن صنعت 
نفت ؛ متوقف شدن در وضعیت فعلی 

خطاست

8

متناسب با نیاز و تقاضای بازار، واردات 
انجام خواهد شد

5

سرمقاله

روابط عمومی ها ؛ قلب مراکز 
ارتباطات ارباب رجوع و مدیران

روابط عمومی ها؛ قلب مراکز ارتباطات ارباب رجوع و مدیران
بــا توجه به اینکــه روابط عمومی ها؛ قلــب مراکز ارتباطات 
ارباب رجوع و مدیران است، اما بعد ازگذشت چهل و چهارسال 
از پیروزی انقاب اســامی ، آیا این مرکز ارتباطی توانســته به 
وظایف حساس خود جامه عمل بپوشــاند چون کانال ارتباطی 
مدیراننــد؟!  دو دهــه ای که از تأســیس گــروه وصفحه های 
تخصصی بانک ، بورس وبیمه ومراکز تولیدی اقتصادی ، صنعتی 
.... در نشریه می گذرد، در عمل برای برقراری  رابطه  با مدیران 
و کارشناسان بانک ها  و بیمه ها و مراکز اقتصادی .... به  منظور 
دریافت وانعکاس دیدگاه های شان  درباره مسائل مربوط به این 
حوزه ها با موانع و دشواری هایی مواجه شده ایم که چنانچه این 
موانع برطرف نشــــود، تصور نمی کنیم بتوانیم توفیق چندانی 
دردستیابـــــی به بخش عمده ای از اهداف تأسیس این صفحه 
ها به دست آوریم . مهم ترین هدف ما از تأسیس همین صفحه 
ها،ایجاد فرصتی برای شناســایی و نقد وبررســی موانع  توسعه 
نظــام های بانکی و بیمه ای  مراکزاقتصادی کشــور اســت که  
بدون مشارکت مدیران وکارشناسان حوزه های مزبور در مکالمه 
مســتمر وشــفاف با صاحب نظران دیگر حوزه های اقتصادی و 
اجتماعی،این هدف تحقق پذیرنمی نماید. متأسفانه دراین مدت 
تاش ما برای برقراری رابطــــه با مدیران وکارشناسان مربوطه 
، خواه  ازطریق رابــــــــط  عمومی ها ، خواه به طور مستقیم، 
اغلب نا کام مانده اســت . این در حالــــی است که هم به طور 
مکتوب وهم به  طورشفــــــــاهی مدیران روابط عمومـــــی 
های این  مراکز اقتصادی را دعوت به همکاری کرده حتی سوال 
های مورد نظرمان رابرای پاسخگویی مدیران وکارشناسان برای 
آنها ارسال کرده ایم، اما به جز یکی دو مــــورد، پاسخی ازسوی 
روابطـ عمـــــومی های مد نظر  نشــنیده ایم . درشرایطی که 
ایجاد صفحه های تخصصی در یک نشریه اقتصادی پرمخاطب، 
به خــودی  خود برای یک مدیر کاردان روابط عمومــــی، می 
تواند به عنوان فرصتی مناسب برای پیشبــرد اهداف  سازمانی 
تلقی شــود  تا درسایه  تعامل مستمر ونظـــــــام یافته با آن 
صفحه ، از یک سو امکان تشــــــریح  وتحلیل موانع ومشکات 
موجودبرسرراه توسعه سازمان متبوع خود واز سوی دیگرامکان 
ادامه در صفحه 9 اطاع رسانی موثردرمورد...  

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

پیام رهبر انقلاب اسلامی به فعالان حوزه جمعیت با 
تأکید بر جوان شدن نیروی انسانی کشور:

صفحه 2

تلاش برای افزایش نسل و 
حمایت از خانواده از 

ضروری ترین فرائض و 
سیاستی حیاتی است

رئیس جمهور با بیان این که »برخی از مناطق آزاد 
و ویــژه در مقاطعی تبدیل به جایگاهی برای واردات 
شدند«، اظهار داشت: گزارش های ارائه شده نوید این 
را می دهد که مناطق آزاد و ویژه اقتصادی به فلسفه 
اصلی خود یعنی تولید، اشتغال، کارآفرینی و جذب 

سرمایه نزدیک شده اند.
به گزارش مرکز اطاع رســانی ریاست جمهوری، 
آیت ا... ســید ابراهیم رئیســی در آیین بهره برداری 
همزمان از ۸۲ پروژه صنعتی، عمرانی و کشــاورزی 
شــورای عالی مناطق آزاد، تجــاری، صنعتی و ویژه 
اقتصادی با تشکر از تمامی دست اندرکاران اجرای این 
پروژه ها ابراز امیدواری کرد که این طرح ها و اقدامات 
اجرا شــده در جهت تولید، اشــتغال و کارآفرینی با 
محوریــت علم و فناوری برای مــردم برکات زیادی 
داشــته باشند، فلسفه تاســیس مناطق آزاد تجاری 
این است که از ظرفیت های موجود در جهت تولید، 
اشــتغال و فعالیت های اقتصادی نهایت بهره گرفته 
شود. این هدف در برخی مقاطع مورد بی توجهی قرار 
گرفته و بعضی از این مناطق تبدیل به جایگاهی برای 
واردات شدند در حالی که این مناطق بهترین فرصت 

برای صادرات هستند.
وی برخــورداری از اســتاندارد و کیفیت بالا را از 
ویژگی های ضروری محصــولات تولیدی در مناطق 
آزاد عنوان و تاکید کرد: گزارش های ارائه شــده نوید 
ایــن را می دهد که مناطــق آزاد و ویژه اقتصادی به 
فلسفه اصلی خود یعنی تولید، اشتغال، کارآفرینی و 

جذب سرمایه نزدیک شده اند.
رئیس جمهور گفــت: ســرمایه گذاری داخلی و 
خارجی و افزایش بهره وری دو شــرط اساسی رشد 
اقتصادی هســتند؛ هــر اقدامی در جهــت افزایش 
بهره وری و سرمایه گذاری توسط بخش خصوصی باید 

مورد توجه مناسب قرار گیرد.
وی میــدان دادن به بخش خصوصی برای حضور 
فعال در عرصه اقتصادی کشــور را ضروری دانست و 
تصریح کرد: حضور بخش خصوصی، سرمایه گذاری 
بانک ها و شــرکت های بــزرگ در اقتصاد از گام های 

موفقی است که باید تقویت شود.
او با اشاره به این که »میدان دادن به بخش خصوصی 
از وظایف دولت است«، اظهار داشت: هدایت، نظارت 
و حمایت سه وظیفه دولت در راستای هماهنگ سازی 
بخش خصوصی با اقتصاد است. باید به فعالیت های 
مولد در کشــور میدان داد و موانع سرمایه گذاری در 

این زمینه را برطرف کرد.
دکتر رئیسی با قدردانی از وزارت امور اقتصادی و 

دارایی و سایر دستگاه های اجرایی دخیل در تسهیل 
صدور مجوزهای کســب و کار، گفــت: زمینه برای 
ســرمایه گذاری و فعالیتهای اقتصــادی باید بیش از 
پیش تسهیل شــود و راه اندازی سامانه جامع صدور 
مجوزهای کســب و کار گامی موثر در این زمینه به 

حساب می آید.
وی خطاب به مدیران و روسای شورای عالی مناطق 
آزاد و ویــژه اقتصادی گفت: تصمیمات شــما نباید 
دچار پیچیدگی های اداری شود. متاسفانه در برخی 
ادارات و ســازمان ها شاهد گرفتاری سرمایه گذاران و 
فعالان اقتصادی به اینگونه موانع هســتیم. این روند 
به نحوی اســت که هم مدیران را خســته می کند و 
هم سرمایه گذار را از سرمایه گذاری پشیمان می کند. 
در مناطق آزاد نباید چنین پیچیدگی ها یا روندهای 

اداری فرسایشی را شاهد باشیم.
او با اشــاره به گزارش ارائه شده در مورد اشتغال 
هشــت هزار نفــر در طرح های افتتاح شــده امروز 
گفت: در سال مزین به شعار »تولید، اشتغال آفرین، 
دانش بنیان« شنیدن چنین خبرهایی مایه خوشحالی 

است.
رئیس جمهــور به ضرورت اســتفاده از نیروهای 
بومــی در مناطق آزاد و ویژه اقتصادی اشــاره کرد و 
اظهار داشــت: فعالیت مناطق آزاد عموما در نزدیکی 
مرزها است. در مناطق مختلف کشور نیروهای کارآمد 
و تحصیلکرده بســیاری داریم که می توان از آنها در 
طرح ها و پروژه ها بهره گرفت، اما اولویت  جذب در هر 

منطقه با نیروهای کارآمد و بومی باشد.
وی با اشاره به اختیارات قانونی روسای مناطق آزاد 
و ویژه اقتصادی گفت: در کنار هر اختیار و حقی که به 
مدیران داده می شود، باید پاسخگویی نیز وجود داشته 
باشد و هر مدیر باید نسبت به تکالیف و وظایفی که بر 

عهده دارد، پاسخگو باشد.
او  اقدامات و طرح های اجرا شــده در زمینه های 
انرژی و کشــاورزی را در مناطق آزاد برای کشــور 
ضــروری دانســت و تصریح کرد: عمــده طرح های 
انجام شده هم مصرف داخلی دارد و هم فرصت های 

صادراتی ایجاد کرده است.
دکتر رئیسی به نقش مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
در گسترش ارتباطات با همسایگان اشاره کرد و گفت: 
گســترش تعامات با منطقه اوراسیا برای کشورمان 
جایگاه مهمی دارد، لــذا اقدامات مناطق آزاد و ویژه 
اقتصادی در ایــن منطقه می توانــد زمینه افزایش 
تعامات اقتصادی و تجاری با کشورهای همسایه را 
فراهم کند، در برنامه هفتم توسعه جایگاه مناطق آزاد 
و ویژه اقتصادی باید با توجه به اقتضائات روز بازتعریف 

شود.
وی  بر ضرورت علمی، فناوری پایه و دانش بنیان 
بودن پروژه های انجام شــده در کشــور تاکید کرد و 
گفت: ضمیمــه کردن دانایی ها به توانایی ها می تواند 
به انجام کارهای ماندگار در کشور منجر شده و زمینه 

افزایش تولید و گسترش صادرات را نیز فراهم کند.
رئیس جمهور با اشاره به اهمیت توسعه گردشگری 

در مناطــق آزاد و ویژه اقتصــادی تاکید کرد: ایجاد 
اشــتغال و افزایــش صــادرات منافاتــی با صنعت 

گردشگری در این مناطق ندارد.
پیش از سخنان رئیس جمهور سعید محمد دبیر 
شــورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی کشــور 
گزارشی از اقدامات این شورا در سال ۱۴۰۰ ارائه کرد.

دبیر شــورای عالی مناطــق آزاد و ویژه اقتصادی 
اظهار داشت: در سال ۱۴۰۰ در مناطق آزاد ۳۶ هزار 
میلیارد تومان و در مناطــق ویژه اقتصادی ۶۴ هزار 
میلیارد تومان سرمایه گذاری انجام شده که ۹۰ درصد 

آن توسط بخش خصوصی بوده است.
همچنین احســان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و 
دارایی در مورد نقش مناطق آزاد در اقتصاد کشــور 
گفت: مناطــق آزاد در ماه های اخیــر از دروازه های 
واردات به سمت ســکوهای صادرات سوق یافته اند. 
این مناطق نقطه تماســی بــرای اقتصــاد ایران و 

سرمایه گذاری خارجی هستند.

رئیس جمهور در جلسه ستاد تنظیم بازار:
اقشار مختلف مردم و نخبگان باید نسبت 
به مزایای طرح اصلاح اقتصادی آگاه و اقناع 

شوند
رئیس جمهــور گفت: نظارت بــر زنجیره تأمین و 
توزیع کالا مسئله مهمی در اجرای موفق طرح اصاح 
اقتصادی است که فعالیت جدی، مداوم و میدانی همه 
نهادهای مســئول را می طلبد و هیچ کوتاهی در این 

زمینه پذیرفته نیست.
آیت ا... سید ابراهیم رئیسی با حضور در جلسه ستاد 
تنظیم بازار، با قدردانی از رهبر معظم انقاب که پیش 
از آغاز اجرای طرح اصاح اقتصادی همگان را دعوت 
بــه یاری دولت در اجرای بهتر این طرح مهم کردند، 
گفت: نقش آفرینی و مشــارکت مــردم مانند همه 
عرصه های خطیر گذشته در این اصاح اقتصادی نیز 
مهم بوده و ضامن موفقیت آن است. رئیس جمهور با 
تاکید بر اینکه باید به شبهات و گره های ذهنی مردم 
در خصوص این طرح حتما پاســخ داد، افزود: اقناع 
افکار عمومی و اقشار مختلف و نخبگان جامعه برای 
درک بهتر و همراهی در اجرای این طرح، بسیار مهم 

و ضروری است.
نظارت بر زنجیره کالا، از تامین و تولید تا توزیع و 
فروش در فروشگاه ها و خرده فروشی ها، مسئله مهم 
دیگری است که برنامه ریزی و فعالیت جدی، مداوم 
و میدانی همه نهادهای مســئول را می طلبد و هیچ 

کوتاهی در این زمینه پذیرفتنی نیست.

رئیس جمهور در آیین بهره برداری همزمان از 82 پروژه صنعتی و عمرانی:

فراهم کردن میدان فعالیت برای بخش خصوصی از وظایف دولت است

 کارخانه تولید پهپاد 
 »ابابیل 2« 

در تاجیکستان افتتاح شد



یادواره

خبر

افراد کم  سواد و نیمه عاقلی که 
ضررشان از هر بی سواد و دیوانه ای 

بیشتر است

 استاد شهید مرتضی مطهری)ره(: غزالی جمله ای دارد که می گوید: 
همه  چیز وجود ناقصش از عدم محض بهتر است جز علم و دانش. یعنی 
مثا سامتی یا مال و ثروت اگر انسان هر مقداری داشته باشد از آنکه هیچ 
نداشته باشد بهتر است ولی علم و دانش اینگونه نیست. انسان کم سواد از 
بی  سواد بدتر است چون خیال می کند خیلی باسواد است و هیچ گاه دنبال 
تکمیل آن نمی رود. این بیت از سنایی است که می گوید: رنجش هر کسی 
ز یک چیز است / رنجش من ز نیم  دیوانه است. این شاعر می گوید: عقل 
هم نظیر علم است. یا انسان باید دیوانه کامل باشد و یا عاقل کامل. نیمه عاقل 
و نیمه دیوانه از دیوانه کامل ضررش بیشتر است. افراد نیرنگ  باز و خدعه کار 
در جامعه، معمولا همین انسان های »نیمه« هستند، یعنی آنها که نیمه 
زرنگی دارند و تمام زرنگی ندارند؛ زیرا زرنگ های کامل اگر به هیچ چیز 
اعتقاد نداشته باشند این مقدار می فهمند که سعادت و موفقیت در صداقت 
و راستی است. ولی افراد نیمه زرنگ - که من در عمر خودم با بسیاری از 
آنان برخورد داشته ام - موفقیت خود را در این می دانند که با هیچ کس به 
صداقت رفتار نکنند. اینها در عمر خود حتی یک دوست پیدا نمی کنند و 
هیچ کس به حرف های آنان اعتماد نمی کند، زیرا با هر کس که حرف 
می زنند همه می دانند که از روی زرنگی سخن می گویند. قرآن این منافق ها 
را جاهل مرکب می داند و می گوید اینها نمی دانند و خیال می کنند که 

می دانند؛ شعور ندارند و می پندارند که باشعورند. 
منبع: کتاب آشنایی با قرآن، جلد ۲، صفحه ۹۰

رهبر معظم انقاب اسامی صبح امروز )چهارشنبه( در 
دیدار صدها تن از معلمان و فرهنگیان، آموزش وپرورش را 
تربیت کننده نسلی تمدن ساز خواندند و با تجلیل از تاش های 
معلمان به ویژه در دوران کرونا و تأکید بر بهبود مسائل معیشتی 
آنان گفتند: نســل نوجوان و جوان، باید دارای هویت ملی و 
اسامی- ایرانی، معتمد به نفس، مقاوم، آگاه از اندیشه های امام 
و آرمانها، دانشمند و کارآمد پرورش یابد. ایشان معلمان را 
مفتخرین به هدایت نسل های آینده خواندند و افزودند: هدف 
از دیدار با معلمان برجسته شدن نقش آنان و تثبیت و ماندگار 
شــدن ارزش معلمی در افکار عمومی اســت تا هم معلم و 
خانواده اش به شغل او افتخار کنند، هم جامعه به معلم به چشم 
یک فرد مفتخر نگاه کند. رهبر انقاب با تشکر از نکات خوب 
سخنان وزیر آموزش وپرورش افزودند: کشور از لحاظ قانون، 
سند و تصمیمات خوب، هیچ چیز کم ندارد، مهم این است که 
این تصمیمات و قوانین با کار جدی و مجاهدانه پیگیری و اجرا 
شوند. ایشان در تبیین دو کاربرد مفهوم معلمی گفتند: معلم 
به معنای تعلیم دهندگی، ارزش بسیار بزرگی است زیرا خداوند 
به استناد آیات قرآن، تعلیم دهنده است و پیامبر و همه حکما، 
علما، دانشمندان و شخصیتهای برجسته نظیر استاد شهید 
مطهری نیز دارای این ارزش بسیار والای معلمی هستند. 
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: در کاربرد دوم که منطبق 
با کار آموزش وپرورش است، عاوه تعلیم دهندگی، ارزش 
بالاتری نیز وجود دارد زیرا مخاطب این تعلیم در بهترین سنین 
تأثیرپذیری و تربیت پذیری هستند و تعلیم آنها، تأثیرگذاری 
بسیار بیشتری از تعلیم دیگر قشرها دارد. ایشان با اشاره به 
هدف بلند مدتِ ایجاد تمدن نوین و شکوفای اسامی گفتند: 
منابع انســانی، زیرساخت هر تمدنی به شــمار می رود و 
برپاکنندگان تمدن نوین اسامی نسلی هستند که اکنون در 
اختیار معلمان قرار دارند، بنابراین اهمیت و ارزش کار معلمی 
را باید از این زاویه درک کرد. رهبر انقاب اسامی گفتند: این 
نســل با این هدف بســیار بزرگ باید دارای هویت ایرانی- 
اســامی، اعتقادات محکم و عمیق، دارای اعتماد به نفس، 
خودساخته، هوشیار در برابر تمدن های منسوخ شده شرق و 
غرب، دانشمند و کارآمد باشد تا بتواند آن تمدن عظیم را شکل 
دهد. حضرت آیت الله خامنه ای با اشــاره به تربیت عناصر 
برجسته در آموزش وپرورشِ بعد از انقاب افزودند: به برکت 
تاش معلمــان در چهار دهه اخیر، عناصــری کارآمد در 
عرصه های مختلف رشد یافته اند اما کافی نیست و برای آن 

تمدن شکوفا، باید این گونه پرورش ها فراگیر شود.
ایشان فرصت دوازده ساله آموزش وپرورش را برای تربیت 
چنین نسلی، بی نظیر برشمردند و گفتند: سازمانِ گسترده ی 
آموزش وپرورش در همه شهرها و روستاها، زمینه مناسبی 
دارد تا در پرتو تاش و مجاهدت معلمان، ارزشها و آرمانهای 
انقاب را به درستی به دلها و گوشهای آماده ی فرزندان ملت 
منتقل، و هویت اسامی- ایرانی را در آنها نهادینه کند. رهبر 
انقاب، وزارت آموزش وپرورش را دستگاهی بسیار پر عظمت 
و آینده ســاز خواندند و افزودند: از امــروزِ آموزش وپرورش 
می توانیم فردای کشور را حدس بزنیم. ایشان با تأکید بر تمجید 
واقعی از زحمات معلمان افزودند: البته برای رسیدن به وضع 
مطلوب، مشکات موجود باید با تدبیر، دانایی، همت، مجاهدت 
و شکیبایی حل شود. حضرت آیت الله خامنه ای در تشریح 
مسائل لازم برای حل مشکات، به تدوین متن های مناسب 
آموزشی و تأمین کمّی معلمِ مورد نیاز آموزش وپرورش اشاره 
کردند و افزودند: کیفیت معلم و تدینّ، اخاق و مهارت های او 
بسیار مهم است و نباید به گونه ای باشد که رتبه های پایین 
کنکور ســراغ معلمی بروند، البته امروز هم مثل برهه های 
مختلف معلمان متعهد و دلسوز کم نداریم. رهبر انقاب در 
بیان چند نکته درباره آموزش وپرورش گفتند: دانش آموز باید 
دارای هویت ملی باشد و در کنار اهتزار پرچم علم، با اعتماد به 
نفس، پرچم »هویت ملی و پر افتخار اسامی ایرانی« را هم به 
اهتزار در آورد. ایشــان با انتقاد از ناآشنایی دانش آموزان با 
افتخارات کشــور از جمله عناصر پر تــاش بعد از انقاب، 
بی اطاعی آنان از افکار راهگشای امام خمینی)ره( و آرمانهای 
سرنوشت ساز انقاب و ناآگاهی آنان از حوادث انقاب گفتند: 
معلمان عاوه بر آگاه کردن نسل نوجوان و جوان، باید اینگونه 
مسائل را با دل و جان آنان آمیخته سازند. ایشان درک ارزش 
ایســتادگی و مقاوم بودن را از دیگر نیازهای دانش آموزان 
دانستند و افزودند: در جهانی که هر کس، چه شرق چه غرب، 
زور می گوید نسل آینده باید ارزش و اهمیت ایستادگی را از 
هم اکنون بیاموزد تا در پرتو این آموزه ها تمدن ساز شود و ملت 
و کشور را عزتمند سازد. رهبر انقاب، وزارت آموزش وپرورش 
را به تفکیک »علم نافع« از »علم غیرنافع« در برنامه درسی 
دانش آموزان توصیه کردند و گفتند: علم نافع علمی است که 
استعدادهای نوجوان و جوان را شکوفا می کند و با سرمایه سازی 
برای آینده او، موجب پیشرفت و تعالی کشور می شود. ایشان 
در این زمینه افزودند: بعضی مطالب در برنامه درسی کنونی، 
صرفاً محفوظاتی است که بدون هیچ سودی برای حال یا آینده 
دانش آموزان به ذهن آنها سرازیر می شود که باید این موارد 
شناسایی و از آموزشها حذف شود. حضرت آیت الله خامنه ای 
با تأکید بر اختصاص ساعاتی به آموزش های مهارتی بجای 
مطالب غیرنافع گفتند: مســائلی همچون سبک زندگی 
اســامی، تعاون و همکاری اجتماعی، مطالعه و تحقیق، 
فعالیتهای جهادی، مبارزه با آســیبهای اجتماعی و نظم و 
قانون گرایی از جمله مهارت هایی است که باید در مدرسه 
آمــوزش داده، و از دوران کودکی و نوجوانی در افراد نهادینه 

شود. ایشان میزان تحقق ســند تحول آموزش وپرورش را 
خرسند کننده ندانستند و گفتند: با گذشت بیش از ۱۰ سال 
از تنظیم سند و رفت وآمد وزیران متعدد که البته این تعدد 
مدیریتها نیز نوعی آسیب و آفت است، به این سند به عنوان 
یک مجموعه کامل و بهم پیوســته عمل نشده است. رهبر 
انقاب اسامی افزودند: اگر سند نیاز به اصاح و تکمیل دارد، 
مسئولان این کار را انجام دهند، ضمن اینکه برای سنجش 
پیشرفت سند نیز باید شاخص های کمّی معیّن شود. حضرت 
آیت الله خامنه ای ســپس در بیان چند نکته درباره مسائل 
معلمان، سنگینی بار اجرای مسائل مهم نظام تعلیم و تربیت 
را بیش از همه بر دوش معلمان دانستند و گفتند: معلمان عزیز 
که در مقاطع مختلف همچون دوران انقاب، دفاع مقدس و 
حوادث گوناگون سیاسی با نقش آفرینی درست خود، نوجوانان 
و جوانان را هدایت می کردند امروز نیز باید بیش از همیشه 
متوجه نقش مهم و مســئولیت بزرگشان باشند و مسائلی 
همچون مشکات معیشتی نباید موجب خسته و ملول شدن 
یا تحقیر و کوچک انگاشــتن کار بزرگ آنها شــود. ایشان، 
نوجوانان و جوانان را دُردانه های کشور و امانت هایی بزرگ در 
دست معلمان خواندند و افزودند: این امانت های گران سنگ 
باید در اثر تربیت معلمــانِ دین باور و دین مدار، به افرادی با 
ارزش افزوده ی بالاترِ علمی، اخاقی و رفتاری تبدیل شوند. 
رهبر انقاب دانشگاه فرهنگیان و همه مراکز تربیت معلم را 
دارای وظایف سنگین و نیازمند تقویت همه جانبه دانستند و 
گفتند: این مراکز باید از لحاظ امکانات سخت افزاری، مدیریت، 
اساتید، متون آموزشی و فعالیت های تربیتی به گونه ای تقویت 
شوند که بتوانند »معلم مطلوب« تربیت کنند. ایشان با توصیه 
به هماهنگیِ رشته تحصیلی معلمان با تدریس آنها تا حدّ 
امکان، به دشــواری های آمــوزش در دوره کرونا و زحمات 
معلمان نیز اشاره و خاطرنشان کردند: در این دوره، زحمات 
معلمان مضاعف شد که در این خصوص باید صمیمانه از همه 
معلمان تشکر کنیم. حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر 
سفارش همیشگی خود به بهبود معیشت معلمان، افزودند: با 
وجود مشکاتِ امکانات دولتی، اما به مسائل معیشتی، بیمه، 
بازنشستگی و درمان معلمان توجه ویژه شود. ایشان در پایان 
سخنانشان، به معلمان توصیه کردند با وجود انتظارات زیادی 
که از وزارت آموزش وپرورش برای عمل به وظایفش وجود 
دارد، منتظر تحقق آن توقعات نمانند و با ابتکارهای شخصی 
و روحیه خیرخواهی و دلســوزی خود، برنامه های تربیتی 

دانش آمــوزان و کارهای بزرگ را پیش ببرند. در ابتدای این 
دیدار، آقای نوری وزیر آموزش وپرورش گزارشی از اقدامات و 
برنامه های این وزارتخانه در خصوص اجرای ســند تحول، 
استفاده از ظرفیت فضای مجازی و فناوری های نوین در عرصه 
تعلیم و تربیت، توسعه عدالت آموزشی، مهارت آموزی، پرورش 
استعدادهای درخشان، رتبه بندی و معیشت معلمان و تحول 

در منابع درسی بیان کرد.

پیام رهبر انقلاب اسلامی به فعالان حوزه 
جمعیت با تأکید بر جوان شدن نیروی انسانی کشور:
تلاش برای افزایش نسل و حمایت از خانواده از 

ضروری ترین فرائض و سیاستی حیاتی است
رهبر انقاب اسامی در پیامی با تشکر از فعالان دلسوز 
حوزه جمعیت، تاش برای افزایش نسل و جوان شدن نیروی 
انسانی کشور و چاره جوئی برای نجات کشور از آینده ی هولناک 
پیری جمعیت را سیاســتی حیاتی و از ضروری ترین فرائض 

دانستند.
متن پیام که صبح امروز توسط دکتر فروتن دبیر ستاد 
ملی جمعیت در نشست این ستاد )به مناسبت هفته جمعیت( 

قرائت شد، به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

با سام به همه ی کسانی که دلسوزانه و عاقبت اندیشانه 
به فعالیت در حوزه ی جمعیت روی آورده اند، و با تشــکر از 
مسئولانی که در مجلس و دولت به چاره جوئی برای نجات 
کشور از آینده ی هولناک پیری جمعیت میپردازند، بار دیگر 
تأکید میکنم که تاش برای افزایش نسل، و جوان شدن نیروی 
انسانی کشور و حمایت از خانواده، یکی از ضروری ترین فرائض 
مسئولان و آحاد مردم است. این فریضه درباره ی افراد و مراکز 
اثرگذار و فرهنگ ساز، تأکید بیشتر می یابد. این یک سیاست 
حیاتی برای آینده ی بلندمدت کشور عزیز ما است. کاوشهای 
صادقانه ی علمی نشان داده است که این سیاست را میتوان با 
پرهیز از همه ی آسیبهای محتمل یا موهوم پیش برد و آینده ی 

کشور را از آن بهره مند ساخت.
به دست اندرکاران این حسنه ی ماندگار توصیه میکنم 
که در کنار تدابیر قانونی و امثال آن، به فرهنگ سازی در فضای 

عمومی و نیز در نظام بهداشتی اهمیت دهند.
توفیقات همگان را از خداوند متعال مسألت میکنم.
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امیر علیرضا صباحی فرد، فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش جمهوری اسلامی ایران گفت: پدافند هوایی در تعامل با شرکت های دانش بنیان با تولید و ساخت 
انواع سامانه های راداری و موشکی، بازدارندگی فعال را برای کشور ایجاد کرده است. وی در جمع فرماندهان و کارکنان منطقه پدافند هوایی شمال غرب با بیان 
اینکه آسمان کشور تحت سیطره کامل پدافند هوایی است، اظهار داشت: پدافند هوایی در تعامل با شرکت های دانش بنیان با تولید و ساخت انواع سامانه های 
راداری و موشکی، بازدارندگی فعال را برای کشور ایجاد کرده است که دوست و دشمن به آن اذعان دارند. او با  اشاره به اینکه پدافند هوایی با تمرکز بر دانش 
بومی و اتکا به جوانان متخصص این مرز و بوم توانسته است به یکی از نیروهای موفق در بومی سازی تجهیزات و تسلیحات دفاعی و نظامی دست پیدا کند، افزود: 

پدافند هوایی ارتش با طراحی و ساخت انواع سامانه های راداری و موشکی به یکی از نمادهای خودباوری در کشور تبدیل شده است.
شبکه یکپارچه پدافند هوایی کشور امنیت پایدار را برای آسمان جمهوری اسلامی ایجاد کرده  است که اجازه رخنه و نفوذ را به هیچ پرنده ای نمی دهد./مهر

شبکهیکپارچهپدافند
هواییبازدارندگی
فعالبرایکشورایجاد
کردهاست

رهبر انقاب اسامی در پیامی درگذشت عالمِ واعظِ درس آموز، 
جناب حجت الاسام آقای حاج سیّد عبدالله فاطمی نیا رضوان الله علیه را 

تسلیت گفتند.
متن پیام به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
درگذشت عالمِ واعظِ درس آموز، جناب حجت الاسام آقای حاج 
سیّد عبدالله فاطمی نیا رضوان الله علیه را به خاندان گرامی و همه ی صاحبان 
عزا و ارادتمندان و مســتفیدان ایشان تسلیت عرض میکنم. اطاعات 
گسترده و بیان جذاب و لحن شیرین این عالم محترم، منبعی پر فیض برای 
جمع زیادی از جوانان و راهجویان بود و فقدان آن مایه ی تاسف و اندوه 
است. از خداوند متعال مسئلت میکنم که رحمت و غفران خود را شامل 

حال ایشان فرماید و پاداش وافر به ایشان عنایت کند.
سیّد علی خامنه ای
2۶ اردیبهشت ماه ۱۴۰۱

شهر اسلامی
رهبر معظم انقاب اسامی  در تاریخ ۸اردیبشهت۱۳7۸ شهر اسامی 
را دارای 5 مختصات اصلی دانستند: ۱( عدالت در تقسیم خدمات شهری ۲( 
تأمین آرامش روحی و امنیت معنوی ۳( ظهور و اعتای مظاهر اسامی و 
انقابی ۴( عمران و آبادی و زیبایی  5( حفظ طبیعت و فضای طبیعی و در این 
راستا به نظر می رسد، معظم له طی سال ها و دیدارهای مختلف با مسئولان 
شــهری، شــاخص های هر یک از این مختصات را تبیین فرموده اند. این 

شاخص ها که از سوی مؤسسه مصاف احصاء شده به شرح ذیل است:

یک 
عدالت در تقسیم خدمات شهری

 تســهیل زندگی مردم در کارهایی که به شهرداری ها مربوط است. 
)۱۳۸۲/۲/5(

  برطرف کردن معضات شهر و روستا. )۱۳۸۲/۲/5(
 رعایت دقیق قوانین و عدم تخطی از آن با حیله های شــبه قانونی. 

)۱۳۸۲/۲/5(
 رعایت ویژه محرومان. )۱۳۸۲/۲/5(

 آلوده نشدن به اسراف و هدر ندادن بیت المال با تجمات زائد و سفرها 
و مراسم غیرلازم. )۱۳۸۲/۲/5(

 آسان سازی  خدمت رسانی و عدالت و فراگیری در خدمات شهری. 
)۱۳۸۶/۲/۸(

 توجه به نیازهای جانبازان و مصدومان جسمی. )۱۳۸۶/۲/۸(
 نگاه عدالت گستر به محله ها و اشخاص محروم. )۱۳۸۶/۲/۸(

 توجه ویژه به بانوان و نیز به جوانان. )۱۳۸۶/۲/۸(
 تأثیرناپذیری از نفوذ ثروتمندان و جاذبه ثروت. )۱۳۸۲/۲/5(

 اولویت دادن به مناطق مستضعف نشین. )۱۳۸۲/۲/5(
دو

 تامین آرامش روحی و امنیت معنوی
 در شهر اسامی فضاها به گونه ای طراحی می شود که مردم احساس 

می کنند به معنویات گرایش پیدا می کنند. )۱۳75/۶/5(
 در شهر اسامی اهل دین و پرهیزگاری و پارسایی در فضاهای شهری 

احساس امنیت می کنند. )۱۳75/۶/5(
 در شهر اسامی اهل فساد برای فسادشان احساس ناامنی می کنند ولی 

خودشان احساس امنیت دارند. )۱۳75/۶/5(
 ترویج فرهنگ نظم و قانون. )۱۳۸۶/۲/۸(

  استقرار بخشیدن به جو اسامی و فرهنگی سالم. )۱۳۸۲/۲/5(
سه

 ظهور و اعتای مظاهر اسامی و انقابی
 در شهر اسامی پدیده ها به حرکت و زیست اسامی کمک می کنند 

نه بر ضد آن. )۱۳75/۶/5(
 در شهر اسامی مظاهر معنویت در شهر چشم نواز است. )۱۳75/۶/5(
 در شهر اسامی نشانه های فرهنگ اسامی ایرانی محسوس است. 

)۱۳۸۴/۱۲/۱۳(
 تأثیرناپذیری از نفوذ ثروتمندان و جاذبه ثروت. )۱۳۸۲/۲/5(

 گسترش نمادهای دین و اخاق. )۱۳۸۶/۲/۸(
چها ر 

عمران و آبادی و زیبایی
 ساختمان ســازی اسامی خصوصیاتی دارد: معماری های مایم و 
چشم نواز و دارای انحناهای طبیعی و دارای مظاهر معماری اسامی ازجمله 

طاق ها و گنبدها و ستون ها و نقاشی ها. )۱۳75/۶/5(
 حفظ حجاب و عفت از خصوصیات معماری اسامی است. )۱۳75/۶/5(
 محیط خانه از لحاظ زندگی اسامی باید محیط امن و امانی باشد. 

)۱۳75/۶/5(
 در شهر اسامی فرهنگ ایرانی و بنا و معماری ایرانی در آن متجلی است. 

)۱۳۸۴/۱۲/۱۳(
 در شــهر اسامی فرهنگ اسامی ایرانی همراه با زیباسازی رعایت 

می شود. )۱۳۸۴/۱۲/۱۳(
 حفظ اصالت اسامی و ملی در ساخت وسازها. )۱۳۸۲/۲/5(

 حفظ هویت و اصالت شهرها و روستاها. )۱۳۸۶/۲/۸(
 پایبندی به معماری اسامی و ایرانی. )۱۳۸۶/۲/۸(

 رعایت زیبایی و استحکام بناها. )۱۳۸۶/۲/۸(
پنج 

حفظ طبیعت و صفای معنوی
  سالم سازی محیط زیست. )۱۳۸۲/۲/5(

 توسعه فضای سبز و اهتمام به سامت محیط زیست. )۱۳۸۶/۲/۸(

امروز از هر زمان دیگری قوی تر هستیم

سرلشکر حسین سامی، فرمانده کل سپاه پاسداران انقاب اسامی 
در رزمایش ۳  هزار نفری جهادگران فاطمی سپاه تهران بزرگ با بیان اینکه 
ما در نبرد حق و باطل قرار داریم، اظهار داشت: این نبرد مادامی که حق به 
 صورت کامل باطل را از صحنه جغرافیا حذف و محو کند ادامه دارد. دشمن 
هم به  تعبیر قرآن تا آن زمان که شما دست از دین تان برندارید با شما نبرد 
خواهد کرد. دشمن قصد داشت در جنگ نرم قلب های جوانان ما را تصرف 
کند و در مرحله بعد قصد داشت سفره مردم را تهی و به معیشت مردم ما 
حمله کند. دشمن می خواست ما را محاصره کند و ما را از علم و پیشرفت 
عقب بیندازد. دشمن به  دنبال تسلیم مردم ما بود اما امروز دیگر بسیار دیر 
شده است چون مردم ما دشمن را عقب زده اند.  وی با اشاره به اینکه امروز 
دشمن مدام دروغ منتشر می کند و شایعه سازی می کند، گفت: دشمن 
می خواست ایران را منزوی و اقتصادش را متاشی کند تا مردم به خیابان 
بیایند و مقابل نظام قرار بگیرند اما مردم در بزرگ ترین جهاد جهانی تاریخ 
توانستند تمام امید دشمن را ناامید و منجمد کنند. همه راه ها به سوی دشمن 
بسته شد و دشمن در همه عرصه ها شکست خورده است. دشمن ویروس 
تروریسم تکفیری را در جهان اسام پراکند اما از واکنش های تحسین برانگیز 
ملت های مسلمان بویژه ملت ایران شکست خورد، از همین رو باید بابت 
وجود چنین ملتی خداوند را شکر کرد.  او با بیان اینکه بسیج در همه میدان ها 
درخشید، گفت: در حوادث طبیعی نخستین کسانی که به فریاد مردم 
می رسیدند و تا آخر می ایستادند بسیجیان بودند. در سیل خوزستان 
بسیجیان سیل آسا آمدند و بر سیل غلبه کردند. در سرپل ذهاب با حضورتان 
به مردم آرامش دادید، در نبرد اقتصادی هم وارد میدان شدید و به کمک 
هموطنان نیازمند شتافتید. تا شما در صحنه هستید هر مشکلی قابل حل 
است و امکان ندارد هیچ مشکلی و هیچ دشمنی بر این ملت غلبه کند. ما 
وقتی گزارش تاش های شما را به رهبر معظم انقاب عرضه می کنیم 
تحسین می کنند و لبخند رضایت بر لبان شان می نشیند.  وی  در پایان 
صحبت های خود با اعام اینکه دشمنان ما در سختی هستند اما تفاوت ما 
این است که ما بسیج داریم و آنها بسیج ندارند، گفت: ما به خدا متکی هستیم 
و آنها این گونه نیســتند. ما امروز از هر زمان دیگری قوی تر هستیم. این 
سختی ها را پشت  سر خواهیم گذاشت و شادی های مان را تقسیم می کنیم. 

ما در آینده نزدیک بر دشمنان مان غلبه نهایی خواهیم کرد. / فارس

شرکت های اروپایی قطعات 
هواپیمای برجامی را تأمین نمی کنند

محمد محمدی بخش ، رئیس سازمان هواپیمایی کشوری درباره 
کمبود صندلی های پرواز گفت: به دلیل افزایش تقاضای سفر، با کاهش 
عرضه مواجه شــده ایم، تعداد صندلی های هواپیما کم نشده بلکه 
درخواست ها افزایش یافته است. با توجه به ورود هواپیماهای خریداری 
شده، حدود ۴۰درصد به ظرفیت صندلی های هواپیماها افزوده شده 
اما در عین حال، میزان درخواســت بخصــوص در زمان تعطیات 
5۰درصد افزایش یافته است. به گفته وی برای تأمین نیاز جامعه به سفر 
باید تعداد هواپیماهای خریداری شده افزایش بیشتری یابد تا درخواست 
پرواز با میزان عرضه صندلی برابری کند. وی درخصوص اینکه چرا برخی 
از هواپیماهای برجامی زمینگیر است، افزود: ما به دنبال رفع نیاز و تأمین 
قطعات هستیم اما اروپایی ها به تعهدات خود عمل نکرده اند. طبق 
قرارداد، شرکت های اروپایی موظف به پشتیبانی مستمر بودند اما به 

صورت مقطعی، قطعات را دراختیار ما قرار دادند./روابط عمومی

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار جمعی از معلمان مطرح کردند؛

تربیت نسل دارای هویت ملی، مقاوم و آگاه برای تحقق تمدن شکوفای اسلامی
پیام

نگاه

پیام تسلیت در پی درگذشت حجت الاسلام سیّد 
عبدالله فاطمی نیا؛

اطلاعات گسترده، بیان جذاب و لحن شیرین 
این عالم منبعی پر فیض برای جوانان بود

مختصات شهر اسلامی از منظر  رهبر معظم 
انقلاب اسلامی 
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خبرخبر نقش رسانه ها و روابط عمومی دستگاه ها ، در تنویر افکار عمومی و 
آگاهی بخشی به مردم بسیار خطیر است  دولت روحانی »ارزپاشی« می کرد لزوم دانش بنیان شدن صنایع بزرگ

توزیع یارانه عادلانه می شود

شیوه نامه جدید جذب هیات علمی به 
دانشگاه ها ابلاغ شد

دولت خزانه  ای مقروض را به ارث 
برده است

در نمایشگاه اینوتکس ۲۰۲۲ پنل »تشریح قانون حمایت از جهش 
تولید دانش بنیان« در پاویون خانه خاق و نوآوری قوه مقننه با حضور 
سیدمحسن دهنوی عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسامی و نماینده 
مردم تهران برگزار شد. طی این نشست مدیران شرکت های دانش بنیان 
به بیان مشکات خود در این حوزه پرداخته و سپس سیدمحسن دهنوی، 
ضمن تشریح روند تصویب قانون جهش تولید دانش بنیان، اظهار کرد: 
»در سال ۸۸ قانون حمایت از شرکت دانش بنیان به تصویب رسیده اما تا 
امروز هیچ قانون و سیاست کلی که ریل گذاری و فعالیت های دانش بنیان 
را حمایت کند، نداشتیم. این حوزه هر روز در حال تغییر است و قانونگذاری 
این حوزه در جهان طی هر سال تغییر می کند، اما در کشورمان طی این 
سال ها هیچ تبصره و قانونی به روز رسانی نشده بود.« وی افزود: »در سال 
۸۹ تعداد شرکت های دانش بنیان زیر ۱۰۰ عدد بود اما امروز با رشد این 
شرکت ها باید ریل گذاری جدیدی داشته باشیم. در طرح اولیه قانون 
جهش تولید مقاومت های بسیار زیادی برای عدم تصویب داشتیم و 
دستگاه های دولتی که بروکراسی حاکم درکل نظام سنتی کشور را برعهده 
داشتند و به ساختارها رخنه کرده بودند با تمام وجود جلوی تصویب این 
طرح را گرفته بودند.« دهنوی افزود: »در مسیر تصویب قانون جهش تولید 
دانش بنیان، ۱۰۰ مورد تغییر داشتیم و با رفت وبرگشت های بسیار به 
شورای نگهبان در روز چهارشنبه آخرین جلسه برگزار و فردا نتیجه نهایی 
اعام خواهد شد. امیدواریم با تایید این قانون توسط شورای نگهبان طی 
هفته آینده این قانون برای اجرا در روزنامه رسمی شده و روند اجرا آغاز 
شود. تمام تاش دوساله ما با این قانون برای اکوسیستم نوآوری طی یکی، 
دو هفته آتی به نتیجه خواهد رسید و روند کار شرکت ها بهبود پیدا خواهد 
کرد.« وی با بیان اینکه برداشتن موانع فعلی با این قانون محقق می شود، 
تاکید کرد: »طی مناقصه های دولتی شرکت های دانش بنیان درمقابل 
شرکت های دولتی مزیتی نداشته و توان مقابله نیز نداشتند، زیرا برای 
ضمانت شرکت در مناقصه ۱۰میلیارد تومان اوراق نیاز بود که شرکت های 
دانش بنیان این مبالغ را نداشتند.« وی تصریح کرد: »بحث ضمانت در 
بندهای این قانون رفع شده و اجازه دادیم در مناقصات با ترک تشریفاتی 
که برای شرکت های دانش بنیان انجام می شود قواعد تغییر پیدا کند و این 
باعث جهش در این حوزه خواهد شد.« دهنوی افزود: »زیست بوم نوآوری 
مانند فنری است که پشت ساختار بروکراسی قرار گرفت و اگر این مانع 
برداشته شود نیروی بسیاری آزاد خواهد شد. شرکت های دانش بنیان 
مانند جریان آب پشت سد هستند و درصورت بازشدن دریچه سد این 
شرکت ها مانند سیل مسیرها را هموار خواهند کرد و این قانون نقش دریچه 
این سد را خواهد داشت.« دهنوی ادامه داد: »دانش بنیان شدن صنایع 
بزرگ ما یکی از خلأهای اصلی اکوسیستم نوآوری است و  در وضعیت 
امروز فعالیت های نوآورانه مراکز رشد، پارک های علمی و فناوری با صنایع 
فاصله دارند.« وی اضافه کرد: »امروز صنایع از خاقیت بی بهره بوده و 
دانشــگاه ها فقط درون خود به بازی می پردازند اما جی دی پی کشور 
ظرفیت های بالایی دارد و یک جنبه مهم آن نقش دولت و حاکمیت 
است.« دهنوی تصریح کرد: »دولت ها با سیاست های تنظیم کننده مالیاتی 
برای صنایع بزرگ و دانش بنیان می توانند توسعه دهنده این حوزه باشند 
و با معادل ســرمایه گذاری این شرکت ها در حوزه دانش بنیان و دادن 
معافیت مالیاتی به همان میزان کمک شایانی به رشد خاقیت و نوآوری 

در صنایع خواهند کرد.« / خانه ملت 

 حسینعلی حاجی دلیگانی، عضو هیئت رئیسه مجلس شورای 
اسامی گفت: مهم ترین ضربه اقتصادی دولت روحانی به کشور توزیع 

بدون حساب و کتاب ارز ترجیحی بود.
وی با اشاره به اقدامات مخرب اقتصادی دولت روحانی، اظهار 
داشت: مهم ترین ضربه اقتصادی دولت روحانی به کشور که هنوز هم 
آثار مخرب آن موجود است، ارزپاشی بود. دولتمردان سابق فقط در 
یک مرحله بیش از ۲۱ میلیارد دلار ارز ترجیحی را کاماً بدون حساب 
و کتاب در اختیار یکسری از افراد قرار دادند و در نهایت هم مشخص 

نشد این ارز در کجا هزینه شد.
ارز ترجیحی بیشتر از آنکه به دست مردم برسد و تاثیرش را روی 
سفره آنان بگذارد، نصیب رانت خواران شد و آنان از این ظرفیت سوء 
استفاده کردند و ارز ترجیحی را محلی برای سودآوری خود قرار دادند.

ریشــه مشــکات اقتصادی ما از زمان دولت آیت ا...هاشمی 
رفسنجانی آغاز شد چرا که از آن مقطع، اصول بانک جهانی وارد اقتصاد 
کشورمان شد. آن سیاست، اقتصاد ما را بیمار کرد و هنوز هم اقتصاد 
کشــورمان برگرفته از آن تفکر لیبرالی و نسخه بانک جهانی اداره 

می شود.
دولت روحانی به نوعی ادامه دهنده همان منش دولت هاشمی 
رفسنجانی بود و باعث شد تورم و نقدینگی کشور به شدت رشد کند.

مسببان وضع موجود اگر نقد درست و منصفانه از دولت داشته 
باشند، ایرادی ندارد اما نباید دولت را به جهت آنکه به دنبال رفع اساسی 

مشکات اقتصادی است، تخریب کند.
حدود ۲ هزار، هزار میلیارد تومان یارانه پنهان در کشور وجود 
دارد که دولت می خواهد آن را به سمت توزیع عادلانه حرکت دهد. 
اگر این اتفاق محقق شود، بسیار خوب است و مردم هم از آن استقبال 

می کنند. 
او با اشاره به اینکه دولت در هر اقدامی که می خواهد انجام دهد 
باید 5 گام اساسی را بردارد، گفت: در وهله اول دولت باید برای کاری 
که می خواهد انجام دهد به درستی برنامه ریزی کند و در مرحله بعدی 
باید مسئولان و دست اندرکاران آن حوزه به خوبی از سوی دولت توجیه 
شوند. گام بعدی آن است که مسئله باید برای مردم به درستی تبیین 
شود. همچنین دولت باید اعتمادسازی کند تا مردم با برنامه دولت 
همراهی لازم را داشــته باشــند و گام آخر هم اجرا اســت که باید 

برنامه های دولت به طور کامل و دقیق عملیاتی شود./تهران نیوز

ضرورت حمایت مالی از سوت زنی
برای اولین بار در شبکه اقتصادی کشور »سوت زن ها« از سازمان 
بورس جایزه گرفتند. در دوره مدیریت جدید سازمان بورس، قرار بر 
این شــد که گزارشگران تخلفات یا همان سوت زن ها بین ۱۰ تا ۳۰ 
درصد از مبلغ جریمه را به عنوان جایزه گزارش تخلف دریافت کنند. 
حسینعلی حاجی دلیگانی عضو هیات رییسه مجلس شورای اسامی 
در واکنش به سوت زنی در بورس بیان کرد: سوت زنی در بورس بحث 
نظــارت همگانی را جدی و پررنگ کرده اســت و البته نیاز اســت 
سوت زنان در بورس مورد حمایت قانونی و مالی قرار گیرند که کارشان 
تداوم داشته باشد. عضو هیات رییسه مجلس شورای اسامی گفت: 
در اوایل انقاب با همین نظارت همگانی و اطاعاتی که جمعیت ۳۶ 
میلیون نفری می دادند توانستیم فتنه ها علیه امنیت کشور و نفاق را 
شکست دهیم. در همین مباحث اقتصادی امروز هم در بحث بازار 
سرمایه، احتکار و رانت می توانیم به کمک سوت زنان موفق عمل کنیم 
و فاسدان را افشا کنیم و مورد برخورد قرار دهیم. حاجی دلیگانی تاکید 
کرد: سوت زنی در بورس از هر مساله غیرشفافی که اتفاق می افتد و 
سوءاستفاده مدیران و اعضای شورا جلوگیری می کند. کسانی که در 
بورس در جهت احتکار حرکــت می کنند و کالایی را در حد کان 
خریــداری می کنند و بعد بقیه رقبا را از صحنه خارج می کنند و در 
خرده فروشــی ها با قیمت گزاف می فروشند با اقدام سوت زنان افشا 
می شوند. وی همچنین با تاکید بر لزوم برخورد با متخلفان در بازار 
بورس گفت: تخلف در بازار بورس باعث فراهم آمدن بستر تخلف در 
سایر حوزه های اقتصادی می شود. مجلس در بحث برخورد با متخلفان 
بازار سرمایه بسیار جدی است و در همین رابطه نیز تحقیق و تفحصی 

در حال انجام است. / بورس نیوز

جعفر جعفری معاون برنامه ریزی و امور اجرایی مرکز جذب 
اعضای هیات علمی از اباغ شــیوه نامه جدید مرکز جذب به 
دانشگاه ها خبر داد. »این شیوه نامه درخصوص فرآیند بررسی 
پرونده متقاضیان جذب هیات علمی در هر رشته گرایش است 
و درواقع انتخاب افراد اصلح را در هر دو بعد علمی و عمومی از 
طریق رقابت همزمان بین متقاضیان برتر فراهم می کند.« وی 
افزود: »این شیوه نامه مسیر بررسی تقاضاهای جذب را تغییر 
داده است، براساس شیوه نامه قبلی دانشگاه ها پس از انتخاب 
افراد کارگروه علمــی مراحل بعدی جذب ادامه پیدا می کرد 
که گاهی فقط یک نفر جهت سیر مراحل و تصمیم گیری در 
هیات اجرایی معرفی می شد و نقش هیات های اجرایی جذب 
در انتخاب اصلح کاهش پیــدا می کرد.« وی ادامه داد: »ولی 
براساس شیوه نامه جدید، دانشگاه ها موظف هستند حداقل ۳ 
نفر از متقاضیان هر رشته گرایش را بعد از غربال گری انتخاب 
کننــد و همزمان جهت ســیر مراحل اســتعام و تحقیق و 
کارگروه علمی و عمومی ارسال شود و درنهایت هیات اجرایی 
جذب دانشگاه ها از بین این ۳ نفر فرد برتر را انتخاب خواهد 

کرد.« / مهر 

ســید شمس الدین حسینی عضو کمیسیون برنامه، بودجه و 
محاسبات مجلس شورای اسامی در جلسه علنی مجلس در نطق میان 
دستور، گفت: دومین سال خدمت در مجلس شورای اسامی رو به اتمام 
است. تصویب قوانینی چون قانون راهبردی لغو تحریم ها، تولید مسکن، 
تولید دانش بنیان و قانون تسهیل صدور برخی مجوزهای کسب و کار از 
جمله اقدامات مهم و موثر مجلس بوده است. تحقق دولت اسامی در گام 
دوم انقاب برای نیل به تمدن اسامی، نیازمند بهبود حکمرانی است. از 
ضرورت هــای بهبود حکمرانی، تحکیم کارکرد و جایگاه مجلس در 
چارچوب قانون اساسی است. تحکیم جایگاه مجلس شورای اسامی در 
سال سوم به عنوان هدف راهبردی دنبال شود. فشارهای اقتصادی از 
جمله دشواری معیشت برای اقشار کم و متوسط درآمد جامعه به عنوان 
یک واقعیت تلخ همچنان حل ناشده باقی مانده است که حل این مشکل 
در گرو اصاحات نهادی و ساختاری در کنار اصاحات سیاستی و اجرایی 
است. دولت سیزدهم در شرایطی ناگزیر از اصاحات نظام بودجه ریزی، 
ارزی، حمایت اجتماعی و نظایر آن شده است که خزانه ای مقروض و 
نقدینگی و تورمی افسارگسیخته، سرمایه گذاری و رشدی بی رمق، 
بیکاری و نابرابری توزیع درآمــد بالا و مهمتر از همه بی اعتمادی به 
سیاست گذاری و سیاست گذاران را به ارث برده است و باید آن را ترمیم 
کند. وی تاکید کرد: اصاحات نهادی و ساختاری نیازمند جلب اعتماد و 
همراهی مردم اســت. اکنون که دولت به اصاح نظام های ناکارآمد، 
ناعادلانه و مفسده آمیز ارزی و حمایتی ورود کرده است، باید به اقناع و 
پذیرش اجتماعی هم با جهاد تبیین همت کند. دولت باید به تعادل بودجه 
خانوار توجه کند. دولت باید از دو تجربه اصاح اقتصادی سال ۱۳۸۹ که 
مبتنی بر اقناع و جبران رفاه مردم و سال ۱۳۹۸ که مبتنی بر غافلگیری 

و بی اعتنایی به جبران رفاه مردم بود، درس بگیرد. / خانه ملت 

هفته نامه اقتصادی ایران

در ادامه همراهی و هماهنگی قوای سه گانه درخصوص 
اجرای طرح بزرگ عادلانه  سازی یارانه ها، رئیس قوه قضائیه 
گفت: تمام قد و همه جانبه در اجرا و پیشبرد طرح مرتبط با 

ارز ترجیحی به دولت کمک خواهیم کرد.
چند روزی است که طرح بزرگ اصاح اقتصادی دولت 
یا عادلانه  سازی یارانه ها از سوی دولت به اجرا در آمده است. 
از مهم ترین ملزومات این طرح در کنار تدابیری که دولت برای 
تامیــن اقام مورد نیاز و مدیریت بــازار و اقناع مردم برای 
همراهی در این طرح به کار گرفته است، همراهی و همکاری 
قوای سه گانه است. در روزهای گذشته سران قوا در جلسات 
مختلف از جمله نشست مشترک ضمن یادآوری اهمیت و 
لزوم اجرای این طرح اقتصادی بر حمایت و همراهی برای 
پیشبرد صحیح این گام مهم تاکید کرده اند. در همین راستا 
رئیس قوه قضائیه ضمن قدردانی از تاش شبانه روزی دولت 
برای اجرای این طرح، بر حمایت دستگاه قضا از دولت در این 
راه تاکیــد کــرد. به گزارش مرکز رســانه قــوه قضائیه ، 
حجت الاسام والمسلمین غامحسین محسنی اژه ای، در 
جریان نشست شورای عالی قوه قضائیه با اشاره به در پیش 
بودن روز ارتباطات و روابط عمومی، نقش رسانه ها و روابط 
عمومی دستگاه ها را در تنویر افکار عمومی و آگاهی بخشی 
به مردم بسیار خطیر دانست و مشخصاً از رسانه ملی به سبب 
پوشــش مناسب و روشنگرانه اخبار و موضوعات مرتبط با 
اصاحات اقتصادی دولت تقدیر کرد. وی به تبیین کارکرد و 
نقش ویژه رسانه ها و روابط عمومی ها به ویژه رسانه ملی در 
خنثی  ســازی عملیات روانی و ایذایی دشمن پرداخت و 
مشخصاً به تاش مذبوحانه رسانه های معاند و بدخواهان 
نظام و مردم ایران برای مغشوش کردن اذهان مردم در مدت 
اخیر در ارتباط با اصاحات اقتصادی دولت و اجرای طرح 

ملی توزیع عادلانه یارانه ها اشاره کرد.
قدردانی رئیس  عدلیه از مردم برای همراهی با 

طرح اقتصادی دولت
صمیمانه از شکیبایی، بصیرت، زمان شناسی و همراهی 
مردم با دولت در راستای پیشبرد اصاحات اقتصادی و توزیع 
عادلانه یارانه ها تقدیر کرد و گفت: دشمنان و بدخواهان مردم 
و نظام ما به عملیات روانی و سایر شگردهای خود برای تحت 
تاثیر قرار دادن اذهان مردم پیرامون اجرای طرح مرتبط با ارز 
ترجیحی امید بسته بودند اما مردم بصیر و زمان شناس ما با 
همراهی و مساعدت خود به دولت، نقشه های دشمنان را 

نقش بر آب کردند.
اتفاق نظر کارشناسان در لزوم اجرای طرح 

اقتصادی دولت
او  در ادامه به تبیین و تشریح مقوله اصاحات اقتصادی 
و نیاز مبرم کشــور به عملیاتی  سازی و پیشبرد طرح های 
اصاح گرایانه در حوزه اقتصاد به نفع معیشت مردم پرداخت 
و با برشمردن مواردی نظیر اصاح ساختار بودجه، کنترل 
تورم و نقدینگی، ارتقاء عدالت اجتماعی و ساماندهی مقولات 

ارزی کــه تمامی صاحبنظران و نخبــگان حوزه اقتصاد و 
حکمرانــی متفق القول بر تحقق و اجرای آنها تاکید دارند، 
مشخصاً به موضوع اجرای طرح مرتبط با ارز ترجیحی و اتخاذ 
تصمیم درخصوص ارز ترجیحی اشاره کرد. همه صاحبنظران 
و نخبــگان متفق القول بر اجرای طــرح ملی مرتبط با ارز 
ترجیحی و اتخاذ تصمیم درخصوص ارز ترجیحی تاکید 
داشتند البته ممکن است درخصوص چگونگی و زمان اجرای 
این طرح اختاف نظرهایی وجود داشته باشد. این طرح در 
زمره مصوبات مجلس شورای اسامی و به منزله قانون است 
لذا دولت موظف به اجرای قانون است؛ از سویی دیگر هر میزان 
تأخیر در اجــرای این طرح و اتخاذ تصمیم درخصوص ارز 
ترجیحی، دارای پیامدهای نامطلوبی برای اقتصاد کشور و 

معیشت مردم بود.
ارتقاء عدالت اجتماعی با اصلاح اقتصادی

وی با تاکید بر اینکه عموم مردم به سهم خود باید از انفال 
و بیت المال بهره مند باشند، یکی از مزایای اجرای طرح مرتبط 
با ارز ترجیحی را ارتقاء مقوله عدالت اجتماعی و بهره مندی 
بیشتر دهک های پایین درآمدی جامعه دانست و این مهم را 
نیز یادآور شد که باید در راستای تحقق هرچه بیشتر عدالت 

اجتماعی گام های بیشتر و بلندتری برداشته شود.
او از تاش شبانه روزی دولتمردان در راستای پیشبرد 
اصاحات اقتصادی به نفع معیشت مردم قدردانی به عمل 
آورد و تاکید کرد که قوه قضائیه تمام قد و همه جانبه در اجرا 
و پیشــبرد طرح مرتبط بــا ارز ترجیحی به دولت کمک و 

مساعدت خواهد کرد.
هشدار به برهم زنندگان آرامش جامعه

وی به افرادی که قصد برهم زدن آرامش روانی مردم 
و امنیت جامعه را دارند هشدار داد که با آنها مطابق قانون 
برخورد بازدارنده خواهد شد. همه دستگاه های نظامی، 
انتظامی، امنیتی و از جمله قوه قضائیه باید در راســتای 
کمک به پیشبرد اصاحات اقتصادی به نفع معیشت مردم، 

تمام تدابیر لازم را اتخاذ کنند تا آرامش و امنیت مردم به 
موازات اجرا و عملیاتی  ســازی ایــن طرح، بر هم نخورد.  
رحیمی وزیر دادگســتری نیز در این جلسه از همکاری 
حداکثری دادســتان های سراســر کشــور با تعزیرات، 
اســتانداری ها و فرمانداری ها در راستای نظارت بر روند 
توزیع محصــولات و کنترل بازار همزمان با اجرای طرح 
اصاح یارانه کالاهای اساسی قدردانی کرد. گفتنی است، 
هفته گذشته نیز رئیس قوه قضائیه با اشاره به اقدامات و 
تدابیر دولت در زمینه بهبود وضعیت اقتصادی کشور از 
جمله تاش برای اصاح ســاختار بودجه، رفع اشکالات 
نظام بانکــی و اهتمام به تقویت تولید داخلی، گفته بود: 
معیشت و ســفره مردم جزو اولویت دارترین موضوعات 
مدنظر دولت است و دستگاه قضایی نیز در این مهم با تمام 

توان به دولت کمک خواهد کرد.
وی با اشــاره به مصوبات جلســه اخیر شورای عالی 
هماهنگی اقتصادی ســران قوا مبنی بر افزایش اختیارات 
سازمان تعزیرات برای مقابله با گران فروشی و احتکار، افزوده 
بود: دستگاه قضایی با تمام توان در موضوعات »مدیریت ارز« 
و »کنترل بازار« و همچنین »مقابله با گرانفروشی و احتکار« 
به دولت کمک خواهد کرد تا از ناحیه ســودجویان گزند و 

آسیبی به معیشت و سفره مردم وارد نشود.
همدلی و وحدت راز موفقیت در گام بزرگ

 در مسیر تحقق امر رهبر انقاب برای کمک همگانی به 
دولت بــرای اجرای برنامه مهم اقتصادی پیش رو، با اعام 
حمایت و همراهی عملی دستگاه قضا و همچنین حمایت 
توام با همکاری رئیس  و نمایندگان مجلس و سایر نهادهای 
نظارتی و اجرایی از دولت در مســیر اجرای مصوبه اصاح 
ارزهــای ترجیحی، می توان امیدوار بود در کنار همراهی و 
موقعیت سنجی مردم فهیم که یک بار دیگر خواب خوش 
دشــمنان را پریشان کرده اند این طرح عظیم و ضروری به 

سرانجامی خوش و موفق منجر شود.

بانک ملت به عنوان تنها بانک در شبکه بانکی کشور، در نخستین همایش تجلیل از برترین های بورس کالا از سوی وزیر امور اقتصادی و دارایی مورد تجلیل قرار گرفت. به گزارش روابط 
عمومی بانک ملت، در مراسمی با حضور وزیر امور اقتصادی و دارایی، رییس کمیسیون اقتصادی مجلس، رییس سازمان بورس و اوراق بهادار، تعدادی از نمایندگان مجلس و خبرگان بورسی 
برگزار شد،  از بانک ملت به عنوان پیشرو در ارایه خدمات به مشتریان و عرضه کنندگان بورس کالا و دارای بالاترین ارزش تراکنش های تسویه شده با اهدای لوح و تندیس تجلیل شد ، 
در نخستین همایش تجلیل از برترین های بورس کالا، 5 چهره تاثیرگذار و پیشکسوت حوزه کالایی و  شرکت های برتر، لوح سپاس و تندیس خود را از وزیر امور اقتصادی و دارایی دریافت 
کردند. بازدهی قابل توجه سرمایه گذاری های بانک ملت در سهام منتقل شده از دولت، ارزش سهام شرکت های بورسی واگذارشده ازسوی دولت به بانک ملت با احتساب تقسیم 
سود نقدی، با بیش از 52 درصد افزایش رو به رو شد. طبق مصوبه هیأت دولت و توافقات صورت گرفته با بانک های مشمول اصل 44 قانون اساسی در اواخر سال 1399، سهام برخی شرکت 
های بورسی تحت تملک دولت به صورت یک سوم نقد و الباقی در قبال تسویه قسمتی از بدهی دولت به بانک های مذکور واگذار شد که بر این اساس، در مجموع سهامی به ارزش 90 

هزار میلیارد ریال به بانک ملت منتقل شد.

تجلیلوزیراقتصاداز
بانکملتدرهمایش
تجلیلازبرترینهای

بورسکالا

نمایندگان در جلسه علنی مجلس شورای اسامی، ماده ۱ 
طرح دوفوریتی شفافیت قوای سه گانه و دستگاه های اجرایی و 

سایر نهادها را به تصویب رساندند.
طبق این مصوبه، دستگاه ها، نهادها، سازمان ها و موسسات 
مشمول این قانون عبارتند از: ۱-۱- قوه مقننه شامل مجلس 
شورای اسامی، دیوان محاسبات کشور و تمامی سازمان ها و 
موسسات وابسته به آن ۱-۲- هیئت وزیران و کلیه کمیسیون ها 
و کارگروه های متشکل از وزرا یا نمایندگان دستگاه های دولتی، 
کلیه دستگاه های اجرایی موضوع ماده 5 قانون مدیریت خدمات 
کشوری، کلیه وزارتخانه ها، سازمانها، موسسات، شرکت های 
دولتی، موسسات انتفاعی وابسته به دولت، بانک ها و موسسات 
اعتباری دولتی و همچنین دستگاه هایی که شمول قانون بر آنها 
مستلزم ذکر یا تصریح نام است، اعم از اینکه قانون خاص خود را 
داشته و یا از قوانین و مقررات عام تبعیت نمایند از جمله شرکت 
ملی نفت ایران، شــرکت ملی گاز ایران، شرکت ملی صنایع 
پتروشــیمی ایران، سازمان گسترش و نو سازی صنایع ایران، 
سازمان بنادر و کشتیرانی جمهوری اسامی ایران، سازمان صدا 

و ســیمای جمهوری اســامی ایران و تمامی موسســات و 
شرکت های تابع یا وابسته به آنها، سازمان هدفمندی یارانه ها، 
دانشــگاه ها و موسسات آموزشی و پژوهشــی اعم از دولتی و 
غیردولتی، دانشگاه آزاد اسامی و موسسات و نهادهای عمومی 
غیردولتی از جمله شهرداری ها، هال احمر جمهوری اسامی 
ایران و تمامی سازمان ها، موسسات و شرکت های تابع یا وابسته 
به آنها، صندوق های بازنشستگی از جمله صندوق بازنشستگی 

کشوری، صندوق بازنشستگی فولاد، صندوق بازنشستگی نفت، 
صندوق بازنشستگی کارکنان صدا و سیما، صندوق ذخیره 
فرهنگیان، شرکت های دولتی، سازمان هدفمندی یارانه ها و 
سازمان تعاون روســتایی، صندوق عشایری بیمه سامت، 
شرکت ها و بانک هایی که دولت در آنها سهام دارد، شرکت های 
غیر دولتی که هیئت مدیره آنها توسط دولت مشخص می شود.

۱-۳- قوه قضائیه شامل دادگستری، دیوان عالی کشور، 
دادستانی کل و نیز تمامی سازمان ها، موسسات و شرکت های 
تابع یا وابسته به آنها از جمله سازمان بازرسی کل کشور، دیوان 
عدالت اداری، سازمان قضایی نیروهای مسلح، سازمان ثبت اسناد 
و اماک و همچنین شوراهای حل اختاف، سازمان زندان ها و 
اقدامات تامینی و تربیتی، مراکز قضایی مانند دادگاه و دادسرای 
انقاب مگر در مواردی که سری بودن لازم است، همه شعب 

تعزیرات حکومتی بدوی و تجدید نظر.
همچنین جزء ۴ و 5 ماده ۱ طرح مذکور برای بررسی 
بیشتر و رفع ابهامات به کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها 

ارجاع شد. / خانه ملت 

مشخص شدن دستگاه  های مشمول شفافیت

رئیس سازمان امور دانشجویان در سی وسومین گردهمایی 
روســای مراکز مشاوره موسسات آموزش عالی کشور، گفت: 
»در دوره کرونا شــرایط متفاوتی را تجربــه کردیم و اکنون 
درک و مدیریت دوران پساکرونا متفاوت خواهد بود.« هاشم 
داداش پور گفت: »ما باید با ایجاد انگیزه و امید در دانشجویان 

افت تحصیلی را در آنها متوقف کنیم.« وی با اشاره به بحث 
افت تحصیلی دانشــجویان به ویژه در دوره پساکرونا، اظهار 
داشــت: »ما باید با ایجاد انگیزه و امید در دانشــجویان افت 
تحصیلــی را در آنها متوقف کنیم.« معاون وزیر علوم با بیان 
اینکه اکنون بیش از ۹۰ هزار دانشجوی بین الملل در دانشگاه ها 

و موسسات آموزش عالی کشور تحصیل می کنند، تاکید کرد: 
»دانشــجویان بین الملل نیز برادران و خواهران و فرزندان ما 
هستند و نباید از آنها غافل شویم. براساس این گزارش، در این 
گردهمایی از نسخه جدید سامانه الکترونیکی مشاوره »سام« 

رونمایی شد.« / ایرنا 

رئیــس مرکز پژوهش های مجلس در بازدید از نمایشــگاه 
اینوتکس ۲۰۲۲ گفت: »یکی از اهداف حضور خانه خاق مرکز 
معاونت قوه مجریه در نمایشگاه اینوتکس حمایت از شرکت های 
دانش بنیانی است که در عرصه های عمومی و اجتماعی نوآوری 
دارنــد.« بابک نگاهداری، رئیس مرکــز پژوهش های مجلس 
شورای اسامی ضمن حضور در نمایشگاه اینوتکس ۲۰۲۲ از 

دستاورد های شرکت های دانش بنیان بازدید کرد. وی با اشاره به 
توسعه کمی نمایشگاه امسال گفت: »شاهد نوعی رویکرد تحولی 
در نمایشگاه هستیم و آن حضور نوآوری های مربوط به عرضه 
عمومی اســت.« وی افزود: »معاونت فناوری ریاست جمهوری 
در گذشــته در بخش های خصوصی سرمایه گذاری کرده است 
و ما تاش داریم با کمک به این معاونت از شرکت هایی که در 

عرصه های عمومی و اجتماعی دارای نوآوری هســتند حمایت 
لازم را داشــته باشــیم.« نگاهداری حضور خانه خاق و مرکز 
نــوآوری قوه مقننه را در این نمایشــگاه آغازی بر حمایت قوه 
مقننه از شــرکت های دانش بنیان به خصوص شرکت هایی که 
در حوزه های فناوری های مربوط به عرصه عمومی و اجتماعی 

فعالیت دارند، دانست.«

حضور بیش از ۹۰ هزار دانشجوی بین الملل در دانشگاه ها

مجلس از شرکت های دانش بنیان عرصه عمومی و اجتماعی حمایت می کند
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منوچهــر منطقی، معــاون صنایــع حمل ونقل وزیر 
صنعــت، معدن و تجارت ضمن اشــاره به اینکه تعریف 
پورتال جامع برای تخصیص خودرو از ســال ۱۳۹۴ در 
قانون تعریف شده بود، اما تاکنون اجرا نشده بود؛ طراحی 
و راه اندازی ســامانه یکپارچه فروش خودرو را اقدامی در 
جهت افزایش نظارت دولت )نه دخالت( در نحوه فروش و 
عرضه جامع محصولات تمام خودروسازان، کاهش نقش 
دلالان و تخصیص خودرو به مشــتریان واقعی و افزایش 

منافع مشتریان اعام کرد.
وی در نشســت خبــری خود به تشــریح اطاعات 
جامع تری از ســامانه یکپارچه فــروش خودرو پرداخت 
و گفت: این سامانه از یکشــنبه هفته جاری فعال و در 
دسترس قرار گرفته است و اولین طرح فروش آن با عرضه 
محصولات شش خودروساز دولتی و خصوصی اجرا شده 

است.
 فعالیت  سامانه یکپارچه فروش خودرو را بر اساس سه 
هدف و منظور اصلی دانســته و اظهار کرد: در طرح های 
فروش گذشــته خودروســازان بزرگ هر ۱5 روز یک بار 
نســبت به پیش فروش یا فروش فوق العاده محصولات 
خود اقدام می کردند، ظرفیت مشــخص اعام و سپس 
قرعه کشی انجام می شد؛ دیده شــد که این روش برای 
مشــتریان ایجاد التهاب و استرس داشت؛ لذا در سامانه 
فروش یکپارچه این زمان ۱5 روزه را به دوره سه یا چهار 
ماه )هر ســه ماه با چهار ماه یکبار( با ظرفیت بیشــتر، 
تبدیل کرده ایم.   بطور مثال به خودروسازان به جای تعداد 
محــدودی خودرو در هر مرحلــه،   ۲۰۰ الی ۳۰۰ هزار 
دســتگاه خودرو می تواند تخصیص پیدا کند. با توجه به 
اینکه هر نفر یک خودرو می تواند ثبت نام کند، تخصیص 

خودرو به افراد بیشتری صورت خواهد پذیرفت.
منظر دوم نیز مرتبط با  تولیدکنندگان به دو شــکل 
انبوه و خودروسازان خصوصی با تولید محدود است. در 
بخش خودروسازان خصوصی که نسبت به سامانه بسیار 
اعتراض داشتند،  مشکلی وجود داشت؛ بطور مثال برای 
۱۰۰۰ خــودرو تامین قطعه صورت می گرفت اما ۳۰۰۰ 
خودرو برای فروش عرضه می کردند؛ بنابراین اغلب برای 
تحویــل مابه التفاوت تعهد ایجاد شــده که قطعه نبود، 
دچار مشکل و مشتریان باتکلیف می شدند. در سامانه 
یکپارچه این مشــکل را به نوعی حل کرده ایم. بالعکس 
برخی خودروســازان بصورت انبوه )بطور مثال ۱۰ هزار 
خودرو( تولید می کردند اما برای کسب حداکثر،  عرضه 
بصــورت قطره چکانی صورت می گرفــت و بطور مثال 
5۰۰۰ دســتگاه عرضه می کردند. در سامانه این مشکل 

رفع شده و همه تولیدات آنها باید عرضه شود.
از ســوی دیگر، در خودروسازان برزگ نیز،   تعهداتی 
ایجــاد می کردند امــا در زمان تحویل، دچار مشــکل 
می شدند و با تاخیر در تحویل روبرو بودند. ما در سامانه 
فضایی ایجاد کرده ایم که متناســب با توان عرضه، تعهد 
ایجاد شود. بطور مثال اگر خودروسازی می خواهد ۲۰۰ 
هزار خودرو عرضه کند، راســتی آزمایی صورت خواهد 
گرفت که از این میزان ۱۰۰ هزار دســتگاه )بطور مثال( 
قطعا محقق شــود، این میزان وارد فرآیند خواهد شد و 
عرضه صورت می گیرد اما سپس با توجه به اینکه طول 
زمان سه ماهه تا مرحله بعدی در نظر گرفته شده است، 
یک ماه بعد اگر اثبات کردند که می توانند میزان بیشتری 
)۱5۰ هزار دستگاه( هم عرضه کنند، مجدد وارد سامانه 
خواهند شــد. وی با بیان اینکه تاکید ما این اســت که 
تعهد خودروسازان همزمان با تحویل به موقع باشد گفت:  
همچنین در فرآیند تحویل نیز سازوکاری تعریف می شود 
که میزان رضایت مشتری در این تحویل از زمان تحویل 
تا زمان مشخصی پس از تحویل خودرو، مورد سنجش و 
ارزیابی باشد تا اگر مشکلی وجود داشت، قابلیت پیگیری 
و انتقال به خودروسازان وجود داشته باشد. بنابراین میزان 
تعیین شده برای خودروسازان دولتی و خصوصی، احتمال 

تحقق بسیار بالاست و تحویل به موقع انجام خواهد شد.

دولت تنها نقش نظارتی خواهد داشت و 
دخالتی در فرآیند فروش و عرضه ندارد

 از منظر ســوم نیز، بحث نظارت مطرح است. وزارت 
صنعت، معدن و تجارت به هیــچ عنوان دخالتی در کار 
)به ویژه در فعالیت بنگاه های خصوصی( نخواهد داشت. 
اطاعــات را جمع آوری می کند، صحت ســنجی انجام 
می شــود و اباغ می کند که خودروســازان همه فرآیند 
فروش تا قرعه کشی و دریافت وجه  و عرضه را خود انجام 
دهند. در نهایــت دولت نظارت خواهد کرد که کارها به 
درستی انجام شود. بنابراین بخش نظارت از بخش اجرایی 
را کاما جدا کرده ایم. وزارت صمت به ســمتی حرکت 

می کند که نقش نظارتی خود را بیشتر کند.  
نکته دیگر این است که خودروسازان بخش خصوصی 
معتقدنــد که قانون تجارت این اجازه را به خودروســاز 
می دهد که آزادانه عمل کند؛ درســت اما در اینجا باید 
دقت کــرد که در هر جامعه، دو موضــوع در این رابطه 
مطرح است در کنار اینکه سودآوری بنگاه مطرح است، 
بایســتی نقش و رسالت اجتماعی نیز مدنظر قرار گیرد. 
طبق قانون تجارت خودروساز می تواند کاما آزادانه عمل 
کند اما همین خودروسازان یک تعهد اجتماعی به جامعه 
نیز دارند. سامانه یکپارچه در مسیری حرکت می کند که 

نقش مسئولیت اجتماعی نیز ایفا شود.
با توجه به اینکه اطاعات بســیاری دریافت می شود، 
می توانیــم هدفمند عمل کنیم. یکــی از بحث هایی که 
هدفمند در ســامانه پیگیری می شــود این اســت که 
طرح هایی همچون جوان ســازی جمعیت را بهتر بتوان 
پیش بــرد. 5۰ درصد از ظرفیت ثبت نام برای این طرح 
اختصــاص خواهد یافت. با توجه بــه اینکه این موضوع 
در قالب قانون، مطرح است، مشمول تمام خودروسازان 
خواهد بود و بایستی به تدریج خودروسازان خصوصی نیز 

در این زمینه اقدام کنند.

دلالان خودرو ملزم به پرداخت مالیات خواهند 
شد؛ همین امر دلالان را حذف می کند

بــرای آنکه بتوانیــم دلال بازی ها را محــدود کنیم، 
تمهیداتی در نظر گرفته شده اســت. به عنوان نمونه از 
جمله بحث هایی که در مجلس نیز مطرح اســت، بحث 
مالیات بر درآمدهای اتفاقی است. اگر فردی خودرو بطور 
مثال ۱۶۰ میلیون تومانی را ۳۰۰ میلیون تومان فروخت، 
در این سامانه که هوشمند است، قابل رصد و پایش است 
و می تواند مورد پیگیری قرار گیرد و مالیات اخذ شــود. 
بنابراین دلال بازی با این یکپارچه سازی حذف خواهد شد.
هدف اصلی از این سامانه و مجموعه تخصیص به عنوان 
یک ســامانه در جهت منافع و رضایت مشتریان باشد. 
چنانچه میزان تقاضا کمتر از سقف عرضه خودروسازان 
باشد، می توانند از ســامانه خارج شوند و بصورت آزادانه 
محصولات خود را عرضه کنند اما کماکان نظارت وجود 
خواهد داشــت. پیش بینی ما این اســت که در هر دوره 
برخی از خودروها میزان تقاضا به ســقف عرضه نرسد؛ 

این نشــان خواهد داد که این قابلیت وجود دارد که آن 
محصولات از چرخه قرعه کشی حذف شوند. بر این اساس 
ما به اطاعات جامع و پایداری دسترسی خواهیم داشت 
و بــر پایه آن ها می توان به تدریــج خودروها را از چرخه 

قرعه کشی خارج و فروش آزدانه انجام شود.  
با تمهیدات مکملی )همچــون بحث واردات خودرو( 
که اندیشیده شده و با اجرای آن ها و همچنین هدفمند 
کردن تخصیص به مشــتریان، چنانچه کارها به خوبی 
انجام شوند، خارج شدن از چرخه قرعه کشی که خواسته 
مســئولان، مشتریان و همه است، سریع تر انجام خواهد 

شد.

حرکت در مسیر صنعت دانش بنیان خودرو در 
دستور کار وزارت صمت

وی در رابطه با بحث دانش بنیان شــدن صنعت نیز 
اظهار کــرد: حمل ونقل در دنیا به ســمت دانش بنیان 
پیش رفته اســت و بر همین اســاس، حرکت در مسیر 
صنعت دانش بنیان خودرو در دستور کار ما نیز قرار دارد. 
راه اندازی سامانه جامع یکپارچه تخصیص و فروش خودرو 
برای متمرکزسازی تخصیص خودرو و یکپارچه سازی در 
دستور کار قرار گرفت. ضمن اینکه خلق محصول همان 
دانش بنیان شدن است قطعا ارزش افزوده با دانش بنیان 

شدن به وجود می آید.
او در این نشست در رابطه با موضوع واردات خودرو نیز، 
گفت: در حال حاضر شایعه های بسیاری وجود دارد که 
تا زمان اباغ مصوبه، باید منتظر ماند تا به پاسخ درست 
دست پیدا کنیم و پاسخگو باشیم. اما نکته حائز اهمیت 
این است که در واردات گذشته تنها دهک های پردرآمد 
جامعه مدنظر بودند. حتی در دوره ای دیدیم که بیشترین 
تعداد پورشه در دنیا وارد کشور شده بود. در این دوره اما 
همه دهک هــای جامعه مدنظر قرار گرفته اند. به محض 

اباغ مصوبه واردات، ضوابط اطاع رسانی خواهد شد.
وی ضمن تاکید براینکه البته قانون واردات خودرو برای 
یک دوره یکساله خواهد بود و پس از ان برای سال های 
بعدی، ایرادات شناســایی و رفع خواهند شــد، گفت: با 
توجه به خاء موجود در تولید داخل، واردات خودروهای 
اقتصادی در دستور کار قرار گرفت. بخاطر داریم زمانیکه 
پراید حذف شــد، 5۰۰ هزار متقاضــی همچنان وجود 
داشت و دیگر هیچ خودرویی جایگزین آن برای پاسخ به 
تقاضاها نبود؛ این در حالیست که در دنیا با روش علمی 
دقیق، محصول ارزشمند با قیمت معقول عرضه می شود. 
در واردات خودرو اقتصادی به دنبال کیفیت، آپشــن و 
قیمت مناسب هســتیم و هرگز به دنبال این نخواهیم 
بود که خودروی بی کیفیــت وارد کنیم.   مجوز واردات 
خودروها از سازمان استاندارد گرفته می شود و هیچگاه 
قوانیــن موجود اجــازه واردات خودروهای بی کیفیت را 
نمی دهد. وظیفه ما این است که خودرو با قیمت مناسب 
و براساس فناوری روز وارد شود؛ چراکه مشکل کنونی ما 
این است که خودروها براساس فناوری روز دنیا نیست و 

دو دهه از فناوری های روز دنیا عقب هستیم./ایسنا
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علی نبوی، معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت از راه اندازی سه ردیف گازی باقی مانده پروژه عظیم فاز 14 پارس جنوبی در امسال خبر داد. با راه اندازی این 
ردیف های گازی فاز 14 پارس جنوبی، میزان تولید گاز به 2 میلیارد فوت مکعب در روز خواهد رسید. نخستین ردیف گازی فاز 14 پارس جنوبی اسفند سال گذشته 
با ظرفیت روزانه 500 میلیون فوت مکعب به بهره برداری رسید.رئیس هیات عامل ایدرو در ادامه با اشاره به اینکه این سازمان در پی اعتماد وزارت نفت به عنوان 
راهبر کنسرسیوم تماما ایرانی این پروژه عظیم، با هدف ارتقای توان ساخت داخل نسبت به اخذ مشارکت سازندگان توانمند داخلی از جمله شرکت های دانش 
بنیان اقدام کرده است، افزود: تاکنون میانگین مجموع استفاده از توان تولیدی و خدماتی داخل کشور در بخش های مختلف طرح فاز 14 پارس جنوبی به بیش از 
۶۸ درصد رسیده است. وی درباره حداکثر استفاده از توان تولیدی و خدماتی داخل کشور گفت: داخلی سازی فاز 14 پارس جنوبی شامل بخش های چهارگانه 

سکوهای دریایی، خطوط لوله دریایی، پالایشگاه خشکی و حفاری دریایی است./ایرنا

فاز۱۴پارسجنوبی
امسالراهاندازی
خواهدشد

حذف کارت های آزاد سوخت در مناطق مرزی
همایــون صالحی رییــس کانــون انجمن های صنفی 
جایگاهداران گفــت: در مناطق مرزی کارت های آزاد برای 
جلوگیری از قاچاق حذف شده و این موضوع مشکاتی را 
به وجود آورده و این در حالی است که طبق گفته مسوولان 

قاچاق سوخت از مسیرهای دیگری انجام می شود.
وی دربــاره برخی اخبار مبنی بر کمبــود گازوییل در 
برخی جایگاه های عرضه اظهار کرد: سوخت بر اساس طرح 

پیمایش و بارنامه کامیون ها به جایگاه ها داده می شود، اما 
واقعیت این است که اغلب جایگاه های عرضه کننده بیشتر از 
چند ساعت در روز گازوییل ندارند و بعد از آن نازل  و تلمبه ها 
غیرفعال می شــوند که منجر به ایجاد صف های طولانی و 
حتی فاسد شدن محموله کامیون داران می شود. او با بیان 
اینکه روزانه حدود 5۳ میلیون لیتر گازوییل توزیع می شود، 
افزود: باید ساز و کاری تعریف شود که جایگاه ها در هر ساعتی 
از شبانه روز بتوانند سوخت مورد نیاز مراجعین را تامین کنند 
و در مورد بنزین کمبودی وجــود ندارد، اکنون در تمامی 
جایگاه ها عاوه بر کارت دارنده خودرو کارت جایگاهدار هم 
موجود اســت و هر کس بر اساس کارت می تواند ۶۰ لیتر 
بنزین ســهمیه ای دریافت کند، اما مساله این است که در 
مناطق مرزی کارت های آزاد برای جلوگیری از قاچاق حذف 
شده و این موضوع مشکاتی را به وجود آورده و این در حالی 
است که طبق گفته مسوولان قاچاق سوخت از مسیرهای 

دیگری انجام می شود. وقتی از خط لوله یکی از بنادر سوخت 
برداشت می شود، این قاچاق مربوط به کامیون دار و کولبر 
نیست، مطمئنا قاچاق سوخت بسیار سازمان یافته است و 
توسط جایگاهدار انجام نمی شود. در حال حاضر در تمامی 
جایگاه ها به ازای هر نازل یک کارت آزاد وجود دارد، یعنی 
می توان به هر میزان که نیاز است سوخت دریافت کرد، ولی 
در مناطق مرزی این اتفاق نمی افتد، زیرا کارت های آزاد را 
جمع آوری کرده اند. وی تاکید کرد: طبق آخرین آمار اعام 
شده سالانه هشــت میلیارد دلار سوخت قاچاق می شود، 
بنابراین این میزان قاچاق سوخت نمی تواند خودرویی باشد، 
قطعا از مسیرهای دیگر است ، مردم در مناطق مرزی جهت 
تامین ســوخت با مشکل مواجه شــده و اصولا سرگردان 
می شوند، در مناطقی که کارت آزاد جمع آوری شده مردم 
با مشکل سوخت گیری و از جمله صف های طولانی مواجه 

می شوند. / ایلنا 

پناه بردن به واردات نامحدود، پاک 
کردن صورت مساله و به هدر دادن 

ارز محدودی است

بیانات مقام معظم رهبری نشان داد در چه 
شرایطی سایپا را تحویل گرفتیم؛ 

شرکت های دانش بنیان می توانند کیفیت 
صنعت خودرو را افزایش دهند

مخالفت تند عضو مجمع تشخیص با واردات خودرو
مصطفی میرسلیم، نماینده مجلس شورای اسامی، در توییتی 
مخالفت خود را با واردات خودرو اعام کرد و نوشت: »چاره رفع نواقص 
تولیدات داخلی و بهبود کیفیت، تحقیر و توقف تولید صنعتی نیست، 
زیرا برخاف شعار سال و مفاد سند تحول دولت است.« وی تاکید کرده 
که دولت باید همت خود را برای اصاح صنعت صرف کند. وی در ادامه 
گفته که پناه بردن به واردات نامحدود، پاک کردن صورت مساله و به 
هدر دادن ارز محدودی است که با تخفیف دادن قیمت نفت صادراتی 
عاید کشور شده و باید برای تامین مواد و کالاهای ضروری و رشد کشور 
به کار گرفته شود و نه راضی کردن وارداتچی ها. میرسلیم در خاتمه 
اظهار کرده که: »ما موظفیم بکوشیم ضعف های خود را برطرف کنیم 
و می توانیم؛ شایسته نیست ضعف ها را بهانه کنیم برای دریوزگی از 

بیگانگان یا تبدیل شدن به بازار مصرف آنها.«/خانه ملت

 تفاهم نامه ۳ جانبه گروه خودروسازی سایپا، سازمان پژوهش های 
علمی و صنعتی ایران و وزارت علوم، تحقیقات و فناوری منعقد و بر استفاده 
از ظرفیت شرکت های دانش بنیای در راستای توسعه صنعت خودرو کشور 
تاکید شد، در راستای منویات مقام معظم رهبری در خصوص تقویت تولید 
دانش بنیان و ارتقای کیفیت خودرو، تحقق شعار سال ۱۴۰۱ مبنی بر تولید؛ 
دانش بنیان، اشتغال آفرین و همچنین تقویت ارتباط صنعت و دانشگاه، 
مدیرعامل ، اعضای هییت مدیره و معاونان گروه خودروسازی سایپا از سازمان 
پژوهش های علمی و صنعتی ایران بازدید و در این برنامه که با حضور علی 
خیرالدین معاون فناوری و نوآوری وزیر علوم، حسن زمانیان رییس سازمان 
پژوهش های علمی و صنعتی ایران و رئوسای دانشگاه های صنعتی برگزار 
شد، توافق نامه ای در خصوص همکاری با گروه خودروسازی سایپا منعقد 
شد. محمدعلی تیموری؛ مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا در مراسم انعقاد 
این تفاهم نامه سه جانبه با اشاره به اینکه کشور ما در حوزه دانش رشد بسیار 
خوبی داشته است، اظهار داشت: به این رشد می بالیم و افتخار می کنیم اما 
در بخش به کارگیری از این دانش، دارای نقاط ضعفی هستیم که باید آن را 
مرتفع کنیم. او افزود: حضور ما در گروه خودروسازی سایپا مصادف شد با 
هفته صنعت و مقام معظم رهبری نیز در همان مقطع زمانی بیان کردند که 
کیفیت خودروهای داخلی مطلوب نیست و حق با مردم است؛ مسئله ای 
که به حق از سوی ایشان مطرح شد و همین جمله نشان می داد که ما در 

چه شرایطی گروه خودروسازی سایپا را تحویل گرفتیم.
 ضرورت سرمایه گذاری صنعت خودرو در حوزه 

دانش بنیان
مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا با بیان اینکه کشورهای پیشرفته 
که در رشد صنعت خودرو وابسته نبوده اند حدود ۳۰ سال در حوزه دانش 
بنیان سرمایه گذاری کرده و وقت گذاشته اند، گفت: اگر قصد داریم در 
صنعت خودرو رشد کنیم چاره ای جز این نداریم که به شرکت های دانش 
بنیان اعتماد کنیم. او با تاکید بر اینکه گروه خودروسازی سایپا یک بنگاه 
اقتصادی است و باید با دیدگاه اقتصادی به مسئله نگاه کند، گفت: این گروه 
خودروسازی می تواند در راستای تولید محصولات مورد نظر خود عقد 
قرارداد کرده و در بخش سرمایه گذاری تولید نیز بر اساس برنامه ریزی های 

صورت گرفته، ورود کند.
راهکار برای حل مشکل مالی شرکت های دانش بنیان 

صنعت خودرو
وی با اشاره به اینکه این گروه از ۳ شرکت سرمایه گذاری دارای توان 
مالی برخوردار است که می توانند در کنار شرکت های دانش بنیان قرار 
گیرند، اظهار داشت: اینگونه مسئله مالی شرکت های دانش بنیان نیز حل 
خواهد شد و اگر بتوانیم از فضای تئوری به مرحله اجرا برسیم به طور حتم 
وضعیت صنعت خودرو کشور بهبود خواهد یافت. تیموری تاکید کرد: 
خوشبختانه از شرکت های دانش بنیانی در کشور برخوردار هستیم که می 
توانند کیفیت را برای صنعت خودرو کشور افزایش دهند و نباید از این مسئله 

غافل باشیم.

گفتوگو خبر

ماجرای تغییر شیوه قرعه کشی خودرو

فراهم شدن نظارت همگانی بر قیمت 
کالا ها در طرح مردمی سازی یارانه ها

 سعید مدنی، کارشناس ارشد صنعت خودرو با اشاره به تغییر شیوه 
قرعه کشی خودرو توسط وزارت صمت، اظهار داشت: به اعتقاد بنده این 
موضوع نشــان دهنده عدم اعتماد وزارت صنعت و مجموعه دولت به 
شرکت های خودروسازی است که مدیرانش را خود وزیر صنعت منصوب 
می کند، از سویی تغییر شیوه قرعه کشی نیز به هیچ عنوان مشکلی را حل 
نمی کند، بلکه ممکن است مشکات بیشتری را برای شرکت های جاده 
مخصوص ایجاد کند. اگر قرار باشد مبالغ قرعه کشی نیز به حساب دولت 
یا خرانه واریز شــود و از خزانه پول ها به خودروسازان پرداخت شود، این 
موضوع برای خودروســازان مشکل ایجاد می کند، زیرا آن ها با کمبود 
نقدینگی مواجه شده و ممکن است، دولت در چنین وضعیتی به شرکت ها 
بدهکار شود، مانند مسئله ای که در حال حاضر تامین اجتماعی با دولت 
دارد و دولت بدهی های این صندوق را پرداخت نمی کند. در حال حاضر 
در هر قرعه کشی که توسط خودروسازان انجام می شود، حدود ۶ میلیون 
درخواست برای 5۰ هزار خودرو در سایت ثبت می شود، قدر مسلم بسیاری 
از این درخواست ها به عنوان نیاز واقعی نبوده و تنها برای سرمایه گذاری در 
بازار خودرو صورت گرفته است. به نوعی تقاضا های کاذب باعث می شود 
که کسانی که نیاز واقعی به خودرو دارند، نتوانند خودروی مورد نظر را 
خریداری کنند. به بیان دیگر از هر ده نفری که برای پیش فروش خودرو 
در قرعه کشی ثبت نام می کند، تنها یک نفر نیاز واقعی دارد، چنین تقاضایی 
باعث می شود، متقاضیان حقیقی مجبور شوند، در بازار آزاد حضور پیدا 
کنند، که این موضوع نیز باعث شده قیمت خودرو سر به فلک بکشد، بنابراین 
تا زمانی که این وضعیت ادامه دارد، مشکل بازار خودرو حل نخواهد شد. 
دولت باید به دنبال راهکاری باشد که تقاضای سوداگرانه در بازار خودرو را 
از بین برود، و این موضوع با شیوه فعلی قرعه کشی خودرو به هیچ عنوان 
محقق نخواهد شد. وی در پاسخ به این پرسش که بسیاری از کارشناسان 
و فعالان صنعت خودرو افزایش تولید را شرط حذف قرعه کشی می دانند، 
بیان داشت: این موضوع تنها در صورتی محقق می شود که خودروسازان 
مورد حمایت قرار گیرند. در حال حاضر با توجه به اینکه آن ها با زیان انباشته 
بسیار زیادی روبرو هستند، نمی توانند به یکباره تولید خود را دو برابر کنند، 
در این زمینه دولت باید خودروسازان را به نوعی دریابد و به آن ها کمک 
کند. درحال حاضر بیش از ۶۰ تا 7۰ درصد وضعی که خودروسازان در آن 
گرفتار شده اند تقصیر دولت است، زیرا مدیریت توسط دولت تعیین 
می شود، قیمت گذاری و نحوه فروش خودرو نیز به وسیله دولت مدیریت 
می شود، در چنین شرایطی دولت باید به وضعیت خودروسازان رسیدگی 
کند، در غیر این صورت بازار خودرو سامان نخواهد یافت. او با تاکید بر اینکه 
قرعه کشی خودرو شبیه لاتاری است، تصریح کرد: قیمت گذاری خودرو 
باید آزاد شده و قیمت در حاشیه بازار تعیین شود، در این صورت بسیاری 
از تقاضا های کاذب از بازار خودرو خارج خواهد شد و پس از مدتی با متعادل 
شدن بازار و تامین عرضه توسط خودروسازان می توان قیمت خودرو را 
متعادل کرد و بسیاری از مردم دیگر خودرو را به قیمت هایی که امروز در 

بازار خریداری می کنند را نخواهند خرید.

وزیر صنعت، معدن و تجارت از فراهم شدن امکان نظارت مردمی 
بر قیمت کالا ها در اجرای طرح مردمی سازی و عادلانه کردن یارانه ها، 
خبر داد. سیدرضا فاطمی امین در حاشیه جلسه ستاد تنظیم بازار که با 
حضور رئیس جمهور برگزار شد اظهار داشت:  از هفته آینده، عاوه بر 
بازرسی های همکاران ما و تماس مردمی با سامانه ۱۲۴، ابتکار جدیدی 
طراحی شــده که بر اساس آن یک کد دوبعدی )QR( یا کد شناسه 
صنفی در مغازه ها نصب خواهد شد و مردم می توانند به طور مستقیم 
تخلفات را از طریق یک نرم افزار تلفن همراه )اپلیکیشن موبایل( گزارش 
کنند. وی با بیان اینکه در چند هفته اخیر در ستاد تنظیم بازار، بر طرح 
مردمی سازی و عادلانه کردن یارانه ها متمرکز هستیم، افزود: تدابیر لازم 
برای اجرای این طرح بزرگ اندیشیده شده ضمن اینکه در این طرح، 
وزارت جهاد کشاورزی مسئولیت تأمین نهاده های دامی، محصولات 
غذایی و کالا های اساسی را برعهده دارد. وزیر صمت با اشاره به اینکه 
بخش دوم اجرای این طرح، توزیع و نظارت بر بازار است، گفت: یکشنبه 
گذشته با هدف کسب آمادگی، بیش از ۸۶ هزار مورد نظارت ویژه از 
فروشگاه ها و سطح عرضه انجام شد؛ ضمن اینکه تقسیم کار خوبی میان 
دستگاه های مجری طرح صورت گرفته است. فاطمی امین، احکام 
سازمان تعزیرات حکومتی علیه متخلفان را تا هفته پیش بازدارنده 
ندانست و ادامه داد: به تازگی مصوباتی برای این سازمان در نظر گرفته 
شده و اختیارات بسیار خوبی به سازمان تعزیرات حکومتی داده شده که 

امیدواریم احکام آن برای متخلفان، بازدارنده باشد.

مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا در مراسم انعقاد 
تفاهم نامه ۳ جانبه مطرح کرد:

آگهی تغییرات شــرکت بین المللی مهندســی ساتراپ دژ کار ســهامی خاص به شماره ثبت ۲۳۳۶7۱ و 
شناســه ملی ۱۰۱۰۲7۴۶5۹۲ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ ۱۴۰۰/۰۹/۲7 
تصمیمات ذیل اتخاذ شد : ترازنامه و حساب سود و زیان شرکت منتهی به سال ۱۳۹۹/۱۲/۳۰ مورد تصویب قرار 
گرفت. موسســه حسابرسی و خدمات مدبریت مستقل اندیشــان پارس شناسه ملی ۱۰۳۲۰۸5۲۳5۲ به عنوان 
بازرس اصلی و آقای حســن علمی بــه عنوان بازرس علی البدل کد ملی ۳۹۳۲5۰۴۳۲۱ برای یک ســال مال 
انتخاب شدند سازمان ثبت اسنادواماک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۱۳۲۰۴۱۱(

به بهانه فعال شدن سامانه یکپارچه فروش خودرو: قرعه کشی را خودروسازان انجام می دهند
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 رضا فاطمی امین وزیر صنعت، معدن و تجارت ضمن اعام 
این خبر که مصوبه واردات خودرو هفته آینده نهایی خواهد شد، 
تاکید کرد که محدودیتی در واردات نخواهیم داشت و همزمان با 
واردات و همچنین افزایش عرضه خودروسازان داخلی، بخش 
عمده   ای از تقاضای بازار پاسخ داده خواهد شد. هماهنگی   های لازم 
انجام شــده تا این واردات در اســرع وقت انجام شود، اما دولت، 
واردکننده نخواهد بود بلکه شرایط را تسهیل خواهیم کرد. وی در 
تشریح تصویب کلیات طرح واردات خودرو در هیات دولت، ضمن 
اشاره به اینکه از سال ۹7 به سبب به   هم   ریختگی تراز ارزی کشور، 
واردات خودرو ممنوع شد، اظهار کرد: این مصوبه تا اردیبهشت 
۱۴۰۱ مهلت داشت و به   نوعی تمدید شده بود. همزمان با پایان 
یافتن این مصوبه در دولت، موضوع ازسرگیری واردات خودرو مطرح 
شد که کلیات آن تصویب شده است. خوشبختانه در حال حاضر 
چند رویداد همزمان با هم در حال رخ دادن است؛ مصوبه ممنوعیت 
واردات به اتمام رسیده و دیگر منعی برای واردات وجود ندارد و از 
سوی دیگر تراز ارزی کشور در وضعیت خوبی قرار گرفته است و 
فشاری بر منابع ارزی کشور به    گونه   ای که برای نرخ ارز مشکل   ساز 
شود، وارد نیست.  در مصوبه    آماده   شده که در مرحله نهایی است، 
چند نکته مهم وجود دارد. اولین نکته این است که تمرکز ما بر 
واردات خودروهای اقتصادی است. در سال های پیش از ۹7، عمدتا 
خودروهای لوکس، گران قیمت و تجماتی وارد می   شد که بخش 
خاصی از آن بهره می   بردند، اما تمرکز ما در این دوره بر این است که 
خودروهای اقتصادی برای استفاده عموم وارد شود و هم اینکه این 
نقیصه در کشور برطرف شود. خودروهای تولیدی کشور که در 
محدوده خودروهای اقتصادی هستند، عمدتا از کیفیت مطلوبی 
برخوردار نیستند و باید تولید آنها متوقف شود، چرا که عاوه بر اینکه 
بر مبنای پلت فرم   های قدیمی هستند و کیفیت مناسبی ندارند، 
مردم نیز از این وضعیت ناراضی هستند . بنابراین، این   که تمرکز ما 
بر تولید و واردات خودروهای اقتصادی است و در اولویت قرار گرفته 
است، هم به این جهت مهم است که عامه مردم یعنی اقشار متوسط 
بهره   مند شوند و هم به این خاطر که مشکل کیفیت در صنعت خودرو 
برطرف شود. وی در پاسخ به اینکه چه تعداد خودرو وارد خواهد 
شد؟ اظهار کرد: تنظیم تعداد خودروهای وارداتی متناسب با تنظیم 
بازار خواهد بود. پنج روش برای واردات طراحی شده که به   زودی 

اطاع   رسانی خواهد شد. دولت واردکننده خودرو نخواهد بود، بلکه 
این واردکنندگان هستند که مسئولیت را برعهده خواهند داشت. 
محدودیتی برای واردات وجود ندارد و متناسب با نیاز و تقاضای بازار، 
واردات انجام خواهد شد ، مردم هر روز از افزایش قیمت خودرو و در 
حقیقت بالا و پایین شدن قیمت ها در بازار صحبت می کنند، به 
ســبب شکاف عمیق و قابل توجه بین عرضه و تقاضاست. سال 
گذشته کمتر از ۹۰۰ هزار دستگاه خودرو در کشور تولید شد که 
این میزان نسبت به تقاضا عدد بسیار پایینی بود و سبب شد شاهد 
شکل   گیری بازار سیاه خودرو باشیم. خبر خوب این است که همزمان 
با موضوع واردات خودرو که بررسی آن از سال گذشته آغاز شد و 
مورد پیگیری است، عرضه خودرو در سال  جاری نسبت به سال 
گذشته افزایش قابل توجهی خواهد داشت. این افزایش عرضه آغاز 
شده و از ابتدای امسال تا هجدهم ماه جاری، میزان عرضه ۱۸ درصد 
افزایش داشته است؛ ضمن اینکه خودروهای کف 5۰  درصد کاهش 
یافته و تعهدات معوق نیز از ۶۰  هزار دستگاه به ۱۰  هزار دستگاه 
رســیده اســت. واردات خودرو به   ویژه خودروهای اقتصادی و 
ارزان قیمت از یک سو می تواند بخش عمده   ای از تقاضا را پوشش 

دهد و از سوی دیگر، افزایش عرضه، تناسب میان عرضه و تقاضا 
ایجاد خواهد کرد. امید است این دو جریان بتوانند بخش قابل توجهی 
از تقاضاها را پوشش دهند. وی در رابطه با زمان واردات خودرو و 
اینکه چه افرادی صاحیت واردات خواهند داشــت، اعام کرد: 
مصوبه، هفته آینده نهایی خواهد شد. هماهنگی   ها با دستگاه   های 
مختلف در حال انجام است تا واردات در اسرع وقت صورت گیرد و 
این طور نباشد که ماه   ها طول بکشد.  حتی در حال حاضر که مصوبه 
نهایی تایید نشده و هفته آینده به  صورت رسمی مصوب خواهد شد، 
مسیرها کنترل و موانع احتمالی بر سر واردات، ارزیابی شده است. 
شرایط تسهیل خواهد شد و تدابیر لازم اتخاذ می شود و واردات 
خودرو شرایطی خواهد داشت ، شرایط سابق وجود دارد و شرایط 
جدیدی نیز اندیشیده شده است. به  طور مثال طبیعتا خودروهای 
وارداتی باید خدمات پس از فروش داشــته باشند یا مسیرهای 
متفاوتی در نظر گرفته شده است و صاحیت   هایی که از قبل بوده، 
تداوم خواهد داشت؛ اما منابع تامین مالی، متنوع شده است و بخش 
قابل توجهی از طریق منابع خارجی تامین خواهد شد تا کمک   کننده 

به تراز ارزی کشور نیز باشد. / ایسنا  

متناسب با نیاز و تقاضای بازار، واردات انجام خواهد شد
؟؟؟؟
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امروز دیگر کسی از اقتصاددانان نیست که معتقد نباشد برقراری ارز 4200 تومانی از ابتدا تصمیم اشتباهی بود که عجولانه و با یک تصمیم غیرکارشناسانه اتخاذ شد، اما با حذف 
آن از چرخه اقتصادی به زودی مردم و مصرف کنندگان نهایی از ثمرات آن منتفع می شوند. محمدصادق مفتح قائم مقام وزیر صنعت در امور بازرگانی ضمن اعلام این مطلب 
افزود: از همان ابتدای کار هم ناکارآمدی ارز 4200 تومانی مشخص شد و پس از یکی دو سال در همان دولت دوازدهم حذف تدریجی این ارز از چرخه اقتصادی آغاز شد. 
یارانه را می توان به چند شکل پرداخت کرد که یکی پرداخت به تولیدکنندگان، دومی پرداخت به واردکنندگان مواد اولیه و سایر محصولات و سومی پرداخت به حلقه نهایی 
یعنی مصرف کنندگان است. اشتباه ترین تصمیم در این زمینه پرداخت یارانه به واردکنندگان است که به جرات می توان گفت این سیاست اشتباه به جز ایران در هیچ کشور 
دیگری اجرایی نشده است. اما مرسوم ترین شیوه در اکثر کشورها پرداخت یارانه به حلقه آخر است. به طور حتم آثار مثبت اقتصادی این طرح به سرعت مشخص می شود 

و قشر مصرف کننده نهایی از برکات آن منتفع خواهند شد./ایرنا

مردمبهزودی
ازبرکاتحذف

ارز۴۲۰۰تومانی
منتفعمیشوند

واردات نامحدود خودروی برقی به مناطق آزاد؛  جزئیاتی از برنامه های جام جهانی
 دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه گفت که با تصمیم اخیر 
هیات دولت، واردات نامحدود خودروهای برقی به مناطق آزاد 
انجام خواهد شد ولی منتظر تعیین شیوه نامه وزارت صمت 
هستیم. همزمان با افتتاح ۸۲ طرح در مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، 
سعید محمد اولین نشست خبری خود در شورایعالی مناطق 

آزاد و ویژه اقتصادی برگزار کرد.
جزئیات واردات خودرو به مناطق آزاد

در جریان پاســخ محمد به سوالات خبرنگاران، موضوع 
واردات خودرو مورد پرسش قرار گرفت و وی درباره درخواست 
از رئیس جمهور برای واردات خودرو به مناطق آزاد توضیحاتی 
ارائه کرد. وی با اشاره به اینکه از سال ۱۳۹7 که واردات خودرو 
ممنوع اعام شد در مناطق آزاد نیز وارداتی صورت نگرفت گفت 
که ما در این سالها در این مناطق واقعا با مشکل خودرو مواجهه 
بودیم به طوری که چهره کیش و قشم که از جزایر گردشگری 
هستند خراب شده است. او با بیان اینکه  از واردات سالهای گذشته 
حدود ۲5۰۰ خودرو امکان ورود به کشور را نداشتند و توقیف و 
در اختیار سازمان اموال تملیکی قرار گرفت، گفت: براین اساس 
پیگیر آن بودیم که با صدور رای دادگاه مبنی بر عدم امکان استفاده 
این خودروها در ســرزمین اصلی بتوانیم در مناطق آزاد از آنها 
استفاده کنیم  موافقت اولیه نیز کسب شد اما با توجه به زمان بر 
بودن و نیازی که ما در جریان جام جهانی قرار داریم درخواست 
کردیم که بتوانیم خودرو را به طور مستقیم به مناطق آزاد وارد 
کنیم. مشاور رئیس جمهور افزود: اما در دو هفته گذشته بحث 
واردات خودرو در هیات دولت مطرح و مورد تایید قرار گرفت و 
قرار شد که شیوه نامه مربوطه را وزارت صمت تعیین کند که از 
جمله مباحث مطرح شده خودروهای با ۲۰ هزار دلار بود.   قرار 
بر واردات خودروی برقی شد و مناطق آزاد نیز بعد از اعام شیوه 
نامه وزارات صمت می تواند به طور نامحدود خودروی برقی وارد 

کنند.
ما فقط از بعد کیفی می توانیم در مورد طرح بنزین 

در کیش و قشم اظهارنظر کنیم
محمد در رابطه با اینکه طرح یارانه بنزین که به صورت 
آزمایشی در جزیره کیش اجرا شد به کجا رسیده و آمار و ارقام 
دقیق آن را اعام کند تو ضیح داد که ما مسئول اجرای طرح بنزین 
نبودیم و وزارت اقتصاد و معاون اول رئیس جمهور مسئولیت اصلی 
را برعهده داشتند و مناطق آزاد فقط زیرساختها و مقدمات لازم 
را انجام داد و نتیجه آن هم رضایت مندی اهالی کیش بود. وی با 
بیان اینکه طرح بنزین در راستای پرداخت عدالت محور یارانه 
بود گفت که ما فقط می توانیم در مورد مسائل کیفی آن اظهارنظر 
کنیم و در مورد ابعاد دیگر و آمار و ارقام اجرای این طرح مسئولیتی 
برعهده ما نیست و باید وزارت اقتصاد و سخنگوی اقتصادی در 
مورد آن اظهار نظر کند. سعیدمحمد این را هم گفت که ما در 
مناطق آزاد موافق اجرای طرح آزمایشی بودیم و مشکلی با آن 
نداشتیم به نظر ما طرحهای پایلوت می تواند در جزیره کیش و 

قشم اجرا شود و محل مناسبی خواهد بود.
از جام جهانی قطر در کیش و قشم چه خبر؟

در ادامه دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی در 
مورد برگزاری جام جهانی قطر و نقش کیش و قشم در آن توضیح 
داد و گفت که نظر ما برای جذب تماشاگران جام جهانی بوده و 
می توانستیم در سالهای گذشته اقدامات مناسبی در این رابطه 
انجام دهیم با این حال از زمانی که مسئولیت را در مناطق آزاد 
پذیرفتیم این موضوع در دستور کار قرار گرفت و توانستیم مثا 

در کیش دو زمینی که وجود داشت بازسازی کرده و سه زمین 
دیگــر احداث کنیم که احتمالا تا دو ماه آینده به بهره برداری 
می رسد؛ اتفاقا یکی از زمینها هیبریدی است و مسئولان قطری 
در بازدیدی که از آن داشــند ابزار رضایت کردند. وی ادامه داد: 
تعداد هتل های 5 ستاره را به طور قابل توجهی افزایش داده ایم 
و امکان برقراری ۴۰۰ پرواز از کیش به قطر  در هفته فراهم شده 
است. محمد با بیان اینکه پیش بینی می شود ۱.5 میلیون مسافر 
عازم قطر شوند که در سه موج 5۰۰ هزار نفری خواهد بود، یادآور 
شد قطر ظرفیت حدود ۳۰۰ هزار نفر از این مسافران را دارد و 
مابقی در منطقه سرزیر می شوند که با توجه به ظرفیت مناسبی 
که ما داریم و در اهم آن هزینه های پایین تر نســبت به سایر 
کشورهای منطقه است می توانیم این مسافران را جذب  کنیم. 
وی گفت که از کشور قطر درخواست کردیم که امکان ورود به 
فضاهای تعیین شده از سوی ایران را در کارت های گردشگری 
خود که در اختیار تماشاگران قرار می دهد فراهم کند تا آنها این 
فضاها را به رسمیت شناخته و ورود کنند، با این حال قطر از ما 
خواسته آژانس های هواپیمایی بسته کاملی برای حمایت از 
مسافران و گردشگران تهیه و ارائه کنند تا بتوان اقدامات مناسبی 
انجام داد. محمد همچنین گفت که در پروازهایی که صورت می 
گیرد اول اینکه نیاز به ویزا نیست، اما ما هماهنگ  کردیم که مهر 
هم در پاســپورت نخورد، شاید  کسی نخواهد مهر ایران روی 

پاسپورتش باشد.
موافقت بانک مرکزی 

برای ایجاد بانک آف شور در کیش
وی در بخش دیگری از اظهاراتش به اقدامات صورت گرفته 
برای ایجاد بانک آف شور که در واقع یک بانک ارزی مستقل از 
بانک مرکزی است در مناطق آزاد اشاره کرد و گفت: در حدود 
شش ماه گذشته طی مذاکرات با بانک مرکزی مجوز تاسیس 
بانک آف شور صادر شده است و اکنون به دنبال جذب سهامداران 
خارجی هستیم که بتوان مقدمات راه اندازی آن را فراهم کرد. 
محمد افزود: با راه اندازی بانک آفشور ایرانیان خارج از کشور می 
توانند با خیال راحت ارز خود ر ابه مناطق آزاد آورده و ســرمایه 
گذاری کنند. به هر ترتیب اکنون نگران این هستند که ارز خود 
را بیاورند و تحویل بانک مرکزی داده و با مشکل مواجه شوند؛ در 
حالی  که بانک آفشور  مستقل از بانک مرکزی است هرچند که 
نظارت هایی بر آن خواهد داشت.   وی همچنین از اجرایی شدن 
بورس بین الملل به صورت پایلوت در کیش در آینده نزدیک خبر 

داد.
۱۰.۸ میلیون متر مربع زمین برگشت خورد

مشاور رئیس جمهور در اظهاراتش به وضعیت معامات در 
مناطق آزاد اشاره و گفت که در سنوات گذشته معامات زیادی 
شکل گرفته که در ابهام قرار داشت از این جهت بررسی های 

حقوقی جهت رفع ابهام از این پرونده ها در دستور کار قرار گرفت. 
به گفته وی از شهریور سال گذشته تا کنون ۱۰ میلیون و ۸۰۰ 
هزار متر به ارزش ۸۳ هزار میلیارد تومان که نزدیک به رقم بودجه 
عمرانی کشور است با روش های حقوقی و قضایی به نفع مناطق 

آزاد برگشته است و در سال جاری رقمی بیشتر خواهد شد.
وی  در این رابطه اشاره کرد به جریان واگذاری زمین ۲۳۰ 
هکتاری در  کیش که دریافت کننده آن قرار بوده ۳۶ ماه بعد از به 
بهره برداری رسیدن زمین نسبت به پرداخت اقساط اقدام کند 

اما این موضوع در دستور کار قرار گرفته است.
هفت منطقه آزاد در حال ورود است

مشاور رئیس جمهور  با اشاره به سرمایه گذاری ۶.۱ هزار 
میلیاردی در مناطق آزاد تجاری و صنعتی و ویژه اقتصادی در 
قالب ۸۲ طرح گفت که این طرح ها در پنج منطقه آزاد تجاری و 
صنعتی و هفت منطقه ویژه اقتصادی توسط رئیس جمهور افتتاح 
شد. به گفته وی مقرر شده هر فصل تعداد زیادی پروژه در مناطق 
آزاد تجاری و صنعتی و ویژه به بهره برداری برسد که در راستای 
رونق تولید و ایجاد اشتغال خواهد بود. دبیر شورایعالی مناطق آزاد 
و ویژه اقتصادی با اشاره به هشت منطقه آزاد فعال گفت که هفت 
منطقه دیگر نیز مصوب شده که راه اندازی آن در دستور کار قرار 
دارد و قرار است در دوره زمانی کوتاهی به ظرفیت قابل توجهی 
برسد. وی گفت که در حال حاضر ۳۳ منطقه ویژه اقتصادی فعال 
هستند که مجوز راه اندازی۴۶ منطقه دیگر مصوب شده و به 

دنبال دستگاه مسئول برای آنها هستیم.
۱۰درصد سرمایه گذاری خارجی 

در مناطق آزاد و ویژه
سعید محمد در ادامه به وضعیت سرمایه گذاری در مناطق 
در ســال ۱۴۰۰ نیز اشاره کرد و توضیح داد: در سرمایه گذاری 
داخلی، ۳۶ هزار میلیارد تومان در مناطق آزاد تجاری و صنعتی 
و ۶۴ هزار میلیارد در مناطق ویژه اقتصادی سرمایه گذاری شده 
که در مجموع به حدود ۱۰۰ هزار میلیارد سرمایه گذاری داخلی 
می رسد. وی در مورد سرمایه گذاری خارجی نیز گفت که ۱۴۸  
میلیون دلار در مناطق آزاد تجاری و صنعتی و ۱5 میلیون دلار 
در مناطق ویژه سرمایه گذاری شده که در مجموع به ۱۶۳ میلیون 
دلار رسیده است. به گفته مشاور رئیس جمهور، سرمایه گذاری 
خارجی در مناطق آزاد و ویژه ۱7 درصد کل ســرمایه گذاری 

خارجی کشور در سال ۱۴۰۰  است.    
به مناطق آزاد حمله می کنند ولی تراز مثبت است

سعید محمد در ادامه از وضعیت تجارت در مناطق آزاد و 
ویژه نیز خبر داد و گفت که بسیار به مناطق حمله کرده و می 
گویند محل واردات شده است در حالی که گزارش ها نشان می 
دهد در سال گذشته تراز تجاری مناطق آزاد و ویژه مثبت ۱۱ 
میلیارد دلار بوده است. وی افزود: باید توجه داشت که اگر رقم 
واردات مناطق بالا است بخش زیادی به واردات سرزمین اصلی 

که از کانال مناطق آزاد انجام می شود برمی گردد.

نوع و شیوه فعالیت روابط عمومی ها باید 
منجر به توسعه و اشتغال در کشور شود

اولین دستاورد اتحاد استراتژیک ایران 
خودرو و سایپا به ثمر رسید

معاون وزیر صمت و رئیس هیات عامل ایمیدرو در سومین 
روز از اولین گردهمایی مدیــران روابط عمومی حوزه معدن و 
صنایع معدنی ایران گفت: نوع و شیوه فعالیت روابط عمومی ها 
باید منجر به توسعه و اشتغال در کشور شود.  وجیه اله جعفری 
معــاون وزیر و رئیس هیات عامل ایمیدرو در ســومین روز از 
اولیــن گردهمایی مدیران روابط عمومی حوزه معدن و صنایع 
معدنی ایران اظهــار کرد: نگاه شــرکت های بزرگ صنعتی و 
معدنی کشــور نباید صرفاً نگاه درون سازمانی باشد. وی با بیان 
این که روابط عمومی های حوزه صنعت و معدن کشــور نقش 
موثری در اطاع رسانی و امیدآفرینی به جامعه دارند، افزود: نوع 
و شیوه فعالیت روابط عمومی ها باید منجر به توسعه و اشتغال 
در کشور شــود، در غیر این صورت به بی راهه رفته ایم. ارتباط 
و تعامل میان روابط عمومی های حوزه صنعت و معدن کشــور 
ضروری اســت و این امر باید منجر به ارتقای سطح رفاه مردم 
شود؛ روابط عمومی ها باید به گونه ای عمل کنند تا نقش خود در 

آرامش بخشی به جامعه را به خوبی ایفا کنند./روابط عمومی

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خــودرو اعام کرد: اراده دو 
خودروســاز بزرگ کشور، نزدیک شدن دیدگاه ها به یکدیگر در 
راستای منافع ملی و صنعت خودرو است و در همین راستا، اولین 
دستاورد اتحاد استراتژیک ایران خودرو و سایپا به زودی به ثمر 
خواهد نشست. دکتر مهدی خطیبی در دوازدهمین همایش بین 
المللی موتورهای درون سوز و نفت، با بیان این مطلب افزود: در 
همین راستا به زودی خودروی شاهین گروه سایپا مجهز به قوای 
محرکه تولیدی گروه صنعتی ایران خودرو خواهد شد و این یکی 
از اقدامات اساسی در توسعه تجارت و خدمات قوای محرکه ایران 
خودرو اســت و در ادامه نیز این همکاری های مشترک توسعه 
خواهد یافت.  وی با اشاره به اهمیت همایش موتورهای درون سوز 
و نفت به علت اهمیت موتور و قوای محرکه، گفت: در تمام طرح 
های توسعه ای از جمله توسعه محصول، توجه ویژه ای به قوای 
محرکه از منظر میزان آلایندگی، قدرت و شــتاب می شود و در 
شرایطی که گروه صنعتی ایران خودرو در مسیر رشد و تحول قرار 
دارد، این موضوع را مورد توجه جدی قرار داده و برای آن برنامه های 
کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت ترسیم کرده است. در کوتاه 
مدت، هدف و استراتژی ایران خودرو تولید موتورهای کم مصرف، 
در میان مدت ارتقا و در بلند مدت، سرمایه گذاری در زمینه خانواده 
موتورهای جدید و کم مصرف اســت. وی ایجاد پاورترین ایران 
خودرو را حاصل اهمیت بالای قوای محرکه و موتور خودرو دانست 
و با بیان این که این اقدام ملی و ارزشمند است، گفت: وظیفه این 
پروژه سفارش گذاری، بازاریابی و فروش قوای محرکه به خارج از 
گروه صنعتی ایران خودرو است که یکی از اهداف محوری تعیین 
شده است.  وی  با تاکید بر این که تفاوتی میان ایران خودرو و سایپا 
وجود ندارد، دو خودروساز را مایه افتخار کشور توصیف کرد و گفت: 
ما دلســوز نظام و همه ما فرزندان این آب و خاک هستیم و برای 

عزت کشور و هم میهنان مان تاش می کنیم. 
او  با اشــاره به توانمندی های صنعت خودروی کشور که 
توانســته در حوزه های مختلف از جملــه موتور و قوای محرکه 
دستاوردهای قابل توجهی داشــته باشد، گفت: همان طور که 
دستاوردهای هسته ای داشتیم که کشور را مقتدر کرده است، در 
صنعت خودرو نیز موفقیت های زیادی کسب کرده ایم و مسیر 
توســعه را به خوبی طی می کنیم، اما ممکن است برخی منافع 
فردی که در مقابل منافع اجتماعی قرار گرفته، مانع از دیده شدن 

این دستاوردها شود. 
وی با بیان این که بزرگ ترین منتقد صنعت خودرو خودمان 
هستیم، گفت: روز گذشته با حضور بخش خصوصی، معاونت علمی 
و فناوری ریاست جمهوری و سازمان گسترش و نوسازی صنایع 
ایران، پروژه تست تصادف خودرو کلید خورده که نشان می دهد 
برای تغییر و اصاح اعتقاد و اراده راســخی وجود دارد، این پروژه 

ماندگار و بسیار مهم برای صنعت خودروی کشور خواهد بود. 
او با بیان این که با افتخار و اقتدار در صنعت پر افتخار خودرو 
برای مردم و میهن سرافرازمان کار می کنیم، گفت: ما امانت دار 
سرمایه ملی هستیم و این سرمایه و امانت را خرج اعتبار شخصی 

نمی کنیم.
وی با بیان این که با سرعت باید به سمت تولید خودروهای 
هیبریدی حرکت کنیم، عنوان کــرد: ما در گروه صنعتی ایران 

خودرو تابع نظرات تخصصی و تجربیات هستیم. 
مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو، اظهار امیدواری کرد، 
همایش بین المللی خودروهای درون ســوز و نفت که شــاهد 
دوازدهمین دوره برگزاری آن هستیم، خروجی هایی پر از خیر و 

برکت برای صنعت خودرو داشته باشد./ ایکوپرس

خبرخبر
برنامه ویژه دولت برای تخصیص بهینه 

منابع از مسیر بورس کالا

صندوق توسعه، کارکرد توسعه ای 
خود را از دست داده است

رضا محتشمی   پور، معاون وزیر صمت تاکید دارد قیمت گذاری 
دستوری در برنامه   های دولت جایی ندارد و دولت در برنامه ویژه   ای 
به دنبال تخصیص بهینه منابع از مسیر بورس کالاست. رضا وی با 
تاکید بر اینکه بازار فولاد ایران با آسیب   هایی مواجه است که بعضا آن 
   را از حالت رقابتی خارج می کند، گفت: مدیریت این موضوع نیازمند 

طراحی های متناسب است.
  به گفته معاون معادن و فرآوری مواد وزارت صمت، تا این جای 
کار از بورس کالا برای تعادل   بخشــی به بازار فولاد به میزان زیادی 
کمک گرفته شده و این مسیری است که باید ادامه یابد.  باید روی 
طراحی ساختارهای متناسب با فضای بازار کار کرد؛ چراکه برای 
ایجاد ابزارهای جدید و حتی تنظیم مقررات پایش بازار و کشــف 
قیمت عادلانه نیازمند همکاری بورس کالا هستیم و باید روی دانش 

آن کار کنیم.
وی با اشاره به اینکه اکنون بحث واگذاری پروانه   های بهره برداری 
از مسیر بورس کالا مطرح شده است، اظهار کرد: این موضوع ضمن 
اینکه اقدام جدیدی محسوب می شود، به کار کارشناسی زیادی نیاز 
دارد و بورس کالا در این زمینه فعال شده است. امیدواریم بتوانیم با 

همکاری بورس کالا سریع   تر به نتیجه برسیم.
او بــا تاکید بر این نکته که در فضای رقابتی متعادل نیازمند 
رگولیشن و تنظیم گری نیستیم، گفت: اگر در کالایی فضا از حالت 
رقابتی خارج شــد، رگولاتوری و تنظیم گری خاص نیاز اســت؛ 
تنظیم گری هایی که اجازه ندهد قیمت از حالت منطقی خارج شود.
اگر اعتقاد دولت قیمت گذاری دستوری بود، نیازی نبود بر 
ظرفیت های بورس کالا تکیه شود؛ بنابراین بحث دولت قیمت گذاری 
دستوری نیست و تنها موضوع، تعادل بخشی به بازار با همکاری و 
کمک بورس کالاست، در برخی کالاها نظیر زنجیره صنعت روی یا 
گندله با مشکل مواجه هستیم و چون در بعضی بخش ها، کالا به 
فروش نمی رود، بازار عما شکل نگرفته و از این رو قابل مشاهده است 
که نیازمند انعطاف پذیری در مقررات هستیم که این موضوع کار 
سنگین کارشناسی را می طلبد و امیدواریم با بهره گیری بیشتر از 
ظرفیت های بورس کالا بتوانیم در مسیر تعادل بخشی به این بازارها 

حرکت کنیم.
استفاده از پتانسیل   های بورس کالا یکی از رویکردهایی است 
که در دولت   های مختلف تعقیب شده، ولی فاصله   گرفتن از این ابزار 
یا ایجاد تنش و دوگانگی، همچنین تبعیت از قیمت گذاری دستوری 

همگی مواردی خواهند بود که به نگرانی ها می   افزایند./ کالاخبر

محمدرضا فرزین، رئیس شورای هماهنگی بانک های دولتی 
گفت: صندوق توسعه ملی باید بگوید منابع کجا سرمایه گذاری 
شــود، نه اینکه به خود بانک ها سپرده شــود، چرا  که کارکرد 
صندوق اینگونه نیســت. وی با اشــاره به نقاط ضعف صندوق 
توسعه ملی در ۱۰ سال اخیر گفت: زمانی که صندوق را تشکیل 
دادیم، وظایف تثبیتی را در اساســنامه آن ندیدیم و به همین 
دلیل با حکم ویژه مســائل حل می شــد. ما ضعف عمومی در 
سیاست گذاری اقتصادی در ایران داریم که نصیب صندوق هم 
شــده و آن اینکه همه چیز را به قانون بودجه وصل می کنیم. 
قاعــده عمومی بلندمدت نداریم و هر ســال باید بودجه نحوه 
عملکرد صندوق را تعریف کند، در صورتی که صندوق خودش 
یک ســاختار مســتقل دارد. قوانین بلندمدت نداریم که باعث 
بی ثباتی و مشکل در اقتصاد شده است. ضعف بعدی صندوق در 
نوع ارتباط با بانک هاســت که کارکرد توسعه ای خود را ازدست 
داده اســت. صندوق باید بگوید منابع کجا سرمایه گذاری شود، 
نه اینکه به خود بانک ها ســپرده شود، چرا که کارکرد صندوق 
اینگونه نیســت. دوران بلوغ صندوق با دوران تحریم همزمان 
شد که نتوانســت دوره بلوغ آن بخوبی طی شود. وی در ادامه 
پیشــنهادهایی در این باره مطرح کرد و گفت: صندوق باید در 
ســرمایه گذاری داخلی تمرکز کند و پروژه های ایران را تامین 
مالــی کند. در این میــان می توانیم بــا صندوق های همتا در 
کشورهای اطراف و همســایه، پروژه های مشترکی را با منابع 
مشــترک انجام دهیم که امنیت اقتصادی ما را هم بالا می برد؛ 

مانند مسائلی در حوزه های آلودگی هوا و آب و... . 

آگهی تغییرات شــرکت تضامنی مریم دشــتی زاده و شــرکاء به شــماره ثبت 5۱۱7۳۸ و شناســه ملی 
۱۰5۳۰۳۰۱۴۴۹ به اســتناد صورتجلســه هیئت مدیره مورخ ۱۳۹۹/۱۲/۰۳ و مجوز شماره ۰۰/۲۴5۴۶ مورخ 
۱۴۰۰/۱/۳۱ بانک مرکزی جمهوری اســامی ایران تصمیمات ذیل اتخاذ شــد : محل شرکت به : استان فارس 
شهرســتان شیراز،  بخش مرکزی شهر شیراز- محله شهرداری- کوچه ی )پارک هتل(بلوار کریمخان زند پاک 
۰ طبقه همکف کد پســتی :7۱۳۶۶۱5۸5۹ تلفن ۰7۱۳۲۲۴۲۰۶5 انتقال یافت و ماده مربوطه در اساســنامه 
اصاح گردید سازمان ثبت اسنادواماک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۱۳۲۰۴۱۲(
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 با توجه به پیش  بینی بانک مرکزی از وضعیت نقدینگی در بازار بین  بانکی، موضع عملیاتی بانک مرکزی در این هفته توافق بازخرید بود. از این رو، این بانک به اجرای 
عملیات بازار باز در قالب توافق بازخرید به مبلغ 1/ ۸۷هزار میلیارد تومان اقدام کرد. بانک مرکزی در چارچوب مدیریت نقدینگی مورد نیاز بازار بین  بانکی ریالی، 
عملیات بازار باز را به صورت هفتگی و موردی اجرا می  کند. موضع عملیاتی این بانک )خرید یا فروش از طریق ابزارهای موجود( بر اساس پیش  بینی وضعیت نقدینگی 
در بازار بین  بانکی و با هدف کاهش نوسانات نرخ بازار بین  بانکی حول نرخ هدف، از طریق انتشار اطلاعیه در سامانه بازار بین  بانکی اعلام می  شود. متعاقب اطلاعیه 
مزبور، بانک  ها و موسسات اعتباری غیربانکی می  توانند در راستای مدیریت نقدینگی خود در بازار بین  بانکی، نسبت به ارسال   سفارش  ها تا مهلت تعیین شده از طریق 
سامانه بازار بین  بانکی اقدام کنند. بانک  ها و موسسات اعتباری غیربانکی می  توانند در روزهای شنبه تا چهارشنبه از اعتبارگیری قاعده  مند )دریافت اعتبار با وثیقه از بانک 

مرکزی( مشروط به در اختیار داشتن اوراق مالی اسلامی دولتی و در قالب توافق بازخرید با نرخ سقف دالان نرخ سود )22درصد( استفاده کنند./روابط عمومی

گزارشعملیات
اجراییسیاست
پولی

هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــرخبـــر

مهرداد بذرپاش، رئیس کل دیوان محاسبات کشور و رئیس هیات 
نظارت بر صندوق توسعه ملی در دومین همایش علمی صندوق ثروت ملی 
و عدالت بین نسلی گفت: نظامنامه وصول مطالبات صندوق توسعه ملی 
باید تغییر کند.  وی با بیان اینکه ماموریت اصلی این صندوق، حفظ ثروت 
ملی برای آیندگان است، افزود: حسابرسی عملکرد پروژه های صندوق 
توسعه ملی در دستور کار دیوان محاسبات قرار گرفته است و سایر انفال 
بویژه زمین هم به عنوان منابع صندوق باید مورد توجه قرار گیرد؛ اهمیت 
اینها کمتر از نفت نیست.  برخاف آنچه شعار »عدالت بین نسلی« مطرح 
می شود، در واقع، روزمرگی ها باعث شده از اهداف فاصله بگیریم.  وی هشدار 
داد: صندوق توسعه ملی عما به خزانه دوم دولت ها تبدیل شده که این 
اتفاق، اشتباهی راهبردی است.  در اساسنامه صندوق توسعه ملی باید 
ترکیــب هیات امنا اصاح شــود و به گونه ای نباشــد که بزرگ ترین 
مصرف کنندگان منابع، اکثریت هیات امنا را در اختیار داشته باشند؛ این 
تعارض منافع باید حل شود، هیات عامل به عنوان اصلی ترین بازیگر ماموریت 
بزرگ صندوق توسعه ملی، نقش موثر و چندانی در تکالیف و اقدامات آن 
ندارند.  وی با بیان اینکه ظرف ۱۰ سال اخیر به طور متوسط سالی ۱۰ 
میلیارد دلار تسهیات مختلفی پرداخت شده است، این سوال را مطرح 
کرد: چند درصد از این پرداخت ها با نظر هیات عامل بوده است؟ رئیس کل 
دیوان محاسبات کشور عنوان کرد: بانک های عامل در بازپرداخت تسهیات 
صندوق توسعه، عملکرد قابل قبولی ندارند. هزینه های گزاف و جاری و 
روزافزون دولت ها باعث شده به صورت مکرر درخواست برداشت از این 
صندوق ارائه شود که این دخل و تصرف، موجب بروز چالش شده است.  او 
با تاکید بر اینکه اساسنامه،ساختار و نوع عملکرد صندوق توسعه ملی نیازمند 
تغییرات اساسی است، افزود: در نظامنامه  وصول مطالبات صندوق هم باید 
اصاحات مهمی اتفاق بیفتد. روند سنتی و ناکارآمد این موضوع که بر اساس 
استمهال های نامتعارف و روش چانه زنی است، باید به روز شود. تملک سهام 
بدهکاران کان که سال ها از سررسید بدهی آنها گذشته و اقدام درخوری 
نداشته اند، یکی از روش های پیشنهادی است. همچنین با همه احترامی 
که برای سازمان برنامه و بودجه قائلم اما نباید دبیرخانه صندوق توسعه ملی 
در سازمان برنامه باشد.  رئیس هیات نظارت بر صندوق توسعه ملی گفت: 
شکست حساب ذخیره ارزی باید به عنوان یک عبرت مورد توجه باشد؛ 
۱۰ سال از آغاز به کار صندوق ثروت ملی و عدالت بین نسلی می گذرد که 

امیدوارم در آینده موجب افتخار شود. /روابط عمومی

محسن زنگنه عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای 
اسامی در جلسه علنی مجلس در تذکر شفاهی اظهار کرد: در حال 
حاضر ماهانه ۲5 هزار و 5۰۰ میلیارد تومان یارانه کالاهای اساسی 
پرداخت می شود. برخی از دهک ها هنوز یارانه معیشتی دریافت 
نکردند و به اعتقاد بنده بهتر بود این یارانه را به همه مردم می دادیم 
تا نگرانی هایی که در سطح جامعه به وجود آمده است، از بین برود.
اگر ما یارانه کالاهای اساسی را به همه افراد می دادیم، ماهانه 
۲,5۰۰ میلیارد تومان یارانه بیشــتری پرداخت می شد که مبلغ 

زیادی نیست و لازم است به این مسئله توجه شود.
این روزها بسیاری از مردم به ما مراجعه می کنند و در این باره 
اعتراض دارند. بنده به صورت تلفنی با وزیر اقتصاد صحبت کردم و 
وی هم حرف بنده را پذیرفت. انتظار می رود رئیس مجلس شورای 

اسامی این موضوع را در جلسه سران قوا مطرح کند.
محمد باقر قالیباف در پاسخ به این تذکر گفت: براساس اعام 
دولــت، از ۱۰ دهک جامعه، ۹ دهک آنان شــامل دریافت کمک 
معیشتی شــده اند و پیش بینی های لازم نیز در حال انجام است. 
اشکالاتی به وجود آمده و برخی از افراد هنوز یارانه دریافت نکرده اند، 
اما مردم مطمئن باشند افرادی که باید یارانه بگیرند، حتماً یارانه 

دریافت خواهند کرد.
قالیباف با تأکید بر اینکه باید به سرعت اصاحات لازم انجام 
شود و یارانه به جاماندگان تعلق گیرد، اظهار کرد: روز گذشته جلسه 
سران قوا برگزار شد و به طور مفصل در این باره بحث و تبادل نظر 
کردیم. بعد از جلسه سران قوا قرارگاهی که مسئول اجرای این طرح 
است، تشکیل جلسه دادند تا بررسی کنند. مردم مطمئن باشند 
حتی اگر با تأخیر هم باشد، یارانه به افراد و دهک هایی که باید، تعلق 
گیرد، حتماً پرداخت خواهد شد و جای هیچ گونه نگرانی نیست. 
فقط تفاوت میان دهک ها در زمینه مبلغ یارانه است که به برخی از 
دهک ها ۳۰۰ هزار تومان و بــه برخی دیگر هم ۴۰۰ هزار تومان 

پرداخت می شود. / خانه ملت 

ساختار صندوق توسعه ملی باید 
اصلاح شود

یارانه به همه افراد مشمول آن 
پرداخت خواهد شد

به گزارش روابط عمومی بیمه “ما”، بیست و ششمین نمایشگاه بین المللی نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی 
ایران به عنوان بزرگترین رخداد صنعتی و تجاری کشور در محل دائمی نمایشگاه های بین المللی تهران برگزار 
و بیمه “ما” به همراه جمع کثیری از شرکت های توانمند داخلی و خارجی در زمینه صنعت نفت، گاز، پالایش و 
پتروشیمی در این رویداد مهم حضور دارد. براساس این گزارش، بیست و ششمین نمایشگاه بین المللی نفت، 
گاز، پالایش و پتروشیمی با هدف ارائه آخرین دستاوردهای فن آوری روز در حوزه صنعت نفت و گاز. گسترش 
تعامل با سایر کشورها و نیز رقابت با شرکت های نفتی مشابه در سطح جهان. ایجاد حس خود باوری و خود اتکایی 
ملی در نیروهای متخصص و مدیران و سرمایه گذاران داخلی جهت انجام مطالعات و تحقیقات در زمینه های 
اکتشاف، استخراج، فراوری و توزیع و صادرات محصولات. توسعه اشتغال در عرصه صنعت نفت، گاز و پتروشیمی 
و ایجاد انگیزه جهت سرمایه گذاری بخش های مختلف خصوصی ، تعاونی و دولتی ، داخلی و خارجی در صنایع 
نفت و گاز فعالیت خود را آغاز کرده و شرکت سهامی بیمه “ما” به همراه بانک ملت در سالن 3۸ نمایشگاه بین 
المللی تهران به معرفی محصولات بیمه ای و برگزاری جلسات رودررو و اعلام آمادگی در خصوص پوشش انواع 

ریسک خطرات شرکت های حوزه نفت و گاز و پتروشیمی می پردازد.

حضوردرنمایشگاهنفت،
گاز،پالایشوپتروشیمی

شرکت بیمه »ما«

شعبه یزد بانک توسعه صادرات در سال ۱۴۰۰ رقمی بیش از ۸2۱ میلیارد تومان تسهیلات پرداخت کرده 
است. در چند سال اخیر اقدامات خوبی را در حوزه اعطای تسهیلات به شرکت های دانش بنیان با همکاری 
معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری، صندوق نوآوری و شکوفایی و صندوق توسعه ملی آغاز کرده است. 
و در سال ۱۴۰۰ در مجموع بیش از یک هزار و 2۰۰ میلیارد تومان تسهیلات به شرکت های دانش بنیان پرداخت 
کرد و شعبه یزد نیز با اعطای 32۶ میلیارد تومان )معادل 39 درصد( از این رقم به شرکت های دانش بنیان 
سهمی بالا از این رقم را به خود اختصاص داد. محمد بحرینی کارشناس اعتبارات شعبه یزد گفت : نیازهای 
مشتریان دانش بنیان تنها تسهیلات نیست و برخی از آنها خواستار آن هستند که بانک آنها را به شرکت های 
بزرگ تولیدی و صنعتی متصل کند؛ برخی دیگر نیز خواهان دریافت تسهیلات نیستند بلکه نیازهایی مانند 
ال سی داخلی یا صدور ضمانت نامه دارند. وی درباره نرخ سود تسهیلات اعطایی به شرکت های دانش بنیان 
نیز گفت: در صورتی که شرکت دانش بنیان از سوی معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری معرفی شده 
باشد و بانک از محل منابع ریالی صندوق توسعه ملی با نرخ ۱2 درصدی به آنها تسهیلات خواهد داد ، در صورتی 
که منابع سپرده ریالی صندوق توسعه ملی موجود نباشد یا باید منتظر بمانند یا اینکه بانک توسعه صادرات از 

محل منابع خود و با نرخ سود ۱۸ درصد به این شرکت ها تسهیلات اعطا خواهد کرد. / روابط عمومی 

پرداختبیشازیکهزارو۲۰۰
میلیاردتومانتسهیلاتبه
شرکتهایدانشبنیان

بانک توسعه صادرات

به گزارش روابط عمومی بیمه ایران در مراســمی با حضور علی نظامی رئیس مرکز بازرسی 
وزارت امور اقتصادی و دارایی و حسن شریفی مدیر عامل و رئیس هیأت مدیره، اعضاء جدید هیات 
رسیدگی به تخلفات اداری کارکنان بیمه ایران معرفی شدند. در این جلسه که در ساختمان مرکزی 
بیمه ایران و با حضور معاونین مدیر عامل برگزار شد، علی نظامی ضمن تکریم زحمات اعضای قبلی 
گفت: کارهای خوبی انجام شده اما نیاز بود که اعضای جدید معرفی و مستقر گردند و نیاز هست 
که مدیر عامل بیمه ایران پشتیبانی لازم را از هیات داشته باشد. نظامی ضمن تشکر از همراهی 
بیمه ایران در استقرار هیات در ساختمان مرکزی به اعضای جدید صدور آرا متقن در بازه زمانی 
مناسب و پرهیز از افراط و تفریط و رعایت انصاف و جانب شرع را تاکید نمود. شریفی نیز در سخنانی 
ضمن تقدیر از رویکرد جدید مسئولین در وزارت دارایی برای معرفی افراد، اعضای جدید را متبحر 
و پاکدست دانست و از اعضای جدید خواست حداکثر هماهنگی را با واحدهای نظارتی داخلی به 
عمل آورند. شــریفی خطاب به نفرات تازه معرفی شده افزود میبایست با توجه به سنگینی بار 
مسئولیت جدید بیش از قبل در رعایت اخلاق اهتمام داشته باشید. در این جلسه احکام آقایان 

زارع، مونسان، سیاح و امری و خانم کاویانی به ایشان تقدیم گردید.

معرفیاعضاءجدیدهیأت
رسیدگیبهتخلفاتاداریدر
بیمهایران

دکتر محمد حسن ترابی مدیر روابط عمومی و امور مشتریان بانک صنعت و معدن با اشاره به اینکه امروزه 
کارکرد و نقش روابط عمومی متناسب با پیشرفت هایی که در حوزه های مختلف ایجاد شده روز به روز در حال 
پیشرفت و توسعه است، اظهار داشت: رفتارهای کارآفرینانه در نظام ارتباطی عامل موفقیت در اقدامات و فعالیت 
های روابط عمومی ها است تا حرفه ای تر عمل کنند به عبارتی روابط عمومی باید مدیریت هوشمند، خلاقانه و چند 
بعدی ارتباطات و ادراک انسانی باشد. او در جلسه ای که با حضور دکتر خورسندیان مدیرعامل بانک صنعت و معدن 
به مناسبت روز جهانی ارتباطات و روز ملی روابط عمومی برگزار شد در جمع کارکنان این بخش از بانک و کارکنان 
روابط عمومی های شرکت های تابعه آن افزود: همزمان سازمان هم در این زمینه باید توجه ویژه ای به توانمندسازی 
و بکارگیری خلاقانه فناوری های نوین ارتباطی داشته باشد تا روابط عمومی بتواند نوآوری را در همه ابعاد وظایف 
خود بکار گیرد؛ به نوعی که شاهد رفتارهای کارآفرینانه در نظام ارتباطی روابط عمومی ها باشیم تا از این طریق 
بتوانیم شاهد ارتقا سطح آگاهی، تنویر افکار عمومی با محتوای اثرگذار و به لحظه باشیم. وی روابط عمومی هوشمند 
را یکی از ارکان موفقیت سازمانی دانست و گفت: پیاده سازی روابط عمومی هوشمند با همه ابعاد آن می تواند با 

رصد جامعه و سازمان نقش تعاملی خود را در ارتباط فراگیر با همه ذینفعان یکپارچه سازد.  / روابط عمومی 

رفتارهایکارآفرینانهدرنظام
ارتباطیعاملموفقیتدر
فعالیتهایروابطعمومی

محمد حسن ترابی

 مسعود بادین، رئیس هیئت رئیسه سندیکای بیمه گران شد ؛  در جلسه هیئت رئیسه سندیکای بیمه گران 
ایران، مدیرعامل بیمه آسیا به عنوان رئیس هیئت رئیسه این سندیکا انتخاب شد. در جلسه  اردیبهشت ماه 
هیئت رئیسه سندیکای بیمه گران ایران، مدیرعامل بیمه آسیا به عنوان رئیس هیئت رئیسه سندیکای بیمه گران 
انتخاب شد. گفتنی است، هیئت رئیسه از ارکان اصلی سندیکای بیمه گران ایران پس از اصلاح اساسنامه در سال 
۱39۸ محسوب می شود.  فرزندان کارکنان بیمه آسیا در مسابقه تصویری قرائت قرآن، مورد تقدیر قرار گرفتند 
به مناسبت ماه مبارک رمضان، مسابقه تصویری قرائت قرآن کریم، با حضور ۱32 تن از فرزندان کارکنان بیمه آسیا 
برگزار شد. به گزارش روابط عمومی بیمه آسیا، مسابقه تصویری قرائت قران کریم به مناسبت ماه مبارک رمضان 
با موضوع قرائت ترتیل سوره های جزء سی ام قرآن و با حضور ۱32 تن از فرزندان دختر و پسر کارکنان بیمه آسیا 
در سراسر کشور برگزار شد. بنابراین گزارش، در این رویداد فرهنگی، هریک از شرکت کنندگان با تصویربرداری 
از قرائت خود، آن را برای حضور در مسابقه، به مدیریت روابط عمومی بیمه آسیا ارسال کرده بودند. این گزارش 
می افزاید، پس از دریافت فیلم های ارسالی، آثار رسیده توسط داوران مسابقه ارزیابی و 32 نفر به عنوان قاریان 
برتر این مسابقات انتخاب شدند. گفتنی است، با دستور مدیرعامل بیمه آسیا از قاریان برترو همچنین تمامی 

شرکت کنندگان در مسابقه قرائت قرآن، با اهدای لوح تقدیر و جوایز نقدی تقدیر به عمل آمد.

انتخابرئیسهیئترئیسه
سندیایبیمهگران

مسعود بادین

مهدی سوهانیان رئیس اداره کل روابط عمومی بانک ملی ایران ضمن تبریک روز روابط عمومی 
اظهار داشت: تکنولوژی با سرعت فراوان در حال توسعه و پیشرفت است و روز به روز در فضاها و حوزه 
هــای مختلف اثرگذاری خود را پررنگ تر می کند و حتی امروزه حوزه تکنولوژی، نگاه ها و موضوع 
تولید محتوا را نیز دچار تغییر کرده و به موضوعی تبدیل شده که نقش روابط عمومی را در پیشبرد 
اهداف سازمان غیر قابل انکار کرده است. اگر پیش از این نقش روابط عمومی فقط این بوده که برای 
مخاطب اطلاع رسانی و آگاهی سازی کند، امروزه باید ادراک سازی کند و با انتشار فراوان اخبار مثبت، 
نسبت به خنثی سازی اخبار منفی اقدام نماید و بدین ترتیب برای بانکمان جایگاه و منزلت در خور 
توجه ایجاد کنیم و این انتظاری است که مدیریت بانک از یکایک همکاران دارد. در دنیای امروز داشتن 
سواد رسانه ای بسیار مهم و تاثیرگذار است و ما با استفاده از تکنولوژی می توانیم ظرف چند ثانیه به 
بسیاری از اطلاعات دست یابیم و بدین ترتیب سطح سواد رسانه ای خود را بالا ببریم و از طرف دیگر 
چون نمی توانیم مانع انتشار اخبار نادرست بشویم، با استفاده از مزایای سواد رسانه ای می توانیم با 

انتقال اخبار درست و صحیح به  اطرافیان و مخاطبان خود، آنها را آگاه نماییم. / روابط عمومی 

نقشامروزروابطعمومی،
ادراکسازیاست

مهدی سوهانیان

جمعی از مدیران روابط عمومی سازمان ها و نهادهای کشور در گرامیداشت هفته ارتباطات و روابط عمومی 
و روز جهانی موزه و میراث فرهنگی از موزه بانک سپه بازدید کردند ، رضا همدانچی رئیس اداره کل روابط عمومی 
و مدیریت برند بانک سپه، سید غلامرضا کاظمی دینان رئیس باشگاه  مدیریت ارتباطات یونسکو ایران و رئیس 
شورای سیاست گذاری کنفرانس حرفه ای گرایی در روابط  عمومی و جمعی از مدیران و کارشناسان روابط عمومی 
سازمان ها و نهادهای کشور حضور داشتند. سید غلامرضا کاظمی دینان ضمن تبریک هفته روابط عمومی و روز 
جهانی موزه با بیان اینکه بازدید از موزه باعث شور و حال و انرژی مثبت می شود ، موزه بانک سپه یکی از زیباترین 
موزه های کشور است که در بنای بسیار ارزشمندی واقع شده و این موزه تاریخ کشور را به خوبی به نمایش می گذارد 
و باید از  ظرفیت های این موزه بهتر و بیشتر بهره برد. موزه بانک سپه دارای سه گالری مسکوکات، تابلوهای نقاشی 
و بانک سپه به روایت تاریخ است. در گالری مسکوکات هزاران سکه تاریخی و با ارزش مربوط به دوره های مختلف 
تاریخی قبل و بعد از اسلام وجود دارد که هریک سندی ارزشمند و روشن کننده زوایای تاریخ و تمدن کهن ایران 
زمین است. در گالری تابلوهای نقاشی این موزه آثار ارزشمند و کمتر دیده شده از نقاشان معاصر ایران زمین در 
معرض بازدید عموم است. گالری بانک سپه به روایت تاریخ شامل اسناد، تصاویر و شعبه قدیمی بازسازی شده 

بانک سپه است که معرف تاریخ 9۸ ساله نخستین بانک ایرانی است. / روابط عمومی 

بانکسپه،معرفتاریخ98
سالهنخستین
بانکایرانیاست

سید غلامرضا کاظمی دینان

پیرو ابلاغ دستورالعمل اجرایی نحوه امهال مطالبات موسسات اعتباری از سوی بانک مرکزی، جلسه ای با حضور 
دکتر صفائی مزید سرپرست بانک و آیت ا...  مصباحی مقدم عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام و رئیس شورای فقهی 
بانک مرکزی، برگزار و ابهامات و مشکلات اجرایی پیش روی بانک به بحث گذاشته شد. در این جلسه صفائی مزید با 
اشاره به آنکه یکی از گلوگاه ها و موانع پیش روی بانک ها، نحوه اجرای برخی قراردادها و عقود است، افزود: همفکری، 
تعامل و برگزاری جلسات کارشناسی مشابه این جلسه می تواند کمک موثری به رفع موانع و محدودیت های پیش رو 
باشد. دکتر مصباحی مقدم هم با اشاره به اهمیت انطباق فعالیت بانک با شریعت، از فعالیت ها و عزم و اراده بانک سینا 
قدردانی و در ادامه بر تعامل هر چه بیشتر بانک ها با مشتریان به ویژه بخش تولید و قشر معسر و آسیب دیده با توجه 
به شرایط ناشی از شیوع کرونا تاکید کرد. در ادامه این جلسه، نقطه نظرات و ابهامات در برخی از قراردادها مطرح و در 
خصوص آن همفکری صورت گرفت. گفتنی است دستورالعمل اجرایی نحوه امهال مطالبات موسسات اعتباری به 
استناد بند )ب( ماده )۱۱( و بند )ج( ماده )33( قانون بانکی و پولی کشور و با رعایت مفاد قانون عملیات بانکی بدون ربا 
)بهره( با هدف ایجاد وحدت رویه در خصوص نحوه امهال مطالبات غیرجاری شبکه بانکی کشور، جلوگیری از شناسایی 

سود موهوم و نیز ارتقاء کیفیت دارایی های موسسات اعتباری ابلاغ شده است. / روابط عمومی 

بررسیامهالتسهیلاتوانطباق
آنباشریعتباحضوررئیسشورای

فقهیبانکمرکزی

 جعفر  صفائی مزید

حسن شریفی

میزان قاچاق ورودی و خروجی کشور به حدود 17 تا 18 میلیارد دلار رسیده
ارزیابی کارشناســان اقتصادی از مزایای اصاح نظام یارانه؛ 
مسئولان و کارشناسان اقتصادی کاهش قاچاق کالا، حذف رانت 
ارز ترجیحی، افزایش کمیت و کیفیت کالاهای تولیدی و اصابت 
یارانه به جامعه هدف و... را از مزایای اصاح نظام پرداخت یارانه 
برشمردند. علی مویدی  خرم آبادی؛ رئیس ستاد مرکزی مبارزه 
بــا قاچــاق کالا و ارز در یک برنامه تلویزیونــی گفت: تا قبل از 
ســال ۹۰ حدود ۲5 میلیارد دلار قاچاق ورودی داشــتیم که با 
تمهیدات خوب نظام، قاچاق ورودی به ۱۲ ونیم دلار رسید، اما 
بعد از تحریم ها و تشدید آن در سال ۹7 بحث قاچاق معکوس به 
وجود آمد که حدود 5,5 میلیارد دلار است، بنابراین میزان قاچاق 
ورودی و خروجی کشور به حدود ۱7 تا ۱۸ میلیارد دلار رسیده 
است.  اگر همه مرزها نیز کنترل شود، حجم کار آن قدر زیاد بود 
که باز هم بخشــی از این کالاها قاچاق می شد و باید گفت که 
اختصاص ارز ترجیحی باعث شده بود تا کار قاچاقچیان تشدید 
شود. محمد صادق مفتح قائم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی 
نیز در رابطه با ضرورت اصاح یارانه کالاهای اساسی گفت: دولت 
دوازدهم در سال ۹7 تصمیم اشتباهی برای اختصاص ارز ۴۲۰۰ 
تومانــی برای واردات حدود ۲7 قلم کالا اتخاذ و بعدا چند قلم را 
از شــمول این نوع ارز حذف کرد. تصمیم دولت سیزدهم برای 
اصاح یارانه در ادامه همان تصمیم دولت قبل در خروج کالاها از 
فهرست دریافت ارز ۴۲۰۰ تومانی است. او با بیان این که اکنون 
فقط چند قلم کالا از جمله نان و دارو هنوز مشمول دریافت ارز 
ترجیحی اســت، گفت: اقدام دولت در اصاح یارانه ها کار بزرگ 
و سنگینی اســت، این اقدام دولت اقدامی لازم و ضروری بود و 

آثار مثبت اصاح یارانه به زودی مشــخص و قشر مصرف کننده 
از آن  بهره مند می شــوند.  همچنین مهدی اســام پناه؛ رئیس 
سازمان ملی اســتاندارد در این باره گفت: تاکنون برای واردات 
کالاهای اساسی ارز ۴۲۰۰ تومانی به واردکننده داده می شد، اما 
دولت سیزدهم تصمیم گرفت  آن را به مصرف کننده بدهد.  او با 
بیان این که سال گذشته مبلغ ۱5 میلیارد و ۶۰۰ میلیون دلار به 
عنوان یارانه و در قالب ارز ترجیحی به واردات کالاهای اساســی 
داده شد، افزود: این در حالی است که براساس برآورد های انجام 
شده حتی یک سوم از این مبلغ نیز به جامعه هدف اصابت نکرده 
است. وی با اشاره به سود ۱۲ هزار میلیارد تومانی از واردات یک 
محمولــه 7۰ هزار تنی کالا با ارز ترجیحی برای یک نفر، افزود: 

با اصاح یارانه ها ۴۰۰ تا 5۰۰ هزار میلیارد تومانی که به عنوان 
یارانه به کالاهای اساسی داده می شد به جامعه هدف اصابت کرده 
و کیفیت تولید محصولات مختلف نیز تغییر خواهد کرد. هاشم 
حمیدی؛ کارشناس اقتصادی هم با اشاره به تصمیم دولت مبنی 
بر اصاح نظام یارانه   ها اظهار داشــت: ارز دولتی به واسطه ایجاد 
قیمت غیرواقعی برای محصولات کشاورزی زمینه کاهش جدی 
تولیدات را به وجود آورد. او با اشــاره به یکی از مزیت های مهم 
حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی برای کشور گفت: در شرایطی که اجرای 
این سیاست توسط دولت با موفقیت انجام پذیرد و پارامترهایی 
نظیر نرخ ارز کنترل شود، جهش در تولیدات کشاورزی به واسطه 

ایجاد انگیزه برای کشاورزان بسیار محتمل است./فارس

کاهش قیمت دارو و واکسن های دامی با ساماندهی ارز ترجیحی
ســید محمد آقامیری، رئیس ســازمان دامپزشکی 
کشــور گفت: اصاح ارز ترجیحی تأثیری بر قیمت دارو، 
مواد بیولوژیک و واکســن های دامی ندارد. وی با اشــاره 
به تصمیم دولت بــرای اصاح نظام یارانه ای کشــور و 
حذف سیاســت ارز ترجیحی گفت: اصاح ارز ترجیحی 
هیچ تأثیــری بر قیمت دارو، واکســن و مواد بیولوژیک 
دامپزشــکی نخواهد داشت و چه بسا در برخی از داروها 
و واکسن ها نسبت به سنوات گذشته شاهد کاهش قیمت 
باشــیم. بنابراین دامداران، مرغداران و سایر بهره برداران 
نگرانی در این حوزه نداشــته باشند. او با اشاره به اینکه 
مواد اولیه، دارو و واکسن به مقدار کافی تأمین شده است، 
افــزود: در برخی از زمینه ها مــا حتی بیش از نیاز تولید 

داریم. در زمینه داروهای وارداتی که مشابه آنها در داخل 
وجود ندارد، در صورتی که ســازمان دامپزشکی واردات 
آن را تأیید کرده باشد، واردکنندگان از مالیات بر ارزش 
افزوده مجاز خواهند بود که این سیاست در جهت کنترل 
قیمت هــا و حمایت از تولید انجام می شــود. وی با بیان 
اینکه این بخشنامه به گمرک نیز اباغ شده است، گفت: 
از هم اکنون بخشنامه مذکور قابلیت اجرا دارد و فقط سه 
درصد عوارض گمرکی به این نوع واردات تعلق می گیرد. 
او در بخش دیگری از ســخنان خود به سیاست سازمان 
دامپزشکی برای تنوع بخشی به مبادی واردات گوشت به 
کشور اشاره کرد و گفت: برای تنوع بخشی و حذف انحصار 
و توسعه امکان رقابت، سازمان دامپزشکی این سیاست را 

دنبال می کند و در این راستا ما برای واردات گوشت قرمز 
گوساله که همواره از برزیل انجام می گیرد، با کشورهایی 
از جمله ونزوئا و نیکاراگوئه توافق هایی انجام دادیم که در 
صورت کسری، واردات را از این کشورها نیز انجام دهیم. 
وی میزان نیاز به گوشــت را ســالانه بین ۹۰۰ تا ۹5۰ 
هزار تن اعام و اضافه کرد: حدود ۸۰۰ تا ۸5۰ هزار تن 
گوشت در داخل کشور تولید می شود و تقریباً ۱۰۰ هزار 
تن آن را وارد می کنیم اما ســال گذشته فقط حدود ۳7 
هزار تن گوشت آن هم از کشور برزیل وارد شد. او میزان 
تولید گوشــت مرغ را نیز ۲.5 میلیون تن اعام و اضافه 
کرد: متوسط سرانه مصرف گوشت مرغ در کشور ما بیش 

از ۲۹ کیلوگرم برای هر نفر است./ایرنا
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خبـــر هدر رفت منابع ملی، توزیع غیرعادلانه یارانه ها و منتفع یادداشت
شدن دلالان 

محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسامی در نطق 
پیش از دستور خود گفت اجرای مطلوب جراحی اقتصادی 
انشــاءا... ضامن رفع نگرانی های ملت ایران خواهد بود و به 
سیاست های غلط اقتصادی پیاده  سازی شده در دولت های 
قبل که باعث هدر رفت منابع ملی، توزیع غیرعادلانه یارانه ها 

و منتفع شدن دلالان شده بود، پایان خواهد داد.
 جلسه علنی مجلس شورای اسامی ، بررسی طرح دو 
فوریتی شفافیت قوای سه گانه و دستگاه های اجرایی و سایر 
نهادها در دستور کار قرار داشت. رئیس قوه مقننه  در نطق 
پیش از دستور جلسه علنی مجلس اظهار داشت: ابتدا از ملت 
شریف ایران صمیمانه تشکر و قدردانی می کنم که با صبوری 
و درایت در برابر هجمه های معاندین و رسانه های دشمنان این 
آب و خاک ایستادند و به قوای سه گانه در راه تحقق جراحی 
اقتصادی برای عادلانه و مردمی  سازی نظام پرداخت یارانه ها 
یاری می رســانند. مردم مطمئن باشند این روزها مدیران 
اجرایی کشور برای رساندن کالاهای ضروری معیشتی به آنان 
به صورت شبانه روزی در حال تاش هستند و ضمن تشکر از 
اقدامات مخلصانه صورت گرفته توســط دولت، امیدوارم 
دستگاه های اجرایی فرآیند اجرای قانون استفاده از کالابرگ 
الکترونیک برای تأمین کالاهای ضروری معیشتی که می تواند 
نگرانی ها را برطرف کند، تسریع کنند. در همین راستا ضروری 
است دســتگاه های مســئول مردم را از فرآیند راه اندازی 
زیرساخت های طرح کالا برگ الکترونیک و جزئیات اجرای 
آن مطلع کنند و زمان بندی مشخصی درخصوص نهایی شدن 
این فرآیند اعام کنند تا مردم از اجرایی شدن آن مطمئن 

شوند.
همچنین استمرار تأمین به موقع کالاها و اقام مورد نیاز 
مردم در بازارهای هدف امری ضروری است که باعث آرامش 
خاطر مردم و جلوگیری از تقاضای بی مورد می شود. نکته مهم 
دیگر رسیدگی فوری و دقیق به شکایت های مردم در پرداخت 
مبلغ کمک معیشتی است که ممکن است به دلایل مختلف 
آنان به دهک خود معترض باشند و باید گفت دولت اقدامات 

خوبی در این زمینه در دستور کار قرار دارد.
تاش های شبانه روزی مســئولان اجرایی در اجرای 

مطلوب این طرح انشاءا... ضامن رفع نگرانی های ملت ایران 
خواهد بود و به سیاست های غلط اقتصادی پیاده  سازی شده 
در دولت های قبل که باعث هــدر رفت منابع ملی، توزیع 
غیرعادلانه یارانه ها و منتفع شــدن دلالان شده بود، پایان 

خواهد داد.

همدلی قوای سه گانه برای جراحی اقتصادی
رئیس مجلس تاکید کرد: قوای ســه گانه در تمامی 
دستگاه ها با اراده قوی و به طور هماهنگ برای حل مشکات 
و جراحی اقتصادی مردم یکدل و یکصدا شدند و مردم مطمئن 
باشند تمامی مسئولان کشور در همه دستگاه ها بر حفظ 
قدرت خرید آنان و ایجاد آرامش معیشتی تاکید ویژه دارند و 
به لطف خداوند متعال تمامی اقدامات با همین هدف به انجام 
خواهد رسید. مجلس شورای اسامی در این زمینه همکاری 
با دولت برای پیاده  سازی دقیق قانون را وظیفه خود می داند. 
نمایندگان مجلس هم در حوزه های انتخابیه خود می توانند با 
رصد و نظارت دقیق و انتقال نارسایی های احتمالی به مدیران 
اجرایی کمک کنند. امیدواریم اصحاب رسانه و فعالان سیاسی 
هم با همراهی کامل، در مسیر اجرایی کردن طرح ملی عادلانه 

کردن نظام پرداخت یارانه ها به تحقق اهداف این طرح یاری 
رســانند و بهبود وضعیت معیشــتی مردم و ایجاد آرامش 
معیشتی با عادلانه کردن نظام پرداخت یارانه ها در صورت 

اجرای دقیق مصوبات مجلس در دسترس خواهد بود.
یوم النکبه و اعام موجودیت نامشــروع رژیم غاصب 
صهیونیستی یادآور بیش از 7 دهه اشغالگری، قتل عام، نسل 
کشی، بی رحمی و جنایت صهیونیســت ها و آواره کردن 
فلسطینیان و اشغال سرزمین های آنان است. در آستانه فرا 
رسیدن همین روز شهادت خبرنگار فلسطینی خانم شیرین 
ابوعاقله به دست رژیم جنایتکار صهیونیستی بار دیگر عمق 
توحش این رژیم را در نظر مردم جهان آشکار ساخت. شهادت 
این خبرنگار شجاع را به تمام معتقدان به آرمان فلسطین به 
خصوص اصحاب رســانه های مقاومت تسلیت می گویم و 
ضمن محکومیت این حادثه ناگوار تاکید می کنم هرگونه 
تشدید خشونت در سرزمین های اشغالی توسط اشغالگران 
جنایتکار صهیونیســت به واکنش های شدیدتر از سوی 

پایبندان به آرمان فلسطین منجر خواهد شد.
فرا رسیدن روز بزرگداشت حکیم ابوالقاسم فردوسی و روز 
پاسداشت زبان شیرین فارسی را هم گرامی می دارم. / خانه ملت 
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محمــد ترکمانه، مدیر عامل بنیــاد برکت گفت: تاکنون 
۱۸۰۰مدرسه تحویل وزارت آموزش و پرورش شده و ۱5۰مدرسه 

با ۶۶5 کاس درس هم افتتاح شد.
 آیین بهره برداری از ۱5۰مدرســه برکت در سراسر کشور 
دیروز به همت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( و بنیاد برکت 
برگزار شد، نهالی که ۱۴سال پیش با عنایت مقام معظم رهبری و 
همت آقای مخبر کاشته شده بود، امروز به درخت پرثمری تبدیل 
شده است که تقریباً تمامی مناطق کشور از آن بهره مند شدند. وی 
با بیان این که ستاد اجرایی فرمان حضرت امام خدمات خود را در 
دو بحث اقتصادی و بحث زیربنایی انجام می دهد گفت: اقدامات 
ســتاد اجرایی در حوزه اقتصادی و اشــتغال به ۲۰۰هزار طرح 
اقتصادی و ۶۰۰هزار فرصت شــغلی منجر شده است و مناطق 

محروم به بالندگی رسیدند.
وی با بیان این که در بخش عمرانی فعالیت های متعددی در 
ســتاد اجرایی فرمان حضرت امام انجام شــده اســت گفت: 
۱۸۸۰مســجد و مرکز فعالیت های دینی، ۱۳بیمارســتان با 
۱۸۰۰تخت بیمارستانی و ۲۰۰مرکز بهداشت عمدتاً در مناطق 
محروم ساخته شده و به بهره برداری رسیدند. همچنین در حوزه 
احیای قنوات هم ۴۰۰رشته قنات با همیاری و همکاری مردم در 
حال احیاســت. در بخش مــدارس هم ما متعهد به ســاخت 
۲7۰۰مدرسه شــدیم که ۱۸۰۰مدرسه تاکنون تحویل وزارت 
آموزش و پرورش شــده است و ۱5۰مدرسه با ۶۶5کاس درس 
افتتاح شد. او با اشاره به این که امروز هم با وزارت آموزش و پرورش 
تفاهمنامه ای را امضا خواهیم کرد اظهار داشت: در این تفاهمنامه 
هزار مدرسه کانکسی در هزار نقطه کشور به مدرسه تبدیل خواهد 
شد و قرار است خدمات محتوایی مانند طرح مشق احسان داشته 
باشیم و با استفاده از موضوعات تکنولوژیک با همکاری سازمان 
توسعه و نوسازی مدارس، مدارس آتی را به بهترین شکل احداث 

کنیم./ایرنا

دکتر عبدالمجید شیخی| کارشناس اقتصادی
دولت ســیزدهم با توجه به ایجاد شرایط بحران جنگی و 
کمبود محصولات غذایی و افزایش قیمت کالاهای اساســی و 
انگیــزه و میل به قاچاق و خارج کردن کالاهای برخوردار از ارز 
۴۲۰۰ تومانی توســط ســوداگران و دلالان از کشور، تصمیم 
شجاعانه ای گرفت و اقدام به حذف ارز ترجیحی کرد که باید از 

این تصمیم مهم تمجید به عمل آورد.
دولت سیزدهم صادق الوعد است و پیش از حذف ارز ۴۲۰۰ 
تومانی، نظام یارانه ای را اصاح کرد و مابه التفاوت ارز ترجیحی 
با ارز آزاد را به مردم پرداخت کرد، درحالی که دولت قبل حمایت 
درســتی از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان نداشت و باعث 

بی اعتمادی در میان مردم شد.
دولت سیزدهم با پذیرش این جراحی سخت در اقتصاد، 
سعی در بهبود معیشت مردم و جلوگیری از تداوم رانت و فساد 
کرد در شرایطی که این مشکات از دولت قبل به جا مانده است 
و دولت فعلی مجبور به اخذ تصمیمات مهم برای رفع آنهاست.

متأســفانه تجربه ثابت کرده اســت مردم در زمان انجام 
اقدامات متهورانه اقتصادی، رفتارهــای هیجانی از خود بروز 
می دهند و باعث ایجاد نا آرامی در بازارها می شــوند زیرا تصور 
می کنند افزایش قیمت رســمی کالاها، باعث بالا رفتن قیمت 

سایر کالاها شود.
تشــکیل صف های طولانی توسط اقشار مختلف به علت 
وجود واســطه ها در نظام توزیع اســت زیرا از شرایط موجود 
سوء استفاده می کنند. بنابراین اقشار محتاط در جامعه را وادار 

به تشکیل صف و ازدحام برای خرید می کند.
بروز رفتارهای هیجانی در روزهای گذشته برای خرید مرغ، 
تخم مرغ و روغن ناشی از وجود عناصر ناسالم در بازار است زیرا 
طبق نظرسنجی انجام گرفته، بیشتر مردم به صداقت دولت باور 

دارند و اصاح نظام یارانه ها را به نفع معیشت خود می دانند.

ستاد اجرایی فرمان امام 
1۸۰۰مدرسه تحویل آموزش 

وپرورش داد

تصمیم شجاعانه دولت 
در اصلاح ارز ترجیحی

سید جوادساداتی نژاد، وزیر جهاد کشاورزی گفت: تمهیدات لازم برای تامین کالا انجام شده 
ومردم هیچ دغدغه ای دراین خصوص نداشته باشند. در حاشیه جلسه قرارگاه امنیت غذایی کشور 
در ارتباط زنده با شبکه خبر اظهارداشت: چون اقشار مختلف مردم به تناسب نوع و مقدار مختلف 
از هر کالا استفاده می کنند، یارانه ها ناعادلانه توزیع می شد، بنابراین یارانه از روی کالا کوچ می کند 
و روی افراد می نشیند؛ لذامردم بر اساس دهک های اجتماعی و براساس شرایط اقتصادی که تحلیل 
شده، از یارانه ها منتفع می شوند. وی درباره هماهنگی های لازم با تولیدکنندگان دراجرای این طرح 
افزود : برای اجرای این طرح کار کارشناسی لازم انجام شده و صحبت ها، نشست ها و مشورت های 
فراوانی از ابتدای دولت با اجزاء مختلف شروع شد و با اتحادیه های مختلف و ذی نفعان در همه اجزاء 
نشست های مختلفی برگزار شد. وزیر جهاد کشاورزی همچنین درباره تامین روغن خوراکی و دیگر 
کالا های اساسی گفت: روغن خام در اختیار تولید کننده ها قرار گرفته و بازاراین کالا به زودی به 
ثبات می رسد. در رابطه با دیگر کالاهای اساسی هم ما هیچ مشکلی در تأمین نداریم و تمهیدات 

لازم انجام شده است./صداوسیما

مردمهیچدغدغهایبرای
تأمینکالا
نداشتهباشند

سید جوادساداتی نژاد

سید رحمان حسین پور رئیس اداره کل روابط عمومی پست بانک ایران با اشاره پاسخگویی به بیش از 7۰۰۰ 
پیام، تماس مشتریان، مخاطبان و ذی نفعان بانک را یکی دیگر از برنامه های سال گذشته اعلام کرد و در سال 
گذشته برای انجام مسئولیت های اجتماعی خود فعالیت های متنوعی را انجام داده است که پرداخت سود سهام 
عدالت 2.5 میلیون خانوار روستایی، یارانه ۱.۴ میلیون خانوار در مناطق روستایی و کمتر توسعه یافته و پرداخت 
۱.722.253 فقره تسهیلات قرض الحسنه به مبلغ ۱۰ میلیون ریال به هر نفر همزمان با شیوع ویروس کرونا 
بخشی از این فعالیت ها بوده است. امهال 23 هزار فقره تسهیلات کسب و کارهای آسیب دیده به مبلغ 3۰۶ 
میلیارد ریال، کمک معیشتی به 2۰۰۰ نفر از آسیب دیدگان زلزله سی سخت با اجرای طرح ایران همدل به مبلغ 
هشت میلیارد ریال، حمایت از ۸۱ نفر از نخبگان پذیرفته شده روستایی در دانشگاه های دولتی با اختصاص یک 
میلیارد و ۶2۰ میلیون ریال و اختصاص پنج میلیارد ریال برای حمایت از مسابقات پارالمپیک 2۰2۰ توکیو که در 
سال 2۰2۱ برگزار شد، بخش دیگری از این برنامه ها بوده است و در سال جاری نیز پست بانک ایران از تهیه و تولید 
مستند آسیب دیدگان کرونا حمایت مالی و در طرحی برای آزادی زندانیان 3۰۰ میلیون تومان پرداخت کرده 
است. روابط عمومی پست بانک ایران با سابقه خدمت و تجربه بالای 2۰ سال از ابتدای فعالیت این بانک نواندیش 

توانسته اند در تمامی سیاست های راهبردی و برنامه ها، همراه و همیار بانک باشند. / روابط عمومی 

روابطعمومیپستبانکایرانبا
سابقهخدمتوتجربهبالای۲۰
سال

سید رحمان حسین پور

نوید رجائی پور مدیرعامل نئوبانک هوشمند »فردا«  گفت: پس از مراحل تست و دریافت نقاط ضعف و 
قوت، نسخه اصلی آن بارگذاری می شود و با حمایت بانک ایران زمین و بازوی فناوری این بانک یعنی شرکت 
آرمان وفاداری آریا )آوا( و هلدینگ “های وب” توانستیم وارد حوزه نئوبانک ها شویم و در واقع ما تنها نئوبانکی 
هستیم که در درون بانک شکل نگرفته و از درون صنعت فعالیت خود را آغاز می کند. ما در شرکت “های وب” 
سال ها در تلاش بودیم که به عنوان یکی از بزرگ ترین اپراتورهای کشور خدماتی را به مشترکین خود ارائه دهیم 
که محور این خدمات امور بانکی بود و در تلاش بودیم که بتوانیم خود را با یکی از بانک های فعال در حوزه فناوری 
اطلاعات هماهنگ و از آنها سرویس دریافت کنیم که در نهایت توانستیم با کمک بانک ایران  زمین این کار را به 
سرانجام برسانیم. از این که بانک ایران زمین توانسته به صورت آهسته و پیوسته مسیر خود را به انتها برساند، 
شگفت زده شدیم. سیستم ها و سامانه های این بانک همه نیاز ما را پوشش می دهند. همچنین وجه دیگر موضوع 
این بود که اغلب شرکت های بانکی با بزرگ تر شدن، کند می شوند که این تجربه را در شرکت آرمان وفاداری 
آریا )آوا( که به عنوان بازوی دیجیتال بانک ایران زمین کار می کند شاهدش نبودیم و سرعت خوبی در این زمینه 
داشتند و ثمره آن فعالیت ها و ارتباطات منجر به تاسیس شرکتی به اسم آوای فناوری و نوآوری هوشمند فردا 

و ایجاد نئوبانکی با مشارکت “بانک ایران زمین” و شرکت “های وب” شد. / روابط عمومی 

نئوبانک»هوشمندفردا«
دردسترسقرارگرفت

نوید رجائی پور

مدیران بانک تجارت به تشریح دستاوردهای حضور این بانک در دومین دوره از نمایشگاه فناوری اطلاعات 
و ارتباطات کیش )کیتکس 2۰22( پرداخته ونمایندگان بانک تجارت از ادارات مختلف در غرفه بانک حضور فعال 
داشتند. جواد گلی، رییس اداره روابط عمومی و ارتقای سرمایه اجتماعی نیز با مغتنم دانستن فرصت حضور در 
چنین نمایشگاه هایی برای صنعت بانکداری کشور به منظور معرفی ظرفیت ها و اقدامات خود در حوزه فناوری 
اطلاعات، گفت: بانک تجارت به عنوان یک بانک پیشرو و نوگرا در زمینه بانکداری الکترونیک، ضمن استفاده 
از این فرصت به منظور معرفی اقدامات و سامانه های خود، همواره در تلاش است تا نوآورتر و به روزتر حرکت کرده 
و رضایت مشتریان را بیش از پیش جلب کند. حجت مقیمی، رییس اداره توسعه کسب و کار بانک تجارت، با 
اشاره به تمرکز بانک روی توسعه کسب و کار از سال های گذشته، به شکل گیری شرکت تکنوتجارت اشاره کرد 
و گفت: اکوسیستم نوآوری در بانک تجارت با تمرکز بر فین تک ها و استارت آپ های فعال به بار نشسته و در حال 
ارائه خدمت به مشتریان هستیم. بانک تجارت در قالب سهام دار یا سرمایه گذار به این حوزه ورود پیدا کرده و 
علاوه بر استارت آپ های حوزه حمل و نقل، دیجیتال مارکتینگ و خدمات مشاوره ای، فعالیت بخش بیشتری از 
سایر استارت آپ ها را بزودی شاهد خواهیم بود. در این نمایشگاه نیز به معرفی استارت آپ هایی پرداختیم که 

بانک با کمک آن ها قرار است خدمات خود را پرسرعت و چابک تر به مشتریان ارائه دهد. / روابط عمومی 

دستاوردهایبانکتجارت
درنمایشگاهکیتکس
۲۰۲۲

شرکت ملی مهندسی و ساختمان نفت ایران به نیابت از شرکت مادرتخصصی پالایش و پخش فرآورده   های 
نفتی ایران، قرارداد تعمیرات اساسی و راه   اندازی پالایشگاه ال پالیتو در ونزوئلا را با مبلغ ۱۱۰ میلیون یورو منعقد 
کرد. این قرارداد پس از مذاکرات و بررسی   های انجام   شده در نیمه اردیبهشت   ماه جاری با حضور وزیر نفت، 
معاون وزیر و مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش و مدیرعامل شرکت ملی مهندسی و ساختمان نفت ایران 
در کشور ونزوئلا منعقد شد. فرهاد احمدی مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده   های نفتی، گفت: 
این قرارداد با هدف تعمیرات اساسی، راه   اندازی و تکمیل ظرفیت عملیاتی یک واحد پالایشگاهی ۱۴۰ هزار 
بشکه ای در روز در ونزوئلا )که در حال حاضر با 5۰ درصد ظرفیت خود در حال بهره   برداری است( امضا شده 
است. منابع مالی این پروژه توسط شرکت نیکو تامین خواهد شد که قرارداد مالی آن نیز فی   مابین شرکت نیکو 
و شرکت ونزوئلایی امضا شده است. همچنین مقرر شده است خوراک نفت خام این پالایشگاه هم با مشارکت 
شرکت ملی نفت ایران از طریق شرکت نیکو تامین شود. وی در خصوص نحوه اجرای این قرارداد تصریح کرد: 
پس از امضا ی  این قرارداد، ما با یک تیم فنی جهت تهیه و تامین تجهیزات لازم اقدام خواهیم کرد و پس از خرید 

تجهیزات یک تیم عملیاتی جهت تعمیرات اساسی و راه   اندازی واحد به ونزوئلا اعزام خواهند شد./ ایرنا

قرارداد۱۱۰
میلیونیوروییایرانبرای
بازسازیپالایشگاهونزوئلا

فرهاد احمدی

ایران آماده توسعه روابط با اروپا به  ویژه در بخش انرژی است اما شرط آن این است که طرف های اروپا در 
عمل به تعهدات خود تحت تأثیر کشور ثالثی نباشند. سید مسعود میرکاظمی رئیس سازمان برنامه وبودجه 
در دیدار با »زبیگنیو رائو« وزیر امور خارجه لهستان گفت: ایران علاوه بر ذخایر طبیعی فراوان معدنی و نفتی 
دارای ظرفیت بسیار بالای نیروی انسانی متخصص است. به گزارش روابط عمومی سازمان برنامه وبودجه، وی 
با تأکید بر اینکه نشست ها و دیدارهای مقامات باید خروجی عملیاتی داشته باشد، تصریح کرد: ایران کشوری 
است که روابطش با دیگران زیر سلطه هیچ کشور دیگری نیست و اگر قراردادی با کشوری امضا کند به آن 
پایبند خواهد بود. وی با اشاره به تلاش آمریکا برای سلطه بر منابع هیدروکربوری جهان افزود: اگر اروپا می خواهد 
امنیت انرژی خود را تأمین کند باید در راهبرد خود تجدیدنظر کند؛ ایران به شرطی که طرف مقابل به صورت 

پایدار و دور از دخالت طرف ثالث وارد کار شود، بخشی از نیازهای اروپا را تأمین خواهد کرد.
رئیس گروه مشترک ایران و لهستان از آمادگی ایران برای همکاری درزمینه های مختلف خبر داد و گفت: 
برای شکل گیری این همکاری ها باید گروه های کارشناسی متشکل از بخش خصوصی و دولتی هر دو کشور 

باهم مذاکرات جدی و عملیاتی داشته باشند.

ایرانآمادهتوسعه
روابط
بااروپاست

سید مسعود میرکاظمی

سید فرید میرموسوی مدیر رابط عمومی شرکت بیمه دی ودبیر کارگروه تخصصی روابط عمومی سندیکای 
بیمه گران درباره ارتباط روابط عمومی ها و رسانه ها اظهار کرد: گاهی این ارتباط مناسب است، اما در مواردی نیز 
مشکلاتی وجود دارد که بخشی از آن به سیاستگذاری سازمان و رسانه مرتبط است، اما این رابطه در زمانی بهتر 
می شود که همکاری خود را بر اصولی مشخص و معین بنا نهاده باشند ، نظام های اجتماعی هیچ گاه خالی از ارتباطات 
انسانی نبوده است و در طول تاریخ هرگاه نهادی شکل گرفته است در تعامل ارتباطی با سایر نهاد های موازی و رقیب 
و همسو با خود بوده است. به شکلی در دنیای مدرن تلاش شده است به انتقال پیام ها شکل، قالب و ساختار داده شود 
و این حرکت در تمام زمینه های اجتماعی به وجود آمده و چارچوب و قالب پیدا کرده است ، بخش دیگر ارتباطات در 
جهان آزاد شکل گرفته است وبه دلیل رقابتی که میان ارایه محصولات وجود داشت، نظام ها تلاش کردند تا با برقراری 
ارتباطات ترغیب بیشتری برای خرید محصولات و خدمات خود ایجاد کنند. در کشوری مانند ایران که در حال توسعه 
است روابط عمومی ها بسته به نهاد ها و عملکردهایشان نقش های متفاوتی ایفا می کنند و نمی توان به عنوان یک 
طیف ثابت به آن نگاه کرد. روابط عمومی ها در ایران در حال رشد و ترقی هستند و خیلی بیشتر از گذشته در حال 

ایفای نقش هستند و دلیل آن هم پذیرفته شدن قدرت رسانه، اطلاعات و عصر تبادل داده است. / روابط عمومی 

پایداریرابطهرسانهو
روابطعمومیمستلزم
تعییناصولمشخصاست

سید فرید میرموسوی

 احمد محمودزاده معاون وزیر آموزش و پرورش و رئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی با بیان اینکه 
مدارس غیردولتی بی کیفیت تعطیل می شوند، گفت: کسانی که اصرار به سند 2۰3۰ و اجرای آن در آموزش و 
پرورش را دارند باید کنار بروند. وی درباره وجود برخی مدارس در سال های گذشته با برنامه های نامناسب و 
نادرست فرهنگی و ترویج موضوعات ضداخلاقی در مدارس، عنوان داشت: اینها مدارسی بودند که سند 2۰3۰ 
را اجرا می کردند و اکنون اجرای سند 2۰3۰ ممنوع شده و کسانی نیز که به اجرای سند 2۰3۰ اصرار دارند، باید 
کنار بروند. اجرای کامل سند تحول بنیادین آموزش و پرورش در دستور کار همه مدارس است و یکی از جدی ترین 
برنامه های ما در وزارت آموزش و پرورش، گره زدن میزان شهریه با کیفیت برنامه ها و رویکردها در مدارس 
غیردولتی  است. او درباره شهریه مدارس غیردولتی در سال جاری نیز گفت: شهریه امسال هنوز تعیین نشده 
اما در سال گذشته شهریه مدارس غیردولتی بین 2 تا ۱۸ میلیون تومان بوده است اما برای تعیین شهریه سال 
جدید حتما آیتم های جدیدی خواهیم داشت که 35 درصد نرخ شهریه به سه شاخصه اجرای سند تحول بنیادین، 
رویکردهای پرورشی و رویکردهای آموزشی وابسته خواهد بود و تأکید داریم که صلاحیت حرفه ای برای مدرسه 

داری مورد بررسی دقیق قرار گیرد و از فعالیت مدارس فاقد کیفیت مطلوب، خودداری شود./فارس

مدارسغیردولتی
بیکیفیتتعطیل
میشوند

احمد محمودزاده جواد گلی



www.etebar.net

نفت

www.etebar.net

پنج شنبه بیست و نهم اردیبهشت ماه 1401، شماره 322

8 هفته نامه اقتصادی ایران

www.etebar.net

www.etebar.net

مالک شریعتی، عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی، درباره نقش پیوستن LPG به سبد سوخت کشور در افزایش آسایش و رفاه مردم، بیان کرد: 
»مردم به دلیل کیفیت بالای LPG و قیمت پایین    تر آن نسبت به بنزین و قابل مقایسه با CNG از این سوخت استقبال خواهند کرد. هرچند اکنون بسیاری از اقشار 
متوسط و رو به پایین کشور خودروهای خود را به صورت غیراستاندارد ال. پی. جی.     سوز کرده    اند؛ چراکه علاوه    بر پیمایش بالاتر، کیفیت مناسبی برای موتور خودرو 
داشته و در عین حال ارزان    تر نیز هست. بنابراین در حال حاضر حداقل یک میلیون خودرو به صورت غیراستاندارد از LPG در کشور استفاده می کنند. پس 
استانداردسازی استفاده از گاز مایع ضروری است، چراکه در سطح جامعه به ویژه در میان اقشار ضعیف متقاضی دارد. ضمن آنکه استفاده غیراستاندارد از این 
گاز بعضا منجر به حوادث ناگوار شده است. بنابراین باید جلوی این حوادث را نیز گرفت. البته این سوخت در صورت استانداردسازی از سی. ان. جی. ایمن    تر 

است، چراکه CNG گاز تحت فشار است اما LPG مایع است و کپسول آن فشار و خطر کمتری دارد.«/ خانه ملت

استقبالمردمازگاز
مایعبهدلیلکیفیت
بالاوقیمتپایین

به عنوان گام اساســی شــروع عملیات پیش راه اندازی و 
راه اندازی اتاق کنترل مرکزی طرح تصفیه گازوئیل شــرکت 
پالایش نفت اصفهان افتتاح شد. فعالیت راه اندازی پروژه تصفیه 
گازوئیل شرکت پالایش نفت اصفهان با هدف تولید گازوئیل 
یورو 5 از تیرماه آغاز می گردد . دکتر مهدی طغیانی، نماینده 
مردم اصفهان در مجلس شــورای اسامی که از پروژه تصفیه 
گازوئیل شرکت پالایش نفت اصفهان بازدید می کرد، ضمن 
تقدیر از فعالیت های ارزشــمند این شرکت گفت: در اقتصاد 
کشــور نیاز داریم به پروژه هایی روی بیاوریم که ارزش افزوده 
بالایی داشته باشد. تمرکز بر روی مباحث زیست محیطی کشور 
و کان شهر اصفهان، ارتقای کیفیت سوخت ناوگان حمل و 
نقل به استانداردهای یورو 5 ، در کنار درآمدزایی اجرای پروژه 
تصفیه گازوئیل، بسیار مباهات انگیز است. وی با بیان اینکه به 
صنعت در اصفهان و صنعتگرانی که دانش خود را به اشتراک 
می گذارند افتخار می کنیم ، افزود: در پالایشگاه اصفهان پروژه 
های عظیمی در جهــت افزایش کیفیت محصولات، مصرف 
بهینه انرژی و آب انجام شده و یا درحال اجراست که از سوی 
ما حمایت می شوند. زیرا همه ما با هدف خدمت به هموطنان 
در این کشور کار می کنیم و وظایف ما افزایش راندمان کاری، 
حفظ محیط زیست و مصرف بهینه انرژی و صیانت از منابع 
ملی است. رسیدن به صنعت سبز طی ترسیم دوساله پالایشگاه 
اصفهان در قالب اجرای پروژه های مختلف دست یافتنی است. 
سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس با اشاره به   نام گذاری 
امسال با عنوان تولید، دانش بنیان، اشتغال آفرین گفت: حرکت 
از اقتصاد منابع محور به سمت اقتصاد دانش محور از سیاست 
های اصلی کشور در قرن جدید شمسی است. با توجه به آمار 
غیر رسمی نرخ بیکاری اصفهان که در بین فارغ التحصیان 
دانشگاهی ۳۰ درصد است، حرکت صنایع در مسیر پیشنهادی 
و راهبردی رهبری مبنی بر ســرمایه گذاری دربخش اقتصاد 
دانش بنیان و خرید محصولات شرکت های دانش بنیان، در 
تقویت رشد آنها نقش مهمی ایفا می کند. زیرا با این حرکت و 
اعتماد به جوانان متخصص کشور به تدریج توانایی و علم این 
شرکت ها در افزایش کیفیت کار، بسیار بالا خواهد رفت. وی 
در پایان به تمام صنعتگران این واحد عظیم پالایشی خداقوت 
گفت و تصریح کرد: اجرای چنین پروژه های مهمی در قالب 

تاش تیم گروهی کارکنان، شــرکت پالایش نفت اصفهان و 
در نتیجه پیشرفت کشور عزیزمان به سمت موفقیت بیشتر 
سوق داده می شود. رئیس هیئت مدیره شرکت پالایش نفت 
اصفهان با اشــاره به اینکه در جنگ اقتصادی کار بزرگی را به 
مرحله راه اندازی نزدیک کرده ایم، گفت: فعالیت های نهایی 
و پایانی پروژه با دقت وتخصص بالا در حال انجام اســت و به 
طور حتم نوید آینده ای روشن را برای شرکت و کشور رقم می 
زنیم. مهندس نیکو همت تأکید کرد: با روی آوردن صنایع به 
شرکت های دانش بنیان و انتقال دیدگاه متخصصان مرتبط با 
حیطه فعالیت مورد نظر، به صورت ایده آل تأمین محصولات 
فروش خدمات انجام می شود. دکتر محسن قدیری به طرح 
تصفیه گازوییل با ظرفیت ۱۰۰ هزار بشــکه در روز و سرمایه 
گذاری 5۴5 میلیون یورو-۶۹٫۱۳۴ میلیارد ریال اشاه کرد و 
افزود: راه اندازی این پروژه از خرداد ماه امســال شروع خواهد 
شــد. موضوع مصرف آب به عنوان تهدید جــدی صنایع از 
جمله شرکت پالایش نفت اصفهان از دیگر موضوعاتی بود که 
مدیرعامل شرکت پالایش نفت اصفهان به آن پرداخت و اذعان 
داشت: در این زمینه با هدف تبدیل تهدید به نقطه قوت و حتی 
صادرات آب، پروژه های مختلفی انجام شده و یا در حال انجام 
اســت: پروژه تصفیه خانه پساب شاهین شهر )استفاده از آب 
خاکستری( با ظرفیت تقریبی 75۰ متر مکعب در ساعت در 
جهت استفاده در مصارف صنعتی و همچنین پیگیری احداث 
واحد پیش تصفیه فاضاب شاهین شهر. انجام مطالعات اولیه 
امکان سنجی ساخت کولینگ هیبریدی که محاسبه میزان 
صرفه جویــی آب در کولینگ هیبریدی در حدود 55 درصد 
) به میزان ۱7۱۴میلیون متر مکعب در ســال( و مدت زمان 
بازگشت ســرمایه آن به میزان ۱۰,5سال خواهد بود. احداث 
واحــد )ZLD Zero Liquid Discharge( در جهت 
بازیابی و استفاده کامل از پساب تولیدی واحد RO براساس 
 HERO High مطالعات انجام شــده، پروژه احداث واحد

Efficient Reverse Osmosis  بــه منظور افزایش 
بازدهی و راندمان واحد بازیافت )بر اساس خروجی مطالعات 
بازیابی آبهای شور(. اجرای این پروژه ها منتج به کاهش مصرف 
آب به نصف، قطع نیاز به آب رسانی درچه، تأمین آب مورد نیاز 
مجموعه شهرک انرژی و در نهایت ایجاد فرصت صادرات آب 
می گردد. در کنار پروژه های ذکر شــده و همچنین با حذف 
فلر و خشک شدن تمام پوندهای شرکت، این پالایشگاه تا دو 
ســال آینده به یک صنعت سبز تبدیل خواهد شد. با اجرای 
۸۰ کیلومتر خط ریلی تمام صنایع و کارخانه های مستقر در 
محدوده شاهین شهر به ایســتگاه راه آهن »ورتون« متصل 
خواهند شد و این شرکت می تواند محصولات خود را از طریق 
خطوط ریلی به سراســر کشور حمل کند. با احداث این خط 
ریلی محصول واحد RHU پالایشــگاه اصفهان برای توسعه 
زنجیره ارزش به واحــد RFCC در بندرعباس منتقل می 
شــود. در حال حاضر ضریب پیچیدگی پالایشــگاه اصفهان 
5,۲ اســت که با اجرای طرح هایی همچون تصفیه گازوئیل  
و RHU ضریب پیچیدگی این شــرکت به ۸,7 می رســد 
.ضمن اینکه  کرک اســپرد )رابطه قیمت نفت خام و فرآورده 
های حاصل از آن( پالایشــگاه اصفهان نیز  افزایش می یابد . 
او با اشاره به نامگذاری امسال به نام »سال تولید، دانش بنیان 
و اشتغال آفرین« از سوی مقام معظم رهبری شرکت پالایش 
نفت اصفهان گفت: با افتخار اعام می کنیم از ۳۶ هزار قطعه 
و تجهیزات مورد اســتفاده در پالایشگاه اصفهان بیش از ۹۰ 
درصد آن توسط متخصصان داخلی و شرکت های دانش بنیان 
داخلی ســازی شده است در حال حاضر نیزبیشتر کاتالیست 
های این پالایشگاه و بسیاری از مواد شیمیایی مورد نیاز آن از 
طریق شرکت های دانش بنیان تأمین می شود به تازگی نیز 
کاتالیست واحد تبدیل کاتالیستی CRU پالایشگاه اصفهان 
توسط شرکت های دانش بنیان تعویض و راه اندازی شده که 

کاتالیست آن کیفیت بسیار بالایی دارد.

اتاق کنترل مرکزی طرح تصفیه گازوئیل شرکت پالایش نفت اصفهان افتتاح شد

آیت ا... سید ابراهیم رئیسی ، رئیس جمهور گفت : بیست 
و ششمین نمایشگاه بین المللی نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی، 
جلوه ای دیگر از شکست سیاست فشار حداکثری امریکا بود. 
رئیس جمهور پس از بازدید خود اعــام کرد، »7۰ درصد 
تجهیزات صنایع نفت، پتروشیمی و گاز مورد نیاز را متخصصان 
و شرکت های ایرانی در داخل کشور تولید می کنند.« برپایه 
چنین پیشرفت و شتابی بود که دکتر رئیسی، آنچه در این 
عرصه رخ داده را نوید دهنده آینده ای بسیار روشن توصیف 
کرد. در کنار آینده روشن صنعت نفت کشور، آن هم در شرایط 
تحریمی، بازدید رئیس جمهور معنای راهبردی دیگری هم 
دارد؛ اینکه مشی و رویکرد اعامی رئیس جمهور درباره نوع 
فعالیت دولت سیزدهم، عماً در مسیر تحقق است. وی چه در 
زمان انتخابات و چه پس از حضور در پاستور، همواره تأکید کرد 
که اقتصاد کشــور را به مذاکره و ماننــد آن گره نمی زنیم. 
دستاوردهای صنعت نفت و گاز و پتروشیمی ایران که گوشه ای 
از آن در این نمایشگاه به نمایش درآمد، عماً نشان داد که این 

شعار و رویکرد دولت سیزدهم در مسیر تحقق است.
ضرورت دانش بنیان شدن صنعت نفت

به گزارش پایگاه اطاع رسانی ریاست جمهوری، آیت ا...  
سیدابراهیم رئیســی، در جریان بازدید از این نمایشگاه، از 
غرفه های تعدادی از شرکت های دانش بنیان فعال در عرصه 
صنعت نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی دیدن کرد و با توضیحات 
مسئولان این شرکت ها از روند فعالیت ها و تولیدات آنان مطلع 
شد.رئیس جمهور در پایان بازدید، در گفت وگو با خبرنگاران، 
با تأکید بر ضرورت دانش بنیان شدن و افزایش صادرات صنایع 
نفت، گاز، پالایش و پتروشــیمی اظهار کرد: در کنار توسعه 
کیفی، توسعه کمی صنایع نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی 
می تواند به ایجاد اشتغال دانش بنیان و ارتقای ظرفیت های 
صادراتی کشور منتج شود. وی با بیان اینکه در سال های اخیر 
در صنعت نفت کشــور اقدامات خوبی در راســتای ارتقای 
فعالیت های فناوری  پایه و علم پایه دنبال می شــود، گفت: 
شرکت های فعال در عرصه صنعت نفت اقداماتی را در این راستا 

آغاز کرده اند که باید این روند سرعت بیشتری بگیرد.
ضرورت ضمیمه شدن دانایی به توانایی

رئیس جمهور با تأکید بر ضرورت ضمیمه شدن دانایی به 
توانایی افزود: اگر دانایی ها و دانش، ضمیمه توانمندی ها شود، 
می توان کار قابل ارائه در بازارهای داخل و خارج ارائه کرد. دکتر 

رئیسی با بیان اینکه نمایشگاه بین المللی نفت، گاز، پالایش و 
پتروشیمی ایران از رویدادهای مهم صنعتی در کشور است، 
اضافه کرد: از همه دست اندرکاران، وزیر نفت و شرکت هایی 
که فعالانه در این نمایشگاه حضور یافته و محصولات شان را 
عرضه کردند، قدردانی می کنم و امیدوارم در آینده شــاهد 

توسعه کمی و کیفی بیشتری در این صنعت باشیم.
تولید داخلی 7۰ درصد تجهیزات نفت و گاز

رئیس جمهور در مورد ارزیابی خود از سطح کیفی و کمی 
این نمایشــگاه گفت: گزارش هایی که به بنده رســیده و 
گفت وگوهایی که در جریان این بازدید با مسئولان غرفه ها 
داشتم، حاکی از آن است که پیشرفت خوبی بویژه در عرصه 
کیفی صورت گرفته است و این موضوع، آینده بسیار روشنی 
را نوید می دهد. وی با بیان اینکه جمهوری اسامی ایران یکی 
از کشــورهای مهــم صادرکننده نفــت، گاز و محصولات 
پتروشیمی در جهان است، تصریح کرد: متخصصان کشورمان 
در ایــن حوزه حرف های زیادی برای گفتن دارند. اینکه 7۰ 
درصد تجهیزات صنایع نفت، پتروشیمی و گاز مورد نیاز را 
متخصصان و شــرکت های ایرانی در داخل کشــور تولید 
می کنند، بسیار مایه خوشحالی و امیدوارکننده است، اما نباید 

به این نقطه اکتفا شود.
در کنار توســعه کیفی، توسعه کمی صنایع نفت، گاز، 
پالایش و پتروشــیمی می تواند از ســویی به ایجاد اشتغال 

بخصوص در عرصه فعالیت های دانش بنیان کمک کند و از 
سوی دیگر ظرفیت های صادراتی کشور را ارتقا دهد. متوقف 
شدن در وضعیت فعلی و غفلت از توسعه های کمی و کیفی 

خطاست.
بزرگ ترین رویداد صنعتی و تجاری نفت ایران

نمایشگاه بین المللی نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی، 
عنوان بزرگ ترین رخداد صنعتی و تجاری صنعت نفت کشور 
است. هر سال در این نمایشگاه، شرکت های توانمند داخلی و 
خارجی حضور می  یابند که به نوبه خود، فرصت مغتنمی است 
تا شرکت های فعال در این صنعت دستاوردها و محصولات 
خود را در معرض بازدید دست اندرکاران و متخصصان صنعت 
نفت قرار دهند. در بیست و ششمین دوره نمایشگاه بین المللی 
صنعت نفت، بیش از ۸۶۰ شرکت در فضایی در حدود ۴۰ هزار 
مترمربع حضور دارند. نیاز صنعت نفت به سرمایه گذاری و 
مشارکت در پروژه ها از یک سو و همچنین نیاز روزافزون به 
استفاده از توان شرکت های فنی و دانش بنیان برای حل مسائل 
و افزایش بهره وری باعث شده است در نمایشگاه بیست و ششم، 
آخرین پیشرفت ها و پیشنهادهای شرکت های توانمند بخش 
خصوصی برای کمک به صنعت نفت مطرح و ارائه شود. از نکات 
قابل توجه در این دوره نمایشگاه، حضور پررنگ شرکت های 
دانش بنیان و فناور به صورت اختصاصی در سالن های متعدد 

است.

ضرورت دانش بنیان شدن صنعت نفت ؛ متوقف شدن در 
وضعیت فعلی خطاست

 آیت ا...  رئیسی در بازدید از نمایشگاه بین المللی صنعت نفت و گاز بر ضرورت توسعه های کمی و کیفی صنعت نفت تأکید کرد

۲7 اردیبهشت وقت مبارکی است برای 
یادآوری تلاش ها و زحمات شبانه روزی 
کارشناسان و فعالان عرصه روابط عمومی

برنامه های شرکت مس برای بهبود معیشت 
کارکنان و بازنشستگان

تأمین خوراک پایدار پتروشیمی  با 
سرمایه گذاری در بالادست صنعت نفت

تولید بالاتر نفت ونزوئلا با استفاده از 
میعانات ایران

دکتر اردشیر سعدمحمدی مدیرعامل هلدینگ سرمایه گذاری 
توسعه معادن و فلزات با تبریک هفته روابط عمومی، در پیامی اعام 
کرد: جهان بدون ارتباطات، به دهکده ای متروک و خالی از ســکنه 
می ماند که سرنوشتی جز سکون و سکوت نخواهد داشت. زندگی 
مجموعه ای به  هم  پیوسته از پیام، تماس، اتصال و ارتباط است. هر خلقت 
و تولدی در هستی، حاوی پیامی از جانب پروردگار بی همتاست؛ پیامی 
با این محتوا که خالق جهان همچنان به رشــد و تعالی بشر و دیگر 
موجودات امیدوار است. هفته روابط عمومی و روز جهانی ارتباطات 
فرصتی است تا کیفیت روابط انسانی را بازنگری کنیم و برای محکم 
کردن پایه های ارتباطات در گستره فردی، سازمانی و اجتماعی در 
راستای نیل به اهداف متعالی، قدمی برداریم. ۲7 اردیبهشت وقت 
مبارکی است برای یادآوری تاش ها و زحمات شبانه روزی کارشناسان 
و فعالان عرصه روابط عمومی؛ که اگر نباشند میوه های باغ صنعت، 
معدن و دیگر بخش های تولید و اقتصاد به ثمر نمی رسد و از چشم ها 
پنهان می ماند. این روز ارزشمند را به تمام عزیزان شاغل در روابط عمومی 
ســازمان ها، موسسات، تشکل ها و رسانه ها به ویژه کارکنان خدوم 
روابط عمومی های صنعت و معدن صمیمانه تبریک می گویم و از خدای 

منان توفیق روزافزون آنان را خواستارم.
تجلیل از دکتر سعدمحمدی به عنوان چهره برتر در 

همایش بورس کالا 
درخشش شرکت های گروه »ومعادن«

در نخستین همایش تجلیل از برترین های بورس کالا با حضور 
وزیر اقتصاد،  از دکتر اردشــیر سعدمحمدی مدیرعامل هلدینگ 
سرمایه گذاری توسعه معادن و فلزات به عنوان یکی از چهره های برتر 
در عرصه اقتصاد و به پاس همراهی با بورس کالا در توسعه بازار کالایی 
کشور تجلیل و تندیس ویژه همایش توسط احسان خاندوزی به وی 

اهدا شد. / روابط عمومی 

علی رستمی، مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران در 
دیدار بــا نماینــدگان »اتحادیه پیشکســوتان کارگری مس 
سرچشمه« با تاکید بر لزوم کار جهادی و تقویت روحیه کارگران؛ 
بهبود شــرایط زندگی آنها را در صدر برنامه های شــرکت مس 

دانست.
وی از برگزاری جلسات مستمر با کارگران به ویژه کارگران 
بازنشســته گفت: به طور قطع برگزاری جلسات می تواند ما را از 
دغدغه های این قشر زحمتکش مطلع سازد و در جریان مسائل و 

مشکات آنها قرار گیریم.
او با بیان اینکه شرایط مناسب شرکت مس ثمره زحمات 
شبانه روزی قشر زحمتکش کارگر است، افزود: بازنشستگان فعلی 
همان کارگرانی هستند که سال ها پیش تاش بسیاری کردند تا 

شرکت ملی صنایع مس ایران در جایگاه خوبی قرار گیرد.
وی از ابتدای سال ۱۴۰۱ با رویکرد اهمیت و اولویت دادن به 
کارگران که به تعبیر مقام معظم رهبری »ســتون اصلی خیمه 
تولید« هستند جلسات و دیدارهای مستمری را انجام داده تا از 
نزدیک در جریان مشکات زندگی کارگران و بازنشستگان قرار 
گیرد.رستمی همچنین با تاکید بر اهمیت قشر بازنشسته متذکر 
شد: همه افرادی که سال های پیش در شرکت مس فعالیت داشتند  
و هم اکنون در دوران بازنشستگی قرار دارند باید بتوانند در کنار 
خانواده های شان به دور از هرگونه دغدغه اقتصادی و مالی از سطح 
زندگی مناسبی برخوردار باشند. او بر ضرورت ایجاد سازوکاری 
برای ساماندهی امور رفاهی کارگران بازنشسته تاکید و از معاون 
منابع انسانی شرکت مس خواست به طور ویژه به مسائل و مشکات 
رفاهی آنها رســیدگی شود.  »محراب احمدیان« معاون توسعه 
سرمایه انسانی و سیستم های اطاعاتی، »محمد قراخانلو« مشاور 
مدیــر عامل و مدیر گــروه روابط عمومی و حــوزه مدیرعامل، 
»سیدابراهیم اسامی« رئیس مجمع نمایندگان کارگران استان 
کرمان، »محمود کریمی سردار«، »احمد سرچشمه پور« و »احمد 
میرزایی« به عنوان نمایندگان »اتحادیه پیشکسوتان کارگری مس 

سرچشمه« در این جلسه حضور داشتند./روابط عمومی

نخستین نشست هم اندیشی مدیران عامل هلدینگ های 
پتروشیمی کشور با مدیران ارشد صنعت نفت برگزار شد و در جریان 
این نشست ،  محسن خجسته مهر ، مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران 
از مدیــران این صنعت دعوت کرد که در بالادســت صنعت نفت 
ســرمایه گذاری کنند تا ضمن ســودآوری، برای تأمین خوراک 

پتروشیمی نیز ظرفیت های جدیدی ایجاد شود.
او در این نشســت مهم ترین طرح هــای صنعت نفت برای 
سرمایه گذاری از سوی هلدینگ های پتروشیمی را تبیین و تأکید 
کرد: اگر به دنبال جهش در صنعت پتروشیمی هستید باید منابع 
مالی را که در مسیرهای غیرمولد هزینه می شود، به سمت صنایع 

مولد برد.
سرمایه گذاری باید برای تأمین خوراک باشد و همه ظرفیت 
پتروشــیمی برای تأمین خوراک صرف شود. وی با اشاره به اینکه 
وقتی گفته می شود شرکت ملی نفت ایران تا هشت سال آینده باید 
۱۶۰ میلیارد دلار ســرمایه گذاری انجام دهد که از این مقدار 7۰ 
میلیارد دلار در میدان های گازی و ۹۰ میلیارد دلار در میدان های 
نفتی است برای آن الزام هایی از جمله سرمایه گذاری وجود دارد، 
ادامه داد: با این سرمایه گذاری باید ظرفیت تولید نفت به روزانه 5 
میلیون و 7۰۰ هزار بشکه و ظرفیت تولید گاز به یک میلیارد و 5۰۰ 

میلیون مترمکعب در روز برسد.

ضرورت رفع موانع صادراتی برای حفظ و ارتقای 
سودآوری صنعت پتروشیمی

در همین حال، معاون نظارت بر منابع هیدروکربوری وزارت 
نفت نیز بر ضرورت رفع موانع صادراتی برای حفظ و ارتقای سودآوری 
صنعت پتروشیمی تأکید و اظهار کرد: فرایند جذب سرمایه و فناوری 
باید ساده سازی شود.  سجاد خلیلی امر گفت: یکی از مشکات قطعی 
خوراک پتروشیمی ها در فصل سرد است که دو ماه آنها را در زنجیره 
تولید نداریم، مایه شرمساری است که ۳۳ تریلیون مترمکعب گاز و 
۱7 درصد ذخایر گاز دنیا را داریم، اما نمی توانیم خوراک پتروشیمی ها 
را برای کانونی ترین صنایع کشور تأمین کنیم. این موضوع ضرورت 

سرمایه گذاری بیشتر را نشان می دهد.

نقش مهم صنعت پتروشیمی در حمایت از ساخت 
داخل

در ادامه این نشست، معاون امور مهندسی، پژوهش و فناوری 
وزیر نفت نیز بر نقش مهم صنعت پتروشیمی در حمایت از ساخت 
داخل و شرکت های دانش بنیان تأکید کرد و گفت: تاشمان این 
است موانع همانند رگولاتوری را در صنعت پتروشیمی برداریم. 
وحیدرضا زیدی فر اظهار کرد: گفت وگوهای متعددی با شرکت های 
فناور شــده است که در آنها مشخص شــد مشتریان عمده این 

شرکت ها، مجتمع های پتروشیمی واگذارشده هستند.

تولید بیش از 2۰.5 میلیون تن محصول در بزرگترین 
پتروشیمی ایران

مدیرعامل هلدینگ خلیج فارس نیز با بیان اینکه امســال 
بر اســاس برنامه ریزی ها ۲۰ میلیون و 5۳۱ هزار تن محصول در 
هلدینگ پتروشیمی خلیج فارس تولید می شود، گفت: از این مقدار 
۱۰ میلیون و ۹7۳ هزار تن آن در داخل و ۹ میلیون و ۶۲۴ هزار تن 
در خارج از کشور عرضه می شود. عبدالعلی علی عسکری  با اشاره به 
سیاســت های جدید وزارت نفت مبنی بر ترغیب شــرکت های 
پتروشیمی با هدف تأمین خوراک خود در طرح های بالادستی اظهار 
کرد: به تازگی مذاکراتی را برای سرمایه گذاری در توسعه سه میدان 

بزرگ هیدروکربوری با وزارت نفت آغاز کرده ایم./ شانا

تولید نفت ونزوئا با واردات حجم بالایی از میعانات ایران 
که برای بهبود کیفیت نفت این کشور آمریکای جنوبی استفاده 
می شــود، افزایش پیدا خواهد کرد. ایران امسال ۶/۸میلیون 
بشکه نفت به ونزوئا تحویل داده است که ۴۸ درصد افزایش 

در مقایسه با آمار کل سال ۲۰۲۱ داشته است.
عمده صادرات ایران شــامل میعانات اســت که ونزوئا با 
نفت استخراج شــده مخلوط می کند تا گرید نفتی صادراتی 
»مری Merey( »۱۶ ۱۶(را تولید کند. شرکت نفتی دولتی 
PDVSA ونزوئا برای افزایش تولید داخلی و تامین مالی 
بودجه دولت، به محموله   های نفت ایران متکی بوده اســت. 
تولید نفت این شرکت پس از اعمال تحریم   های آمریکا در سال 
۲۰۱۹ به شدت سقوط کرد اما از زمان تحکیم همکاری   های 
انرژی با ایران، بهبود پیدا کرده است. ونزوئا در مارس، ۶۹7  
هزار بشــکه در روز نفت تولید کرد که ۳۳  درصد در مقایسه 
با مدت مشابه سال گذشــته بهبود داشت. نیکاس مادورو، 
رئیس جمهور ونزوئا، رســاندن تولید به دو میلیون بشکه در 
روز در ســال ۲۰۲۲ را هدف گرفته اســت. آخرین محموله 
ایران هفته گذشته همزمان با سفر جواد اوجی، وزیر نفت، به 
کاراکاس به منظور امضای قراردادهای انرژی میان دو کشور، 
رسید. براســاس گزارش بلومبرگ، کشتی »دریا« حامل دو 
میلیون بشکه میعانات پارس جنوبی در حال حاضر در سواحل 
ونزوئا منتظر دستور برای تخلیه بار خود است. این نفت توسط 
شرکت »نفت ایران اینترترید« که وابسته به شرکت ملی نفت 

ایران است، ارسال شده است./ ایسنا

خبـــرخبـــر

آگهی تغییرات شــرکت سازه های کامپوزیت ایستا با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۳77۰۰۲ و شناسه 
ملی ۱۰۳۲۰۲۶5۸۶۲ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی مورخ ۱۴۰۱/۰۱/۰۶ تصمیمات ذیل اتخاذ شد: 
آقای رحیم مکــرم۲75۴۱۹۰۸۲۱ بعنوان مدیر عامل ورئیس هیئت مدیره و آقای ماهیار مکرم۱۳۶۳۳7۸۲۴۴ 
بعنوان عضو هیئت مدیره بمدت نامحدود انتخاب گردیدند کلیه اســناد و اوراق بهادار و تعهدآور شرکت با امضاء 
مدیرعامل به تنهایی به همراه مهر شــرکت و بمدت نامحدود معتبر می باشد. سازمان ثبت اسنادواماک کشور 

اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۱۳۲۰۴۱۳(
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هفته نامه اقتصادی ایرانسلامت و تغذیه9
سال ها است که ارتباط بین خوردن گوجه فرنگی و نقش مثبت آن در کاهش فشار خون و بیماری های قلبی ، عروقی مورد بحث و تحقیق است. مطالعات اخیر نشان داده است که 
نوشیدن روزانه یک لیوان آب گوجه فرنگی بدون نمک، فشار خون را پایین می آورد و خطر بیماری های قلبی را کاهش می دهد. به علاوه باعث می شود که سطح تری گلیسیرید  و 
کلسترول بد خون  )LDL(  پایین بیاید .  گوجه فرنگی سرشار از ویتامین های  B  و C ، پتاسیم و مواد معدنی است. لیکوپن موجود در گوجه فرنگی علاوه بر آنکه خواص آنتی اکسیدانی بسیار 
قوی دارد با کمک به بهبود عملکرد رگ های خونی، فشار خون را پایین می آورد. گرچه خوردن گوجه فرنگی در کاهش سطح فشار خون بالا مؤثر است اما جالب اینجا است که هیچ 
تاثیری بر سطح فشار خون طبیعی ندارند .  پتاسیم موچود دراین ماده غذایی اثر سدیم را دربدن کم می کند. در واقع هرچه میزان پتاسیم در بدن بیشتر باشد، سدیم بیشتری از طریق 
ادرار دفع می شود. البته میزان پتاسیم مورد نیاز برای یک فرد بالغ 4۷00 میلی گرم در روز است بنابراین مصرف بیش از حد پتاسیم می تواند زمینه ساز سنگ های کلیه باشد  .  گوجه 
فرنگی سرشار از ویتامین  C   است و این ماده با تأثیری که روی شل شدن رگ های خون رسان به قلب دارد، به کاهش سطح فشار خون در بیماران مبتلا به پرفشاری خون کمک می کند . 

اندرفوایدگوجه
فرنگیبرایکاهش

فشارخون

یگانه خدامی
 »هپاتیت حاد کودکان« به نظر می رسد این بار قرار 
اســت پدرها و مادرها از این نام بترسند. نوع جدیدی از 
هپاتیت که چندین کشور را درگیر کرده و کودکان زیادی 

به آن مبتا شده اند.
آنچه که همه چیز را درباره این بیماری عجیب تر کرده 
انتشار شایعاتی درباره ارتباط این هپاتیت با بیماری کرونا 
یا واکسن آن است. مسأله ای که تکذیب شده اما هنوز هم 

خیلی ها به آن باور دارند.
هپاتیت مرموز

هپاتیــت حاد کودکان برای اولین بار در 5 آوریل در 
اسکاتلند در ۱۰ کودک زیر ۱۰ سال شناسایی شد و تا ۸ 
آوریل در سراســر انگلیس گســترش پیدا کرد و تعداد 

مبتایان آن به ۶۴ نفر رسید.
تــا ۲۱ آوریل، ۱۱۴ مــورد در بریتانیا، ۱۳ مورد در 
اسپانیا، ۱۲ مورد در فلسطین اشغالی، ۹ مورد در ایالات 
متحده، ۶ مورد در دانمارک، ۲ مورد در ایرلند، ۴ مورد در 
هلند و در ایتالیا، نروژ و فرانسه ۲ مورد هپاتیت و ۱ مورد 
در بلژیک ثبت و شناســایی شده است و تاکنون بیش از 

۲۰۰ کودک در جهان با آن درگیر شده اند.
این بیماری فقط مبتا نداشــت و پس از اعام فوت 
یک کودک بر اثر آن در اروپا وزارت بهداشت اندونزی هم 
اعام کرد که سه کودک در این کشور در ماه آوریل بر اثر 
ابتا به هپاتیت حاد جان خود را از دست دادند. این ویروس 
مرمــوز هپاتیت غالبا در کودکان یک ماهه تا ۱۶ ســاله 
مشاهده شده و موجب نارسایی حاد کبدی در ۱7 کودک 

شده و برای این بیماران پیوند کبدی انجام شده است.
تهوع، تب، استفراغ، زردی، اسهال، تشنج و از دست 
دادن هوشیاری شایع ترین عائمی است که کودکان مبتا 
به این بیماری دارند و با وجود تحقیقات گسترده ای که در 
تمام کشــورهای درگیر این بیماری در حال انجام است، 
هنوز منشــا و دلیل آن مشخص نیســت. ویروس های 
معمولــی هم که باعث هپاتیت عفونی می شــوند یعنی 
هپاتیت  A  ،B  ،C  ،D  و  E  در میان موارد موجود در این 

کشورها شناسایی نشده اند.

علیرضا ناجی رئیس مرکز تحقیقات ویروس شناسی 
دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی درباره این بیماری 
می گوید: »هپاتیت شدید در کودکان سالم بیماری شایعی 
محسوب نمی شود. موضوعی که موارد ابتاء به هپاتیت را 
غیرمعمول تر می کند این است که توسط عوامل متداول 

این بیماری ایجاد نشده است.
یک آدنوویروس به ویژه آدنوویروس نوع ۴۱ در ابتاء 
به هپاتیت دخیل است و آدنوویروس ها معمولاً به دستگاه 
تنفسی حمله می کنند. اگر چه برخی از آنها از جمله نوع 
۴۱ می توانند باعث ایجاد التهاب معده و روده اسهال شوند 
ولی آدنوویروس ۴۱ با هپاتیت در کودکان مبتا به نقص 
ایمنــی ارتباط دارد، اما این بیمــاری در کودکان بدون 

بیماری زمینه ای دیده نشده است.«
برای واکسن کرونا شایعه نسازید

حتما پدر و مادرهای ایرانی در این روزها با شنیدن 
خبرهای مربوط به این بیماری برای فرزندان شان نگران 

شــده اند، اما به گفته رئیس اداره مراقبت مرکز مدیریت 
بیماری های واگیر وزارت بهداشت تاکنون هیچ موردی از 
این بیماری در ایران گزارش نشــده اما نظام مراقبتی آن 

تعریف و به مراکز درمانی اباغ شده است. 
دکتر ابراهیم قادری می گوید: »ویروس های هپاتیت 
 A  تا  E  می توانند منجر به هپاتیت های کاسیک و معروف 
شــوند اما برخی ویروس ها هم به شکل موردی منجر به 

بروز هپاتیت غیرکاسیک و درگیری کبدی می شوند.
هپاتیتی که اخیراً در سطح دنیا در کودکان گزارش 
شده و منجر به التهاب کبدی در این گروه سنی شده است 
ممکن اســت ناشی از ســایر ویروس ها باشد چون این 
بیماران از نظر هپاتیت  A  تا  E  منفی بوده ولی هنوز علت 
آن به صورت دقیق مشخص نیست. در کشور ما هم هنوز 
موردی از این بیماری گزارش نشده اما یک دستورالعمل 
برای این بیماری از سوی مرکز مدیریت بیماری های واگیر 

تنظیم و به تمامی مراکز درمانی کشور اباغ شده است.

بر این اساس اگر موارد مشکوکی وجود داشته باشد، 
پس از ارزیابی هــای اولیه و مبتا نبودن فرد به هپاتیت 
کاسیک، پیگیری و بررسی بیشتر برای ابتا به هپاتیت 

جدید انجام خواهد شد.«
شــایعاتی درباره ارتباط ابتا به این نوع از هپاتیت با 
تزریق واکسن کرونا یا ابتا به کرونا مطرح شده که بسیاری 
از پدر و مادرهایی را که فرزندان شان واکسن زده اند نگران 

کرده است. شایعاتی که دکتر قادری آنها را رد می کند.
او می گوید: »اکثر کودکانی که اخیراً به هپاتیت مبتا 
شده اند، در برابر کرونا واکسینه نشده بودند. غیر از کووید 
و آدنوویروس، ممکن است مسمومیت با داروها در افراد 
دارای التهاب کبد و افزایش حساسیت پزشکان در گزارش 

موارد مشابه نیز عامل افزایش ثبت این موارد باشد.
یک فرضیه دیگر نیز این اســت که به علت کاهش 
سطح ایمنی گروهی در کودکان نسبت به آدنوویروس ها 
و سایر ویروس های عامل ســرماخوردگی، طغیان این 
ویروس ها را در برخی از نقاط جهان شــاهد هســتیم و 
عوارض نادر ایــن ویروس ها را به علت تعداد بالای ابتا، 

مشاهده می کنیم.«
رئیس مرکز تحقیقات ویروس شناسی دانشگاه علوم 
پزشکی شهید بهشتی هم می گوید: »در حالی که بسیاری 
از کودکان در زمان ابتاء به هپاتیت به آدنوویروس ها آلوده 
شده بودند، ۲۰ نفر از آنها به کووید مبتا بودند و ۱۹ نفر 
دیگر همزمان با یک آدنوویروس و ویروس کرونای سارس 

آلوده شدند.«
هنوز توصیه ای برای پیشگیری از این بیماری منتشر 
نشــده یا راه درمان دقیقی برایش اعام نشده است، اما 
رئیس اداره مراقبت مرکــز مدیریت بیماری های واگیر 
وزارت بهداشت توصیه کرده است که خانواده ها به مانند 
دیگر بیماری های ویروسی، رعایت اصول بهداشتی فردی 
از جمله شست وشوی دست ها و پوشش ماسک را بیش از 
گذشــته به کودکان آمــوزش دهند. بــه خصوص در 
محیط های شــلوغی مانند مدارس و مهدکودک ها که 
معمولاً هم این اصول با توجه به سن و سال بچه ها کمتر 

رعایت می شود.

 ماجــرای تخــم شــربتی فراتر از یک نســخه 
برطرف کننده عطش است. اگر بدانید ۶ برابر کلسیم یک 
لیوان شیر، ۲ برابر پتاسیم یک عدد موز و ۳ برابر آهنی 
که با خوردن اسفناج وارد بدن شما می شود را می توانید 
با نوشیدن یک لیوان شربت تخم شربتی نصیب خودتان 
کنید، حتی اگر تشنگی هم خیلی به شما فشار نیاورد، 
همین امروز به نزدیک ترین عطاری می روید و امشب 
یک پارچ شربت تخم شربتی را مهمان ویژه سفره افطار 

می کنید.
شاید جزو کسانی باشید که میلشان به خوردن غذا 
زیاد است و احساس سیری خیلی دیر سراغشان می آید. 
چند درصد از شما که خواننده این گزارش هستید تا به 
حال برای کاهش وزن سراغ داروهای ضد اشتها رفتید؟ 
داروهایــی که هزار و یک عوارض دارند و گاهی در آنها 
مواد مخدر وجود دارد و اعتیادآور هم هست. پزشک طب 
سنتی یک پیشنهاد برای شما دارد و آن استفاده از تخم 
شربتی است. دکتر ابراهیمی می گوید: »دانه های تخم 
شربتی جذب کننده هستند و تا ۱۰ برابر بیشتر از وزن 
خــودش آب جذب می کند. با خوردن تخم شــربتی 

احساس سیری سراغتان می آید و پرخوری نمی کنید و 
به تدریج لاغر می شوید.«

اگر کار پر از استرسی دارید یا اینکه فکر می کنید 

زود رنج شــدید یا کمی زود عصبانی می شوید اولین 
پیشنهاد ما به شما داشتن سعه صدر و ذکر اعجاب انگیز 
صلوات در موقع عصبانیت است. اما در کنار این توصیه 
می کنیم روی تخم شربتی هم یک حساب ویژه باز کنید. 
تخم شربتی با اعصاب به هم ریخته شما جادویی می کند 
که نگو و نپرس. دکتر ابراهیمی می گوید: »تخم شربتی 
را با عرق بادرنجبویه مخلوط کنید، این ترکیب را با عسل 
شیرین کنید و بنوشــید. مطمئن باشید بعد از مدت 

کوتاهی متوجه تغییر در خلق و خویتان می شوید.«
گاهی ممکن است احساس خستگی کنید یا شاید 
شــب کار باشید و آخر هفته که می شوید انرژی تان ته 
بکشــد. از دانه های تخم شربتی غافل نشوید. در کتب 
معتبر طب سنتی قدیم، جنگجویان را به استفاده از تخم 
شربتی برای افزایش انرژی و جبران نیروی از دست رفته 

توصیه می کردند.
اگر از مشکات گوارشی رنج می برید 
و دچار یبوست یا به قول حکیمان طب 
سنتی »ام الامراض« هستید، می توانید 
تخم شربتی را به برنامه غذایی تان اضافه 
کنید. دکتر ابراهیمی می گوید: »تخم 
شربتی به بهبود عملکرد روده و 
حرکت بهتــر روده ها کمک 

می کند. جالب است بدانید فیبرهایی که در تخم شربتی 
وجود دارد به همین راحتی در بدن هضم نمی شــود و 
مثل یک تمیزکننده قوی ضایعاتی که مورد نیاز بدن 

نیست را از روده ها پاک می کند.«
از هر چه بگذریم سخن زیبایی و جوانی خوش تر 
اســت. اگر پا به سن گذاشــته اید حتماً پیری کابوس 
شماست و دوست ندارید به این زودی پوستتان شل شود. 
قطعاً سراغ پمادها و ماسک های رنگارنگ داروخانه هم 
می روید؟ اما طب سنتی برای شما یک پیشنهاد دارد. با 
نوشیدن روزانه یک لیوان شربت آب لیموترش و تخم 
شربتی پوستی شاداب و سالم خواهید داشت. چون تخم 
شربتی سرشــار از آنتی اکسیدان است و ترکیب آنتی 
اکســیدان تخم شربتی با آب لیموترش با التهاب های 
پوستی مقابله می کند و به خاصیت ارتجاعی پوست شما 
هم کمک می کند. حواستان باشد زیاده روی در مصرف 
هر خوردنی جایز نیست، تخم شربتی هم از این قاعده 
مستثنی نیست. پیشنهاد می کنیم روزی یک قاشق سر 
خالی تخم شربتی را خیس کنید و وقتی کاماً لعابدار 
شــد آن را مصرف کنید. پزشک طب سنتی می گوید: 
»افرادی که داروهای ضد انعقاد خون مصرف می کنند، 
بهتر اســت قبل از خوردن تخم شــربتی نظر پزشک 

معالجشان را بپرسند.«

 ابــــــعاد مختلف فعالیت ســازمان را فراهم آورد، به 
اعتقاد ما بـــرخورد انفعالی ودرعین حال بــــوروکراتیک 
مدیران روابط عمومـــــی ها با گردانندگان چنین صفحه 
ای، پیــش از هر چیز معلول شنـــــاخت ضعیــف آنها از 
کارکردهای روابــــــــط عمــومی ونیز کارکردهای رسانه 

ها ی مکتوب و مجازی است .
آن دســته از مدیران محترم روابط عمومی هایی که 
در این مدت خود توانایــــی انعکاس دیدگاه هــــــای 
کارشناســان ســازمان یا جامعه وبه ویژه با نمایندگان 
رســانه ای جامعه است ، تا درجریان  برقراری این رابطه 
دو طرفه ، هم مدیران سازمان را از دیدگاه های مخاطبان 
مطلع سازند . وهم دیدگاه های مـــدیران وکارشناسان 

ســازمان را به جــامعه منتقل سازند . ازاین منــظر یک 
رسانه  تخصصی پرمخاطب بیش تــــــرین کمک را می 
تواند به مدیران روابـط عمومی ها برای انجام این وظیفه 
بســیار مهم بدهد . درجهان توســـــــعه یافته مدیران 
روابـــــط عمومی ، از چنان جایگاه مهمی درســازمان 
برخوردارهســتند که هیچ یکی از مدیــران دیگربخش 
ها ، طرح وبرنامه ای را قبل ازکســب نظرروابط عمومی 
ها انجام نمی دهند.اما متأســفانه درایران جایگاه روابط 
عمومی ها تا سرحد تبدیل شدن به اداره ای تشـریفاتی 
برای انجام مراســم و... تخفیف یافته است وبه اعتقاد ما 
مهم ترین عامل این نزول مرتبـه نیز خود مدیران  روابط 
عمومی ها هستند . از نظر، ما عدم پاسخگویــی مدیران 

و کارشناســان مد نظر به نماینــدگان وخبرنگاران ما دو 
علت می تواند  داشته باشد یا اینکه مدیران وکارشناسان 
اهمیتی به تقاضای روابـــــط عمومی ها نمی دهند ویا 
اینکــه  روابط عمومی ها اهمیتی به مطبوعــــات نمی 
دهند. درهردوحالت ، این روابط عمومی ها هســتند که 
بار اصلی تقصیررا به دوش می کشــند وچنانچه مدیران  
مراکز فوق الذکربا رویه مدیران روابط عمومی های خود 
که راه را برارتباط ما با بدنه کارشناســی ســازمان بسته 
اند، موافق نیستند ،جا دارد که نظر خود را در این زمینه 
اعام کنند . واقعــــیت این اسـت که درعصرارتباطات 
، دیگراســتفاده از روش هــای کهنه وقدیمی » ســوال 
هارا بفرســتید تا جواب بدهیــم «   برای انجام مصاحبه 

مطـــبوعاتی منسوخ شده است ویک روابـــط عمومی 
توفیق اش  بستگی به این دارد که تا چه حد بـــتواند به 

روند انتقال اطاعات سرعت ببخشد . 

روابط عمومی ها؛ قلب مراکز ارتباطات ارباب رجوع و مدیران

۸۰ درصد ملزومات پزشکی از نوشیدنی خوشمزه ای که 6 برابر یک لیوان شیر کلسیم دارد
تولیدکنندگان داخل و شرکت های 

دانش بنیان خریداری می شود

 از همین امروز تغذیه خود 
را اصلاح کنید

مهندس سیدحسین صفوی، رئیس هیأت امنای صرفه جویی 
ارزی در معالجه بیماران توضیحاتی درباره تأمین و خرید ملزومات و 
تجهیزات پزشکی از شرکت های دانش بنیان ارائه داد. وی در خصوص 
حمایت از کالاها و محصولات دانش بنیان در حوزه تجهیزات پزشکی 
اظهار داشت: هیأت امنای صرفه جویی ارزی در معالجه بیماران یک 
نهاد عمومی غیردولتی وابسته به وزارت بهداشت است که بحث 
تأمین اقام مورد نیاز مراکز درمانی و دانشگاه های علوم پزشکی را 
انجام می دهد. او با بیان اینکه همواره برای نظام ســامت موضوع 
کیفیت در راستای خدمت رسانی به بیماران بسیار حائزاهمیت است، 
افزود: این کالاها با جان مردم سروکار دارد و تشخیص بیماری ها و 
درمان بیماران با این ملزومات انجام و اســتانداردها، ویژگی ها و 
کنترل های سخت گیرانه تری برای کیفیت آنها صورت می گیرد.شکر 
خدا کشورمان از ســال های گذشته در حوزه تجهیزات پزشکی 
توانسته موفقیت های بزرگی را برای بومی سازی دانش فنی بسیاری 
از محصولات پزشکی و High Tech به دست آورد و کالاهایی 
را که تکنولوژی بالایی دارند موفق شده ایم در داخل کشور تولید 
کنیم.وی با اشــاره به اینکه حدود ۱۰۰۰ شــرکت تولیدکننده 
تجهیزات پزشکی فعال در کشور داریم، افزود: حدود ۳۰ تا ۴۰ درصد 
این شرکت ها کالاهایی دارند که به عنوان محصولات دانش بنیان 
ثبت شده است. توسعه این محصولات در سنوات گذشته بحمدا...
خوب بوده که نشان از استقبال و حمایت خوب در حوزه درمان وزارت 

بهداشت و سایر ارگان های ذیربط دارد.
در سال گذشته حدود ۱۴ محصول را به معاونت علمی ریاست 
جمهوری معرفی کردیم و پس از تأیید این نهاد به عنوان خرید بار 
اول انجام دادیم. در مجموع بیش از ۸۰ درصد محصولاتی که توسط 
هیأت امنای صرفه جویی ارزی خریداری و بین مراکز درمانی توزیع 
می شــود از تولیدات داخل کشور اســت و در سال ۱۴۰۰ به طور 
متوسط فقط 7۰ درصد محصولات از شرکت های دانش بنیان تأمین 

شده است./ایسنا

سازمان جهانی بهداشت شعار روز جهانی بهداشت امسال را 
»سیاره ما، سامت ما« نامگذاری کرده تا به کشورهای مختلف هشدار 
دهد تغییرات آب وهوایی در کمین سامت بشر است. انواع آلاینده ها 
و مواد پاستیکی در اعماق اقیانوس ها و بالای کوه ها یافت می شوند 
و با ورود به زنجیره غذایی، سامت مردم جهان را به خطر انداخته اند. 
سیستم های تولید غذاها و نوشیدنی های حاوی شکر و ناسالم موجی 
از چاقی را ایجاد کرده و خطر ابتا به سرطان و بیماری های قلبی را 

افزایش داده است.
سازمان جهانی بهداشت همچنین به موج فزاینده چاقی در اثر 
مصرف غذاهای ناسالم و افزایش شیوع سرطان و بیماری های قلبی 
و فعالیت صنایع غذایی در تولید غذاهای به شدت فرآوری شده تاکید 
کرده است. لذا یکی از محورهای اصلی روز جهانی بهداشت در سال 

جاری »از همین امروز تغذیه خود را اصاح کنید« است. 
به جای مصرف غذاهای فرآوری شده مثل سوسیس، کالباس 
و غذاهای کنسروی، بیشتر از غذاهای تازه و غیرفرآوری شده استفاده 

کنید. 
مصرف نوشیدنی های قندی را کاهش دهید. از انواع سبزی های 

محلی و در دسترس روزانه استفاده کنید. 
در هر وعده غذایی از انواع ســبزی و صیفی که موجود و در 
دسترس است، مثل سبزی خوردن، کاهو، خیار، گوجه فرنگی، انواع 

فلفل، انواع کلم، هویج و... مصرف کنید. 
روزانه از غذاهای فیبردار مثل حبوبات و نان های سبوس دار در 
حد متعادل اســتفاده کنید. کودک و نوجوان را به مصرف روزانه 
سبزی ها و صیفی ها تشــویق کنید. مصرف زیاد فست فودهای 
پرکالری و چرب، موجب چاقی و تهدید ســامت شماست. برای 

کنترل وزن بدن، بخشی از مسیر روزانه خود را پیاده طی کنید.
مریم بهشتی زواره -  کارشناس تغذیه مرکز 
بهداشت شمال تهران

خبـــر

آگهی تغییرات شــرکت سکان دریا لجستیک با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۳۸۲77۹ و شناسه ملی 
۱۰۳۲۰۳۲۶۴۰5 به استناد صورتجلســه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ ۱۴۰۱/۰۱/۲۹ تصمیمات 
ذیل اتخاذ شــد : خانم سیده معصومه بحری اســکوئی به شماره ملی ۰۰۶۴۹۲5۴۴7 از تاریخ ۱۴۰۱/۰۱/۲۹ تا 
مدت نامحدود به ســمت مدیرعامل جایگزین آقای حسن ذوالقدر گردید. اعضا هیئت مدیره به قرار ذیل انتخاب 
گردیدند : آقای حســن ذوالقدر به شــماره ملی ۴۳۹۱۹۴۹۴۴۱ عضو اصلی هیئت مدیره خانم لیا ذوالقدر به 
شماره ملی ۴۳۸۰۱5۳5۶۸ رئیس هیئت مدیره و عضو اصلی هیئت مدیره سازمان ثبت اسنادواماک کشور اداره 

ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۱۳۲۰۴۱۴(

نگرانی تازه جهان

هپاتیت جدید کودکان رو به افزایش است
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خبـــــر خبـــر

محمدعلی زلفی گل، وزیر علوم، تحقیقات و فناوری گفت: آنچه مهم و قانونی است، این است که ظرفیت پذیرش برای رشته های پزشکی در سال 1401 باید 20 درصد 
افزایش پیدا کند. وی درباره افزایش پذیرش و سهمیه های کنکور اظهارداشت: طبق قانون هر سهمیه ای که قانونی باشد، استمرار پیدا می کند اما سهمیه جدیدی ایجاد 
نشده است. اگر دانشگاهی برای افزایش سهمیه خود در هر رشته ای که طالب باشد این کار صورت می گیرد، اما تلاش می کنیم که طبق اعلام نیاز دانشگاه ها دانشجو 
بپذیریم زیرا موضوع تأمین خوابگاه و امکانات رفاهی از اهمیت بسیاری برخوردار است.  شورای عالی انقلاب فرهنگی درخصوص رشته های پزشکی مصوبه ای دارد که 
باید پذیرش برای این رشته ها 20 درصد افزایش پیدا کند، افزایش 20 درصدی دانشجوی رشته پزشکی به نفع مناطق محروم است، قرار است علاوه بر نشست های 
قبلی، جلسات کارشناسی بین وزارت بهداشت، دانشگاه آزاد اسلامی و سازمان سنجش دوباره برگزار شود تا درباره چگونگی افزایش 20 درصدی رشته های پزشکی 

تصمیم گیری شود. آنچه مهم و قانونی است، اینکه ظرفیت پذیرش برای رشته های پزشکی در سال 1401 باید 20 درصد افزایش پیدا کند./ صداوسیما

افزایش۲۰درصدی
ظرفیترشتههای
پزشکیقطعیاست

 مســوولان مناطق آزاد ارس ایران و مغری ارمنستان در حاشیه 
هفدهمین اجاس کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی دو کشور 
در شهر ایروان به منظور توسعه همکارِ ها یادداشت تفاهم نامه ای را به امضا 
رساندند. به  گزارش پایگاه اطاع رسانی وزارت نیرو، یادداشت تفاهم مناطق 
آزاد ارس ایران و مغری ارمنستان بین مدیران ایرانی و ارمنی مناطق مذکور 
در حاشیه هفدهمین اجاس کمیســیون مشترک همکاری های 

اقتصادی دو کشور در شهر ایروان به امضا رسید.
در این یادداشت تفاهم دو طرف بر آماده سازی زمینه های همکاری 
بیش از پیشه فعالان اقتصادی دو کشور و استفاده از تسهیات ویژه منطقه 
آزاد ایران و ارمنســتان برای توسعه روابط صنعتی، تولیدی، تجارتی و 
بازرگانی تاکید کردند. »علی اکبر محرابیان« وزیر نیرو  با هدف شرکت در 
هفدهمین اجاس کمیسیون مشــترک همکاری های اقتصادی 
جمهوری اسامی ایران و جمهوری ارمنستان در راس هیاتی اقتصادی 

عازم ایروان شد.
توسعه روابط دوستانه دو کشور، پیگیری تفاهم های قبل و مذاکره 
درباره توسعه همکاری در زمینه های مورد عاقه دو کشور از مهمترین 

اهداف سفر محرابیان و هیات همراه است.
هفدهمین اجاس مشــترک همکاری های اقتصادی ایران و 
ارمنستان در حالی به ریاست علی اکبر محرابیان و مهر گریگوریان معاون 
نخست وزیر جمهوری ارمنستان و با حضور نمایندگان دستگاه های 
اجرایی دو کشــور برگزار شد که دو طرف تاکنون ۱۶ اجاس موفق و 
پردستاورد را پشت سر گذاشته اند، به گونه ای که به اعتقاد ناظران اجاس 
همکاری های مشــترک اقتصادی ایران و ارمنستان از منظم ترین و 
پردســتاوردترین اجاس های دوجانبه و مشترک اقتصادی بوده که 
تاکنون برگزار شده است. اجاس هایی که از سال ۱۳۹۱ مسئولیت آن 
بر عهده وزارت نیرو گذاشته شد و به رغم وقفه های مقطعی و کوتاهی که 
عواملی چون گســترش کرونا و وقوع جنگ در منطقه قره باغ بر روند 
برگزاری آنها گذاشت، اما نتوانست پیگیری های دو سویه را برای تداوم 

همکاری ها تحت الشعاع قرار دهد.

منطقه آزاد ارس ایران و مغری 
ارمنستان برای توسعه همکاری ها 

تفاهم نامه امضا کردند

علیرضا کنگرلو، مدیر روابط عمومی صندوق توسعه ملی گفت: 
در خصوص رفع مشکل بازپرداخت های معوق تسهیات گیرندگان 
ارزی از محل منابع صندوق توسعه ملی، هر راه حلی که منجر به 
کاهش ارزش دارایی های »صندوق توسعه ملی« شود قابل مذاکره 
و اجرا نیست. به گزارش صندوق توسعه ملی، او در واکنش به نامه 
اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی مبنی بر ارائه راهکارهای 
پیشنهادی اتاق بازرگانی برای رفع مشکل بازپرداخت های معوق 
تســهیات گیرندگان ارزی، اعــام کرد: در خصوص پیشــنهاد 
بازپرداخت اقســاط ارزی با نرخ ۴۲۰۰ تومان، مشخص است که 
عملیاتی شــدن پیشــنهاد باز پرداخت ریالی تسهیات اعطایی 
صندوق توســعه ملی به متقاضیان آن هم با نرخ ۴۲۰۰ تومانی، 
صرفاً موجب کاهش دارایی ها و منابع ارزی کشور و سهم نسل های 
آینده خواهد شد. وی ادامه داد: با توجه به اعام نظر صریح رهبر 
معظم انقاب و تأکیدات مکرر ایشان درخصوص حفظ منابع ارزی 
صندوق توســعه ملی که نمونه آن را در اعام موافقت ایشان در 
سال ۱۳۹۹ با بازپرداخت ریالی صرفاً به نرخ بازار )ETS( مشاهده 
کردیم، پیشــنهاد مذکور مغایر منویات ایشان بوده و قابلیت اجرا 
ندارد. تحلیل انجام شده در پیشنهاد اتاق بازرگانی، صنایع، معادن 
و کشاورزی ایران عاوه بر خطاهای آماری در بخش چهارچوب و 
جامعه  مورد بررســی، از جامعیت لازم برخوردار نبوده و مشکات 
تعداد محدودی از متقاضیان را به کل جامعه آماری صندوق تعمیم 
داده اســت. وی با بیان اینکه نفت یک ســرمایه ملی و متعلق به 
همه  نسل هاست و وجوه حاصل از فروش نفت، درآمد نیست بلکه 
واگذاری دارایی محسوب می شــود، یادآور شد: منطقی است که 
منابع حاصل از دارایی واگذار شده، به یک دارایی مولد دیگر تبدیل 
شود، ولی اجرایی شدن پیشنهاد اتاق بازرگانی تنها سبب از بین 
رفتن قسمت بزرگی از دارایی ارزی صندوق توسعه ملی خواهد شد. 
از طرفی، تبدیل منابع ارزی صندوق توســعه ملی به ریال یکی از 
مشکات ناشی از الگوی فعلی بهره برداری از درآمدهای نفتی است 
که منشــأ بروز تورم و بیماری هلندی بوده و باید از تبدیل هرچه 
بیشتر وجوه ارزی صندوق توسعه ملی به ریال و تزریق آن به اقتصاد 

کشور جلوگیری شود.

دارایی های صندوق توسعه ملی قابل 
مذاکره  نیست

سرهنگ علی محمدی، رئیس مرکز شماره گذاری پلیس راهور علت عدم پلاک شدن حدود ۱۱ هزار دستگاه 
خودرو را که در پارکینگ یکی از خودروسازها قرار  دارد، توضیح داد.  وی با اشاره به نقل و انتقال ۶ میلیون و 5۰۰ هزار 
دستگاه خودرو در سال گذشته در مراکز تعویض پلاک اظهارداشت: از این تعداد، یک  میلیون و 5۰۰ هزار دستگاه 
نوشماره بودند و اکنون نیز برای تأمین پلاک هیچ مشکلی نداریم.  او در واکنش به اینکه ۱۱ هزار دستگاه خودرو در کف 
پارکینگ خودروسازان معطل پلاک شدن مانده اند، بیان داشت: یکی از خودروسازها ۱۰ هزار و 7۰۰ خودرو مدل ۱۴۰۰ 
دارد و پیگیر بودند که ما این  خودروها را به مدل ۱۴۰۱ شماره گذاری کنیم که بر اساس ماده چهار آئین نامه راهور، اسناد 
خودرو با مشخصات فنی خودرو و شماره شاسی باید یکسان باشد لذا به دلیل مغایرت مدل با اسناد ارائه شده خودروهای 
مذکور، شماره گذاری را انجام ندادیم.  در صورت ارائه اسناد این خودروها با مدل ۱۴۰۰، قطعاً شماره گذاری انجام می شود 
و شماره گذاری خودروی تولیدی سال ۱۴۰۰، با پلاک سال ۱۴۰۱، اجحاف در حق مردم است.  این مقام انتظامی با تأکید 
بر اینکه پلیس حافظ منافع مردم است، گفت: خودروهای مذکور با مدل ۱۴۰۱ به هیچ وجه شماره گذاری نخواهند شد. 
محمدی با بیان اینکه در حال حاضر ۴5 هزار پلاک در انبار ایران خودرو و ۴۰ هزار پلاک در انبار سایپا به صورت مازاد 

وجود دارد، عنوان کرد: انبارهای پلاکمان در سایر خودروسازها نیز شارژ است./تسنیم

مخالفتپلیسباشمارهگذاری
حدود۱۱هزاردستگاهخودرو
تولید۱۴۰۰باپلاک۱۴۰۱

علی محمدی

در چارچوب تصویب کاهش سود بازرگانی کالاها در هیات دولت، این نرخ در بعضی از اقلام اساسی مانند روغن 
و آرد به صفر رسید و در برخی دیگر شاهد کاهش آن هستیم. سید روح اله لطیفی سخنگوی گمرک ایران با بیان اینکه 
این مصوبه هنوز به طور کامل به گمرک ابلاغ نشده است، اظهار داشت: با اجرایی شدن این مصوبه تمام کالاهایی که 
مواد اولیه تولید هستند و در چرخه کالاهای اساسی مورد استفاده قرار می گیرند، شامل کاهش بیشتری در سود 
بازرگانی می شوند. وی با تاکید بر اینکه سود بازرگانی کالاهای غیر ضروری و لوکس کاهش نداشته یا کاهش آن اندک 
بوده است، اظهار داشت: بر اساس این مصوبه در هیات دولت عمده کالاها مطابق وعده های اعلام شده دولت کاهش 
چشمگیری داشته است. او با اشاره به اینکه با حذف ارز ۴2۰۰ تومانی، سود بازرگانی با نرخ 23 هزار تومان محاسبه 
می شود، تاکید کرد: با رقم جدید، سود بازرگانی در نرخ محاسباتی افزایش پیدا می کرد که کاهش تعرفه های مصوب 
دولت، موجب می شود تغییرات در قیمت کالاهای پرُمصرف تر محسوس نباشد. در قانون بودجه ۱۴۰۱ محاسبه ارز 
۴2۰۰ تومانی از تعرفه گمرکی حذف شده و اکنون هم بر اساس قانون، اجرای آن در دستور کار قرار گرفته است و مصوبه 
دولت از ابتدای امسال قابل اجراست و گمرک و دستگاه های مرتبط ملزم به انجام آن هستند، افزود: کاهش سود 

بازرگانی از سوی دولت از نظر نرخ محاسباتی موردتوجه قرار گرفت و کاهش یافت تا آسیبی به مردم نرسد./ایرنا

گمرک:سودبازرگانی
روغنوآردصفردرصدشد

روح اله لطیفی

سیدجواد حسینی کیا نایب رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی می گوید: »با مصوبه خودرویی 
مجلس و آزاد شدن واردات، بار روانی ممنوعیت از بین خواهد رفت و سوداگران نمی توانند در این بازار فعالیت کنند، 
بنابراین حباب قیمتی خودرو کاهش می یابد.« وی با اشاره به موافقت مجمع تشخیص مصلحت نظام با واردات خودرو، 
گفت: »براساس مطالبات مردمی و نظرسنجی  ها، مردم واردات خودرو را در ساماندهی بازار و کاهش قیمت ها اثرگذار 
می دانند؛ از سوی دیگر این مطالبه را همواره در دیدارهای مختلف با نمایندگان مطرح می کنند.« او با بیان اینکه با مصوبه 
مجلس برای واردات نیازی به خروج ارز از کشور نیست، افزود: »هرچند شورای نگهبان از این مصوبه ایراد گرفت اما از 
آنجا که مجلس بر مصوبه خودرویی خود اصرار کرد، تعیین تکلیف آن به مجمع تشخیص مصلحت نظام واگذار شد و 
اعضای کمیسیون صنایع و معادن نیز در جلسات مختلف نظرات کارشناسی و ضرورت واردات مدیریت شده خودرو را 
تشریح کردند.« وی با اشاره به اصرار نمایندگان بر واردات مدیریت شده خودرو، تصریح کرد: »تاکید وکلای مردم در خانه 
ملت به معنای تضعیف خودروسازان نیست؛ چراکه در حال حاضر عرضه و تقاضای خودرو با یکدیگر همخوانی ندارد.«  با 
واردات مدیریت شده، بازار خودرو ساماندهی و تعادل ایجاد می شود، »ممنوعیت واردات خودرو موجب ۸ برابر شدن 
قیمت خودروهای خارجی شده؛ بنابراین با آزاد شدن واردات، بار روانی ممنوعیت از بین رفته و سوداگران نمی توانند در 

این بازار فعالیت کنند. بنابراین حباب قیمتی خودرو کاهش می یابد.« / تسنیم

نقشوارداتدرکاهش
حبابقیمتخودرو

سیدجواد حسینی کیا

مهدی عباسی، رئیس کمیسیون شهرسازی شورای شهر تهران اعلام کرد داشتن پارکینگ برای 
ساختمان های جدید تهران الزامی است.وی در مورد ایده های شهرداری تهران برای حذف الزام تأمین 
پارکینگ در ساخت و ساز به ایسنا گفت: پارکینگ خط قرمز ماست و همه واحدهای جدید التأسیس باید 
پارکینگ داشته باشند؛ اما طبق بند ۱2-۱ طرح تفصیلی در املاک واقع در شعاع 25۰ متری به شرط تأمین 
اسناد حقوقی، امکان تأمین پارکینگ فراهم است. در بافت فرسوده نیز دوره ای با اخذ تعهد بابت تأمین 
پارکینگ در شعاع 25۰  متر قبول شد که پروانه صادر شود.به گفته عضو شورای شهر تهران، برای ۶ هزار 
واحد این موضوع اجرایی شــد؛ ولی بعد از اتمام کار و استقرار مردم در خانه ها برخی از پارکینگ ها در 
محدوده ها احداث نشده که مشکلات زیادی به وجود آورد. او در مورد پیشنهاد شهرداری مبنی بر اینکه 
تأمین پارکینگ فقط برای واحدهایی باشد که خودرو داشته باشند، افزود: مباحث نظری با مباحث واقعی 
متفاوت است و باید برای رسیدن به تفاهم گفت وگوی زیادی انجام شود و حتی اتخاذ برخی تصمیمات در 
حوزه اختیارات ما نیست و نیاز به تصمیمات مراجع بالاتر دارد.وی اظهار کرد: تأمین پارکینگ خط قرمز 

ماست و مالک باید نسبت به تأمین آن در محل ساختمان و یا تا شعاع قانونی اقدام کند./روابط عمومی

الزامداشتنپارکینگ
برایساختمانهای
جدیدتهران

 شورای شهر تهران

بنابر آخرین اعلام شرکت بازرسی کیفیت و استاندارد ایران، شرکت های خودروساز گروه بهمن در حوزه ارائه خدمات 
فروش خوش درخشیدند و مقام برتر را به خود اختصاص دادند. شرکت بازرسی کیفیت و استاندارد ایران، همه ساله 
شرکت های خودروساز را طبق استانداردها و معیارهای خاصی در حوزه خدمات فروش مورد ارزیابی قرار می دهد. مطابق 
این ارزیابی ، در حوزه تجاری شرکت بهمن دیزل با یک پله صعود نسبت به سال گذشته مقام نخست، سیبا موتور مقام دوم 
و در حوزه سبک نیز شرکت بهمن موتور جایگاه دوم را کسب کردند. این گزارش حاصل ارزیابی ۱7 شرکت خودروساز و 
۱75۰ نمایندگی مجاز عرضه کننده خودروی سواری و سنگین در سال ۱۴۰۰ و مصاحبه با 32۱هزار مشتری بوده است. در 
شاخص نظام رویه های اجرایی تعریف شده در سیستم مدیریتی شرکت ها و وضعیت نمایندگی های مجاز نیز بهمن دیزل 
مقام نخست را کسب کرد. شاخص های اصلی این ارزیابی شامل نتایج عملکرد، کیفیت، سرعت و هزینه خدماتی مانند 
وضعیت نمایندگی ها، سیستم های ارتباطی و اطلاعاتی، رعایت ضوابط روش های متفاوت فروش، ضوابط حمل خودرو، 
رسیدگی به شکایت و... است که کلیه شرکت های عرضه کننده خودرو در چهار حوزه مذکور مورد سنجش قرار گرفتند. 
شرکت های خودروساز گروه بهمن با ارائه خدمات متمایز فروش و هدف قرار دادن افزایش رضایت مشتریان اقدامات قابل 
توجهی انجام داده است. بهره مندی از فاکتورهایی همچون اطلاع رسانی دقیق طرح های فروش، ارتقای سیستم های ارائه 
خدمات، آموزش اثربخش پرسنل در سطح شبکه نمایندگان، توسعه و بهبود دسترسی مشتریان به نمایندگی های مجاز، 
اجرای نظام نظرسنجی مشتریان و بازرسی خودرو قبل از تحویل به مشتری از علل مهم دستیابی به این جایگاه بوده است.

گروهبهمندرصدر
رتبهبندی
خدماتفروش

مدیرکل بازرسی و پاسخگویی به شکایات وزارت بهداشت با بیان این که جریمه پزشکان زیرمیزی بگیر افزایش 
یافته است.  وی  درباره تخلفات پزشکان در زمینه دریافت زیرمیزی گفت: بحث دریافت زیرمیزی از خطوط قرمز 
وزارت بهداشت است؛ هیچ گونه پرداختی خارج از ضابطه در مراکز درمانی نباید صورت بگیرد و هرگونه پرداخت 
مازاد، تخلف محسوب و با متخلفان برخورد می شود.  ا و با بیان این که مردم می توانند از طریق تماس با شماره ۱9۰ 
این تخلفات را گزارش کنند، افزود: شکایت هایی که در زمینه دریافت زیرمیزی پزشکان به این سامانه گزارش می شود 
به دانشگاه های علوم پزشکی مربوطه ارجاع می شود. مجازات پزشکان متخلف که زیرمیزی دریافت می کنند اخیراً 
افزایش یافته است؛ مجازات قبلی بازدارندگی لازم را نداشت اما به تازگی تصمیم گرفته شده که مجازات پزشکان 
متخلف تشدید شود. قبلا اگر فردی زیرمیزی دریافت می کرد در اولین برخورد، دو برابر میزان زیرمیزی دریافت 
شده به عنوان جریمه درنظر گرفته می شد اما اخیراً این جریمه به پنج برابر رسیده است و پزشکانی که زیرمیزی 
بگیرند باید پنج برابر مبلغ دریافت شده، جریمه بپردازند. در میان پزشکان، بیشترین گزارش دریافت زیرمیزی در 
بین جراحان بوده است؛ البته باید توجه داشت که اکثر جامعه پزشکی پاکدست هستند و تعداد افرادی که تخلف 

می کنند در حد کمتر از 5 درصد جامعه پزشکی است./ تسنیم

پزشکانزیرمیزیبگیرباید
5برابرمبلغدریافتشده
جریمهبپردازند

علیرضا    رحیم نیا

علی باقری، معاون سیاسی وزارت امور خارجه در دیدار احمدبن حسن الحمادی، دبیر کل وزارت خارجه قطر 
در قالب کمیته رایزنی های سیاسی ایران و قطر، اولویت همسایگی را یک راهبرد اساسی و نه یک تاکتیک مقطعی 
از سوی جمهوری اسلامی ایران اعلام کرد. اگر در تعامل و همگرایی منطقه ای تردید کنیم، بی تردید هزینه های 
اختلاف و واگرایی بر همه تحمیل خواهد شد. تعامل و همگرایی منطقه ای، با ایجاد و تحکیم اعتماد متقابل سیاسی و 
تحکیم پیوندهای اقتصادی ایجاد می شود. وی با اشاره به همپوشانی منافع ملی با منافع منطقه ای و عدم تعارض میان 
منافع ملی و منافع جمعی کشورهای منطقه نیز گفت: نباید اجازه دهیم بیگانگان برای مشروع سازی سیاست های 
سلطه گرایانه خود در منطقه از پوشش اختلاف در منافع ملی کشورهای منطقه سوءاستفاده کنند. دخالت بیگانگان 
و حضور نظامی آنان در خلیج فارس، ثبات آفرین و امنیت ساز نیست و کشورهای منطقه با همکاری سیاسی و همگرایی 
اقتصادی می توانند ثبات و امنیت را در منطقه تامین کنند. او با تاکید بر سیاست تعامل و همکاری منطقه ای ایران، نه 
به عنوان یک »تاکتیک مقطعی«، بلکه به عنوان یک »سیاست راهبردی« گفت: پایداری سیاست همسایگی در 
منطقه مبتنی بر همگرایی و نزدیکی کشورهای منطقه با یکدیگر و ایستادگی در برابر مداخلات بیگانگان است و این 

دو رکن به صورت هم افزا عمل کرده و موجب تولید قدرت درون زا در کشورهای منطقه خواهد شد.  / ایرنا 

تعاملهمسایگی
سیاستراهبردیایران
است

علی باقری

روابط عمومی و حوزه مدیریت بانک مسکن در مراسم گردهمایی سراسری روابط عمومی های وزارت راه و 
شهرسازی موفق به کسب رتبه برتر شد.  به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک مسکن - هیبنا ، روابط عمومی و حوزه 
مدیریت بانک مسکن در مراسم گردهمایی سراسری روابط عمومی های وزارت راه و شهرسازی موفق به کسب رتبه 
برتر در بخش تولید محتوای چند رسانه ای و متنی، تعامل با رسانه ها و حضور در شبکه های اجتماعی شد. در این 
مراسم از مهدی سندگل نظامی مدیر امور روابط عمومی و حوزه مدیریت بانک مسکن به واسطه عملکرد این مجموعه 
با اهدای لوح، تقدیر شد. در متن تقدیر رستم قاسمی وزیر راه و شهرسازی از مدیر روابط عمومی و حوزه مدیریت 
بانک مسکن آمده است: هنر مردم داری، آگاهی بخشی و امید به جامعه زمینه ساز همدلی و همزبانی میان مردم و 
مسوولین و اعتلا و سربلندی ایران اسلامی است. که این مهم با یاری و همت روابط عمومی مسیر می شود. با توجه 
به جمع بندی عملکرد آن روابط عمومی در سال ۱۴۰۰ و به ویژه شش ماهه دولت مردمی سیزدهم به پاس رتبه برتر 
در بخش تولید محتوای چند رسانه ای و متنی و تعامل با رسانه ها و حضور در شبکه های اجتماعی این لوح سپاس 
تقدیم و از شما مدیر وظیفه شناس که با تخصص، تعهد و مهارت لازم کاری، تلاش در بهبود مستمر فعالیت های روابط 
عمومی دارید، تقدیر و قدردانی می نماید. در پناه مهر الهی همواره در خدمت به مردم شریف ایران اسلامی موفق و 

موید باشید.

رستم قاسمی
کسبرتبهبرترروابط
عمومیبانکمسکن

گروه خودروسازی بهمن

هنر، نعمت بزرگ خدا به هنرمندان است

آیت ا...  طباطبایی نژاد نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه 
اصفهان با بیان اینکه خداوند به هنرمندان لطف کرده و هنر را به 
آن ها عنایت کرده اســت، گفت: بهترین راه برای شکر از نعمات 
خداوند، در راه خداوند صرف کردن آن است از این روز هنرمندان 

لازم است از هنرشان در راه خدا استفاده کنند.
به گزارش روابط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسامی 
استان اصفهان، آیت ا...  سید یوسف طباطبایی نژادنماینده ولی فقیه 
در استان و امام جمعه اصفهان پیش از امروز در آئین تکریم و معارفه 
مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسامی اســتان اصفهان در سالن 
همایش های کتابخانه مرکزی اصفهان اظهار کرد: ارشاد اسامی به 
معنای راهنمایی اسامی است و اگر راهنمایی دینی باشد می گویند 
ارشاد و اگر ضد آن باشد اقوا می گویند، بر همین اساس ارشاد معنای 
بزرگی دارد ، بنابراین مدیرکل جدید اداره کل فرهنگ و ارشــاد 
اسامی کار مهم و اساسی را به دست گرفته است، همچنین تمامی 
اصحاب هنر باید آگاه باشند که خداوند به آن ها لطف کرده و هنر را 

به آن ها عنایت کرده است.
یکی از معانی شکر خدا این است که نعمت خدا در راه خدا 
خرج شود و ناشکری این است که نعمت خدا را در غیر از راه خدا 
خرج کنند، امیرالمومنین )ع( می فرماید: »تقوا این است که از نعمت 
خدا علیه خدا به کار نبریم، وقتی نعمتی خدادادی است اگر در راه 

غیر خدا خرج شود ناشکری تلقی می شود.«
رئیس شورای فرهنگ عمومی استان اصفهان خطاب به 
کارکنان اداره کل فرهنگ و ارشاد اسامی گفت: شکر سه جور معنا 
می شود، شکر قلبی )آنچه داریم از خدا است(، شکر لفظی و شکر 

عملی که آن را در راه خدا به کار می بریم، اگر بخواهیم کار خدایی 
انجام دهیم و ارشاد داشته باشیم باید اول راه خودمان درست باشد.

اگر بخواهیم مرشد باشیم باید خودمان ارشاد شده باشیم، در 
این راستا لازم است به نوعی رفتار کنید که وقتی شما را می بینند 

بگویند اهل ارشاد هستند.
نماینده ولی فقیه در استان اصفهان گفت: هنرمندان بدانند 

آنچه دارند از خدا است و باید در راه خدا مصرف شود.
آیت ا...  سید ابوالحسن مهدوی عضو مجلس 

خبرگان رهبری :
بهره مندی هرچه بیشتر از همه ظرفیت ها به ویژه 

نیروهای انقلابی
سید محمد هاشمی معاون حقوقی، امور مجلس و استان های 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی با آیت ا...  سید ابوالحسن مهدوی 
عضو مجلس خبرگان رهبری دیدار و گفتگو کرد. سید محمد 
هاشمی معاون حقوقی، امور مجلس و استان های وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسامی در جریان سفر یک روزه به اصفهان با آیت ا...  سید 
ابوالحسن مهدوی عضو مجلس خبرگان رهبری دیدار و گفتگو کرد. 
آیت ا...  مهدوی در این دیدار ضمن تبریک انتصاب مهندس اصغر 
آذربایجانی به عنوان مدیرکل جدید فرهنگ و ارشاد اسامی استان 
اصفهان به بهره مندی هرچه بیشــتر از همه ظرفیت ها به ویژه 
نیروهای انقابی ،خوش فکرو جوان در سطح وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسامی و ادارات کل درسطح استان ها اشاره کرد . وی با تاکید بر 
رعایت شئون دینی در برنامه ها و فعالیت ها اظهار داشت: در دولت 
مردمی لازم است شاهد حضور وزرا و معاونان و مدیران کشوری در 

سطح مراکز استان ها و شهرستان ها باشیم. سید محمد هاشمی 
نیز در این دیدار گزارشی از اقدامات وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی 

در دولت سیزدهم ارائه کرد.
خاطرنشان می شود، دیدار معاون حقوقی، امور مجلس و 
استان های وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی با آیت ا...  سید ابوالحسن 
مهدوی عضو مجلس خبرگان رهبری ۲5 اردیبهشت با حضور 
مهندس اصغر آذربایجانی مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسامی استان 

اصفهان انجام شد.
سیدمحمدهاشمی معاون وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی با آیت ا...  طباطبایی نژادنماینده ولی فقیه 
دراستان وامام جمعه اصفهان دیدار و گفتگو کرد

سید محمد هاشمی معاون حقوقی امور مجلس واستان 
هاوزارت فرهنگ و ارشاد اسامی در سفر یک روزه خود به اصفهان 
با آیت ا...  طباطبایی نژاد نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه 

اصفهان دیدار و گفتگو کرد.
سید محمد هاشمی معاون حقوقی امور مجلس واستان های 
وزرات فرهنگ و ارشاد اسامی با آیت ا...  سید یوسف طباطبایی 
نژاد نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اصفهان دیدار و گفتگو 

کرد.
معاون حقوقی امور مجلس و استان های وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسامی به منظور حضور در آیین تکریم و معارفه مدیرکل 
فرهنگ و ارشاد اسامی استان اصفهان به اصفهان سفر کرده است.

وی همچنین از موزه هنرستان هنرهای زیبا دیدار خواهد کرد 
و با اعضای جبهه فرهنگی انقاب اسامی به گفتگو خواهد نشست.

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اصفهان:
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هفته نامه اقتصادی ایراناقتصاد کلان11
عزت الله اکبری تالارپشتی، رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی با اشاره به اصلاح مصوبه واردات خودرو و تصویب واردات بدون سقف گفت: امروز 
خلأ 500 هزار خودرویی در بازار احساس می شود که با واردات، فضا رقابتی می شود.  با بررسی کمیسیون های مجمع تشخیص مصلحت نظام مصوب شد دولت خودروهایی 
را که کم مصرف و ایمن هستند بدون سقف وارد کند، تا امروز از خودروسازان حمایت هایی شده است که طبق فرموده مقام معظم رهبری نباید سوءاستفاده کنند و باید 
ساختار 2 خودروساز اصلاح شود، مثلاً دولت به  جای سهامداری و دخالت، باید ناظر باشد.  وی با اشاره به مصوبه قبلی مجلس درباره واردات ۷0هزار خودرو گفت: اول، با 
فرمایشات رهبری کلا مصوبه اصلاح شد و این اختیار را به دولت دادیم تا برای عامه مردم هرقدر که بتواند بازار را تنظیم کند، واردات خودرو را انجام دهد. دوم، ماده 4 
آن که مربوط به صادرات قطعه و واردات خودرو بود، حذف شد.  آیین نامه واردات خودرو به  دست دولت تهیه می شود و دولت شرایط را باید برای واردات آماده کند. 

امروز خلأ 500 هزار خودرویی در بازار احساس می شود که با واردات، فضا رقابتی می شود. /خانه ملت

اجازهویژهمجلسبه
دولتدربارهبازار

خودرو

بانک مرکزی در آخرین اقدام با نظارت هوشمند بر تراکنش  های بانکی، برخی از تراکنش  های غیرمعمول که هدف 
قانونی یا اقتصادی مشخصی نداشتند و دارای معیارها و قرائن قوی دال بر وقوع تخلف و انجام معاملات غیرمجاز و 
غیرقانونی بوده  اند، شناسایی و ضمن مسدود کردن وجوه مربوطه، مدیران خاطی را برکنار کرد. به گزارش روابط عمومی 
بانک مرکزی، در جریان رصد و پایش تراکنش  های بانکی مشکوک به پولشویی توسط بانک مرکزی، برخی از روسای 
شعب بانکی و مدیران مناطقی که بدون رعایت ضوابط قانونی اقدام به کارسازی این دسته از تراکنش  ها کرده  اند، از کار 
برکنار شدند. بررسی  های بانک مرکزی حاکی از آن است که تعداد قابل ملاحظه  ای از حساب  های سپرده بانکی دارای 
تراکنش  های مشکوک به پولشویی، در شمول حساب  های اجاره  ای قرار دارند. در این حساب  ها، افراد کلاهبردار با 
فریب صاحبان حساب  های بانکی اقدام به اجاره حساب بانکی اشخاص کرده و متعاقبا اقدام به تسویه وجوه مربوط به 
فعالیت  های غیرمجاز خود از طریق آنها می کنند. از این رو، بانک مرکزی ضمن اعلام مجدد اینکه مسوولیت تمام 
تراکنش  ها و مبادلاتی که از طریق حساب و کارت بانکی انجام می  شود بر عهده دارنده آن است، متذکر می  شود که 
صاحبان حساب  های اجاره  ای علاوه بر اینکه باید نزد مراجع قانونی، مالیاتی، انتظامی و قضایی پاسخگو باشند، ممکن 

است از برخی حمایت  های اجتماعی نظیر دریافت یارانه های نقدی و غیرنقدی محروم شوند./روابط عمومی

شناساییومسدودی
تراکنشهایبانکی
غیرمعمولتوسطبانکمرکزی

بانک مرکزی ج.ا.ا

سرهنگ داود معظمی گودرزی، رئیس پلیس فتای تهران با اشاره به تلاش های این نهاد برای محافظت از کسب وکارهای نوپا 
گفت: در چند سال اخیر و با وجود تمام این تلاش ها، روند فعالیت حدود ۶۰ درصد کسب و کارهای کوچک و آنلاین به دلیل حمله های 
سایبری )هک کردن( مختل و عمده این کسب و کارها از بین رفته اند. وی در رویداد استیج  در یازده مین نمایشگاه نوآوری و فناوری 
)اینوتکس 2۰22( در پارک فناوری پردیس اظهار کرد: در چند سال اخیر سعی کردیم که با همه توان در خدمت استارت آپ ها 
باشیم، زیرا استارت آپ ها در ابتدای شکل گیری و رشد به امنیت و توازن نیاز دارند و این امر باید برای حفاظت از اینها شکل بگیرد. 
اما حملات سایبری باعث شده بود که روند فعالیت  بخشی از کسب و کارهای برخط متوقف شود. البته این حملات سایبری در کل 
جهان مرسوم است و معمولا این استارت آپ ها با این نوع حملات مواجه هستند. در این مدت روند فعالیت  ۶۰ درصد کسب وکارهای 
کوچک و برخط به دلیل این حمله های ســایبری از بین رفت. در بحث کنترل های امنیتی، زنجیره امنیتی در پیشبرد اهداف 
استارت آپ ها وجود دارند و به نوعی دارایی های استارت آپ ها به دو دسته تقسیم می شود؛ دارایی سخت و نرم از جمله دارایی 
استارت آپ ها است. رئیس پلیس فتای تهران ادامه  داد: دارایی نرم برای کسب وکارهای نوپا ارزش بیشتری دارد که اگر لطمه بخورد 
خسارت جبران ناپذیری را برای مدیران استارت آپی به همراه می آورد، استارت آپ ها برای اینکه در این شرایط بتوانند کسب وکار 
خود را حفظ کنند باید در این سه بخش یعنی احراز هویت، ورود اطلاعات و مدارک هویتی خود حساس باشند. در این بازه زمانی 

استارت آپ ها باید توجه  ویژه ای در انتخاب نیروی انسانی داشته باشند و از داده های خود حفاظت کنند./ایرنا

ازبینرفتن۶۰درصد
کسبوکارهایبرخطبا
حملاتسایبری

داود معظمی گودرزی

دکتر اسماعیل لـله گانی مدیر عامل بانک رفاه کارگران طی پیامی فرا رسیدن 27 اردیبهشت ماه روز 
روابط عمومی و هفته روابط عمومی و ارتباطات را به همه دست اندرکاران عرصه آگاهی بخشی و اطلاع رسانی 

تبریک و تهنیت عرض می نمایم.
روابط عمومی در شرایط فعلی و به ویژه در مجموعه دولت و نظام اجرایی کشور، نقش بسزایی در اطلاع 
رسانی درست و سریع به افکار عمومی و نقش محوری در ایجاد محیطی مطمئن در عرصه عمومی ایفا و با 

اعتماد سازی، اطلاع رسانی و آگاهی بخشی مناسب، در همراهی دولت و مردم نقش بنیادین ایفا می کند. 
امروزه ابزارها، مکانیزم ها و فرآیندهای روابط عمومی متفاوت از ادوار گذشته و موثرتر از پیش عمل می 
نماید و در عصری که با طوفانی از پیام ها و گستره وسیعی از اطلاعات مواجهیم، می تواند سازمان ها و دستگاه 

ها را در مسیری درست و در همسویی کامل با سیاست ها و برنامه ریزی های کلان هدایت کند. 
برای همه همکاران به ویژه همکاران اداره روابط عمومی و مسئولان روابط عمومی مدیریت شعب استان 
ها که با ســختی در کار مواجهند، آرزوی سلامتی و توفیق روزافزون دارم و امیدوارم زحمات و جایگاه این 

عزیزان بیش از گذشته نمود و بروز پیدا کند.

روابطعمومینقشتعیین
کنندهایدراعتمادسازیو
آگاهیبخشیایفامیکند

اسماعیل لـله گانی

شهردار تهران پس از برگزاری سومین جلسه قرارگاه توسعه حمل ونقل عمومی در محل شرکت واگن سازی  تهران از خط تولید 
این شرکت بازدید کرد؛ شرکتی که با تکیه بر توان داخلی، تولید واگن های مترو را بیش از پیش دنبال می کند. به گزارش شهرداری 
تهران، در این جلسه، مسئولان حاضر از آخرین وضعیت ایستگاه های باقیمانده خط7، تکمیل انبار قطعات یدکی، فعال سازی  قرارداد 
۶3۰دستگاه واگن، اورهال ۴۰۰دستگاه واگن، احداث خطوط جدید )۸ تا ۱۱(، پیگیری انعقاد و اجرایی سازی  قرارداد مپنا گزارشی ارائه 
کردند. در ادامه جلسه درباره آخرین وضعیت موجودی انبارهای قطعات مترو ازجمله چرخ، ریل، بلوک ترمزی، پله برقی توضیحاتی 
داده شد و پس از آن شهردار تهران پیرامون موضوعات مطرح شده در بخش حمل ونقل ریلی درون شهری دستوراتی داد. پس از 
بررسی آخرین وضعیت مترو، نوبت به بررسی چالش های موجود در حوزه ناوگان اتوبوسرانی رسید و بهرام نکاحی، مدیرعامل شرکت 
واحد اتوبوسرانی شهرداری تهران گزارشی از آخرین وضعیت این ناوگان ارائه کرد. توسعه نوسازی و نوسازی ناوگان اتوبوسرانی، 
بازسازی ناوگان فرسوده اتوبوسرانی، ساماندهی نیروی انسانی و راننده های شرکت واحد، خصوصی سازی  و برون سپاری، تعویض 
مخازن فرسوده اتوبوس های گازسوز، توسعه و ساماندهی پایانه های اتوبوسرانی، بهبود وضعیت ظاهری و طراحی ایستگاه های اتوبوس 
و ساخت کارخانه نوآوری اتوبوسرانی پایتخت از موضوعاتی بود که آخرین وضعیت آن در سومین جلسه قرارگاه توسعه حمل ونقل 
عمومی و پاک بررسی شد و شهردار تهران نیز در این حوزه دستوراتی داد.   پس از سومین جلسه قرارگاه توسعه حمل ونقل عمومی و 

پاک، علیرضا زاکانی، شهردار تهران از بخش های مختلف خط تولید شرکت واگن سازی  تهران بازدید کرد.

واگنسازیتهران
رویریلتولیدانبوه
حملونقل

علیرضا زاکانی

تفاهم نامه همکاری میان شورای عالی استان ها و مجمع شهرداران کلانشهرهای ایران در راستای همکاری در 
زمینه های آموزشی و پژوهشی به امضاء رسید.  تفاهم نامه همکاری میان شورای عالی استان ها و مجمع شهرداران 
کلانشهرهای کشور در جریان پنجمین اجلاس شورای عالی استان ها به امضای پرویز سروری رئیس شورای عالی استان ها 
و علیرضا زاکانی رئیس مجمع شهرداران کلانشهرهای ایران و شهردار تهران رسید. هدف از این امضای این تفاهم نامه 
همکاری درخصوص موضوعات آموزشی و پژوهشی با محوریت مدیریت شهری، همکاری فنی و تخصصی در زمینه 
تدوین و اصلاح قوانین مورد نیاز شهرداری ها و برنامه شورای عالی استان ها، ارائه نظرات پیشنهادی جهت تدوین برنامه 
هفتم توسعه در حوزه مدیریت شهری، تشکیل کمیسیون خاص کلانشهرها و مراکز استان ها به منظور تبادل نظر و 
هم اندیشی درخصوص ارایه راهکارهای قانونی برای حل مشکلات و معضلات مدیریت شهری، برگزاری نشست های 
مشترک شهرداران و رؤسای شوراهای اسلامی کلانشهرها و همچنین کمیسیون های تخصصی شورای عالی استان ها 
و مجمع شهرداران کلانشهرهای ایران به منظور تبادل نظر و بررسی کارشناسی و تخصصی مسائل و موضوعات فی مابین، 
برنامه ریزی راهبردی مشترک برای بسترسازی توسعه فناوری های نوین با هدف هوشمندسازی شهرها در حوزه مدیریت 
شهری، تهیه و تنظیم سند چشم انداز آموزشی و پژوهشی نظام آموزشی جامعه شورایی و مدیریت شهری کشور، سایر 

همکاری های مشترک )براساس توافقات آتی رؤسای دو مجموعه( عنوان شده است./ایسنا

امضایتفاهمنامههمکاری
میانشورایعالیاستانهاو
مجمعشهردارانکلانشهرها

مجمع شهرداران کلانشهرهای کشور

همسران و دختران بازمانده بیمه شدگان و مستمری بگیران متوفی، برای برقراری مستمری بازماندگان و نیز تأیید دوره ای 
استمرار شرایط دریافت مستمری از حیث اشتغال و ازدواج، نیازی به مراجعه حضوری به شعب تأمین  اجتماعی ندارند و 
صددرصد اقدامات مرتبط با این موضوع، در قالب خدمات غیرحضوری ارائه می شود.  مجتبی طهماسبی سرپرست اداره کل 
مستمری های سازمان تأمین  اجتماعی، با اشاره به اینکه همسران بیمه شدگان و مستمری بگیران متوفی بعد از ثبت درخواست 
خود، دیگر نیازی به مراجعه حضوری به شعب تأمین  اجتماعی ندارند و مستمری آنان به صورت ماهانه پرداخت خواهد شد، 
دختران بازمانده با لحاظ شرایط مقرر در قانون تأمین  اجتماعی از مستمری تأمین  اجتماعی برخوردار می شوند و به منظور 
استمرار پرداخت مستمری، سالانه باید به جای مراجعه حضوری به شعب برای بررسی استمرار شرایط دریافت مستمری که 
درگذشته مرسوم بود، فرم تعهدنامه فرزندان اناث را در سامانه خدمات غیرحضوری تأمین  اجتماعی تکمیل کنند. دختران 
بازمانده تا زمانی که همسر و شغلی نداشته باشند، می توانند مستمری بیمه شده یا مستمری بگیر مرحوم را دریافت کنند. با 
توجه به بند یک ماده ۴۸ قانون حمایت از خانواده که ازدواج را مانع دریافت مستمری همسران بازمانده ندانسته، ازدواج 
همسران بازمانده بیمه شدگان یا مستمری بگیران متوفی، مانع دریافت مستمری نیست و از سال ۱39۴ که سازمان ثبت احوال، 
وقایع مربوط به حیات و ممات را به صورت برخط در اختیار سازمان تأمین  اجتماعی قرار داده است، عملاً نیازی به مراجعه همسر 
بازمانده به واحدهای اجرایی این سازمان برای اطمینان از پایداری شرایط استمرار پرداخت مستمری نیست./روابط عمومی

مستمریهمسربازمانده
بیمهشدهمتوفیباازدواج
مجددقطعنمیشود

سازمان تامین اجتماعی

علی دارابی  قائم مقام وزیر میراث  فرهنگی،گردشگری و صنایع دستی در نامه ای به نمایندگان مجلس، طرح »استفاده 
بهینه از اشیای باستانی و گنج ها« را بدون پشتوانه کارشناسی، علمی و تخصصی دانسته و تأکید می کند این طرح از بعد 
معناشناسانه، عبرت اندوزی و هویتی میراث  فرهنگی را به امری مادی و اقتصادی تقلیل داده و همچنین در تجارب جهانی 
این نگاه در مدیریت میراث فرهنگی تغییر یافته است. این طرح همچنین ناقض کنوانسیون های جهانی خواهد بود که 
ایران از متقدمین پیوستن به آنها بوده است و احکامی را که دادگاه های بین المللی برای استرداد اشیای تاریخی ایران از 
سایر کشورها صادر خواهند کرد نیز تحت الشعاع قرار خواهد داد. این طرح در عین حال ناقض چندین قانون مصوب 
مجلس های سده گذشته مانند قانون حفظ آثار ملی مصوب ۱3۰9، قانون حفاری های غیرمجاز مصوب ۱35۸ و... بوده و با 
تصویب آن قانون نهضت عظیمی برای حفاری غیرقانونی در کشور ایجاد خواهد شد. به گفته جامعه دانشگاهی کشور و 
نهادهای علمی و تخصصی، این طرح همسو با اصول علوم باستان شناسی و حفاظت از مواریث و ارزش های فرهنگی نبوده 
و در سایر کشورهای مترقی در امر حفاظت، مسبوق به سابق نبوده است. بی شک راهکار جلوگیری از چنین رویه ای تأسی 
به اصل ۸3 قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران است که تأکید دارد تلاش ها باید در جهت پیشگیری از خرید و فروش 
آثار باستانی و نفایس ملی از طریق وضع قوانین در دستور کار قرار گیرد. بر این اساس، انتظار می رود نمایندگان ارجمند، 

با انصراف از طرح مذکور، نگرانی و بیم را از حوزه میراث فرهنگی دور کنند./ایرنا

وزارتمیراثفرهنگیطرح
حراجاشیایتاریخیرابرخلاف
قوانینمصوبکشوردانست

علی دارابی

 روابط عمومی دیوان عالی کشور در پی انتشار خبری در فضای مجازی درخصوص پذیرش اعاده دادرسی سعید مرتضوی 
و طرح مطالبی علیه یکی از قضات دیوان عالی کشور اطلاعیه  ای صادر کرد. در پی انتشار خبری از سوی یکی از وکلای دادگستری 
در فضای مجازی در خصوص پذیرش اعاده دادرسی سعید مرتضوی و طرح اتهاماتی علیه یکی از قضات خوش نام دیوان عالی 
کشور، روابط عمومی این نهاد، ضمن رد اتهامات برای تنویر افکار عمومی اطلاعیه ای صادر کرد که به شرح زیر است: ۱-در 
خصوص پذیرش اعاده دادرسی سعید مرتضوی، رسیدگی به درخواست متقاضی اعاده دادرسی حسب ارجاع به شعبه 29 
دیوان عالی کشور مانند سایر پرونده ها کاملا بر اساس مقررات قانونی صورت گرفته است و در صورت بررسی حقوقدانان مبرهن 
است که رای صادره کاملا مستند و مستدل و در چارچوب قوانین صادر شده است. 2-مفاد رای شعبه دیوان عالی کشور صرفا 
تجویز اعاده دادرسی است و صدور رای مجدد با دادگاهی است که پرونده به آن ارجاع می شود که در این مورد دادگاه محترم 
تجدیدنظر رای برائت صادر کرده است. 3- صدور رای در شعب دیوان عالی کشور منفرد نبوده و با ترکیب هیات قضایی صادر 
می شود و این گونه نیست که یک نفر اقدام به صدور رای کند. ۴-رئیس محترم شعبه بیست و نهم از قضات عالی رتبه و خوشنام 
دیوان عالی کشور است و مطالب منتشر شده در فضای مجازی مبنی بر در مظان اتهام بودن وی که موجب سوءاستفاده رسانه های 

بیگانه شده است، مصداق نشر اکاذیب و تشویش اذهان عمومی بوده و با شکایت شاکی قابل تعقیب است./ایسنا

توضیحدرموردپذیرش
اعادهدادرسیسعید
مرتضوی

دیوان عالی کشور

خبـــر کارخانه تولید پهپاد »ابابیل 2« در تاجیکستان افتتاح شد
کارخانه تو لید پهپاد تمام ایرانی ابابیل ۲ با حضور رئیس 
ستاد کل نیروهای مسلح جمهوری اسامی ایران و وزیر دفاع 

تاجیکستان در دوشنبه پایتخت این کشور افتتاح شد.
در راســتای تقویت و توسعه همکاری های مشترک 
دفاعی و نظامی بین دو کشور، کارخانه تولید پهپاد ابابیل ۲ با 
همــت و تاش متخصصان صنایع دفاعــی وزارت دفاع و 
پشتیبانی نیرو های مسلح جمهوری اسامی ایران با حضور 
سرلشکر باقری رئیس ستاد کل نیروهای مسلح و شیرعلی 
میرزا وزیر دفاع تاجیکستان و جمعی از فرماندهان عالی رتبه 

این کشور در دوشنبه پایتخت تاجیکستان افتتاح شد.
سرلشکر باقری با اشاره به اینکه جمهوری اسامی ایران 
با تاش متخصصان و دانشمندان متعهد خود و با استفاده از 
ظرفیت های داخلی توانسته در تمام ابعاد نظامی و دفاعی به 
ویژه هواپیما های بدون سرنشین رشد قابل توجهی داشته 
باشد، گفت: امروز در جایگاهی هستیم که می توانیم عاوه بر 
رفع نیاز های داخلی به کشور های هم پیمان و دوست در جهت 

افزایش امنیت و صلح پایدار، تجهیزات نظامی صادر کنیم.
رئیس ستاد کل نیرو های مسلح افتتاح کارخانه ابابیل ۲ 
در تاجیکستان را نقطه عطفی در همکاری های نظامی بین دو 
کشــور عنوان کرد و افزود: انشاءالله در آینده شاهد افزایش 
همکاری ها و تعامات بیشتر از تمام سطوح دفاعی نظامی بین 
دو کشور ایران و تاجیکستان خواهیم بود. در پایان کلید نمادین 
افتتاح کارخانه و گواهینامه پایان دوره آموزشی به فرمانده و 

کارکنان نیروی هوایی تاجیکستان اهدا گردید.
در ادامه سرلشــکر باقری در راســتای همکاری های 
دوجانبه پیرامون مسائل امنیتی و مرزبانی دو کشور، با سپهبد 
سیمومین یتیم اف، رئیس کمیته امنیتی دولتی جمهوری 

تاجیکستان دیدار و گفت وگو کرد.
تقویت توان دفاعی و نظامی در راســتای هم افزایی و 
همکاری هرچه بیشــتر در مرز های مشترک و همچنین 
موضوعات و تحــولات منطقه و افغانســتان از مهم ترین 

محور های این گفت وگو بود.
طرفیــن بر ادامه تعامات و رایزنی ها و نشســت های 
تخصصی پیرامون مسائل منطقه ای و فی مابین تاکید کردند.

پهپاد ابابیل - ۲ از تولیدات سازمان صنایع هواپیمایی 
وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح است. این پهپاد جزو 
پهپادهایی است که به صورت انبوه در اختیار نیروهای مسلح 

قرار دارد.
این پهپاد جزو پهپادهایی با ارتفاع پروازی پایین و مداومت 
پروازی کوتاه با ماموریت هدف و شناسایی هوایی از مواضع 
دشمن عنوان شده است. روش پرتاب آن نیز به شکل پرتاب 

از روی پرتابگر ریلی Jato، نیوماتیکی و خودرویی است.
بیشینه برد عملیاتی این پهپاد ۲۰۰ کیلومتر و بیشینه 
سرعت کروز آن نیز ۲۲۰ کیلومتر بر ساعت اعام شده است 
که ارتفاع پروازی ابابیل - ۲ را می تواند حداکثر به ارتفاع پروازی 
۱۱ هزار پا برساند. هدایت و ناوبری آن نیز GPS/INS بوده 

و به دو روش کنترل از راه دور و خودکار هدایت می شود.
موتور پیستونی دو سیلندر ابابیل - ۲ با توان ۲5 اسب 
بخار، مصرف سوخت 5 لیتر بر ساعت را داراست. محموله 
اپتیکی این پهپاد نیز یک دوربین نیکون با کیفیت تصویر ۱۲ 

مگاپیکسل و وزنی بالغ بر 7۰ کیلوگرم است.
خبر دیگر اینکه، رئیس ســتاد کل نیرو های مســلح 
جمهوری اسامی ایران بعد از استقبال رسمی توسط سپهبد 
شیرعلی میرزا، وزیر دفاع تاجیکستان و همچنین شرکت در 
مراسم باشکوه نظامی و سان از یگان های نمونه و تشریفات 
نیرو های مسلح تاجیکستان در یک نشست تخصصی ضمن 
بررسی راه های توسعه و گسترش همکاری های دوجانبه و 
مبارزه با تروریسم در منطقه آسیای مرکزی، با تاکید بر اینکه 
نیرو های مسلح دو کشور باید عاوه بر برقراری امنیت در مرز ها 
با یکدیگر تعامل و تبادل نظر داشته باشند، تصریح کرد: توسعه 
و تحکیم همکاری های منطقه ای و دوجانبه و همچنین تبادل 
آموزش و توسعه همکاری نظامی پیرامون مبارزه با تروریسم، 

باید در اولویت نیرو های مسلح دو کشور قرار گیرد.
سپهبد شیرعلی میرزا، وزیر دفاع تاجیکستان نیز در این 
دیدار از طرح های نیرو های مسلح ایران برای مقابله با تروریسم 
و جرایم سازمان یافته و مواد مخدر با کمک و همکاری دو کشور 
استقبال کرد و گفت: برگزاری رزمایش های مشترک و توسعه 
تجهیزات نظامی از اولویت های نیرو های مســلح کشــور 

تاجیکستان و جمهوری اسامی ایران است.

موفقیت ایران در ساخت انواع پهپاد  و تبادل 
دانش با کشورهای دوست

یک اندیشــکده آمریکایی در مطلبی به توسعه روابط 
نظامی ایران و چین و ســفر مقامات نظامی چین به تهران 

پرداخت و نوشت، ایران با توجه به رشد ساخت پهپادهای بومی 
نیازی به خرید پهپاد از چین ندارد، اما در عین حال دو کشور 
می توانند برای ارتقا پهپادهای خود به تبادل دانش بپردازند.

به گزارش فارس، اندیشکده »میدل ایست« در مطلبی 
به قلم توویا گرینگ که روز دوشــنبه منتشــر شد نوشت، 
نمایندگان چین در سفر اخیر به تهران با مقامات ارشد ایران از 
جمله »آیت الله سید ابراهیم رئیسی« رئیس جمهور، »محمد 
باقری« رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح و »محمدرضا 
آشــتیانی« وزیر دفاع ایران دیدار کردند. این دیدار در حالی 
صورت گرفت که چین بر تعهــد خود به صلح و امنیت در 
خاورمیانــه و خلیج فارس تاکید کرده در عین حال، ایالات 
متحده را به دلیل تحریم یکجانبه ایران مورد انتقاد قرار داده 

است.
تامین کنندگان تسلیحات چینی که نسبت به تحریم ها 
محتاط هستند، به دلیل تحریم تسلیحاتی سازمان ملل که تا 
اکتبر ۲۰۲۰ برقرار بود، با احتیاط با ایران برخورد کردند. با رفع 
محدودیت ها، شرکت های خصوصی و دولتی ممکن است 
به دنبال تنوع بخشیدن به مجموعه  های خود با فروش فناوری 
های نظامی باشند. این در حالی است که چین در بیشتر دهه 
۱۹۸۰ یکی از تامین کنندگان اصلی تسلیحات برای هر دو 

طرف در جنگ ایران و عراق بود.
این اندیشکده در بخش دیگری با اشاره به موفقیت ایران 

در ساخت انواع پهپاد بومی پیشرفته نوشت، چین، برخاف 
سایر تامین کنندگان اصلی تسلیحات در منطقه، از جمله 
ایالات متحده این امکان را دارد تا به بزرگ ترین تامین کننده 
پهپادهای مسلح در منطقه تبدیل شود، اما نکته قابل توجه 
این است که ایران قادر است پهپادهای خود را در داخل تولید 

کند.
شبکه فاکس نیوز گزارش کرد که ماهواره ایرانی »نور ۲« 
که اوایل سال جاری میادی در مدار قرار گرفته بود، به عنوان 
بخشی از اولین دسته از تصاویر با وضوح بالا، تصویری از مرکز 
فرماندهی ناوگان پنجم ایالات متحده در بحرین ارسال کرد.

خبرگزاری های داخلی ایران گزارش کردند که ماهواره 
نور۲ که در ماه مارس توسط سپاه پاسداران انقاب اسامی 
پرتاب شده بود، همچنین تصاویری از استان های جنوبی 

فارس و بوشهر گرفته است.
عیســی زارع پور، وزیر ارتباطات و فناوری اطاعات در 
صفحه شخصی خود در اینستاگرام نوشت: »چه کسی فکرش 
را می کرد که روزی ماهواره ای ایرانی که در مدار ۳۱۱ مایلی 
قرار دارد، بتواند از تمام سطح زمین تصویربرداری رنگی انجام 
دهد و تصاویر را به ایستگاه های زمینی که توسط جوانان ایرانی 
ساخته شده است ارســال کند. این اولین بار است که یک 
ماهواره بومی تصاویری با وضوح بالا با رنگ واقعی ارســال 

می کند.«

امیرحسین قاضی زاده هاشمی، رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران 
گفت: به دنبال این هستیم که میزان پرداخت مستمری خانواده های شهدا 
را به حدود پنج میلیون و ۶۰۰ هزار تومان افزایش دهیم. بر اساس قانون به 
والدین شهدا مستمری پرداخت می شود. خانواده شهدا به دو شکل، حقوق 
دریافت می کنند. برخی بر اساس حکم فرزندانشان که از قبل شاغل بودند، 
مطابق حقوق وی به آنها پول پرداخت می شود و برخی ها مستمری بگیر 
هستند. در رابطه با حقوق سایر ایثارگران و جانبازانی که از ما حقوق دریافت 
می کردند، همان ضرایب افزایشی که برای کارکنان دولت در نظر گرفته شده 
برای آنها هم اعمال می شود ولی ما نمی توانیم عددی را به عنوان میزان افزایش 
پرداختی برای کمک معیشت بگیران اعام کنیم. چون تاکنون تکلیف 
جداول بودجه و ضرایب مشخص نشده است. وی در پاسخ به این سؤال که 
آیا مســتمری جانبازان زیر ۲5 درصد افزایش می یابد نیز اذعان داشت: 
جانبازان زیر ۲5 درصد سال گذشته دو میلیون و ۲۴۰ هزار تومان دریافت 

می کردند اما میزان افزایش آن برای امسال تاکنون مشخص نشده  است.
 قول مساعد سازمان حج و زیارت، برای افزایش سهمیه 

ایثارگران به حج
او  درخصوص میزان سهمیه اعزام خانواده شهدا و ایثارگران به حج 
تمتع نیز گفت: سهمیه جامعه ایثارگران نسبت به قبل کمتر شده ما در حال 
مذاکره هستیم و قول هایی از سازمان حج و زیارت برای افزایش سهمیه 

گرفته ایم و امیدواریم بتوانیم سهمیه را افزایش دهیم.
 برآورد 2 هزار و 5۰۰ میلیارد تومان بودجه مازاد برای بیمه دی

وی درخصوص واگذاری یارانه به شرکت های بیمه بیان داشت: 
از سازمان برنامه و بودجه در حال پیگیری هستیم تا از محل آزاد سازی 
یارانه دارو، اعتباری را که به شرکت های بیمه اختصاص می دهند، به 
بیمه دی هم اختصاص دهند تا بتوانند پوشش خود را افزایش  دهند. 
وی افزود: بیمه دی بیمه تکمیلی نیست، بلکه اجباری است. چون ما 
طبق قانون موظف هستیم صد در صد هزینه های درمان را پرداخت 
کنیم و امیدواریم پیگیری ها به نتیجه برسد، برآورد ما دو هزار و 5۰۰ 
میلیارد تومان مازاد بودجه ای برای بیمه دی است که نیاز به منابع 

جدید داریم و ما این موضوع را دنبال می کنیم./ایرنا

مستمری خانواده های شهدا 
افزایش می یابد
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12 هفته نامه اقتصادی ایران
اوپک اعلام کرد تولید نفت ایران در چهارمین ماه ســال  جاری میلادی 1۶هزار بشکه در روز افزایش یافته و قیمت نفت سنگین ایران در این ماه به 10۶دلار و 
2۸سنت رسیده است. سازمان کشور   های صادرکننده نفت )اوپک( درتازه   ترین گزارش ماهانه خود اعلام کرد: تولید نفت خام ایران براساس گزارش منابع 
ثانویه در ماه آوریل 2022 نسبت به ماه قبل از آن با افزایش 1۶ هزاربشکه   ای روبه   رو شده و به 2میلیون و 5۶4 هزار بشکه در روز رسیده است. تولید نفت ایران 
در ماه مارس نیز 11هزار بشکه در روز افزایش یافته بود. این گزارش همچنین نشان می دهد 13 عضو اوپک در ماه آوریل 2۸میلیون و ۶4۸ هزار بشکه نفت خام 
تولید کردند که 153  هزار بشکه بیشتر از تولید این سازمان در ماه قبل از آن بوده است. قیمت نفت سنگین ایران در چهارمین ماه 2022 بالغ بر 12/ ۶دلار نسبت 
به ماه قبل از آن کاهش یافته و به 2۸/ 10۶دلار در هر بشکه رسیده است. قیمت نفت ایران در ماه مارس به 4/ 112دلار در هر بشکه رسیده بود. قیمت سبد 

نفتی اوپک در ماه آوریل امسال نیز ۸4/ ۷دلار کاهش یافته و به ۶4/ 105دلار در هر بشکه رسیده است./تسنیم

افزایش۱۶
هزاربشکهایتولید
روزانهنفتایراندر
آوریل۲۰۲۲

امیر حاج رضایی، کارشــناس فوتبــال ایران ضمن 
اشــاره به ادامه جنگ در لیگ برتر برای کسب عنوان 
قهرمانــی گفت: طبیعی اســت وقتی یــک تیم نتیجه 

نگیرد منتقدان زیادی هم پیدا می شوند.
در فاصله چهار هفته مانده به پایان رقابت های فصل 
جاری لیگ برتر فاصله بین اســتقال و پرسپولیس به 
۶ امتیاز در بالای جدول رســیده اســت تا آبی پوشان 
پایتخت شــانس بیشــتری برای گرفتن جام نسبت به 

قهرمان پنج دوره متوالی این رقابت ها داشته باشند.
وی با اشــاره به ۶ امتیاز بیشــتر استقال نسبت به 
پرسپولیس گفت: هیچ چیز قطعی نشده است. فوتبال 
تنها ورزشــی است که شــبیه زندگی است. هیچ چیز 
نمی توانــد به شــما به طور قطع بگویــد قهرمانی یک 
تیم زودتر از پایان مســابقات قطعی اســت. وی درباره 
رفتار فرهاد مجیدی و یحیی گل محمدی در قبال این 
موضوع افزود: محاســبات ریاضی همه چیز را مشخص 
می کند نــه پیش گویی ها. فکر می کنــم مربی موفق 

کســی اســت که تا آخرین لحظه برای عکس گرفتن 
با جام قهرمانی رؤیا پــردازی کند اما در واقعیت برای 

رسیدن به آرزوی خود و تیمش بجنگد.
شانس استقال به مراتب بیشــتر است اما تا وقتی 
ســوت پایان در هفته پایانی زده نشده است نمی توان 

حرفی زد.
او درباره فشــار فــراوان روی یحیــی گل محمدی 
بــه دلیل کاهش احتمال تکــرار قهرمانی در لیگ برتر 

تاکید کــرد: یحیی گل محمــدی در دو فصل اخیر با 
پرســپولیس قهرمان شد. مگر می شود همیشه قهرمان 
مانــد؟ منتقدان گل محمدی کاه خودشــان را قاضی 
کنند و ببینند چه اتفاقاتی برای یک مربی می افتد که 
به نایب قهرمانی نزدیک می شود و شاید قهرمان نشود. 
نمی توان گل محمدی را بدون اینکه در جریان مسائل 
ریز و درشــت باشگاه نیســتیم قضاوت کنیم. اگر یک 
تیــم نتیجه نگیرد کاما طبیعی اســت که همه منتقد 
می شــوند. قرار نیست پرسپولیس همیشه جام را بالای 
ســر ببرد. وی به شرایط نامناســب فدراسیون فوتبال 
در فاصلــه ۶ ماه مانده تا شــروع بازی های جام جهانی 
۲۰۲۲ قطر اشــاره کرد و گفــت: این اتفاق خبر خوبی 
نیست. ای کاش آقایان درک می کردند مطالبات مردم 
از تیم ملی ایران که به حق است را شناسایی کرده و به 
آنها بپردازد. ما تا جام جهانی فاصله بسیار کمی داریم 
اما فکر می کنم آقایان نمی دانند چه بازی های بســیار 

حساسی را پیش رو داریم./ مهر

منتقدان گل محمدی کلاه خود را قاضی کنند

سخنگوی کنفدراسیون فوتبال آسیا اعام کرد تعیین 
ســهمیه های لیگ قهرمانان ۲۴-۲۰۲۳ آســیا با توجه 
بــه فرمت جدیــد در اختیار فدراســیون ها خواهد بود. 
کنفدراســیون فوتبال آسیا اسفند ســال گذشته اعام 
کــرد زمان بندی لیگ قهرمانان آســیا از فصل آینده به 
ســال ۲۰۲۳ موکول می شود، چون زمان برگزاری لیگ 
قهرمانان آســیا مثل فرمت اروپا از پاییز شروع می شود. 
این بدان معناســت که بعد از برگــزاری لیگ قهرمانان 
آســیا ۲۰۲۲، فصل آینده یعنی فصــل ۲۰۲۲-۲۰۲۳ 
لیــگ قهرمانانی وجود ندارد و آغاز فصل جدید به فصل 
۲۰۲۴-۲۰۲۳ موکول می شود. این تغییر در زمان بندی 
آغاز لیگ قهرمانان آسیا که از فصل بهار به پاییز موکول 
شــد باعث می شود این شائبه به وجود آید که این فصل 
از لیگ های غرب آســیا بدون سهمیه آسیایی باشند اما 

کنفدراسیون فوتبال آسیا در نهایت به صورت رسمی به 
این موضوع واکنش نشان داد. 

»نضــال بحــران« ســخنگوی AFC در ایــن باره 
بــه خبرگــزاری آلمــان )DPA( گفــت کــه انتخاب 
باشــگاه های شــرکت کننده در اختیار فدراســیون های 

ملی اســت. کنفدراسیون فوتبال آســیا مشتاق حضور 
فعال فدراســیون های ملی در چنین تصمیماتی اســت 
و لازم به ذکر اســت باشــگاه های واجد شرایط با توجه 
به ســهمیه های مشخص شــده نیازمند دریافت مجوز 
آسیایی هســتند. به این ترتیب فدراسیون فوتبال ایران 
بایــد تصمیم بگیرد از بین قهرمــان لیگ و جام حذفی 
ایــن فصل و قهرمــان لیگ و جام حذفــی فصل آینده 
در کنار تیم های دوم و ســوم لیــگ هر دوره، در نهایت 
کدام باشــگاه ها را برای لیگ قهرمانان ۲۰۲۴-۲۰۲۳ به 
کنفدراسیون آسیا معرفی می کند. این در حالی است که 
باشــگاه ها باید مجوز حرفه ای هم داشته باشند؛ چیزی 
که اســتقال و پرســپولیس در این فصل از رقابت های 
لیگ قهرمانان فاقد آن بودند و کنفدراسیون فوتبال آسیا 

تصمیم به کنار گذاشتن این ۲ باشگاه گرفت. /مهر

تعیین سهمیه آسیا در اختیار فدراسیون ها قرار گرفت

اولین تصاویر ثبت شده توسط 
ماهواره »نور ۲« با انتشار موقعیت 
پایگاه نیروی دریایی آمریکا در 

بحرین به زمین مخابره شد

رفع موانع در تولید برق کشور توسط 
نیروگاه برق شهدای پاکدشت)دماوند(

امروز در حوزه آب سنگین دانشمندان 
ما حرف هایی برای گفتن دارند

امکان کاهش 7۰ درصدی واردات 
گندم با کشت فراسرزمینی

نخستین تصاویر ارسالی از ماهواره »نور۲« منتشر شد. عیسی 
زارع پور وزیر ارتباطات با انتشار تصویری که از سوی این ماهواره ایرانی 
به زمین مخابره شده بود، نوشت: چه کسی باور می کرد روزی ماهواره 
ایرانی در مدار 5۰۰ کیلومتری زمین قادر باشد از همه  جای کره زمین 
تصویربرداری رنگی کرده و این تصاویر را به ایستگاه های زمینی که 
آنها هم به دست جوانان ایرانی ساخته شده اند مخابره کند؟ چه کسی 
باور می کرد ایران به جمع باشــگاه کشــورهای صاحب فناوری 
ماهواره ای بپیوندد؟ نخستین بار است که ماهواره بومی ایرانی تصاویر 
کاربردی رنگی با وضوح و دقت تفکیک زیاد ارسال می کند. وی با 
اشــاره به تمام ایرانی بودن نور۲ نوشت: حالا هم فناوری ساخت 
ماهواره، هم ارسال و استقرار ماهواره و هم راه اندازی و کاربردی کردن 
ماهواره در دستان دانشمندان ایرانی است؛ صدها نخبه و نابغه ای که 
تعهد و تخصص را با هم آمیخته اند و سال هاست برای توسعه دانش 
فضایی در گمنامی کار کرده اند تا بدین جا رسیده ایم. شیر مادر و نان 

پدر حال تان که گُل کاشتید. 
اواخر اسفندماه سال گذشته بود که نیروی هوافضای سپاه 
پاسداران انقاب اسامی همزمان با اعیاد شعبانیه، ماهواره نور ۲ را با 
اســتفاده از ماهواره بر ۳ مرحله ای قاصد، به فضا پرتاب کرد و این 
ماهواره ایرانی پس از پرتاب با سرعت 7,۶ کیلومتر بر ثانیه، با موفقیت 

در مدار 5۰۰ کیلومتری زمین قرار گرفت. 
ماهواره نور۲ که وظیفه سنجشی و شناسایی دارد و روز گذشته 
نخستین تصاویر خود را به زمین فرستاد، نسخه ارتقا یافته ماهواره 
»نور ۱« به حســاب می آید. نــور ۱ نیز ماهواره تمام ایرانی بود که 
اردیبهشت سال ۱۳۹۹ توسط سپاه پاسداران به وسیله ماهواره  بر 
قاصد از کویر مرکزی ایران پرتاب شــد و با موفقیت در مدار ۴۲5 

کیلومتری زمین قرار گرفت. 
تصاویری که ماهواره نور۲ به ایستگاه های زمینی مخابره کرده، 
مربوط به مرودشت استان فارس و خورموج استان بوشهر است. اما 
جدای از این تصاویری که مربوط به مناطقی از کشــورمان است، 
ماهواره نور۲ یک تصویر دیگر نیز به زمین ارسال کرده که نشان از 

رصد گسترده منطقه توسط این ماهواره ایرانی دارد. 
نور۲ موفق شــده است تصاویری هم از پایگاه ناوگان پنجم 

نیروی دریایی ارتش آمریکا واقع در بحرین ثبت و ارسال کند. 
البته نور۲ که اکنون قادر است عاوه بر ایران، در منطقه نیز به 
شناســایی بپردازد، آخرین پروژه فضایی سپاه پاسداران انقاب 
اسامی نیست و در آینده باید منتظر موفقیت هایی بزرگ تر از این 
باشیم. چنانکه ۱۸ اسفند سال گذشته نیز در روز پرتاب نور۲، سردار 
جعفرآبادی فرمانده فضایی نیروی هوافضای سپاه گفت: سلسله ای 
از ماهواره های نور را در سال های آینده پرتاب خواهیم کرد و برنامه 
فضایی کل کشور که ما هم جزئی از آن هستیم، این است که در مدار 
لئو تثبیت شویم و ماهواره های مختلف علمی، تحقیقاتی و دفاعی را 
در این مدار قرار دهیم و سپس در مدار ۳۶ هزار کیلومتری زمین که 

مورد تأکید مسؤولان عالی نظام است، قرار بگیریم.  / فارس

علیرضا قیطاسی، مدیرعامل مدیرعامل بانک دی ، در دیدار از نیروگاه 
برق شهدای پاکدشت )دماوند( با اشاره به لزوم همگرایی در گروه مالی دی 
گفت: مهمترین هدف از این بازدید، عاوه بر بررسی شاخص های فنی و 
عملکردی نیروگاه، رفع موانع موجود در تولید برق کشور توسط این نیروگاه 

است.
وی با تأکید بر لزوم توجه به برنامه ریزی مدون برای تعمیرات اساسی 
در نیروگاه افزود: با توجه به نزدیکی فصل تابستان و افزایش تقاضا برای برق 
در سطح کشور، می بایست تمامی موانع موجود بر سر راه تولید برق نیروگاه 
برداشته شود تا این نیروگاه بتواند در دوران اوج مصرف پاسخگوی نیازهای 
مردم باشد. نیروگاه برق دماوند به عنوان یک سرمایه ملی و ارزشمندترین 
دارایی بانک دی دارای ظرفیت ها و پتانسیل های بسیاری در تولید برق 
کشور است و همکاران نیروگاه دماوند با تاش شبانه روزی، رفاه حال مردم 
را فراهم کرده اند که این همت و تاش، شایسته قدردانی است و فروش 
دارایی های مازاد را یکی از مهم ترین اولویت های هیئت مدیره بانک دانست 
و بر تسریع در روند واگذاری انواع دارایی های مازاد بانک و شرکت های گروه 
تأکید کرد. در ادامه این نشست مدیرعامل نیروگاه برق دماوند ضمن ارائه 
گزارشی از روند فعالیت ها و اقدامات نیروگاه گفت: نیروگاه برق دماوند با 
به کار گیری سرمایه انسانی متخصص و حرفه ای به صورت شبانه روزی در 
حال خدمت رســانی به مردم شریف ایران است و به عنوان بزرگ ترین 
نیروگاه برق حرارتی کشور و بزرگ ترین نیروگاه سیکل ترکیبی خاورمیانه 
بیش از ۴۰ درصد برق تهران و ۶ درصد برق کشــور را تولید می کند و با 
رعایت الزامات قانونی و اخذ تاییدیه های لازم به دنبال استفاده از ظرفیت 
های مازاد تولید برق در نیروگاه برای افزایش سودآوری شرکت نیروگاه 

برق دماوند هستیم.
نیروگاه شهدای پاکدشت به عنوان بزرگترین نیروگاه برق حرارتی 
کشور در سال ۱۴۰۰ با رشد تولید خالص ماهیانه 7.۳ درصد سهم به سزایی 
در تامین برق و پایداری شبکه سراسری در پیک مصرف تابستان داشته 

است.
وی در پایان ابراز امیدواری کرد با مساعدت مدیرعامل بانک دی و 
وصول مطالبات نیروگاه از وزارت نیرو شاهد افزایش ظرفیت نیروگاه در 

تولید برق کشور باشیم. / روابط عمومی

محمد اسامی، رئیس سازمان انرژی گفت: هدف ما این است 
در حوزه های راهبردی به دستاوردهای مهمی برسیم که دشمنان 
مخالف آن هستند و بر تراز علمی و اقتدار ایران اسامی بیفزاییم و 
امروز در حوزه آب سنگین دانشمندان ما حرف هایی برای گفتن 

دارند.
وی در ســمینار تخصصی  نقش رادیوداروها در تشخیص و 
درمان سرطان  با اشاره به نقش فناوری هسته ای در تامین سامت 
مردم گفت: وظیفه سازمان انرژی اتمی در گستره نامحدود برای 
حرکت علمی و پژوهشی در حوزه سامت، امروز پررنگ تر از گذشته 
می باشد و سامت عموم مردم یکی از مهم ترین محورهای فعالیت 

این سازمان در مسیر تحقق اهداف صنعت هسته ای است.
در خصوص فعالیت این سازمان در حوزه پزشکی هسته ای 
گام های روبه جلو و مثبتی برداشــته ایم که یکــی از این اقدامات 
راه اندازی مرکز کیت غربالگری نوزادان بود؛ دشــمنان در بحث 
آب سنگین هجمه سنگینی علیه فعالیت های صلح آمیز ایران ایجاد 
کردند و می خواستند که ایران در این حوزه فعالیتی نداشته باشد. 
خوشبختانه توانستیم بدون توجه به فشار غربی ها، حرکت روبه جلو 
در مسیر دستیابی به آب سنگین و مشتقات آن را ادامه دهیم و امروز 

در حوزه آب سنگین دانشمندان ما حرف هایی برای گفتن دارند.
او درباره بهره برداری از آب سنگین در کشور گفت: آب سنگین 
یک دروازه ورودی بسیار بزرگ و مهم در فرایند مهندسی مولکولی 
و اتمی است که مشتقات آن می تواند دستاوردهای بزرگی در بخش 
سامت و صنعت داخلی فراهم کند. آن ها نمی خواهند کشور ما با 
ایجاد ظرفیت های علمی و فنی راهبردی در جمع قدرت های جهان 

قرار بگیرد.
وی درباره فعالیت های دانشــمندان صنعت هســته ای در 
حوزه های سامت، صنعت، کشاورزی و کاربرد پرتوها خاطرنشان 
کرد: ما امکانات کامل چرخه سوخت هسته ای را در اختیار داریم و 
با ظرفیت های علمی، پژوهشی و صنعتی که ایجاد کردیم در خدمت 
سامت بشریت و مردم حرکت می کنیم. ما 5۰ نوع رادیو دارو را در 
بخش تشخیص، تســکین و درمان در اختیار مراکز درمانی قرار 

داده ایم.
معاون رئیس جمهور افزود: هدف ما این است در حوزه های 
راهبردی به دستاوردهای مهمی برسیم که دشمنان مخالف آن 

هستند و بر تراز علمی و اقتدار ایران اسامی بیفزاییم.
وی با اشاره به حرکت پرشتاب و تحقیقات علمی و نتیجه گرا 
پژوهشگران صنعت هسته ای در بخش های مختلف تصریح کرد: 
امروز چه از طریق راکتور یا از طریق شتاب دهنده ها، ایزوتوپ هایی 
که باید به آنها برسیم و ظرفیت های صنعتی که لازم است داشته 
باشــیم را باید ایجاد کنیم. ما باید بیشترین ســهم را از تولیدات 
رادیودارویی که بتواند مستقیم بر سلول سرطانی تاثیر بگذارد، داشته 

باشیم.
او به رنج بیماران سرطانی و اقدامات سازمان انرژی اتمی در 
کاهش درد و عذاب این بیماران پرداخت و اظهار داشت: ما در بخش 
درمانی به سمتی حرکت می کنیم که بتوانیم با رادیوداروها و درمان 
سلول های درگیر عوارض جانبی را به حداقل برسانیم. ۲۱۰ مرکز 
پزشکی از محصولات و رادیوداروهای ما استفاده می کنند و تعدادی 

دیگر از رادیوداروهای جدید را در دست پژوهش و اقدام داریم.
وی در پایان سخنان خود به موضوع اقدامات سازمان در حوزه 
جت پاسمای سرد که در درمان سرطان استفاده می شود اشاره 
کرد و گفت: اقدام مهمی دیگری که شروع کردیم و مردم ما اثرات 
مثبت آن را در آینده نزدیک خواهند دید، موضوع جت پاسمای 
سرد است. این فنّاوری و دستاورد بزرگ که برای قسمت های مختلف 
بدن به خصوص گردن به بالا اســتفاده می شود؛ مستقیماً سلول 
سرطانی را مورد هدف قرار داده و رنج سنگین بیماران سرطانی را به 
شکل قابل ماحظه ای کاهش می دهد. همچنین اولین کلینیک 
درمان زخم بیماران دیابتی با استفاده از پاسماتراپی را راه اندازی 

می کنیم.

به اذعان کارشناسان و دست اندرکاران بخش کشاورزی با 
کشت فراسرزمینی گندم امکان کاهش واردات این محصول و 
خروج ارز ازکشــور تا 7۰ درصد در این باره وجود دارد. به اذعان 
کارشناســان و دســت اندرکاران بخش کشــاورزی با کشت 
فراسرزمینی گندم امکان کاهش واردات این محصول و خروج ارز 
ازکشور تا 7۰ درصد در این باره وجود دارد. مسعود اسدی رئیس 
مجمع ملی هماهنگی تشکل های کشاورزی دراین باره گفت: با 
توجه به اقلیم خشک و نیمه خشک کشور، کشت فراسرزمینی به 
سبب محدودیت منابع آبی برای کشور حائز اهمیت است. به گفته 
او، با توجه به واردات دانه های روغنی، نهاده های دامی و برخی غات 
کشت محصولات آب بر در کشورهایی که امکان اجاره زمین را 
دارد، باید در دســتور کار قرار گیرد. اســدی می گوید: کشــت 
فراسرزمینی امری قابل قبول است که بسیاری از کشورها به جای 
واردات این موضوع را در دستور کار خود گذاشتند که در صورت 
سرمایه گذاری کان تا 7۰ درصد امکان کاهش واردات وجود دارد. 
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان،کشت فراسرزمینی به منظور 
تولید محصولات آب بر و کاهش واردات از اهمیت بالایی برخوردار 
است که در صورت توجه مسئولان به این موضوع ضمن کاهش 

خروج ارز از کشور به حفظ و ایجاد اشتغال کمک می کند.

وزیر اقتصاد در نشســت با اعضای شــورای عالی جامعه 
مدرسین حوزه علمیه گفت: برای دولت قابل پیش بینی بود 
که در این فرایند کشــور ما با یک مضیقه کوتاه مدت و نفع 
بلندمدت مواجه می گردد. دکتر سیداحسان خاندوزی وزیر 
امور اقتصادی و دارایی در نشســت با اعضای شــورای عالی 
جامعه مدرســین حوزه علمیه قم به تشریح ابعاد مختلف 
طرح اصاح یارانه ها پرداخت و گفت: تغییر سیاست حمایتی 
دولت به جای اختصاص پرفساد ارز ترجیحی برای کالاها به 
حمایت از مصرف کننده از جهت تحلیل اقتصادی و تأثیرات 
اجتماعی آن در درازمدت، مورد اجماع کلی صاحبنظران و 
کارشناسان اقتصادی اســت. از ۲۴ قلم کالایی که در سال 
۱۳۹7 مشــمول ارز وارداتی ارزان بودند ۱۸ قلم آنها مانند 
واردات برنــج، واردات چای، اقام مرتبط با گوشــت قرمز و 
مانند اینها در دوره دولت قبل حذف شــد؛ این درحالی بود 
که حمایت از مصرف کننده در کنار حذف این کالاها از سوی 
دولت قبل وجود نداشت و این امر سبب افزایش چند برابری 
قیمت آن کالاها بدون وجود برنامه حمایتی شد.سخنگوی 
اقتصادی دولت حذف ۶ قلم کالای باقیمانده مورد حمایت ارز 
ترجیحی را مرحله کنونی این طرح دانست و گفت: هدف ما 
بر حمایت از مصرف کننده در کنار حذف این کالاها از لیست 
حمایت ارز ترجیحی بوده است. بنا بر قانون، دولت باید این ۶ 
قلم باقیمانده را در سال گذشته حذف می کرد؛ نهایتاً به دلایل 
مختلفی این موضوع به امسال موکول شد و از آن ۶ قلم، دو 
قلم نان و دارو از لیســت کنار گذاشته شدند. وی با اشاره به 
حــذف ۴ کالای باقیمانده در روزهای اخیر افزود: این کالاها 
به دلیل مضطر بودن آنها در مرحله آخر از لیســت حمایت 
ارز وارداتی ارزان از ســوی دولت حذف شــدند و سعی شد 
تبعات این موضوع با پرداخت مابه التفاوت قیمت ها به مردم 
جبران گردد. جهت کاهش فشار این طرح بویژه روی اقشار 
کم درآمد، متوسط و فقیر جامعه، تمهیدات جبرانی همچون 
پرداخت یارانه چند برابری در نظر گرفته شده است. گفتنی 
است در این دیدار اعضای شورای عالی جامعه مدرسین حوزه 
علمیه قم نظرات و سؤالات خود را در خصوص اصاح یارانه ها 

مطرح و وزیر اقتصاد پاسخ سؤالات آنان را ارائه کرد.

بنای دولت در طرح توزیع عادلانه یارانه ها حمایت 
موقتی نیست

وزیــر امور اقتصادی و دارایــی گفت: بنای دولت بر این 
نیست که خدای نکرده در اجرای طرح مردمی سازی و توزیع 

عادلانه یارانه ها حمایت موقتی انجام دهد و مردم نیازمند 
را به حال خودش رها کند.  دکتر سیداحســان خاندوزی 
در برنامه »صف اول« افزود: بافاصله بعد از جلســه هیأت 
دولت، ستاد تنظیم بازار با حضور اعضا تشکیل و گزارشی از 
طرف وزارت صمت و جهاد کشاورزی ارائه شد. این گزارش 
حاوی این بود که در روز های گذشته طی جلسات فشرده 
پیشنهادات اتحادیه های اصناف تولیدی کشور در خصوص 
اقام کالا ها داشتند. اتحادیه های اصناف تولیدی کشور در 
خصوص اقام کالا هایی که قرار اســت یارانه آنها به جای 
وارد کننده به خود مردم اختصاص داده شود، پیشنهاداتی 
داشتند که اگر ارز چهار هزار و ۲۰۰ تومانی وجود نداشته 
باشــد و یارانه به خود مردم و خانوار ها تعلق بگیرد، چقدر 
افزایش در میــزان هزینه های تولید مرغ، تخم مرغ، روغن 
و... ایجاد خواهد شد. خاندوزی اضافه کرد: برای دولت مهم 
بود که آنالیز این قیمت ها به نحوی باشد که در عین اینکه 
استمرار تولید را خواهیم داشت و ان شاءالله شاهد کمیابی 
کالای اساســی در بازار نباشــیم، هیچ فشاری بر مصرف 

کنندگان وارد نشود.

مالیات ستانی با خشاب خالی
 احسان خاندوزی، وزیر اقتصاد در کمیسیون اقتصادی 
مجلس خواســتار کمک پارلمان به منظور تعیین ضمانت 
اجرایی اخذ مالیات از خانه های لوکس شــد. او گفت: ابتدا 
باید وزارت راه و شهر ســازی نســبت به شناخت خانه های 

لوکس اقدام کند و ســپس ما در مقام وصول مالیات از آنها 
برآییم، ضمن اینکه یکی از مشــکات مهم وزارت اقتصاد، 
فقدان ضمانت اجرا برای این قانون است. به گفته خاندوزی، تا 
صاحب خانه لوکسی که شناسایی شده، قصد خرید و فروش 
نداشته و ناگزیر از گرفتن برگه مفاصا حساب مالیاتی نباشد، 
ابزاری برای وصول نداریم. آنچه وزیر اقتصاد فاش کرده، نشان 
می دهد سازمان امور مالیاتی در میدان نبرد مالیات ستانی از 
خانه های لوکس، تفنگی بدون خشــاب در دست دارد و به 
همین دلیل قانون مصوب مجلس ابتر مانده است. واقعیت 
این اســت که تصویــب هر قانونی بــدون ضمانت اجرایی 
تنها باعث انباشت قوانین کاغذی در کتابخانه ها می شود و 
سودای عدالت مالیاتی به ســراب تبدیل خواهد شد. حال 
سؤال اینجاســت که مجلس چه ابزاری می تواند در اختیار 
وزارت اقتصاد قرار دهد؟ درس گرفتن از تجربه دیگر کشورها 
شــاید بهترین گزینه باشد یعنی باید به جای تقسیم بندی 
خانه ها به لوکس و گران قیمت، همگان به پرداخت مالیات 
بر خانه مکلف شوند تا دولت هم بتواند برای حمایت از اقشار 
هدف، معافیت یا تخفیف مالیاتی درنظر بگیرد و در مقابل 
از دیگرانی که خانه دارند و وضع شــان خوب است، مالیات 
بیشتری طلب کند. در غیراین صورت تردیدی وجود ندارد 
که برنامه مالیات از خانه های لوکس به شکست خواهد خورد. 
بپذیریم با نوشتن قوانین ناقص و آیین نامه های آن نمی توان 
معجزه مالیاتی را رقم زد و اگر اراده ای بر گرفتن مالیات است، 

نخست باید هدف مشخص و ابزار روشن باشد. /شادا

اجماع کلی صاحبنظران بر بازتوزیع یارانه ها
خبـــرخبـــر وزیر اقتصاد در دیدار با جمعی از اعضای جامعه مدرسین حوزه علمیه قم تأکید کرد:

کارشناسان کشاورزی مطرح کردند

آگهی تغییرات موسســه حسابرســی و خدمات مدیریت تدبیر محاسب آریا موسسه غیر تجاری به شــماره ثبت ۲۳۶۰۰ و شناسه ملی ۱۰۱۰۳۸75۴۹۰ به استناد صورتجلسه 
مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱۴۰۱/۰۱/۱۰ ومجوز شــماره ۴۰۱/۳۱۰۲۴۲ مورخ ۱۴۰۱/۱/۲۱ جامعه حســابداران رسمی ایران تصیمیات ذیل اتخاذ شد: آقای عباس حاجی آقاپور 
با شــماره ملی ۲۶۹۰۹۱۶۰۴5 باپرداخت مبلغ نقدی ۱5۰۰۰۰۰۰ ریال به صندوق موسســه به مبلغ ۱۶۶۶۶۶۶۶7 ریال افزایش یافت . سرمایه موسسه از مبلغ 5۰۰,۰۰۰,۰۰۰ ریال 
به مبلغ 5۱5,۰۰۰,۰۰۰ ریال افزایش یافت و ماده مربوطه در اساسنامه به شرح فوق اصاح گردید. اسامی شرکاء و سهم الشرکه بعد از جلسه مجمع عمومی فوق العاده شرکاء: آقای 
عبدالمحمد غیاث یگانه با شــماره ملی 557۹۸۸۰۹۳۶ دارای مبلغ ۱۶۶۶۶۶۶۶7 ریال ســهم الشرکه آقای سیروس مهربانی با شماره ملی ۳7۸۰۲۱5۰۸۱ دارای مبلغ ۱۶۶۶۶۶۶۶۶ 
ریال سهم الشرکه آقای عباس حاجی آقاپور با شماره ملی ۲۶۹۰۹۱۶۰۴5 دارای مبلغ ۱۶۶۶۶۶۶۶7 ریال سهم الشرکه آقای جمشید پیک فلک با شماره ملی ۴۶۲۱7۱5۳5۶ دارای 

مبلغ ۱5۰۰۰۰۰۰ ریال سهم الشرکه سازمان ثبت اسنادواماک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۱۳۲۰۴۱۶(
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هفته نامه اقتصادی ایرانمسکن و عمران13
مدیرعامل شرکت راه آهن از مذاکرات با مقامات حمل و نقلی روسیه خبر داد و گفت:  تکمیل راه آهن رشت- آستارا، اصلاح و برقی سازی خط ریلی اینچه برون 
- گرمسار و تأمین بخشی از لکوموتیو مورد نیاز کشور از جمله موضوعات مورد گفت وگو با مقامات روسیه بود. میعاد صالحی با اشاره به تفاهمات حاصل شده با 
روسیه در زمینه ناوگان، گفت: این تفاهمات پیشرفت و توسعه مشهود کریدور شمال- جنوب را در پی خواهد داشت.صالحی، تکمیل راه آهن رشت- آستارا، 
اصلاح و برقی سازی خط ریلی اینچه برون - گرمسار و تأمین بخشی از لکوموتیو مورد نیاز کشور را از جمله موضوعات مورد گفت وگو در این سفر اعلام کرد. 
مدیرعامل شرکت راه آهن تأکید کرد: با افزایش تنش روسیه و غرب و کاهش مبادلات فی مابین، حجم تجارت روسیه با کشورهای آسیایی و آفریقایی افزایش 
می یابد.وی افزود: با توجه به موقعیت خاص جغرافیایی ایران که اصطلاحاً چهارراه تجارت جهانی است و نیز تنش های رو به افزایش روسیه با اروپا و امریکا، شاهد 

افزایش تمایل مقامات این کشور به گسترش همکاری ها با جمهوری اسلامی ایران در حوزه ترانزیت هستیم./روابط عمومی

مذاکرهباروسیهبرای
تأمینلکوموتیو
موردنیازکشور

به گفته وزیر آموزش و پرورش ۲۰ درصد مدارس کشــور 
فرسوده و نیازمند مرمت و بازسازی است و این در حالی است که 
طبق گزارش های موجود با وجود همین مدارس، باز هم کشور 
نیازمند ساخت مدرسه برای تحصیل دانش آموزان است. یوسف 
نوری با اشــاره به کمبود جدی کاس درس در کشور گفت: ۲۰ 
درصد مدارس کشور فرسوده است. وی در آیین افتتاح ۱5۰ مدرسه 
بنیاد برکت با اشاره به شهدای فرهنگی و استاد مرتضی مطهری 
گفت: شهید طهرانی مقدم نیز از شهدای فرهنگی بودند یا شهید 
کاظمی، بنیانگذار مؤسسه رویان هم فرهنگی بودند و بارها اعام 
داشتند »من هر چه دارم از معلمان است«. او با بیان اینکه نهادهای 
وابسته به رهبری همواره کمک حال آموزش و پرورش بوده اند، گفت: 
همین بنیاد برکت جهاد تولید واکسن کرونا داشت، همین ساخت 
واکسن هم به نفع آموزش و پرورش شد و این امکان را به ما دادند که 
زودتر اقدام به بازگشایی مدارس کنیم. وی با بیان اینکه به طور جدی 
با کمبود مدارس مواجهیم، گفت: ۲۰ درصد مدارس فعلی فرسوده 
هستند. در برخی استان ها مثل سیستان و بلوچستان به دلیل 
مهاجرپذیری و مسائل فرهنگی، در افزایش زاد و ولد با رشد تعداد 
دانش آموزان مواجه هستند. تعداد دانش آموزان از ۱۲ میلیون نفر 
به ۱5,5 میلیون نفر رسیده، حتی اگر بخواهیم برای هر ۳۰ نفر یک 
کاس داشته باشیم، باز هم با کمبود مدارس مواجه هستیم. وی با 
قدردانی از بنیاد برکت افزود: بنیاد برکت بین ۳۰ تا 5۰ درصد هزینه 
ساخت این ۱5۰ مدرسه را می دهد و مابقی توسط سازمان نوسازی 
مدارس تأمین اعتبار شده است. در حال حاضر نیز هزار مدرسه 
کانکسی و خشتی و گلی داریم که بخشی از هزینه های تبدیل این 
مدارس تأمین شده و متعهد به تأمین مابقی هزینه ها هستیم. درباره 

تغذیه رایگان که این طرح از دیروز شروع شده، نیاز به تأمین اعتبار 
داریم. در نظر داریم در هفته ۲ روز تغذیه رایگان را برای دانش آموزان 
داشته باشیم که یک سوم هزینه این طرح را تأمین کرده ایم. یک سوم 
دیگر هزینه ها توسط مهندس پرویز فتاح، رئیس بنیاد مستضعفان 
به ما وعده داده شده، امیدواریم یک سوم باقی مانده هزینه هم توسط 

بنیاد برکت و ستاد اجرایی فرمان امام )ره( تأمین شود. 
 

نیازمند کمک بنیاد برکت در تکمیل مدارس 
نیمه تمامیم

در ادامه این مراسم ناصر قفلی، رئیس جامعه خیران مدرسه ساز 
کشور گفت: برای تکمیل طرح های نیمه تمام در ساخت مدارس 
هنوز ۲,5۰۰ میلیارد تومان آن پرداخت نشده است. وی در آیین 
افتتاح ۱5۰ مدرسه بنیاد برکت با بیان اینکه خیران از دیرباز همواره 
اقدامات خیرخواهانه داشته اند، افزود: سال ۱۳۳7 نخستین بار 
اقدامات خیرخواهانه خیران نظام مند شــد و در همان سال یک 

میلیارد و 7۰۰ میلیون تومان برای ساخت مدرسه جمع شد که این 
مبلغ به ۴ هزار میلیارد تومان در سال گذشته رسید. سال گذشته 
برای تکمیل طرح های نیمه تمام در ساخت مدارس 5 هزار میلیارد 
تومان توسط دولت تعهد داده شده بود که ۲,5۰۰ میلیارد تومان آن 
پرداخت شده و مابقی هنوز پرداخت نشده است. او با بیان اینکه اگر 
این وضع ادامه پیدا کند نیاز به مدارس ۲ شیفته خواهیم داشت، 
اظهار کرد: در تهران خیر داریم، زمین نداریم. آقای زاکانی باید به ما 
حداقل ۱۰۰ زمین بدهد یا در منطقه ۲۲ تهران با 5۰۰ هزار نفر 
جمعیت مواجهیم و به ۳۰۰ مدرسه نیازمندیم که تنها ساخت ۱۰۰ 
مدرسه در نظر گرفته شده است. وی با اشاره به لزوم مهارت آموزی 
دانش آموزان گفت: بسیاری از دانش آموزان بعد از مقطع ابتدایی از 
تحصیل انصراف می دهند، این موضوع نیاز ما به احداث هنرستان و 

مراکز مهارت آموزی را نشان می دهد./ایرنا

۲۰ درصد مدارس کشور فرسوده اند؛ کمبود کلاس درس جدی است

شاخص اقتصادی کشور با توزیع 
عادلانه یارانه بهبود می یابد

ظرفیت بازرسی وزارت صمت 1۰ 
برابر شد

ورود هر میزان ارز به کشور معاف از 
مالیات است

تخصیص ۴۰ هزار میلیارد تومان برای 
اعطای تسهیلات ودیعه مسکن

محمد مخبر، معاون اول رئیس جمهور گفت: دولت به دنبال 
اصاح شاخص های اقتصادی کشور است تا ضمن پایین آوردن 
نرخ تورم، قــدرت خرید با پرداخت یارانه ها افزایش یابد. وی با 
حضور در موسسه نیکوکاری رعد الغدیر از بخش های مختلف 
ســامانه تلفنی ۶۳۶۹ وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی که در 
این مرکز به منظور رسیدگی به شکایات و سؤالات مردمی در 
اجرای طرح »مردمی ســازی و توزیع عادلانه یارانه ها« مستقر 
است، بازدید کرد. او در این بازدید که با همراهی وزیر تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی انجام شد، از نزدیک در جریان روند پاسخگویی 
به درخواست ها، شکایات و سؤالات مردم درخصوص جاماندگان 
دریافت یارانه در طرح مردمی سازی و توزیع عادلانه یارانه ها و 
همچنین ســؤالات پیرامون این طرح قرار گرفت. وی در جمع 
خبرنــگاران، عدالت در توزیع یارانه ها را از مهم ترین هدف های 
اجرای طرح مردمی ســازی و توزیع عادلانه یارانه ها برشمرد و 
تأکید کرد: تاکنون بخش هایی از این یارانه ها استفاده می کردند 
که دور ریز ســفره آنها به اندازه چند هفته یک خانواده نیازمند 
اســت که باید این مســئله را حل می کردیم. او با  اشاره به آثار 
مثبت این طرح برای اقشار و دهک های پایین جامعه افزود: پس 
از اجرای این طرح ضریب جینی در کشور وضعیت مناسبی پیدا 
می کند و در کنار این مهم ســالانه ۳۰۰ تا ۴۰۰ هزار میلیارد 
تومان نقدینگی و نرخ بالای تورم به دلیل تزریق یارانه ارز ۴۲۰۰ 
به جامعه ایجاد می شــد که پس از اجرای طرح مردمی سازی و 
توزیع عادلانه یارانه ها، شاخص های اقتصادی کشور بهبود می یابد. 
تقریبا 7 دهک از جامعه از این طرح منتفع می شوند چراکه بیش 
از هزینه ای که به آنها تحمیل می شــود، به آنها پرداخت شده 
است و دولت به دنبال اصاح شاخص های اقتصادی کشور است 
تا ضمن پایین آوردن نرخ تورم، با پرداخت یارانه ها قدرت خرید 

افزایش یابد./ایرنا

ســیدرضا فاطمی امین، وزیر صمت با اشــاره به اینکه، ظرفیت 
بازرسی ها در وزارت صمت را ۱۰ برابرکردیم، گفت: روزانه 7۰۰ نفر بازرس 
در کشور داشتیم که اکنون به هفت هزار نفر رسیده است و تنها در یک روز 
۹ هزار پرونده تشکیل شده که معادل یک ماه بازرسی وتشکیل پرونده 
است. وی با بیان اینکه از نظر موجودی کالا کمبودی نداریم، افزود: روزانه 
حدود چهار هزار تن مصرف روغن در کشور است و از چند واحد صنعتی 
درخواست کردیم که میزان تولید را تا پنج هزار تن افزایش دهند. حدود 
۸5 درصد روغن از خارج از کشور تأمین می شود لذا باید این موضوع در 
سال آینده اصاح شود. وزیر صمت با بیان اینکه باید در این مقطع )حذف 
ارز ترجیحی( نظام توزیع را سرعت ببخشیم که این کار آغاز شده است، 
ادامه داد:ارتباط بین سه عامل؛ تولیدکننده، شرکت های پخش و فروشگاه ها 
را تقویت کردیم و از فروشــگاه های زنجیره ای خواســتیم که زودتر 
سفارش گذاری کنند تا قفســه ها خالی نشود، ضمن آنکه بسیاری از 
شرکت های تولید روغن، خود شرکت پخش دارند که از آنها درخواست 
کردیم به شرکت های پخش دیگر نیز روغن بدهند تا این کار تسریع شود. 
وی گفت: چند روزی، اختال و کمبود روغن را خواهیم داشت، اما با توجه 
به وجود مواد اولیه در واحدهای تولیدی و تولیدی که در حال انجام است، 
این اختال بسرعت برطرف خواهد شد؛ این درخواست را از مردم دارم که 
هرچند اختاف قیمت ها قابل توجه هستند، اما اگر صبر کنند بدون ازدحام 

می توانند روغن را خریداری کنند./ روابط عمومی

بانک مرکزی 7 فروردین ماه سال جاری موضوع معافیت مالیاتی 
ورود ارز به داخل کشور را به گمرک اباغ کرد.  بر اساس اباغ این بانک به 
گمرک مبتنی بر مصوبه ستاد مقابله با تحریم شورای عالی امنیت ملی، 

ورود ارز به کشور )اعم از اسکناس و حواله( معاف از مالیات است. 
بر این اساس هر شخص حقیقی و حقوقی می تواند با اظهار ارز در 
گمرکات ورودی، به هر میزان اسکناس ارز به کشور وارد کند و هیچ یک 

از دستگاه های امنیتی، انتظامی و گمرک حق ممانعت از آن را ندارد. 
بانک مرکزی، وزارت امور اقتصادی و دارایی، نیروی انتظامی و سایر 
دستگاه های مرتبط موظفند ترتیبی اتخاذ کنند تا ورود ارز تسهیل شود و 
فعالان این حوزه نگران موضوع مالیات و برخورد نظارتی پیرامون واکاوی 

منشأ سرمایه نشوند. 

رستم قاسمی، وزیر راه و شهرسازی از اختصاص ۴۰ هزار میلیارد 
تومان برای تسهیات ودیعه مسکن در سراسر کشور خبر داد و گفت: نرخ 
اجاره مسکن در تهران ۲5 درصد افزایش یافت. وی در حاشیه نشست 
فوق العاده ستاد تنظیم بازار، نرخ افزایش اجاره در بقیه کان شهرها را ۲۰ 
درصد و در سایر شهرها ۱5 درصد اعام کرد و افزود: با متخلفان این مصوبه 
برخورد تعزیراتی خواهد شد. او مبنای افزایش تصویب شده را برای مالکان 
و مستاجران براساس نرخ اجاره سال قبل دانست و از افزایش تسهیات 
ودیعه مسکن خبر داد. وی در جلسه فوق العاده هیات عمومی برای برگزاری 
انتخابات اعضای شورای مرکزی سازمان نظام مهندسی ساختمان، از 
افزایش هزینه مسکن در سبد خانوار خبر داد و با بیان اینکه ساخت مسکن 
مقرون به صرفه درحال انجام است، گفت: نیاز است با ساخت ۴ میلیون 
مسکن کاری انقابی، جهادی و شبانه روزی انجام بشود تا بتوانیم این 
مشکل را برطرف کنیم، بسیاری تصور می کنند ساخت ۴ میلیون واحد 
مسکونی طی چهار سال دولت سیزدهم شدنی نیست، امروز این ناممکن 
با حضور دولت سیزدهم ممکن شده است،اکنون تولید مسکن نیاز اساسی 
کشور است، هم اکنون بیش از ۸ میلیون مستاجر و بیش از ۸ میلیون جوان 
مجرد در کشور وجود دارد.او با تاکید بر اینکه اعضای سازمان های نظام 
مهندسی ساختمان کشور بازوی فنی و اجرایی طرح نهضت ملی مسکن 
هستند، اظهار داشت: بیشتر اراضی اجرای طرح نهضت ملی مسکن  آماده 
شده و برنامه ریزی های خوبی در زمینه زیرساختی اعم از افزایش تسهیات، 
ســامانه ثبت نام و پالایش ثبت نام انجام شــده اســت. همچنین با 
برنامه ریزی های مناسبی که انجام شده است در سال جاری گام بزرگی در 

حوزه مسکن برخواهیم داشت.
آغاز عملیات اجرایی یک میلیون و 2۰۰ هزار واحد 

نهضت ملی مسکن
رستم قاسمی ، وزیر راه و شهرسازی گفت: عملیات اجرایی یک 
میلیون و ۲۰۰ هزار واحد در کل استان ها آغاز و برای ساخت ۲ میلیون 
و۴۰۰  واحد زمین آماده شده است. برخی از پروژه های اقدام ملی پیشرفت 
۸ الی ۹ درصدی داشته که این پروژه ها با نهضت ملی ادغام شد. وی ادامه 
داد: عملیات اجرایی یک میلیون و ۲۰۰ هزار واحد در کل استان ها آغاز 
شده است و برای ساخت ۲ میلیون و ۴۰۰ هزار واحد زمین آماده شده 
است. وی افزود: برنامه ما این است تا شهریور ماه عملیات اجرایی ۲ میلیون 
واحد را شروع کنیم.وزیر راه و شهرسازی درباره اقدامات این وزارتخانه برای 
کاهش اجاره بها گفت: اگرچه صنوف و بنگاه های اماک زیر مجموعه وزارت 
صمت هســتند و با همکاری وزارت صمت به ستاد تنظیم بازار بسته 
پیشنهادی پرداخت ودیعه مسکن، تعیین سقف اجاره بها و ورود بنگاه های 
مسکن به سامانه زمین و مسکن ارائه کردیم. قاسمی در رابطه با زمان 
ثبت نام مستأجران برای دریافت تسهیات ودیعه مسکن گفت: در طی ۲ 
سال گذشته تسهیات ودیعه مسکن پرداخت شد و بزودی نیز زمان 
ثبت نام تسهیات ودیعه را در سایت زمین و مسکن اعام می کنیم. وی 
درباره قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت افزود: بر اساس این طرح 
به تعدادی از افراد معرفی شده زمین با سند تعلق گرفت و هزار نفر در این 

طرح ثبت نام کردند./روابط عمومی

دومین همایش »صندوق ثروت ملی و عدالت بین نسلی« 
با شــرکت معاون علمی و فناوری رئیــس جمهوری،رئیس 
کل بانک مرکزی، رئیس کمیســون اقتصادی مجلس ،رئیس 
دیوان محسبات کشــور و جمعی از مدیران عامل بانک ها و 
صاحبنظران اقتصادی در مرکز همایش های سازمان مدیریت 
صنعتی برگزار شــد. رئیس کل بانک مرکزی در این همایش 
گفت: بازپرداخت اقساط تسهیات اعطایی صندوق توسعه ملی 
باید به صورت ارزی باشــد تا امکان اعطای تسهیات ارزی به 
پروژه های جدید حاصل شود. به گزارش روابط عمومی بانک 
مرکزی، دکترعلی صالح آبادی،نقش صندوق های توسعه در 
همه کشورها را مهم توصیف کرد و گفت: یک سری پروژ ه های 
در سال های اخیر اجرا شده اند و اکنون به مرحله بازپرداخت 
اقساط صندوق توسعه ملی رسیده اند در این میان این نکته 
مهم است که چون منابع صندوق ارزی است علی الاصول باید 
اقســاط آن هم به صورت ارزی پرداخت شــود، برخی بر این 
باورند که طبق قاعده قبلی در حساب ذخیره ارزی اقساط ارزی 
باید به ریالی تبدیل شود این در حالی است که طبعا این روش 
بازپرداخت اشکالاتی دارد و ساختار و نظامات صندوق اکنون 
این امکان را ندارد و باید بر اساس قواعد آن عمل شود. وی با 
اشاره به همکاری بانک های عامل و صندوق توسعه ملی گفت: 
همکاری صندوق و بانک های عامل در وصول مطالبات صندوق 
می تواند حائز اهمیت باشد و صندوق و بانک در کنار هم قرار 
گیرند، البته مطلع هستیم به دلیل شرایط اقتصادی و تحریم ها 
برخی شرکت ها و دریافت کنندگان ارزی صندوق دچار مشکل 
شده اند که مساعدت لازم در این باره انجام می گیرد. این نکته 
مهم است که بانک و صندوق توسعه مشترکاً تاش کنند که 
پرداخت ها به شــکل ارزی باشد و منابع صندوق برگردد چرا 
که بازگشت منابع ارزی، آن را صرف اعطای تسهیات جدید 
می کند. همه دستگاه های متولی کار باید تاش کنند که در 
حفظ و صیانت صندوق توسعه ملی کمک شود. رئیس شورای 
پول و اعتبار با بیان اینکه برخی مواقع منابع ارزی صرف پروژه 
های می شود که تولید مشــابه داخلی آن وجود دارد گفت: 
این عمل هیچگونه توجیهی ندارد و حتما بابد پروژ ه هایی از 
سوی صندوق تامین مالی شود که از بازدهی مناسب، توجیه 
پذیری بالا و از عواید ارزی برخوردار باشد، منابع ارزی صندوق 
را نباید صــرف وارداتی که امکان تولید داخلــی دارند، کرد. 
ســرمایه گذاری های صندوق باید الزاماً در پروژه های صرف 
شود که عواید ارزی دارد چرا که اگر این پروژه ها درآمد ارزی 
داشته باشد می توان مجدداً ارز به صندوق برگردد و این منابع 
به صورت پایدار بماند و در چرخه ســرمایه گذاری و اعطای 

تسهیات جدید استفاده شود.
دکتر علی صالح آبادی، رئیس بانک مرکزی با اشاره به 
مستثنی برخی از پروژ ها یی که عواید ارزی ندارند و از منابع 
صندوق استفاده می کنند گفت: در برخی صنایع ممکن است 
درآمد ارزی هم بر هر دلیلی نداشــته باشد و الزاما هم هزینه 
های آن ارزی نباشــد اما جزو پروژه های زیرساختی باشد که 

این موضوع متفاوت است.
 نقش صندوق توسعه ملی در ایران از جهاتی به دلیل برخی 
محدودیت ها مهمتر است، صندوق توسعه ملی در کشور ما 
به دلیل محدودیت های خارجی عمدتاً از سال ۱۳۹۰ به بعد 
نقش پررنگ تری پیدا کرده اســت. او با بیان اینکه بار مالی 
بسیاری از پروژه ها و سرمایه گذاری ها در سال های گذشته 
بر دوش صندوق توســعه ملی بوده است گفت: امروز تامین 
مالی پروژ ه های که به مرحله بهره برداری می رســد از محل 
فایناس های صندوق توســعه ملی انجام می شود و در مقابل 
بخشــی از درآمدهای نفت به صندوق توسعه ملی واریز می 
شــود تا از این محل امکان تامین مالی پروژه ها از محل این 
صندوق فراهم گردد. اگر این صندوق نبود شــاید بسیاری از 
منابع صرف مصارف جاری می شــد، اما الزام قانونی مبنی بر 
ذخیره سازی بخشی از درآمد های کشور در صندوق توسعه 

ملی، این ظرفیت را ایجاد می کند که ســرمایه گذاری پروژه 
های مهم کشور از محل منابع این صندوق به سرانجام برسد.

ســورنا ســتاری معاون علمی و فن آوری رئیس 
جمهوری با تاکید بر اهمیت سرمایه گذاری مناسب و صحیح 
در حــوزه دانش بنیان و بخش های مختلف اظهار کرد: مگر 
می شود کشــوری در آموزش و پژوهش خرج کند ولی وضع 
مناسب و مطلوبی نداشته باشد، بخشــی از ایراد فوق به این 

برمی گردد که یکسری موارد اشتباه چیده شده است.
وی بر اهمیت سرمایه گذاری در بخش خصوصی تاکید کرد 
و افــزود: هیچوقت از پول دولت در بخش پژوهش، محصولی 
خارج نمی شــود چون ســاختار به نحوی است که نمی شود 
تجاری سازی کرد، محصول، حاصل سرمایه گذاری در بخش 
خصوصی است، اگرچه اقداماتی صورت گرفته ولی برای تحول 
باید ساختار بازنگری اساسی شود، چرا کشوری با وجود پیشینه 
5۰۰۰ ساله در تاریخ، دانش، کارآفرینی و... همچنان نگران این 
باشد که چطور نفت بفروشد، در حالی که آنقدر ظرفیت وجود 
دارد که می توان در رونق و توسعه و تامین مالی از آن استفاده 
کرد.وی در ادامه به برخی ایرادهای موجود اشاره و با انتقاد از 
جریان واردات گفت: ۱۰۰ ســال که این سیستم واردات چی 
در کشــور وجود دارد،  در حالی که خودمان امکان و ظرفیت 
تولید داریم؛ این در حالی است که در قانون جدید جهش تولید 
مصوب مجلس سعی کردیم بخشی از ایرادها در این رابطه را 
برطرف کنیم و تغییر جهت دهیم. وی با اشاره به لغو معافیت 
حقوق ورودی ماشــین آلات تولید در بودجه امسال گفت: از 
بزرگترین اشتباهات اوایل انقاب، همین تعرفه هایی است که 
برای ماشــین آلات در نظر گرفته شده و مانند نهاده ها با آنها 
برخورد شد که حداکثر به ۱۰ درصد رسید و در کنار فسادی 
که داشت، باعث نابودی صنایع تولید ماشین آلات که ظرفیت 
آن در کشــور وجود داشت شد. او با بیان اینکه حدود هشت 
میلیارد دلار ماشــین آلات با معافیت وارد شده که حدود 7۰ 
درصد آنها در کشور قابل ساخت است گفت: در قانون جدید 
جهش تولید این معافیت را حذف کردیم و منابع ناشی از آن را 

به حوزه دانش بنیان و ساخت ماشین آلات منتقل شد.
مهدی غضنفری، رئیس هیات عامل صندوق توسعه ملی 
هم در همایش فوق ضمن انتقاد از برخورد وزارتخانه ها با این 

صندوق گفت: بگذارید سهم صندوق مشخص باقی بماند.
وی ضمن انتقاد از فشار بودجه ای که طی سال های گذشته 
بــر صندوق وجود داشــته و منابــع آن را دولت ها در اختیار 
گرفته اند، گفت: وقتی اواخر سال می شود حداقل سه ماه بودجه 
را در مجلس و کمیسیون تلفیق بررسی می کنند اما نهایت آنچه 
که در دســتور کار قرار می گیرد با کسری مواجه است و برای 
تأمین آن سراغ صندوق توسعه ملی می روند.مشخص نیست در 
این سه ماهی که می گویند شب و روز بودجه را بررسی و انگار 
با تلسکوپ آن را رصد می کنند چه اتفاقی افتاده است. چرا باید 
بودجه طوری باشد که هنوز سه ماه از سال نگذشته وزیری باید 
به من نامه بزند که 5ر۲۲ هزار میلیارد تومان کســری بودجه 
دارم و به من پول بدهید. درحالیکه صندوق توسعه ملی نباید 

کســری بودجه را جبران کند. ما نمی توانیم بودجه جاری و 
بودجه عمرانی را تأمین کنیم، این ها را اگر می خواهید از رئیس 

سازمان برنامه و بودجه بگیرید.
رئیس دیوان محاســبات به تحلیل وضع صندوق 
توسعه ملی پرداخت و ایرادهای وارد به آن را شرایط اعضای 
هیات عامل بیان کرد و گفت: متاســفانه اعضای هیات عامل 
صندوق توســعه ملی مثل داورهای یــک بازی پینگ پنگ 

شده اند که یکی توپ را می زند و دیگری می گیرد.
مهرداد بذرپــاش گفت: جریان تبــادل پولی در صندوق 
اینگونه شــده است، اینجا این ســوال مطرح است که در این 
۱۰ سال که حدود ۱۰۰ میلیارد دلار از منابع صندوق پرداخت 
شــده چند درصد با نظر هیات عامل خرج شــده اســت نه 
این که دولت و مجلس شــورای اسامی حکمیت درستی در 
تکلیف نداشــته اند، مساله این است که هیات عامل چقدر در 
این تکالیف و تصمیم گیری ها سهم داشته است.رئیس دیوان 
محاسبات همچنین صندوق توسعه را خزانه دولت دانست و 
گفت: متاسفانه در این سال ها کمترین منابع به صندوق واریز 
شده و دولت ها به ســمت کسری بودجه از منابع آن حرکت 
کرده اند اما برای سال جاری این مجوز صادر نشد و سهم ۴۰ 
درصدی صندوق از درآمدهای نفتی واریز می شود، البته بعید 
می دانم که این روند ادامه داشته باشد. وی به این موضوع اشاره 
کرد که وقتی دبیرخانه صندوق توسعه ملی در سازمان برنامه و 
بودجه است، اتفاق غلطی خواهد بود؛ چرا در استقال صندوق 
تاکید داریم در حالی که به وابســته ترین حالت ممکن آن را 
اداره می کنیم و هیات امنای آن مملو از اعضای دولت اســت.
من هم اگر رئیس ســازمان برنامه و بودجه بودم، می خواستم 
اینگونه صندوق را مدیریت کنم، بنابراین باید دبیرخانه صندوق 
از سازمان برنامه و بودجه خارج شود، رسیدگی به پرونده های 
تخلفات ارز ۴۲۰۰ تومانی هم اکنون در دادسرا است و تا دو ماه 
آینده به اتمام می رسد.مهرداد بذرپاش اظهار داشت: رسیدگی 
به تخلفات ارز ۴۲۰۰ تومان یکی از بزرگترین پرونده های در 
دستور کار دیوان محاســبات است و افراد مختلفی همچون 
وزرای مربوطه و مقامات بالاتر در این زمینه مورد سئوال قرار 
گرفتنــد و دفاعیاتی هم داشــته اند و هر کدام گفتند که این 
اقدامات با دستور مقامات بالاتر انجام شده است که این مسائل 
در حال بررســی می باشــد. البته تاش کردیم این اقدامات 
موجب به هم ریختگی بازار ارز نشــود ولی یکی از بزرگترین 
پرونده های در حال بررسی، تخصیص ارز ۴۲۰۰ تومانی است.

حجــم بالای پرونده هــای ارز ۴۲۰۰ تومانی به منزله این 
نیســت که همه تخصیص ها اشکال داشــته زیرا بخشی از 
کالاهای اساسی که تهیه شده از محل همین تخصیص ارز بوده 
است.وی تاکید کرد: تمرکز دیوان محاسبات بیشتر بر مبالغ 
کانی می باشد که در سال های ۹7 و ۹۸ اختصاص یافته است.
رسیدگی به پرونده تخلفات ارز ۴۲۰۰ تومانی تا دو ماه آینده 
به اتمام می رســد و هم اکنون در دادسرا است، تعداد افراد و 
بانک ها و افراد دستوردهنده زیاد است و اینکه کدام  یک اشکال 

داشته و کدام  یک اشکال نداشته در حال بررسی است.

کشوری با تاریخ5000 ساله چرا باید نگران نحوه فروش نفت باشد خبـــرخبـــر

آگهی تغییرات موسســه حسابرســی و خدمات مدیریت تدبیر محاســب آریا موسســه غیــر تجاری به 
شــماره ثبت ۲۳۶۰۰ و شناســه ملی ۱۰۱۰۳۸75۴۹۰ به استناد صورتجلســه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 
۱۴۰۱/۰۱/۱۱ ومجوز شــماره ۴۰۱/۳۱۰۲۴ مورخ ۱۴۰۱/۱/۲۱ جامعه حســابداران رســمی ایران تصمیمات 
ذیل اتخاذ شــد: آقای جمشــید پیک فلک با شــماره ملی۴۶۲۱7۱5۳5۶ بادریافت کلیه سهم الشرکه خود به 
مبلغ ۱5۰۰۰۰۰۰ ریال از صندوق موسســه از زمره شــرکاء موسســه خارج گردید . ســرمایه موسسه از مبلغ 
5۱5,۰۰۰,۰۰۰ ریــال به مبلغ 5۰۰,۰۰۰,۰۰۰ ریال کاهش یافت و ماده مربوطه در اساســنامه به شــرح فوق 
اصاح گردید. اســامی شرکاء و سهم الشرکه بعد از جلســه مجمع عمومی فوق العاده شرکاء: آقای عبدالمحمد 
غیاث یگانه با شماره ملی 557۹۸۸۰۹۳۶ دارای مبلغ ۱۶۶۶۶۶۶۶7 ریال سهم الشرکه آقای سیروس مهربانی با 
شماره ملی ۳7۸۰۲۱5۰۸۱ دارای مبلغ ۱۶۶۶۶۶۶۶۶ ریال سهم الشرکه آقای عباس حاجی آقاپور با شماره ملی 
۲۶۹۰۹۱۶۰۴5 دارای مبلغ ۱۶۶۶۶۶۶۶7 ریال سهم الشرکه سازمان ثبت اسنادواماک کشور اداره ثبت شرکت 

ها و موسسات غیرتجاری تهران )۱۳۲۰۴۱5(

باید تعویق بازی های آسیایی را به 
فرصت تبدیل کنیم

حمید سجادی، وزیر ورزش و جوانان در حاشیه مسابقات دوی 
صحرانوردی پیشکسوتان درباره دغدغه آنها صحبت کرد. »من حرف 
دل پیشکســوتان را می دانم، آنها از کیفیت و کمیت دوومیدانی 
ناراضی اند. خود من هم مثل این عزیزان واقفم اما بین کمال مطلوب 
و وضعیت فعلی همیشه فاصله هست. باید بتوانیم فاصله ها را کم 
کنیم. اکنون ورزشکاران با مبلغ ناچیز در باشگاه ها بازی می کنند. 
باید با طراحی نو برای همه فصول مسابقات را تقویت و در فصل های 
مختلف برگزار کنیم. حق دوومیدانی با قدمت ۱۰۰ ساله در ایران 
این نیســت.« او تعویق بازی های آســیایی را به نفع این رشــته 
می  داند:»باید کارشناسی شود. فدراسیون ها برای این بازی ها برنامه 
ریزی کرده بودند، بنابراین کسی از شنیدن این خبر خوشحال نشده 
است. همه تیم ها برنامه ریزی کرده بودند و برای ورزشکاران در اردوها 
این اتفاق شوکه کننده بود. خیلی خبر خوشحال کننده ای نبود.چه 
کنیم که میزبان این تصمیم را گرفته است. ما باید این تعویق را به 
فرصت تبدیل کنیم. مثل دوومیدانی باید برای این مسابقات دورخیز 
خوبی کنیم و تیک آف و در نهایت نمایش خوب برای مسابقه داشته 
باشیم.« وی در مورد برنامه ها در این رشته بیان کرد: »اصاً کار من 
این است. من به صیامی )رئیس فدراسیون( بارها تأکید کرده ام که 
باید دوومیدانی را بین مردم بیاوریم. نباید انتظار داشته باشیم مردم 
به پیست ها بیایند. دوومیدانی برای همه تیپ های بدنی رشته دارد. 
پرتاب ها، دویدن، حتی راه رفتن نیز در این رشته هست و در المپیک 
در هــر رده و در هر دو بخش زنان و مردان دو طا، دو نقره و دو برنز 
توزیع می  شود. حداقل ۱۲ مدال همین ماده دارد. کدام رشته ورزشی 
این گونه است. بنابراین جزو برنامه های مهم ماست. در دوومیدانی 
زمینه همگانی شدن فوق العاده است چون این رشته تنوع زیادی 

دارد.«/ایرنا

 حق دوومیدانی با قدمت 1۰۰ ساله در ایران این نیست
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14 هفته نامه اقتصادی ایران
محمد شیخ حسینی سرپرست بانک توسعه تعاون عنوان کرد: خود را خدمتگزار مشتریان، تعاونگران و همکاران شعب بانک می دانم ، جای بسی افتخار است که اولین سفر رسمی 
به عنوان مسئول بانک به مقصد خراسان رضوی و مشهد مقدس صورت گرفته است. نشست و جلسات با همکاران شعب به منظور ارزیابی عملکرد استان نیست، بلکه برای 
هم اندیشی و طرح مسائل، کمبودها، نارسایی ها و چاره اندیشی برای حل مشکلات و تسهیل در ارائه خدمات بانکی است. برخی مسائل و مشکلات پیش  پا افتاده شعب گاهی 
باعث می شوند همکاران در ارائه خدمات با موانعی مواجه شوند و توان رقابت و ارائه خدمات شایسته از همکاران گرفته می شود. لذا چنین مشکلاتی باید از سر راه همکاران 
شعبه برداشته شود. خود را خادم و خدمتگزار همکاران صف و مشتریان می دانم و به شخصه و به نمایندگی از همکاران واحدهای اجرایی پیگیر حل مشکلات و موانع ارائه خدمات 
بانکی هستم و در مراجع تصمیم گیری و سیاست گزاری بانک، در راستای تسهیل شرایط خدمت رسانی در شعب اهتمام کافی برای اتخاذ تدابیر و راهکارهای موثرخواهم داشت. 
لازم است رویکرد واحدهای ستادی در جهت پشتیانی و حمایت از واحدهای اجرایی و صف برای تسهیل شرایط خدمت رسانی و رعایت مشتری مداری باشد. /روابط عمومی

خودراخدمتگزار
مشتریان،تعاونگران
وهمکارانشعب
بانکتوسعهتعاون
میدانم

مهدی رمضانی در مراسم اختتامیه همایش بین المللی 
طراحی و توسعه خدمات کتابخانه های عمومی گفت: قطعا برپایی 
چنین برنامه ای با این گستره ، نتیجه یک چرخه عظیم است. 
امیدوارم حاصل زحمات شما عزیزان به ظهور و بروز در کتابخانه 

های عمومی منجر شود و شاهد تاثیرات آن باشیم.
به گزارش پایگاه اطاع رسانی نهاد کتابخانه های عمومی 
کشور، مهدی رمضانی، دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور 
در اختتامیه همایش بین المللی طراحی و توســعه خدمات 
کتابخانه های عمومی طی سخنانی گفت: بسیار خرسندم که 
سفرم به استان فارس و شهر شیراز، هرچند با تأخیر اما نهایتا محقق 
شد تا در این همایش بین المللی در خدمت بزرگوارانی چون شما 
باشم. گرچه بنا داشتم تا شب قبل از برگزاری همایش در شیراز 
حاضر باشم , در خدمت استادان و مسئولان فرهنگی شیراز باشم، 
اما به دلیل اتفاق ناگوار رحلت آیت الله فاطمی نیا این سفر به تأخیر 

افتاد تا نهایتا امروز در خدمت شما باشم.
وی با تقدیر از دست اندرکاران برگزاری »همایش بین المللی 
طراحی و توسعه کتابخانه های عمومی« گفت: بر خودم وظیفه و 
فرض می دانم که از همه عزیزانی که در برگزاری این برنامه نقش 
داشته اند و زحمت کشیده اند و با حمایت های خود در قالب افکار 
و اندیشــه و بیان و کلماتشان ما را همراهی کردند تشکر کنم. 
همچنین از دبیر علمی این همایش سرکار خانم دکتر سیفی، دبیر 
اجرایی جناب آقای دکتر منوچهری و اعضای هیئت مدیره انجمن 
علمی ارتقای کتابخانه های عمومی و سایر اعضای این انجمن، 
استادان محترم علم اطاعات و دانش شناسی، مدیران محترم 
گروه های این علم از دانشگاه های مختلف اعم از علوم پزشکی و 
غیره و همه کسانی که در این زمینه ایفای نقش کردند تشکر می 
کنم. همچنین از همکاران خودم در اداره کل کتابخانه های عمومی 
استان فارس، استاندار محترم فارس که در جلسه حاضر شدند و 
سایر عزیزانی که ممکن است ناخواسته آنها را از قلم انداخته باشم، 

سپاسگزارم.
از دکتر مختارپور، دبیرکل ارجمند و فرهیخته سابق نهاد 

کتابخانه های عمومی کشور؛ همچنین از جناب آقای متولیان 
معاون سابق برنامه ریزی، پژوهش و فناوری اطاعات، جناب آقای 
محمدیان، مدیرکل پژوهش و آموزش، جناب آقای میرعبداللهی 
معاون برنامه ریزی، پژوهش و فناوری اطاعات نهاد و سایر عزیزان 
از ستاد نهاد که در روند برگزاری این همایش نقش داشتند تقدیر 
می کنم. چراکه قطعا برپایی چنین برنامه ای با این گستره ، نتیجه 
یک چرخه عظیم است. امیدوارم حاصل زحمات شما عزیزان به 
ظهور و بروز در کتابخانه های عمومی منجر شود و شاهد تاثیرات 
آن باشیم. گستردگی دامنه موضوعی همایش، مشارکت واقعی 
و حقیقی بین المللی در این همایش و ارســال مقاله ها در این 
همایش و پیش نشست هایی که حول محور همایش در داخل و 
خارج از کشور برگزار شد، حتماً اتفاق مهم و اثرگذاری است. رویکرد 
نهاد کتابخانه های عمومی کشور در این موضوع و پرداختن به 
مباحث مهم بین المللی رویکرد اثرگذاری خواهد بود و از این به 
بعد توقع ما از دوستان و همراهان در این مسیر این است که حمایت 
کنند تا بتوانیم بهترین نتیجه را داشته باشیم؛ در این مسیر به ظاهر 
و شکل موضوعات اکتفا نکنیم و به عمق مطالب و اجرای آن مقید 

باشیم. حتماً مشابه این برنامه در حوزه های مختلف اتفاق افتاده 
و حتماً در فضای تولید علم چنین برنامه هایی لازم است و دستگاه 
هایی مانند نهاد باید خود را موظف به حمایت از اینگونه اقدامات 
بدانند. اما وقتی این موضوع به ثمر می نشیند که ما تاثیر برگزاری 
این همایش را در کتابخانه های عمومی ببینیم و بتوانیم در این 

موضوع مولد و پیش برنده باشیم.
ما به دنبال تصدی گری در این موضوع نیستیم و در این 
همایش هم حامی بودیم و امیدوارم حامی باقی بمانیم. تاش 
کردیم ارکان مختلفی که برای شکل گیری چنین اقداماتی لازم 
است را کنار هم بیاوریم و حلقه واسط این ارکان باشیم. خودتان 
می توانید قضاوت کنید که این حجم از هماهنگی و همراهی در 
این فضا شاید کم سابقه باشد. امیدواریم به همت و همراهی شما، 
همکاران ما در انجمن ارتقا کتابخانه های عمومی، نهاد کتابخانه 
های عمومی کشور، اساتید و مدیران محترم، بتوانیم این مسیر را 
با جدیت ادامه دهیم و ثمرات آن را به نظاره بنشینیم، ان شاءالله.

وی پایان سخنان خود را با خوانش شعری از نغمه مستشار 
نظامی با موضوع کتابخانه عمومی به پایان برد.

دبیرکل نهاد در اختتامیه همایش بین المللی طراحی و توسعه خدمات کتابخانه های عمومی:

برپایی این همایش با این گستره ، نتیجه یک چرخه عظیم است
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اداره کل فرهنگ و ارشاداسلامی 
استان ، باید خانه دوم هنرمندان و 

فرهنگ دوستان باشد

کاغذ تنها عامل موثر در وضعیت 
کنونی مطبوعات نیست

جایزه مدیر فعال روابط عمومی به 
بیمه رازی تعلق گرفت

مهندس اصغر آذربایجانی با اشاره به اینکه اداره فرهنگ و 
ارشاداسامی استان باید خانه دوم هنرمندان و فرهنگ دوستان 
باشد، گفت:لازم است با سختکوشی در تمامی شهرستان های 
اســتان چنین خانه ای را بنا کنیم و خادمان دلسوز برای اهالی 

فرهنگ و هنر باشیم.
به گزارش روابط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسامی 
اســتان اصفهان، مهندس اصغر آذربایجانی در آیین تکریم و 
معارفه مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســامی استان اصفهان به 
اولویت های کاری خود در ادامه مســیر فرهنگ و ارشاد استان 
اشاره کرد و اظهار داشت: تدوین سند تحول و نقشه راه فرهنگی، 
هنری و رسانه ای استان که وزارت فرهنگ و ارشاد اباغ نموده 
است جز با بهره گیری و مشورت با فرهیختگان و نخبگان و اهالی 

فرهنگ و هنر استان محقق نخواهد شد.
مدیرکل جدید فرهنگ و ارشاد اسامی استان اصفهان با 
بیان اینکه مســیر پیشــرفت و تعالی استان اصفهان به عنوان 
پایتخت فرهنگ و تمدن ایران اسامی باید در ریل واقعی خود 
قرار گیرد، گفت: باید مسیر پیشرفت و توسعه استان را با استفاده 
از تکثر فرهنگ، آداب، رسوم و ساحت های متعدد هنر در زیست 
بوم فرهنگی قرار دهیم که رســیدن به این قله نیاز همراهی و 
همکاری و هــم افزایی تمامی ذینفعان در عرصه فرهنگ هنر 

استان دارد.
وی در ادامه با اشاره به اینکه اداره فرهنگ و ارشاد باید خانه 
دوم و هنرمندان و فرهنگ دوستان باشد، تصریح کرد: ما باید با 
سختکوشی در تمامی شهرستان های استان چنین خانه ای را 
بنا کنیم و خادمان دلسوز برای اهالی فرهنگ و هنر استان باشیم.

آذربایجانی استان اصفهان را رنگین کمانی از فرهنگ و هنر 
و تمدنی برشــمرد و گفت: نصف جهان اگــر عنوان پایتختی 
فرهنگی جهان اسام بعد از شهر مکه را یدک می کشد به اعتبار 

تمدنی چند هزار ساله در تمامی نقاط استان است.
وی بــا تأکید بر اینکه بهره گیــری از تمامی ظرفیت ها و 
پتانسیل شهرستان ها اظهار داشت: ما باید در اکوسیستم این 
استان پر از نقش و نگار رنگین کمانی از جشنواره های فرهنگی 

هنری رسانه ای بین المللی، ملی و منطقه ای را فراهم نماییم.
دبیر شورای فرهنگ عمومی استان اصفهان با بیان اینکه 
آنچه مســیر حرکت رو به جلو را تسریع می بخشد استفاده از 
ظرفیت جوانان و تربیت آنهاست، گفت: استعداد پروری وظیفه 
نسل حاضر است تا قطار پر سرعت و پر رونق فرهنگ و هنر استان 

با سرعت به مسیر خود ادامه دهد.
وی تقویت فعالان عرصه فرهنگ و هنر و کشف و تربیت 
عناصر فرهنگی هنری انقابی با همراهی جبهه فرهنگی انقاب 
اسامی را از جمله راهبردهای حرکت متعالی در ساحت فرهنگ 
و هنراستان دانســت که اداره کل فرهنگ و ارشاد اسامی در 

حاکمیت باید زمینه ساز آن باشد.
وی در پایان به اهمیت شناسایی و ایجاد ظرفیت های جدید 
و شبکه سازی جریان های فرهنگی تاکید کرد و اظهار داشت: 
بهترین راهبرد، مردمی ســازی فرهنگ و هنر خواهد بود و در  
این مسیر از همه اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه طلب کمک می 

کنیم.

فرشاد مهدی پور، معاون امور مطبوعاتی و اطاع رسانی وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسامی با بیان اینکه کاغذ یکی از متغیرهای مستقل 
متعددی است که روزنامه ها را در وضعیت فعلی قرار داده است، 
گفت: تقلیل دادن مسائل حوزه رسانه و مرجعیت آن به موضوع 

کاغذ، کمکی به حل مسأله نخواهد کرد. 
وی در نشستی صمیمی با مدیران مطبوعات و رسانه های 
برخط استان فارس به مطالبات مطرح شده در این جلسه در زمینه 
کاغذ و زینک پرداخت و گفت: ما هنوز وعده ای در رابطه با کاغذ 

نداده ایم. 
او ضمن ابراز امیدواری در خصوص حل مسائل مربوط به کاغذ 
در حوزه رسانه، اظهار داشت: بیش از سال ۹7 و قبل از بحران کاغذ 
نیز روزنامه ها شرایط خوبی نداشتند و کاغذ تنها یکی از مسائلی بود 

که روزنامه ها با آن درگیر بودند.
با این وجود، ریاست جمهوری، مجدانه پیگیر  مسئله حمایت 
از مطبوعات هســتند و بر اساس ســخنان وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسامی در حد توان از روزنامه ها حمایت خواهد شد و کاغذ به میزان 

اعتبار، توزیع می شود.  
شیراز از موقعیت ممتازی در حوزه فرهنگ و رسانه کشور 
برخوردار اســت و در میان چند استانی قرار دارد که در تراز ملی، 

رسانه داری می کند. 
 هر رسانه در موقعیت جغرافیایی خود می تواند هدایتگر، تولید 

کننده محتوا، سیاست گذار و برنامه ریز باشد. 
وی با اشاره به جایگاه تمدنی شیراز در منطقه جنوب کشور به 
عنوان قطب گردشــگری و ارتباطی، ابراز داشت: شیراز می تواند 
نقش آفرینی بیشتری در حوزه جریان سازی و کمک به اقناع افکار 

عمومی در کشور داشته باشد.
 وی با تاکید بر اینکه همه آگهی ها مشمول قانون آگهی ها 
هستند، افزود: اداره کل فرهنگ و ارشاد اسامی فارس می تواند با 
پیگیری های خود از ظرفیت این اباغیه برای حل و فصل این مسئله 

در استان استفاده کند. 
او با بیان اینکه بر اساس شیوه نامه جدید پرداخت یارانه ها، 
پایگاه های اطاع رسانی نیز با توجه به ظرفیت های حقوقی، مشمول 

حمایت شده اند. 
وی به تاش های ماه های گذشته معاونت مطبوعاتی وزارت 
ارشــاد برای شتاب بخشی به بروزرســانی رتبه بندی سایت ها و 

روزنامه ها اشاره کرد. 
او با اشاره به مسائل مطرح شده از سوی مدیران رسانه های 
استان فارس اظهار داشت: بسیاری از موضوعات مطرح شده در این 
جمع، مواردی نیســت که در وزارت فرهنگ و ارشــاد اسامی و 

معاونت مطبوعاتی متکفل باشیم.
 بر اســاس قانون، کسی که رســانه دار می شود باید بیمه 
همکاران خود را تامین نماید و اساساً یارانه ها نیز به همین موضوع، 

محدود شده است.
 وی با اشاره به رابطه کارگر و کارفرما در رسانه ها اظهار داشت: 
اگــر چه دولت نمی تواند در این زمینه مداخله کند اما با توجه به 
مسئله نظارت ها، یارانه رسانه هایی که همکاران خود را بیمه نکنند 

محدود خواهد شد. 
او بر فعالیت جدی شورای اطاع رسانی استان فارس تاکید 
کرد و افزود: بخشی از فعالیت ها، بنابه موقعیت ها و اقتضائات استان، 
طراحی شود تا بتوانند در چارچوب شورای خود، تصمیم بگیرند 

که موضوعی اطاع رسانی بشود یا خیر. 
همه رسانه ها در یک کشتی حرکت می کنند و آن کشتی، 

جمهوری اسامی است. 
او با بیان اینکه هیچ کشوری در دنیا وجود ندارد که این میزان 
تلویزیون و ماهواره در دنیا علیه آن عملیات روانی کنند، ابراز داشت: 
به صورت دولتی و سیستماتیک در مورد جمهوری اسامی، تولید 

محتوا شده و اخبار فیک منتشر می شود.
 به طور مشخص، چهار کشور علیه ایران، سامانه دارند و به 

صورت تشکیاتی، اخبار جعلی تولید می کنند. 
وی با تاکید بر اینکه موقعیت اقلیمی کشور ایران نیز با شرایط 
خاصی روبرو اســت، افزود: تجارب، همراهی و تاب آوری مردم در 

برابر این قضایا بسیار بالا بوده است. 
او با اشاره به نقش رسانه ها در تقویت امید مردم در این شرایط 
ابراز داشــت: توجه به زیســت بوم و اقتضائــات آن به مرجعیت 

رسانه های بومی و تقویت آن کمک خواهد کرد.
 رسانه های شیراز در موقعیت جغرافیایی خود باید پاسخ اخبار 

جعلی را بدهند. 
وی با تاکید بر اینکه به مدد فضای مجازی، تولید محتوا به 
صورت ملی و فراملی دیده می شود، گفت: این ابتکار عمل می تواند 
در شیراز وجود داشته باشد و توسط روزنامه نگاران و رسانه های 

قدیمی تقویت شود./ایرنا

همزمان با روز ملی روابط عمومی و ارتباطات، جایزه مدیر 
فعــال روابط عمومی ایران به پاس دســتاوردهای ناصرالدین 
اسامی فرد مدیر روابط عمومی و امور بین الملل بیمه رازی به 

این شرکت تعلق گرفت.
در بیســتمین دوره جایزه صنعت روابط عمومی ایران و 
نخستین جشن ملی روابط عمومی که در تالار وحدت تهران و 
با حضور دکتر ســعیدرضا عاملی دبیر شــورای عالی انقاب 
فرهنگی برگزار شد از دکتر ناصرالدین اسامی فرد به عنوان مدیر 
فعــال روابط عمومی ایران تقدیر به عمــل آمد و لوح تقدیر و 

تندیس همایش مذکور به وی تعلق گرفت.
در این همایش که به همت صاحب نظران و پیشکسوتان 
برگزار شد، مطالعات نوین عرصه روابط عمومی مورد بررسی قرار 
گرفت و همچنین آثار ارسالی شرکت کنندگان توسط کمیته 

علمی ارزیابی و از مدیران برتر این صنعت تقدیر شد.
براســاس این گــزارش، از روابط عمومی شــرکت هایی 
همچون راه آهن، بانک سپه، بانک اقتصاد نوین، فولاد خوزستان 

نیز تقدیر به عمل آمد ./ فارس 

محمدمهدی اسماعیلی، وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی 
در مراسم افتتاح سی و سومین دوره نمایشگاه بین المللی کتاب 
تهران که در  ســالن یاس مصلی برگزار شد ضمن تشکر از 
متولیان برپایی این رویداد بین المللی حوزه نشر گفت: »تا 
همین چند ماه قبل که در پی اخذ مجوز برگزاری نمایشگاه 
کتاب از ستاد ملی مبارزه با کرونا بودیم یک تردید جدی وجود 
داشــت که آیا کرونا اجازه برپایی نمایشگاه را می دهد یا نه! 
هم اینک خدا را شاکر هستیم که با کار جهادی دولت انقابی 
و مردمی این بیماری در کشورمان به خفیف ترین شکل خود 
درآمده و فرصت برگزاری بزرگ ترین جشــنواره فرهنگی 

کشورمان در قالب نمایشگاه کتاب را پیدا کردیم.«
وی با تأکید بر اینکه تاش شده تا در این دوره شاهد تمایز 
برگزاری نمایشگاه سی و سوم با دوره های قبل باشیم، گفت: 
»کرونا در کنار همه تلخی ها، درس ها و فرصت هایی هم برای 
ما ایجاد کرد؛ از جمله تجربه برگزاری شکل مجازی نمایشگاه 
کتاب. بی نیازی عاقه مندان کتاب از سفر به تهران برای خرید 
کتاب از نکات مثبت فروش در بخش مجازی نمایشگاه به شمار 
می آید. شعار دولت برقراری عدالت فرهنگی است که یکی از 
مهم ترین مصادیق آن را امروز در حوزه کتاب شاهد هستیم. 
امیدوارم این تجربه به عنوان کاری همیشگی در دستور کار 

متولیان وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی قرار بگیرد.«
او در بخش دیگری از ســخنان خود کتاب و فرهنگ 
کتابخوانی را مهمترین ابزار گسترش دیپلماسی فرهنگی 
خواند و گفت: »تعداد بسیار آثار تألیفی خودمان که به زبان های 
مختلف ترجمه شده  اند را می توان از سیاست های بارز در این 
زمینه دانست. از سوی دیگر برگزاری این نمایشگاه فرصت 
خوبی برای گســترش دوستی ها میان ملل مختلف است؛ 
فرصتی که به خوبی در حال بهره گرفتن از آن هستیم.« وی 
در بخش دیگری از سخنان خود به مشکات حوزه نشر نیز 
اشاره کرد و افزود: »بحث کاغذ از مهم ترین دغدغه هایی است 
که اهالی نشر مرتب درباره آن با ما سخن می گویند که البته 
حق هم دارند. در دولت به شکلی ویژه ضرورت تأمین کاغذ 
برای ناشران و اهالی رسانه را دنبال می کنیم، پیش از حضور 
در این مراسم جلسه ای با معاون اول رئیس جمهورداشتیم تا 
در شرایطی که کشور با مشکاتی در تأمین ارز مواجه است 
تمهیداتی در نظر گرفته شــود که نیاز کاغذ در کوتاه مدت 
برطرف شود. البته در دراز مدت نیز به دنبال تولید کاغذ و حتی 
صادرات کاغذ به دیگر کشــورها هســتیم.« او تاش برای 

گسترش کتابخانه های عمومی را از دیگر سیاست های مهم 
دولت خواند و تأکید کرد که امروز شاهد فعالیت بیش از ۳ هزار 
کتابخانه عمومی هستیم. وی در پایان گفته های خود از عزم 
این وزارتخانه برای حمایت از گسترش و ایجاد کتابفروشی ها 
در نقاط مختلف کشورمان، اعم از شهرها و  مناطق مرزی و 
کم برخوردار نیز خبر داد تا فرموده مقام معظم رهبری در زمینه 

نهضت کتابخوانی محقق شود.
گفتنی است،  سی و سومین نمایشگاه بین المللی کتاب 
تهران از بیست ویکم تا سی ویکم اردیبهشت ماه ۱۴۰۱ در دو 
بخش حضوری در مصــای امام خمینی)ره( و مجازی در 

سامانه ketab.ir برگزار می شود./روابط عمومی

2 هزار تن کاغذ بین ناشران توزیع می شود
وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی درباره وضعیت کاغذ  های 
قاچاق کشف شده بیان کرد: کاغذ های قاچاق کشف شده در 
حال انتقال به تهران است و به محض دریافت، بین ناشران 
توزیع خواهد شد.به گزارش مرکز اطاع رسانی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسامی ، محمد مهدی اسماعیلی در جریان بازدید از 
سی و سومین دوره نمایشگاه بین المللی کتاب تهران، در جمع 
خبرنگاران حاضر و به پرسش  آن ها پاسخ داد. وی درباره زمان 
توزیع کاغذهای قاچاق کشف شده گفت:  حدود دو هزار تن 
کاغذ بوده که تحویل دوستان در وزارتخانه می شود. رئیس 
محترم دستگاه قضا در این جریان، کمک قابل توجهی به وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسامی داشتند. کاغذ ها در حال انتقال به 
تهران است و به محض دریافت، بین ناشران توزیع خواهد 

شد.وزیر فرهنگ و ارشــاد اسامی، درباره مصوبه »بودجه 
فرهنگی دستگاه های دولتی« نیز بیان کرد:  آیین نامه این 
مصوبه آماده شــده است؛ متأسفانه اجرای آن به نمایشگاه 
نرســید چراکه اباغ آیین نامه بودجه دیر انجام شد و در کار 

مجلس و شورای نگهبان در رفت و برگشت بود.
قرار بود دو مجموعه دیگر شامل وزارت میراث فرهنگی 
و صنایع دستی همچنین سازمان تبلیغات اسامی نیز در 
تدوین آیین نامه دخالت داشته  باشند. اخذ نظرات دوستان و 
جمع بندی آن  به درازا کشید. آیین نامه اجرایی این مصوبه  در 
هیأت دولت مطرح خواهد شد. او درباره موضوع خودکفایی 
در تولید و صادرات کاغذ گفت: در این مدت، بارها این مسأله 
را بیان کردیم. دو موضوع را در حوزه کاغذ دنبال می کنیم؛ 
یکی بحث تخصیص ارز بود که اتفاق افتاد. کار میان مدت و 
بلند مدت این است که تاش کنیم خودکفایی در صنعت 
تولیــد کاغذ به وجود بیاید. در بهترین حالت، بدنه نشــر و 
مطبوعات، ســالانه به ۲۸۰ هزار تن کاغذ نیــاز دارد. این 
مجموعه هایی که اکنون در حال فعال شدن، تکمیل ظرفیت 
و حل مسائل مالی آن ها هستیم، توانایی تولید بیش از ۳۴۰ 
هزار تن کاغذ را دارند؛ این برآورد دقیق و نتیجه مطالعه و بررسی 
است به عبارت دیگر برآورد شعار گونه نیست. کارگروهی با 
عضویت وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی، وزیر صمت، معاونان 
مرتبط این دو دســتگاه ، همچنین مدیران عامل بانک ها، 
اســتانداران اســتان های مختلــف در دفتر معــاون اول 
رئیس جمهوری تشکیل شده است. بنابراین کار کاملی در 

حال اجرا است.

دیپلماسی فرهنگی از مسیر کتاب و کتابخوانی محقق می شود
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در آیین افتتاح سی و سومین دوره نمایشگاه بین المللی کتاب تهران: خبـــرخبـــر

معاون امور مطبوعاتی و اطلاع رسانی وزارت ارشاد: اصغر آذربایجانی:

معاون امور دریایی سازمان بنادر و دریانوردی از پرداخت وام بدون بهره به بخش خصوصی برای توسعه حمل ونقل دریایی خبر داد. مجید 
علی نازی اظهار کرد: پس از سال ها توانستیم با مشارکت بخش خصوصی در بخش حمل ونقل مسافری و باری جزیره خارگ، لندینگ 
کرافت آماده و خط جدید کشتیرانی بوشهر به خارگ را راه اندازی کنیم. وی افزود: 90 درصد تخفیف تعرفه ای با نگاه ویژه مدیرعامل 
سازمان بنادر و دریانوردی مدنظر قرار گرفته و در خصوص حمل ونقل بار و مسافر این آمادگی از سوی سازمان بنادر و دریانوردی وجود 
دارد که تسهیلات بدون بهره و کمک های لازم را به بخش خصوصی ارائه کند. معاون امور دریایی سازمان بنادر و دریانوردی با اشاره به 
نگاه ویژه سازمان بنادر و دریانوردی به پشتیبانی از برگزاری جام جهانی 2022 فوتبال در قطر، گفت: در این خصوص فعالیت ها به صورت 

شبانه روزی در حال انجام است تا بتوانیم زیرساخت های مسافری لازم را قبل از شروع جام جهانی آماده کنیم. 

بانک مرکزی اعلام کرد: تا پایان فروردین سال جاری تعداد انواع کارت های بانکی در کشور به بیش از 414 میلیون رسیده است، 
مانده کارت های بانکی صادر شده بانک ها تا پایان فروردین امسال حاکی از آن است که تعدا 414 میلیون و ۸۶ هزار و 492 عدد 

کارت بانکی در قالب کارت برداشت، اعتباری، هدیه و کارت پول الکترونیک در کشور صادر شده است.
بررسی آمار بانک مرکزی نشان می دهد که بانک ملی با صدور انواع کارت بانکی در رده نخست صدور انواع کارت بانکی قرار 
دارد. تا پایان فروردین امسال بالغ بر 2۶۸ میلیون و 249 هزار و 12۷ عدد کارت بانکی از نوع برداشت در کشور وجود داشته که 
بانک ملی ایران با تعداد 4۸ میلیون و 1۷4 هزار و ۶۷9 کارت بیشترین صدور کارت برداشت در میان بانک ها و موسسات اعتباری 
کشور را دارد. همچنین بانک های صادرات، ملت و سپه در رده های بعدی قرار گرفته و بانک خاورمیانه کمترین تعداد کارت 

برداشت را در شبکه بانکی صادر کرده است./ایسنا

توسعهحملونقلدریاییباپرداختوامبدونبهرهبهبخشخصوصی صدور۴۱۴میلیونکارتبانکیتاپایانفروردین
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هفته نامه اقتصادی ایرانایران زمین15
مشاور فرهنگی مقام معظم رهبری گفت: حوزه فرهنگ هم بخشی از زندگی و معیشت مردم است باید کاری کنیم که فرهنگ سهم مناسبی در سبد زندگی مردم داشته باشد 
و نقش بانک ها صادرات ایران در حمایت از این حوزه نقش مؤثری است. به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، حجت الاسلام عبدالحسین معزی در جریان بازدید از 
سی و سومین نمایشگاه بین المللی کتاب تهران با بیان اینکه حوزه فرهنگ هزینه بر است، گفت: سرمایه گذاری در حوزه فرهنگ در بلندمدت به سودآوری می رسد و می تواند 
جامعه را به سمت وضعیت مناسب اقتصادی پیش ببرد. وی با بیان اینکه در این حوزه باید افراد متخصص و اندیشمندان فرهنگی ورود پیدا کنند، افزود: یکی از وظایف بانک ها 
این است که از این حوزه حمایت کنند. بانک ها در حوزه های مختلفی سرمایه گذاری می کنند و بخش فرهنگی نیز همچون سایر بخش های تجاری، صنعتی و معیشتی، بخشی از 
زندگی مردم است و باید کاری کنیم که کتاب و کتابخوانی و فرهنگ جایگاه و سهم مناسبی در سبد معیشتی مردم داشته باشد ، متأسفانه مردم تاکنون نتوانسته اند آن طور که 

باید در زندگی شان در حوزه فرهنگ هزینه کنند، دستگاه های اجرایی از جمله بانک صادرات ایران با کمک های که در این زمینه کرده اند، می توانند خیلی مؤثر باشند. 

سرمایهگذاریدر
حوزهفرهنگدر

بلندمدتبه
سودآوریمیرسد
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مرکز بهداشت استان اصفهان به عنوان مرجع ناظر در سراسر 
استان اصفهان به صورت شبانه روزی کیفیت، سامت و بهداشت 
آب شرب را مورد بررسی و کنترل قرار می دهد. مدیر مرکز پایش 
و نظارت بر کیفیت آب و فاضاب آبفای استان اصفهان با اشاره به 
شایعاتی مبنی بر آلودگی آب شرب اصفهان که  روزهای اخیر در 
فضای مجازی منتشر شده و منجر به نگرانی هم استانی های محترم 

شده است گفت : سامت آب شرب مورد تایید مرکز بهداشت و 
معاونت بهداشتی دانشگاه علوم استان می باشد  و  مردم به هیچ  
عنوان نگران سامت آب شرب نباشند. فهیمه امیری با تاکید بر 
سامت آب شرب مصرفی استان اصفهان گفت: کلرسنجی به 
صورت روزانه و نمونه برداری میکروبی و شیمیایی  به صورت ماهیانه 
و سالیانه از شبکه آب کلیه شهرها و روستاهای استان توسط مراکز 

بهداشت در استان انجام می گیرد و مرکز بهداشت استان اصفهان 
به عنوان مرجع ناظر در سراسر استان اصفهان به صورت شبانه 
روزی کیفیت، ســامت و بهداشت آب شرب را مورد بررسی و 
کنترل قرار می دهد. وی تاکید کرد: آب شرب اصفهان کاما سالم 
و بهداشتی می باشد  و به محض ورود  آب خام به تصفیه خانه آب 
باباشیخعلی، که جزء بزرگترین و پیشرفته ترین تصفیه خانه های 

خاورمیانه می باشد ، بمنظور حذف آلاینده ها ،کلیه  فرآیندهای 
فیزیکی، شیمیایی و گندزدایی بر روی آب خام انجام شده و مورد 
تصفیه کامل قرار می گیرد. امیری خاطرنشان کرد: کلیه عوامل 
میکروبی، شیمیایی و آلاینده ها در بدو ورود از طریق فرآیندهای 
فیزیکی ،  انعقاد و لخته سازی، ته نشینی و گندزدایی از  آب حذف 
می شوند و آب به صورت کاماً سالم و بهداشتی در اختیار مردم 

قرار می گیرد.  مدیر مرکز پایش و نظارت بر کیفیت آب و فاضاب 
آبفای استان اصفهان افزود: تصفیه خانه آب باباشیخعلی مجهز به 
سیستم ازن زنی به عنوان یکی از پیشرفته ترین روش ها برای 
گندزدایی آب شرب است و در انتهای فرآیند تصفیه، برای حفظ 
کلر باقیمانده در شبکه آب شرب و جلوگیری از آلودگی ثانویه  ، 

مجددا با کلر گندزدایی می شود.

کیفیتوسلامتآبشرباصفهانموردتأییدمرکزبهداشتاستاناست
مردمنگراننباشند

نظارت بر بازار آرد و نان تشدید می شود

اجرای کشت فراسرزمینی راهی برای 
کاهش تنش آبی

مهندس ایرج رخصتی مدیرعامل 
ذوب آهن اصفهان شد

حقوق مردم در اقتصاد باید توسط 
دولت رعایت شود

سیدرضا مرتضوی، استاندار اصفهان گفت: روند تولید، توزیع و 
پخت نان به صورت مستمر پایش می شود و نظارت بر بازار آرد و نان 
تشدید پیدا می کند. وی در جلسه کارگروه تنظیم بازار استان اصفهان 
اظهار کرد: بیشــتر نانوایی های استان شریف و مومن هستند اما 
متاسفانه شاهد برخی گزارشات در خصوص برخی نانوایی ها هستیم. 
او با اشاره به رصد و نظارت مستمر بر نانوایی ها گفت: براساس تصمیم 
شــورای تنظیم بازار استان با هرگونه تخلف کم فروشی به شدت 
برخورد می شود و با هماهنگی دستگاه های قضایی و تعزیرات در 
صورت تکرار تخلفات در روزهای بعد نیز جریمه تکرار خواهد شد. 
سامانه ۱۲۴ تعزیرات استان با ساختاری تازه آماده دریافت گزارشات 
مردمی نسبت به تعطیلی بی مورد واحد نانوایی، کم فروشی آرد یا 
چانه خمیر است. اهتمام مجموعه دولت جلوگیری از قاچاق آرد و 
نان و تامین این ماده اصلی غذایی است و مجموعه مدیریت استان 
نیز با جدیت در این خصوص پیش بینی های لازم را داشته است. البته 
در کنار اقدامات سلبی، تمهیدات ایجابی در خصوص تامین گندم و 
آرد مورد نیاز نانوایی ها پیش بینی شده است. تاش مجموعه مدیریت 
استان جلوگیری از صف خرید برای تمامی اقام غذایی است  و بر 
همین اســاس برنامه ریزی برای تامین آرد، برنج، مرغ و گوشت 
انجام شده اســت. وی به برنامه دولت برای مردمی سازی و توزیع 
عادلانه یارانه ها اشــاره کرد و تصریح کــرد: این طرح تورم زدایی، 
فقرزدایی و رشد اقتصادی را دربر دارد. متاسفانه بخشی از مردم اخبار 
خود را از رسانه های بیگانه و غیررسمی دریافت می کنند در حالی که 
در این فضای افسارگسیخته انواع اخبار جعلی و غیر واقعی موجب 
تشویش اذهان عمومی می شود و لذا بسته اطاع رسانی مناسب در 
خصوص آگاه سازی و اقناع سازی افکار عمومی برای اجرای این طرح 

در نظر گرفته شده و در حال اجراست.
۱۰۰ میلیون متر مکعب آب به کشاورزان غرب 

اصفهان تخصیص می یابد
مهران زینلیان، معاون عمرانی استاندار اصفهان از تخصیص 
۱۰۰ میلیون متر مکعب آب به کشاورزان غرب اصفهان در خرداد 
امسال خبر داد و گفت: این مقدار آب، فقط در حد آبیاری و نجات 
درختان است. وی در حاشیه نشست کارگروه سازگاری با کم آبی 
استان اصفهان اظهار داشت:دســتگاه های تخصصی استان در 
گذشته، تخصیص یک میلیارد و ۱۰۰ میلیون متر مکعب آب را به 
کشاورزان شرق و غرب برنامه ریزی کرده بودند اما به دلیل بارش 
های کمتر از پیش بینی و نیز عدم پمپاژ و تخصیص نیافتن 5۰ میلیون 
متر مکعب آب از کوهرنگ این امر محقق نشد. او با اشاره به اینکه  
تقسیم مساوی آب بین شــرق و غرب محقق نشد،افزود: کشت 
کشاورزان شرق از قبل آغاز شد و به دلیل اینکه کشت آنها نیمه کاره 
انجام نشود مجدد آب به آنها تخصیص پیدا کرد اما به مساوات بین 
شرق و غرب توزیع نشد.   البته کشاورزان غرب هنوز کشت رسمی 
خود را آغاز نکرده اند و دغدغه ما نجات درختان این منطقه  است 
زیرا ۱۰۰ میلیون متر مکعب آب برای آنها اختصاص یافته است که 
چندان نمی توانند کشت کنند. به همین منظور امروز نشستی با 
حضور مسوولان ذی ربط و کشاورزان برگزار شد تا برنامه ریزی برای 
تخصیص ۱۰۰ میلیون متر مکعب آب در چند مرحله  در خرداد ماه 
صورت می گیرد. ممکن است این مقدار آب به دور دست ها نرسد 
،لذا باید تقسیم بندی اتفاق بیفتد که در این زمینه به سازمان جهاد 
کشاورزی و آب منطقه ای پیشنهاد شده است که برنامه ریزی چند 
مرحله آب مورد نیاز کشــت را انجام دهند. هم اینک براســاس 
تصمیماتی که در جلسات کمیته چهارجانبه متشکل از استانداری، 
جهاد کشاورزی، صنف کشاورزان و شرکت آب منطقه ای اصفهان 
برگزار شد، دریچه های سد زاینده رود برای نوبت چهارم آبیاری کشت 

گندم کشاورزان شرق بازگشایی شده است.

عطاالله هاشمی   رئیس بنیاد ملی گندمکاران هم معتقد است: کشت 
فراسرزمینی برای محصولات آب بر همچون دانه های روغنی، نهاده های 
دامی و گندم باید انجام شــود، هر چند سال هاست که افراد حقیقی در 

کشورهایی همچون گرجستان مشغول کشت هستند.
به گفته او، بزرگ ترین مشکل در خصوص آرد و گندم کشت دیم 
است که به شرایط اقلیمی و بارش بستگی دارد که طی پارسال و امسال به 
سبب شرایط نامساعد بارش، مشکاتی در تامین وجود دارد . هاشمی 
می گوید: در کشورهای همسایه اراضی مستعد قابل توجهی وجود دارد 
که برای کاهش تنش آبی از داخل به خارج چاره ای جز کشت فراسرزمینی 
نداریم. پارسال ۶ میلیون تن گندم مورد نیاز از طریق واردات تامین شد که 
با احتساب هر تن ۳۰۰ دلار رقمی حداقل ۳ میلیارد دلار می شود که با 
کشت فراسرزمینی از این میزان خروج ارز صرفه جویی می شود. بنابر آمار 
متوسط میزان بارش کشورهای همسایه 5۰۰ میلی متر و کشور ما ۲۲۰ 
تا ۲۳۰ میلی متر است که با وجود اراضی مستعد در دیگر کشورها چاره ای 

جز کشت فراسرزمینی برای کاهش تنش آبی نداریم.

طی حکمی از ســوی دکتر امیرحســین نادری سرپرست 
هلدینگ صدرتامین، مهندس ایرج رخصتی به عنوان مدیرعامل 

ذوب آهن اصفهان منصوب شد
در این حکم آمده اســت:  نظر به تعهد و ســوابق ارزشمند 
جنابعالی، به عنوان مدیرعامل شرکت ذوب آهن اصفهان منصوب 
می شوید تا با هماهنگی سایر اعضاء محترم هیئت مدیره، ضمن 
رعایت جوانب شرعی و قانونی و استفاده از تمام ظرفیت های شرکت، 
نیروهای ارزشمند و متخصص در راستای تحقق اهداف شرکت 
اهتمام ورزید. امید است با اتکال به خداوند متعال و در سایه عنایات 
حضرت بقیه الله اعظم )ارواحنا له الفدا( با روحیه انقابی، پاکدستی، 
فسادستیزی و اهتمام به مفاد  »عهدنامه مدیران دولت مردمی«  و 
تحقق »عدالت و پیشرفت« و رفع »فقر و تبعیض« و به کارگیری تمام 
اســتعداد و توان خود در پیشبرد اهداف و برنامه ها با رعایت اصل 
صرفه جویی، ارتقاء بهره وری و افزایش کارایی و اثربخشی، بازدهی 
حداکثری منابع و سرمایه های شرکت، به لحاظ حفظ منافع و اصل 
امانت داری، مصالح کلیه سهامداران خصوصاً کارگران و بیمه شدگان 
عزیز در جهت نیل به پیشــرفت روزافــزون و تعالی نظام مقدس 
جمهوری اســامی ایران موفق و موید باشید . شایان ذکر است 
مهندس رخصتی از نهم بهمن ماه سال گذشته به عنوان سرپرست 
شرکت ذوب آهن اصفهان موفق شده با هماهنگی تاش گران و 
برنامه ریزی های جامع و دانش محور ۶ رکورد تولیدی روزانه، ماه و 
سالانه را به ثبت برساند و بخش بزرگی از مشکات مواد اولیه و انرژی 
این مجتمع عظیم صنعتی را نیز برطرف نماید مهندس رخصتی 
عضو و رئیس هیات مدیره شرکت نســوز ایران از شرکتهای زیر 
مجموعه هلدینگ شستا از سال ۹۶ تا کنون و سرپرست مدیریت 
عامل ذوب آهن اصفهان از ۹ بهمن ماه سال گذشته تا کنون می باشد 
.    وی که دارای مدرک تحصیلی کارشناسی ارشد مدیریت برنامه 
ریزی و کارشناســی مهندسی برق است از سال 7۳ در ذوب آهن 
اصفهان در سمت های مختلف خدمت نموده و به عنوان کارشناس 
رسمی دادگستری نیز فعالیت دارد  . مهندس رخصتی در سوابق 
کاری خــود ، ســمت هایی همچون معاون خریــد ) ۹۶ - ۹7 ( ، 
مدیرعامل شرکت تارابگین ) ۹۴ - ۹۶ (، مدیر ارشد ایمنی ، بهداشت 
و محیط زیست ) ۹۲ - ۹۴ (، مدیر ارشد اجرایی ) ۸۹ - ۹۲ ( ، مدیر 
پروژه کک سازی ) ۸5 - ۸۹ ( ، مدیر پروژه نیروگاههای توازن ذوب 

آهن اصفهان ) ۸۴ - ۸5 ( و... را تجربه نموده است./روابط عمومی

حجت الله عبدالملکی، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: در 
اقتصاد مردمی حقوقی برای مردم در بخش های مختلف وجود دارد که 
باید توسط دولت تعریف و رعایت شود. وی در نخستین همایش ملی 
»مردمی سازی اقتصاد و اقتصاد مقاومتی« افزود: درون زایی، برون گرایی، 
عدالت محوری، دانش بنیان بودن و مردمی بودن از ویژگی های اقتصاد 
مقاومتی و مردمی بودن از اصول اساسی در مدیریت اسامی می باشد که 
اساس فعالیت های اقتصادی مبتنی بر عملکرد مردمی است. از حدود 
۲۰۰سال قبل، دولت ها دخالت و حضور زیادی در اقتصاد داشته اند و حتی 
گاه متولی تولید و توزیع هم بوده اند لذا اقتصاد از مردمی بودن فاصله گرفته 
است. در اقتصاد مقاومتی تکالیف و حقوقی برای مردم تعریف شده است 
و مردم در اقتصاد نسبت به کل جامعه مسئولیت و تکالیفی دارند و نیاز 
جامعه در این بخش اهمیت دارد.وظیفه دولت در اقتصاد، ساماندهی امور 
و فراهم کردن زمینه برای استفاده از ظرفیت مردمی است و درست نیست 
که بار اقتصاد بر دوش مردم باشد اما حقوقی نداشته باشند. در اقتصاد تورمی 
بخش زیادی از حقوق مردم و قدرت خرید مردم از بین می رود و اگر اقتصاد 
مردمی داشته باشیم باید حقوق مردم توسط حاکمیت تعریف و رعایت 
شود.به گزارش ایرنا ،عبدالملکی افزود: استفاده از کالاهای خارجی فرصت 
شغلی کارگران داخلی را از بین می برد و مردم تکلیف دارند در حوزه مصرف 
از تولید داخلی استفاده کنند . وی با تاکید بر فراهم سازی فرصت حضور 
مردم در اقتصاد ادامه داد: فرایند صدور مجوزها برای مردم بسیار دست و 
پا گیر است و در حوزه صدور مجوزها بخشی از حقوق مردم ضایع می شود.

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه پس از امضای تفاهم نامه  با 
شرکت ملی گاز ایران گفت: در حوزه تامین نیرو، برق، حمل ونقل، 
مواد اولیه و آب ورود کرده ایم. از همین رو در حوزه گاز نیز اقداماتی 
در سه حوزه اصلی استخراج گاز، ذخیره سازی گاز در فصول گرم 

سال و فرهنگ سازی صرفه جویی آغاز کرده ایم.
محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در 
حاشــیه مراسم امضای تفاهم نامه میان شرکت فولاد مبارکه و 
شرکت ملی گاز ایران در گفت وگو ئی اظهار کرد: در طی یکی دو 
سال اخیر با قطعی های گاز و برق در صنعت فولاد مواجه بودیم و 

این صنعت از این قطعی ها ضربه زیادی را متحمل شد.
در مدت اخیر در حوزه نیرو، برق، حمل ونقل، مواد اولیه و آب 
ورود کرده ایم و اقداماتی داشته ایم. از همین روی بر آن شدیم تا در 
حوزه گاز نیز ورود کنیم و در این حوزه نیز اقداماتی داشته باشیم. 
این اقدامات در سه حوزه اصلی استخراج گاز از مخازن، ذخیره سازی 

گاز در فصول گرم سال، فرهنگ سازی و صرفه جویی خواهد بود.
تفاهم نامه ای که بین فولاد مبارکه و شرکت ملی گاز منعقد 
شد در راستای بومی سازی ذخیره سازی گاز به شکل LNG و 
استفاده از خدمات شرکت های دانش بنیان در این حوزه است. این 
برنامه در دستور کار قرار گرفت تا با ذخیره سازی گاز در فصول گرم 
سال امکان استفاده از گاز ذخیره شده در فصول سرد و زمان کمبود 
را فراهم شود. این مهم با همکاری شرکت ملی گاز و با استفاده از 
دانش بنیان ها محقق خواهد شد. وی با اشاره به پروژه های شرکت 
فولاد مبارکه در راســتای کاهش مصرف گاز، توضیح داد: فولاد 
مبارکه در حوزه صرفه جویی در مصرف پروژه هایی را به عنوان یک 
مصرف کننده تعریف کرده تا بهینه سازی مصرف را داشته باشد. اما 
آن چه که می تواند کشور را نجات دهد، فرهنگ سازی و بهینه سازی 
مصارف خانگی اســت. او  درباره اهمیت فرهنگ سازی در حوزه 
مصرف گاز تاکید کرد: در فصول گرم سال تقریبا 7۰ درصد مصرف 
گاز صنعتی است و در فصول ســرد سال این عدد به ۳۰ درصد 
می رسد و 7۰ درصد سهم مصارف  خانگی می شود. در کشورهای 
توسعه یافته با درکی که از این موضوع است، کاهش مصرف را روی 
مصارف  خانگی می برند. در کشور ما به دلایل مختلف کاهش مصرف 
به صنعت تحمیل می شود و این موضوع باعث شده که ضرر نهایی 
آن به واســطه کاهش درآمد ملی به مردم وارد شود. از این روی 
امیدواریم با کار جدی در حوزه فرهنگ سازی که متولی اصلی آن 
شــرکت ملی گاز بوده به این امر کمک کنیم. در این راســتای 
راهکارهای قانونی نیز تمهیده شده؛ به عنوان مثال بخاری های 

خانگی ۳۰ تا ۴5 درصد راندمان انرژی زایی دارد، اما در حال حاضر 
بخاری هایی با راندمان های ۹۹ درصد در حال تولید است که در 
کشور نیز موجود است. باید در این حوزه فرهنگ سازی لازم صورت 
گیرد تا سبک مصرف کنندگان تغییر یابد. کمبودی که به صنایع 
تحمیل می شــود به شکل غیرمستقیم باعث افزایش بیکاری 
می شود، اما فقط با ۱۰ درصد صرفه جویی در مصارف خانگی، این 
معضل حل خواهد شد، تفاهم نامه همکاری  میان شرکت ملی گاز 
ایران و شرکت فولاد مبارکه در زمینه توسعه فناوری  بومی و استقرار 
یک واحد ذخیره ســازی گاز طبیعی به صورت مایع در بیست و 
ششمین نمایشگاه بین المللی نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی به 

امضا رسید.
فولاد مبارکه با شرکت ملی گاز ایران و شرکت 

پتروشیمی خلیج فارس تفاهم نامه همکاری 
منعقد کرد

شرکت فولاد مبارکه در راستای توسعه فناوری بومی با 
شــرکت ملی گاز ایران و شــرکت پتروشیمی خلیج فارس، 
تفاهم نامه همکاری منعقد کــرد. به گزارش خبرنگار فولاد، 
تفاهم نامه همکاری  میان شرکت ملی گاز ایران و شرکت فولاد 
مبارکه در زمینه توســعه فناوری  بومی و استقرار یک واحد 
ذخیره سازی گاز طبیعی به صورت مایع، توسط مجید چگنی 
مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران و محمدیاسر طیب نیا مدیرعامل 
شرکت فولاد مبارکه در بیست و ششمین نمایشگاه بین المللی 
نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی به امضا رسید. در این تفاهم نامه 
شرکت فولاد مبارکه و شــرکت ملی گاز ایران توافق کردند 
همــکاری دوجانبه به منظور طراحی، ســاخت، راه اندازی و 
بهره برداری از یک واحد ۱۰۰ تن در روز LNG به همراه مخازن 
ذخیره سازی به ظرفیت حداقل ۲5 هزار تن با استفاده از ظرفیت 
شرکت های دانش بنیان داخلی به گونه ای که دانش فنی گردد؛ 
فناوری واحدهای مذکور در مقیاس صنعتی به صورت کامل 
بومی سازی شده و کشور از دانش فنی این واحدها بی نیاز گردد. 
همچنین طرفین در این تفاهم نامه موافقت کردند در خصوص 
توسعه فناوری  بومی و استقرار یک واحد ذخیره سازی گاز طبیعی 

به صورت مایع همکاری کنند.
امضای تفاهم نامه همکاری با شرکت صنایع 

پتروشیمی خلیج فارس
تفاهم نامه همکاری  میان شرکت فولاد مبارکه و شرکت صنایع 
پتروشیمی خلیج فارس در زمینه سرمایه گذاری مشترک برای 

توسعه میادین گازی نیز توسط محمدیاسر طیب نیا مدیرعامل 
شرکت فولاد مبارکه و عبدالعلی علی عسگری مدیرعامل شرکت 
صنایع پتروشیمی خلیج فارس در بیست و ششمین نمایشگاه 

بین المللی نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی به امضا رسید.
 مشارکت فولاد مبارکه در فعال سازی و استخراج 

میادین گازی کشور
محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل فولاد مبارکه در این آیین 
امضای تفاهم نامه همکاری با شرکت صنایع پتروشیمی خلیج 
فارس اظهار کرد: شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس و فولاد 
مبارکه به عنوان ۲ قدرت تجاری صنعتی کشــور محسوب 
می شوند و باید با یکدیگر همکاری کنند؛ متاسفانه در کشور کمتر 
تمرین با هم بودن را داشته ایم و لازم است تا برای انجام کارهای 
بزرگ، صنایع و بنگاه های اقتصادی بزرگ کشور در کنار هم باشند. 
وی افزود: فولاد مبارکه به عنوان شرکتی که سهم یک درصدی 
از تولید ناخالص ملی)GDP( را دارد، در حوزه های مختلف مانند 
آب، برق، حمل و نقل، فعال سازی و استخراج میادین گازی ورود 
پیدا کرده است. مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه گفت: شرکت 
صنایع پتروشیمی خلیج فارس سابقه دیرینه ای دارد و امضای 
تفاهمنامه همکاری با این شرکت اتفاق مبارکی است؛ امیدوارم 
با حمایت های وزارت نفت، شرایط مساعدی پیش روی هر ۲ 

صنعت قرار گیرد.
 ضرورت تقویت منافع مشترک صنایع پتروشیمی 

خلیج فارس و فولاد مبارکه
عبدالعلی علی عسگری مدیرعامل شرکت صنایع پتروشیمی 
خلیج فارس نیز در این آیین اظهار کرد: تامین خوراک مورد نیاز 
صنعت و به ویژه گاز، منجر به انعقاد چنین تفاهمنامه ای شده چراکه 
هم ما و هم فولاد مبارکه نیاز به گاز دارند. وی با اشــاره به منافع 
مشترک ۲ شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس و فولاد مبارکه 
افزود: ما با فولاد مبارکه به عنوان دومین شرکت بورسی کشور منافع 
مشترکی داریم که باید برای تقویت آن در کنار یکدیگر همکاری 
داشته باشیم. مدیرعامل شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس 
خاطرنشان کرد: امیدواریم بتوانیم با امضای این تفاهمنامه در 
راستای پیشرفت کشور گام های بلندی برداریم. بیست و ششمین 
نمایشگاه بین المللی نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی با حضور 
شرکت های فعال در این عرصه از ۲۳ اردیبهشت ماه سال جاری در 
محل دائمی نمایشگاه های بین المللی تهران در حال برگزاری است 

و تا ۲۶ اردیبهشت ماه نیز ادامه خواهد داشت.

ورود فولاد مبارکه به حوزه استخراج، فرهنگ سازی مصرف و ذخیره سازی گاز خبـــرخبـــر

ایرانسل دو نشــان ویژۀ »ستارۀ ملی روابط عمومی 
سرآمد دیجیتال« و »ستارۀ طایی روابط عمومی« را از 
نهمین دورۀ »جشنوارۀ ستارگان روابط عمومی ایران«، با 
کسب بالاترین امتیازهای لازم از ارزیابی های تخصصی 

انجام شده، دریافت کرد.
به گزارش روابط عمومی ایرانســل، همزمان با روز 
جهانی ارتباطات و جامعۀ اطاعاتی و روز ملی روابط عمومی، 
مراسم پایانی نهمین دورۀ جشنوارۀ ستارگان روابط عمومی 
ایران و آیین نکوداشت روز ملی روابط عمومی، با حضور 
ایمان شمســایی مدیرکل مطبوعات و خبرگزاری های 
داخلی وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی و نیز حضور شماری 
از فعالان ارتباطی ایرانی و بین المللی، از جمله پروفسور باقر 
ساروخانی پدر علم جامعه شناسی ارتباطات ایران، در سالن 
اصلــی )خواجه نصیر( مرکــز همایش های بین المللی 

صداوسیما برگزار شد.
در این جشنواره، ایرانســل با عنایت به رأی هیأت 
داوران و با کسب بالاترین امتیازهای لازم از ارزیابی های 
تخصصی، به دلیل اقدامات انجام شده در زمینۀ کمک به 

ایجاد زیست بوم اقتصاد دیجیتال و فعالیت های چشمگیر 
و پیشــتازانه در حــوزۀ ارتباطات دیجیتــال به عنوان 

روابط عمومی »سرآمد دیجیتال« معرفی شد.
ســاروخانی در این مراسم، با اشــاره به سیر تحول 
روابط عمومی در ســازمان ها، تأکید کــرد: به مرحله ای 
رسیده ایم که باید روابط عمومی دانش بنیان و علمی را بنا 
کنیم. وی افزود: سازمان هایی که خاق نبوده اند، پویایی 
نداشــته اند و با زمانۀ خود بیگانــه بوده اند، به مرور دچار 
شکست و اضمحال شده اند و این روابط عمومی است که 

وظیفه دارد سازمان را با زمانه و دنیای حال، متصل کند.
در این مراسم، همچنین پیام خانم تسوکو سوقی هارا، 
رئیس انجمن بین المللی روابط عمومی )IPRA(، قرائت 
شــد. وی در ایــن پیام، با تبریــک روز روابط عمومی به 
دســت اندرکاران روابط عمومــی ایــران، تأکید کرد: 
روابط عمومی هایی که در مســیر »سرآمدی« حرکت 
می کننــد، تاش دارنــد از مدل هــای دانش بنیان در 
روابط  عمومی استفاده کرده و »تکنولوژی های مدرن« را 

در ارتباطات، به خوبی به کار گیرند.

در بخش معرفی برگزیدگان نهمین دورۀ جشنوارۀ 
ســتارگان روابط عمومی ایران، روابط عمومی ایرانسل با 
کسب بالاترین امتیاز از ارزیابی های تخصصی انجام شده، 
به دلیل درخشش در مجموعۀ فعالیت های انجام شده در 
سال گذشته، دو لوح تقدیر و دو نشان ویژۀ »ستارۀ ملی 
روابط عمومــی ســرآمد دیجیتال« و »ســتارۀ طایی 
روابط عمومی« را به خود اختصاص داد که دکتر ســعید 
عســکری مدیرکل روابط عمومی و ارتباطات سازمانی 
ایرانسل، این دو نشان ویژه و دو لوح تقدیر را دریافت کرد.

روابط عمومی ایرانســل همواره کوشــیده است تا 
همزمان با تحقق اهداف ایرانســل به عنــوان »اولین و 
بزرگترین اپراتور دیجیتال ایران« و »نخستین ارائه دهندۀ 
5G و رکورددار ســرعت اینترنت در ایران«، در چارچوب 
مسؤولیت اجتماعی خود، ارتباط ایرانسل با افکار عمومی 
و پاسخگویی به رسانه ها را بیش از پیش تقویت کند و در 
اهداف ایرانســل در کمک به ایجاد زیســت بوم اقتصاد 
دیجیتال را در بخش مســؤولیت های حوزۀ ارتباطات و 

رسانه، محقق کند.

ایرانسل باز هم روابط عمومی »سرآمد دیجیتال« ایران شد
www.etebar.net
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اولین تولید کننده فولاد ایران، جایزه برنامه ریزی 
را دریافت کرد

همزمان با روز ملی روابط عمومی و ارتباطات، نخســتین »جشــن ملی 
روابط عمومی« و بیســتمین دوره جایزه صنعت روابط عمومی ایران توسط 
انجمــن های مختلف حوزه روابط عمومی با حضور ســعیدرضا عاملی دبیر 
شــورای عالی انقاب فرهنگی و جمعی اســاتید، متخصصــان، مدیران و 
کارشناســان عرصه روابط عمومی و ارتباطات از سراســر کشور، سه شنبه 

بیست و هفتم اردیبهشت ماه در تالار وحدت برگزار شد.
در این آیین که با تقدیر از فعالان و پیشکســوتان روابط عمومی کشــور 
همراه بود، جایزه برنامه ریــزی به علیرضا امیری مدیر روابط عمومی ذوب 

آهن اصفهان به عنوان اولین تولید کننده فولاد در ایران، اهدا شد.
علیرضا امیری با تبریک این موفقیت به کارکنان تاشــگر روابط عمومی 
ذوب آهن اصفهان گفت: بدون تردید نقش کلیدی صنعت فولاد در رشــد و 
توسعه بخش های گوناگون جامعه اعم از اقتصاد، اشتغال، عمران، خودکفایی 
و ... انکارناپذیر اســت. متخصصان روابط عمومی با تعریف استراتژی های به 
روز و بهره گیری از ابزارهای متنوع، ضمن اطاع رسانی دستاوردهای بنگاه 
های صنعتی، چالش ها و فرصت های پیش روی تولید و توســعه آن ها را 

برای گروه های مختلف ذینفعان تبیین می نمایند.
روابط عمومی ذوب آهن اصفهان با انتشــار هفته نامه آتشکار و ماهنامه 
تخصصی فولاد از دهه ۴۰، انتشــار کتاب به منظور مکتوب نمودن خاطرات 
و تجربیات بنیانگذاران اولین صنعت فولاد کشور به عنوان یک سند ماندگار 
برای انتقال دانش به نســل های آینــده و همچنین ثبت و ضبط خاطرات 
شهدا، جانبازان و ایثارگران، حضور فعال در شبکه های اجتماعی و نمایشگاه 
های داخلی و خارجی، ســاخت مستند با موضوعات متنوع، برگزاری برنامه 
های فرهنگی و اجتماعی، تعامل با جامعه پیرامون و ... همواره تاش داشته 
است ارتباط دو سویه با مخاطبان را حفظ و توسعه دهد. مدیر روابط عمومی 
ذوب آهن اصفهان تصریح کرد: این شــرکت با ایجاد و نگهداری ۱۶ هزار و 
پانصد هکتار فضای ســبز که عمده به صورت دیم آبیاری می شود، احداث 
بیمارســتان شهید مطهری به منظور خدمت رســانی به مردم شهرستان و 
کشور، احداث باشگاه فرهنگی ورزشــی در راستای ایجاد روحیه شادابی و 
نشاط در نسل جوان و برگزاری مســابقات ملی و بین المللی، احداث شهر 
بزرگ فولادشهر، اشتغالزایی گسترده از بدو تاسیس تاکنون، تولید محصول 
استراتژیک ریل در گستره خاورمیانه و ... در زمینه عمل به مسئولیت های 

اجتماعی همچون ستاره ای درخشان در سپهر صنعت ایران می درخشد.
شــایان ذکر است در این جشــن از کتاب های ارزشمند روابط عمومی 

متاورس و روابط عمومی و مدیریت بحران نیز رونمایی شد.
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نیم نگاهی به نخستین کراس اوور ملی ایران

کراس اوور آریا با دست پُر می آید
مدیر روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه:

روابط عمومی به دنبال پشتیبانی از تولید است

در نخستین جشن ملی روابط عمومی:

مدیر روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه گفت: روابط عمومی 
جریان افتخارآمیز تولید را در این مجموعه بزرگ پشتیبانی می کند 
و امیدواریم بتوانیم با عمل به وظیفه خود انعکاس دهنده دستاوردهای 
کارکنان تاشگر گروه فولاد مبارکه باشیم. محمدجواد براتی مدیر 
روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه در گفت وگو با خبرنگار فولاد 
اظهار کرد: امروزه نقش و جایگاه روابط عمومی ها به مراتب بیشتر از 
گذشته بر همگان روشن شده است و مدیران سازمان های پیشرو 
به خوبی می دانند عملکرد روابط عمومی سازمان ها نقشی بسزا در 
پیشبرد اهداف سازمان و هموار کردن مسیر پیش روی آن دارند و 
نقشــی که در دهه های گذشته حداقلی و کم فروغ بود، در دنیای 
ارتباطات و گسترش فناوری های نوین ارتباطی به نقشی استراتژیک 
و اثرگذار تبدیل شده است. وی گفت: شرکت فولاد مبارکه نیز با 
عنایت به مختصات ویژه و ویژگی های منحصربه فرد خود طبیعتا 
نیازمند یک روابط عمومی پویا، به روز و اثربخش است تا بتواند از جایگاه 
ویژه این شرکت به خوبی صیانت کند و افکار عمومی را از دستاوردهای 

غرورآفرین این مجموعه معظم به خوبی مطلع نماید.
مدیر روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه تصریح کرد: فولاد 
مبارکه شرکتی به وسعت ایران است و تأثیرگذاری گسترده ای در 
صنعت و اقتصاد کشورمان دارد و طبیعتا چنین شرکتی با خصوصیاتی 
که ذکر شــد در زمان های مختلف و به فراخور مسائل مختلف با 
سؤالات، شبهات و انتقاداتی از جانب ذی نفعان و شرکای کسب وکار 
خود اعم از سهام داران میلیونی، کارکنان، بازنشستگان و مردم منطقه 
و کشور مواجهه می شود که چالاکی و به هنگام بودن روابط عمومی 
و استفاده درست و علمی از ابزارهای نوین در عرصه ارتباطات به تنویر 
شایسته افکار عمومی کمک می کند و قدر و قیمت این شرکت بزرگ 

و مولود افتخارآمیز انقاب اسامی به خوبی حفظ خواهد شد.
وی تأکید کرد: افزایش چشمگیر تولیدات تصویری، برگزاری 
رویدادهــای متعدد با حضــور خانواده بزرگ فــولاد مبارکه به 
مناســبت های ملی و مذهبی و نیز حضور مؤثر در همایش ها و 
نمایشگاههای مختلف در اقصی نقاط کشور و بعضا کشورهای دیگر 
در کنار فعالیت هایی که بر اساس یک باور و اعتقاد قلبی در حوزه 
مسئولیت های اجتماعی، توسعه و تکامل منطقه ای در روابط عمومی 
شرکت انجام می پذیرد همه و همه اقداماتی هستند که به نوعی 
جریان افتخارآمیز تولید را در این مجموعه بزرگ پشتیبانی می کند.

براتی بیان کرد: امیدواریــم بتوانیم با عمل به وظیفه خود 
انعکاس دهنده دستاوردهای کارکنان تاشگر گروه فولاد مبارکه 
باشــیم و امید به آینده را بیش ازپیش در جامعه اشاعه دهیم. در 
دوره های مختلف زحمات زیادی در حوزه روابط عمومی شرکت 
صورت گرفته است، اما تحولات سریع در حوزه ارتباطات و اقتضائات 
سال های اخیر فولاد مبارکه را بر آن داشته تا با طراحی یک مدل 
جدید و عملیاتی گام دوم و نوین روابط عمومی این شرکت را در آینده 
نزدیک کلید بزند و با نگاه به تجربیات گذشته و ظرفیت های موجود 

گام های جدیدی برای روابط عمومی شرکت برداشته شود.
 ارتقای کیفی و کمی فعالیت ها در سال ۱۴۰۱ در 

دستور کار است

محسن جعفری کارشناس امور فرهنگی روابط عمومی شرکت 
فولاد مبارکــه در گفت وگو با خبرنگار فولاد اظهار کرد: برگزاری 
مسابقات سالیانه قرآن و معارف طی سی وسه دوره در رشته های 
گوناگون به صورت کتبی و شفاهی، برگزاری مسابقات کتاب خوانی، 
فرهنگی و هنری به صورت ماهیانه از طریق سیستم مسابقات پرتال 
کارکنان، برگزاری جشن های ویژه بازنشستگان، ایثارگران، فرزندان 
مکلف کارکنــان، روز زن، روز معلم و... و برگزاری مراســم ویژه 
مناسبت های ملی-مذهبی، گوشه ای از اقدامات انجام شده در امور 

فرهنگی شرکت فولاد مبارکه است.
وی خاطرنشان کرد: ارتقای کیفی و کمی فعالیت های مذکور 
و افزایش میزان رضایت مخاطبان یکی از بزرگ ترین اهداف ما در 

سال ۱۴۰۱ است.
 روابط عمومی، آینه تمام نمای شرکت ها ست

رسول مهماندوست رئیس روابط خارجی و امور بین الملل روابط 
عمومی شرکت فولاد مبارکه در گفت وگو با خبرنگار فولاد اظهار کرد: 
در دهه های اخیر اهمیت صنایع معدنی برای کشور محرز شده و 
جایگاه ویژه ای در اقتصاد کشور به خود اختصاص داده است. همچنین 
تحولات بین المللی و جنگ روسیه و اوکراین موضع صنعت فولاد را 

در جهان تشدید کرده و به آن وجهه خاصی بخشیده است.
وی گفت: ازاین رو فراهم کردن بســتر مناســب در زمینه 
هماهنگی فعالیت های داخلی و برون مرزی شرکت فولاد مبارکه 
به عنوان بزرگ ترین فولادســاز خاورمیانه بار سنگینی است که 
مسئولیت آن بر عهده روابط عمومی و مشخصا واحد روابط خارجی 

و امور بین الملل نهاده شده است.
رئیس روابط خارجی و امور بین الملل روابط عمومی شرکت 
فولاد مبارکه افزود: تشکیل و به روزرسانی بانک اطاعاتی سوابق و 
مدارک مرتبط با ارتباطات شرکت، انعکاس دستاوردهای صنعتی و 
مسئولیت های اجتماعی شرکت فولاد مبارکه به جامعه و نخبگان در 
قالب برگزاری رویدادهای داخلی و خارجی، تفاهم با اتاق های بازرگانی 
مشترک و انجمن های دوستی با کشورهای مختلف و عضویت در 
مجامع و سازمان های ملی و بین المللی، تعریف ارتباط منسجم با 
وزارت خانه ها و ادارات در استان و کشور، انتشار گزارش ها و مستندات 
چندزبانه، انعکاس اخبار و تحولات بین المللی به داخل سازمان، 
افکارسنجی و مطالعه و بررسی قابلیت های جامعه و سازمان های 
تخصصی ملی و بین المللی بخشی از اقداماتی است که این امور در 
ســنوات اخیر به منظور تنویر افکار عموم جامعه و اعتمادسازی 
مسئولین و تصمیم گیرندگان انجام داده است. جهاد تبیین را جدی 

بگیریم.
 فولاد مبارکه، پیشگام در عرصه مسئولیت های 

اجتماعی
غامرضا پوربافرانی رئیس توسعه و تکامل منطقه ای شرکت 
فولاد مبارکه در گفت وگو با خبرنگار فــولاد اظهار کرد: در حوزه 
مسئولیت های اجتماعی فولاد مبارکه با توجه به شرایط اقتصادی 
کشور، از ابتدای بهره برداری تاکنون با هماهنگی مسئولان منطقه و 
استان اقدامات مؤثری انجام داده است. لبیک به فرمان مقام معظم 

رهبری در اجرای رزمایش مواسات و کمک های مؤمنانه، با همکاری 
ائمه جمعه و فرماندهان حوزه مقاومت شهرستان های هم جوار و 
مرکز اســتان و تحویل بیش از ۱5 هزار تن اکســیژن رایگان به 

بیمارستان ها از اقدامات انجام شده در سال گذشته است.
وی گفــت: اختصاص بودجــه به حمایت از بســیاری از 
بیمارستان های درمانگر کرونا در سراسر کشور جهت خرید انواع 
تجهیزات پزشکی از قبیل مخازن نگهداری اکسیژن، انواع دستگاه های 
اکسیژن ساز، مواد ضدعفونی کننده و... در سطح منطقه گوشه ای دیگر 
از اقدامات انجام شده توسط فولاد مبارکه است. عاوه بر این موارد، 
در عرصه های دیگر نیز اقدامات زیادی انجام شده که در این مقال 

نمی گنجد.
 نقش انکارنشدنی ارتباطات در تغییر و تحول در 

زیست بوم جهانی
محسن فخریان، رئیس روابط عمومی مجتمع فولاد سبا در 
گفت وگو با خبرنگار فولاد اظهار کرد: ارتباطات و وسایل ارتباط جمعی 
در دنیای کنونی، فاصله های زمانی و مکانی، حجاب های پیرامونی و 
محدودیت ها را از میان برده اند و جهان کنونی به استناد نظریه مارشال 
مک لوهان، دهکده ای کوچک است که زندگی، عقاید و اعمال افراد 
و جوامع انسانی دیگر از کسی پنهان نیست و دیگر کمتر چیزی در 
دنیای پیرامونی هست که قابلیت انکار و رد داشته باشد و همه چیز در 
محضر افکار عمومی در معرض مشاهده و قضاوت است. وی گفت: 
در چنین شرایطی، ابزارهای ارتباط جمعی، رسانه ها و شبکه های 
اجتماعی نه تنها رفتار، دیدگاه و عقاید افراد را تغییر می دهند، بلکه در 
شیوه فهم و درک انسان نیز اثرگذار هستند و درنهایت تحول، تغییر 
و پیشرفت اجتماعی، زاییده دنیای ارتباطات است و نهادهای فرهنگی 
و اجتماعی، راه گریز و مقاومتی در برابر این جریان ارتباطی و رسانه ای 
ندارند. فخریان افزود: شرکت فولاد مبارکه به عنوان یک شرکت پیشرو 
در عرصه صنعت کشور همواره بر آن است تا در یکایک عرصه های 
مرتبط با تولید نیز سرآمد باشد و آنچه نتیجه تاش شبانه روزی 
تک تک کارکنان شرکت فولاد مبارکه و مایه مباهات ایران اسامی 
است، از سوی روابط عمومی شرکت به ذی نفعان شرکت منتقل 
می شود تا همچنان در صدر بودن و ماندن شرکت فولاد مبارکه محقق 
گردد. وی عنوان کرد: روابط عمومی مجتمع فولاد ســبا نیز که 
زیرمجموعه روابط عمومی شــرکت فولاد مبارکه است مجری 
سیاست های کان شــرکت بوده و هست و به عنوان هدایت گر، 
هماهنگ کننده و پشتیبان تاش های کارکنان این مجتمع در 
راستای چشم انداز توسعه، سیاست ها و منافع گروه بزرگ فولاد 
مبارکه، اهتمام خود را عالمانه و کنش گرایانه به منظور بهره گیری از 
ظرفیت های ارتباطی و ابزارهای روابط عمومی و در جهت ارتباط با 
افکار عمومی و تأمین نیازهای ذی نفعان ترویج گفتمان تولید و 
خدمت به کار می بندد و بر ارائه خدمات در این حوزه بر خود می بالد.

 به دنبال روایت واقعیات هستیم، نه تبلیغات
کریم پورطهماس رئیس رســانه های صوتی و تصویری  و  
مستندسازی روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه در گفت وگو با 
خبرنگار فولاد اظهار کرد: یکی از ویژگی هایی که فولاد مبارکه را در 

مقابل بسیاری دیگر از فولادسازان داخلی و خارجی متمایز نموده 
تولید محصولات کیفی است و از سوی دیگر با حفظ کیفیت و ارتقای 
آن، تولید محصولات ازنظر کمی نیز در این شرکت افزایش یافته 
است. وی افزود: ما با الهام گرفتن از این موضوع در واحد مستندسازی 
و با برنامه ریــزی دقیق برای خلق صوت و تصویر، توانســته ایم 
موفقیت های گروه فولاد مبارکه را با تولید محتوای متعدد در قالب 

فرم های هنری متنوع به سمع و نظر مخاطبین برسانیم.
پور طهماس تصریح کرد: رادیوم فولاد و فولادکست دو برند 
صوتی هستند که تاش می کنند صدای موفقیت فولاد مردان فولاد 
مبارکه را هم در کارخانه و هم در بیرون از آن به گوش مخاطب برسانند. 
وی تأکید کرد: از سوی دیگر برنامه انعکاس خبری، برخط و صد ثانیه 
با اخبار حوزه صنعت فولاد کشور و دیگر عناوین برنامه هایی که 
به صورت روزانه و هفتگی تولید می شوند، در تاش اند تا با به کارگیری 
هنر، صنعت فولاد را تلطیف کرده و شیرینی جهش تولید را در اقتصاد 

کشور در چشم مخاطب به تصویر بکشد.
رئیس رسانه های صوتی و تصویری  و  مستندسازی روابط 
عمومی  شرکت فولاد مبارکه خاطرنشان کرد: در آینده نزدیک در 
تاشیم عاوه بر ارتقای کیفیت ساخت برنامه های کنونی، با استفاده 
از استودیو صنعت که استودیویی مجهز به تکنولوژی های جدید برای 
تولیدات رسانه ای است، بتوانیم گام های مؤثری را در اطاع رسانی در 
سطح رسانه ملی با برقراری ارتباط زنده تلویزیونی و رادیویی برای 

بالندگی ایران زمین برداریم.
 ضرورت اطلاع رسانی موفقیت های فولاد مبارکه با 

ابزار هنر
سجاد امیری فارسانی سرپرست اطاعات و انتشارات روابط 

عمومی شرکت فولاد مبارکه در گفت وگو با خبرنگار فولاد اظهار کرد: 
کارکنان تاشگر فولاد مبارکه در خطوط تولید و بخش های مختلف 
این شرکت پیشرو، جریان تولید و خودکفایی را با قوت و صابت 
ویژه ای به پیش می برند. نمونه کوچک این افتخارآفرینی ها ثبت 
قریب به ۳۰ رکورد در اولین ماه سال که با تعطیات گسترده نوروزی 
همراه بود. وی افزود: اطاع رسانی این موفقیت ها و پوشش مناسب 
و دقیق رویدادها در گروه بزرگ فولاد مبارکه وظیفه سنگینی است 
بر دوش همکاران محترم روابط عمومی شرکت به ویژه همکاران پرکار 
و پرتاش واحد اطاعات و انتشارات روابط عمومی است؛ چراکه حوزه 
اطاع رسانی و ارتباط با رسانه های متعدد به طور خاص ازجمله وظایف 
این واحد به شمار می رود و نقشی مستقیم در انتقال پیام به مخاطبان 
و رساندن معنای موردنظر در میان انبوه رویدادها و فعالیت ها به جامعه 

اصحاب رسانه و مردم شریف کشورمان دارد.
سرپرست اطاعات و انتشارات روابط عمومی شرکت فولاد 
مبارکه خاطرنشان کرد: فولاد مبارکه به عنوان یک بنگاه بزرگ ملی 
نیازمند اطاع رسانی وثیق، به هنگام و هنرمندانه است تا بر اساس 
رسالت ذاتی خود بتواند با اتخاذ یک سیاست خردمندانه به روشنگری 
و معرفی نقش ویژه فولاد مبارکه به عنوان یک مرکز متعهد و پیشرو 

در کشورمان بپردازد.
وی تصریح کرد: مواجهه با برخی غرض ورزی ها و بی انصافی ها 
که از جانب افراد ناآگاه و صنعت ستیز مطرح می شود این وظیفه 
سنگین را بیش ازپیش عیان می سازد و امیدواریم با استفاده از یک 
استراتژی درست و بهره مندی از ظرفیت های رسانه ای گروه فولاد 
مبارکه از این نگین ارزشمند صنعت و اقتصاد کشورمان به خوبی 

مراقبت نماییم.


